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ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA VINT-I-VUIT D’OCTUBRE DE DOS MIL QUATRE

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-vuit d’octubre de dos mil quatre, a les 17
hores i 5 minuts es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Excm. Ajuntament, sota la
presidència de la Il·lma. Sra. Alcaldessa, Gloria Calero Albal, els/les següents
regidors/es:

Sr. José Luís M. Chover Lara
Sra. Nuria Hernández Pérez
Sr. Miguel García Benítez
Sra. Aurora Campayo Duarte
Sr. Alfonso Vicente Muñoz Muñoz
Sra. M. Monserrat Solaz Latorre
Sr. Miguel Á. Martín López
Sr. Fernando López-Egea López
Sra. Rosa M. Vilalta Villarroya
Sr. Joaquín Estal Lizondo
Sr. Manuel Civera Gómez
Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco
Sr. Silvestre Borrás Azcona
Sr. Francisco Zarzoso Usina
Sr. Alfredo C. Castelló Sáez
Sr. Juan Serrano Moreno
Sra. Antonia L. Murciano Rodríguez
Sra.  M. Carmen Gómez Bernuz
Sr. José L. Martí González
Sr. Marcelino Gil Gandia
Sr. Manuel Gallart de la Torre
Sr. Miguel Á. Cortés Flor
NO HI ASSISTEIXEN:
Sra. M. Dolores Contreras Matalí
Sr. Jaime E. Goig Torres

Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr.
José Eugenio Garcerán Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària del Ple de la
corporació, en primera convocatòria. Es fa constar que la Sra. Solaz s’incorpora a la
sessió en el punt 2, a les 17 hores i 10 minuts.

La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre el dia.

1 APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR
El portaveu del Grup Municipal del PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “No és cap

problema de contingut de l’acta, que està bé, però és perquè en el futur, així com veiem
que en els punts que venien escrits en el propi dictamen de l’informe tècnic té els seus
punts i a banda, els seus punts i seguit, etc., en les intervencions dels regidors sembla



2

que no és correcte que quan, o en les intervencions del públic no és correcte que tota la
intervenció vinga només amb punts i seguits, no hi haja ni tan sols ni un sol punt i a
part, i es pot comprovar que és un rajola increïble, en la qual és difícil trobar el sentit.

Quan es parla no es fan les mateixes pauses que en l’escriptura, però és cert que
hi ha casos en què una persona no podria estar parlant a aquesta velocitat durant les 4
pàgines que dura açò, o durant 20 minuts, llavors el prec és que d’ara endavant es posen
punts i a banda i s’adeqüe un poc més el que està escrit al que es diu en el ple, és
tremend, m’he quedat esbalaït, fixen-se com és folis i folis, era només això.”

Sotmès a votació el primer punt de l’ordre del dia, el Ple de l’Ajuntament, per
unanimitat, ACORDA: Aprovar l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió celebrada
el dia  vint-i-tres de setembre de dos mil quatre.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA, REGIDOR-
DELEGAT D’URBANISME, REGIDOR-DELEGAT D’ACTIVITATS I
REGIDORA-DELEGADA D’HISENDA

De conformitat amb el que disposa l’art. 42. del Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de data trenta de
setembre d’enguany, segons la relació següent:

RESOLUCIONS D’ALCALDIA

Mes setembre 2004
23/09/04 Expedir ordre de pagament a favor de Sra. G. Calero Albal per a acudir

executiva FEM Madrid.
23/09/04 Exp. GP-MACV-04/149. Assignar complement de productivitat a la Sra. P.

Herando Arruga i Sra. Mª C. Martínez Porras.
23/09/04 Exp. 35-M. Concedir a l’empresa Parvifoto, SL, l’autorització per a

l’exposició de fotografies durant les festes de Moros i Cristians.
24/09/04 Ordre de pagament de les despeses recollides en la relació núm.

200400001535 que inclou 177 operacions, per un total de 57.881’06 €.
27/09/04 Delegar les atribucions de l’Alcaldia  al 1r tinent d’alcalde, Sr. M. A. Martín

López els dies 28 i 19 de setembre d’enguany.
28/09/04 Exp. GP-MACV-04/122. Contractar la Sra. A. B. Ruiz Martínez amb la

categoria de treballadora social davall la modalitat contractual "interinitat" en
substitució de Sra. M. Illán Hoces.

28/09/04 Ordenar el pagament de les operacions no pressupostàries incloses en la
relació núm. 200400001622 de 5 operacions, a nom de L. Jiménez Tirado en
concepte de provisió de fons.

28/09/04 Ordenar el pagament de l’operació no pressupostària, a nom de I. Orquin
Cedenilla,  en concepte de provisió de fons.

28/09/04 Exp. 11/04-Afic. Sol·licitud de celebració del mercat extraordinari del Port de
Sagunt el dia 9 d’octubre d’enguany.

28/09/04 Remetre una còpia completa autoritzada de l’expedient al Tribunal Superior
de Justícia de la Comunitat Valenciana, recurs ordinari núm. 311/04.
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28/09/04 Exp. 135/04-CH. Denegar les cèdules d’habitabilitat per a l’habitatge siti a la
parcel·la RCB Sector Pla Parcial G-2.

28/09/04 Nòmines setembre 2004.
28/09/04 Reconeixement indemnitzacions membres corporació per assistència a plens.
28/09/04 Ordenar el pagament corresponent al personal de l’Ajuntament del mes de

setembre del 2004.
28/09/04 Inscripció de la unió 37/2004 en el Registre Municipal d’Unions de Fet.
28/09/04 Remetre al Jutjat del Contenciós núm. 3 dels de València còpia autentificada

de la documentació administrativa integrant de l’expedient 02/04-R.D.
Corresponent el recurs.

28/09/04 Remetre al Jutjat del Contenciós núm. 4 dels de València còpia autentificada
de la documentació administratiu integrant de l’exp. 27/02-RD corresponent
al recurs ordinari.

28/09/04 Exp. 36/04-M. Autorització mercat extraordinari de Tots Sants.
30/09/04 Exp. GP-MACV-214/04. Rescindir el contracte al Sr. F. Tristán Nieto en la

categoria de cambrer en els PGS i contractar la Sra. S. Martínez González.
30/09/04 Extingir el contracte funcionarial a la Sra. C. García Giménez per la

incorporació de baixa maternal de la Sra. S. Tárraga Pérez i l’ampliació de la
jornada laboral d’aquesta última.

30/09/04 Nomenar amb efectes del dia 12/09/04 i fins a la cobertura en propietat de les
places o desapareguen per motius d’urgència, a funcionaris interins amb la
categoria d’agents policia.

30/09/04 Conferir delegació genèrica de l’Àrea de Cultura, Educació i Esports, així
com delegacions especials que engloba.

30/09/04 Cessar en les seues funcions amb efectes 07/10/04 a Sra. Mª Teresa Soriano
Hurtado funcionària interina d’aquesta corporació amb la categoria de
treballadora social.

30/09/04 Nomenar provisionalment al Sr. M. Olmos Alapont per a ocupar el lloc
d’Intendent Principal de la Policia Local d’aquest Ajuntament amb efectes del
28/09/04.

30/09/04 Concedir subvencions sanitàries a diversos treballadors.
30/09/04 Concretar una operació de crèdit amb el Banc Espanyol de Crèdit

corresponent a la línia ICO-IDEA 2004.
30/09/04 Exp. 26/04-S. Incoacció expedient sancionador a Lavandería Industrial

Eurosec, SL.
30/09/04 Exp. 25/04-S. Incoacció expedient sancionador a A. I. Pérez de Haro.
30/09/04 Exp. 33/04-S. Incoacció expedient sancionador a Frutas Pomer, SL.

Mes octubre 2004
01/10/04 Delegar Sr. J. Estal Lizondo la celebració del matrimoni civil del dia 02/10/04

a les 18:00 h i delegar Sr. M. A. Cortés la celebració de matrimoni civil el dia
11/10/04 a les 19:00.

01/10/04 Ordre de pagament de les despeses recollides en la relació núm.
200400001679 que inclou 162 operacions i per un import total de 68.055’79
€.

01/10/04 Renovar la PER a F. Duro Salar, de setembre a octubre del 2004 i per un
import de 322’35 €.
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01/10/04 Ordre de pagament a càrrec de la partida 4631/48101 del pressupost del
Gabinet Municipal de Comunicació i Relacions Externes.

01/10/04 Exp. 14/2004-OE. Ordenar el propietari de la parcel·la 26 del polígon 12
tancar la parcel·la a la part de les parcel·les 27 i 99.

04/10/04 Exp. 37/04-M. Canvi titularitat parades mercat exterior fix.
04/10/04 Modificar la resolució núm. 2391 de 30/09/04, amb la qual cosa Sra. Mª T.

Soriano Hurtado funcionària interina d’aquesta corporació amb la categoria
de Trab. Social cessa amb efectes del 06/10/04.

04/10/04 Declarar conclús el procediment administratiu, sense que l’acte impedisca a
l’interessat (J. Mª. Pacheco Martínez) fer valdre el seu dret en un procediment
posterior i declarar l’arxiu de l’expedient.

04/10/04 Declarar conclús el procediment administratiu, sense que l’acte impedisca
l’interessat (Mª. T. Romero Gómez) fer valdre el seu dret en un procediment
posterior i declarar l’arxiu del

04/10/04 Exp. 89/04. Reconeixement de serveis prestats a l’agent de Policia Local Sr.
A. Juliá Puig.

04/10/04 Abonar a Sra. N. Paris Aparici vacances reglamentàries meritades i no
gaudides per un import de 1.243’31 €, així com ajuda per fill pendent
quantificat en 96’16 €.

04/10/04 Ordre de pagament a favor d’Artes y Milagros de 2436 € d’ordre de pagament
a favor d’Alboroke Cirk de 1650 €, ordre de pagament a favor de La
Folkabanda, CB de 2320 €.

04/10/04 Provisió de fons a favor de Teresa Ferri Gómez per a la inauguració d’escoles
esportives i setmana de l’esport i la salut.

04/10/04 Aprovar una despesa per un import de 210’05 € a favor del Club Futbol Base
Sagunt Femení.

04/10/04 Aprovar una despesa per un import de 3.063’92 € per a curadors camps de
futbol municipals i coordinador campionats locals.

04/10/04 Aprovar liquidació del Pressupost de la Fundació Municipal de Menjadors
Escolars corresponent a l’any 2004.

04/10/04 Aprovar la liquidació del Pressupost de la Fundació Municipal de Cultura
corresponent a l’exercici 2004.

04/10/04 Aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports
corresponent a l’any 2004.

04/10/04 Exp. 10/04.ADL. Ordre de pagament a justificar PGS a favor de M. Simón
Jareño.

04/10/04 Expedir ordre de pagament a justificar a favor de A. Ballester Navarro per a
atendre els pagaments derivats de l’assistència de les ponents de casos de
bones pràctiques en empreses per un import de 600 €.

06/10/04 Fer pública la llista d’admesos i exclosos, tribunal i data d’examen per a 1
arquitecte.

06/10/04 Fer pública la llista d’admesos i exclosos, tribunal i data d’examen per a dos
tècnics auxiliars d’Informàtica.

06/10/04 Fer pública la llista d’admesos i exclosos, tribunal i data d’examen per a un
professor de música.

06/10/04 Exp. 135/04-CH. Denegar cèdula d’habitabilitat per a l’habitatge unifamiliar
núm. 14 bloc C,  sítia al polígon G-2 de la platja Almardà.
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07/10/04 Ordenar el pagament de la relació núm. 200400001731 que inclou 90
operacions, per un import total de 43.463’15 €.

08/10/04 Ordenar el pagament de la relació núm. 200400001727 que inclou 85
operacions, per un import total de 39.367’34 €.

08/10/04 Modificar la Resolució d’Alcaldia núm. 2389 de 30/09/04 concretant la data
de nomenament interí d’agents de Policia Local, establint-se la mateixa amb
efectes del 12 d’octubre 2004.

08/10/04 Exp. 38/04-M. Permuta parades del mercat exterior fix.
11/10/04 Modificar l’apartat III de la Resolució d’Alcaldia 2418 de 06/10/04 en la qual

ha de dir "Establir la data per a la realització de l’exercici per al dia 21/10/04,
a l’hora de les 9:00..."

13/10/04 Ordre de pagament a favor de Proges XXI, SL, de 2.900 €, en concepte de
caixet per la seua actuació.

13/10/04 Ordre de pagament a favor d’Albena Producciones, SL, de 2.950 €, en
concepte de caixet per la seua actuació.

13/10/04 Delegar en la regidora Sra. M. Solaz Latorre la celebració de matrimonis
civils el dia 16/10/04.

13/10/04 Exp. 227/04. Deducció proporcional retribucions.
13/10/04 Autoritzar reducció de jornada en tres hores diàries a la funcionària interina

Sra. S. Tárraga Pérez i autoritzar l’absència en el treball d’una hora per
motius de lactància.

13/10/04 Exp. 60/04. Deficiències higiènic sanitàries.
13/10/04 Exp. 36/2004-SC. Declaració de caducitat de l’exp. sancionador 1/04-SC

incoat pel Sr. J. Alegre Andrés per obres al polígon BOE-2 platja Almardà,
incoar exp. sancionador al Sr. J. Alegre.

13/10/04 Exp. 10/2004-SC. Ordenar a la comunitat de propietaris de l’av. Doctor
Palos, 6, realització d’obres a l’immoble en el termini d’un mes.

13/10/04 Exp. 9/2004. Ordenar a la comunitat de propietaris de l’av. 9 d’Otubre, 2, la
realització d’obres a l’immoble de la seua propietat en el termini d’1 mes.

13/10/04 Concedir ajuda econòmica per un import de 1.240 € en concepte de pagament
de lloguer de l’habitatge siti al c/ Camí de l’Estació, 19-7a d’Almenara
(Castelló).

13/10/04 Autoritzar la funerària OCASO perquè es realitzen els tràmits oportuns per a
procedir a la incineració del cos d’Elías Díaz Ortega.

13/10/04 Adjudicar a l’empresa "GEO SOLAR" el contracte d’obres denominat
"Instal·lació energia solar tèrmica en Piscina Almudàfer (redacció projecte i
execució obres).

13/10/04 Ordre de pagament per a pagar factures presentades per 3 monitors que han
col·laborat en la campanya informativa realitzada per l’OMIC.

13/10/04 Exp. 02/04-C. Ordre de pagament per a la Demarcació de Costes a València,
de la Direcció General de Costes del Ministeri de Medi Ambient la quantitat
de 1.716’36 €.

13/10/04 Exp. 15/2004-OE. Posar de manifest als propietaris de l’immoble  siti al c/
Antígones, 16, informe tècnic.

13/10/04 Ordenar el pagament al Consell Agrari, la quantitat de 228.352’35 €,
corresponents al IV trimestre del 2004 a càrrec del crèdit disponible partida
7110/410.
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13/10/04 Exp. 11/04-SC-IF. Imposar a Dessin Couleur Tableaux, SL, la sanció
13007,11 € en els termes de l’expedient 11/04-SC-IF.

13/10/04 Informació pública sobre la modificació puntual del pla parcial de platges
d’Almardà, que afecta el polígon D-1. Exp. 50/82.

15/10/04 Ordre de pagament a favor dels clubs.
15/10/04 Ordre de pagament de la relació núm. 200400001795 que inclou un total de

105 operacions, per un import total de 37.990’57 €.
15/10/04 Desestimar la PER a Sra. Mª Goldero Sánchez, Sra. T. Soto Garrido i Sra. E.

Genowefa Jarosz.
19/10/04 Establir la data per a la realització del primer dels exercicis per a la selecció

de dos tècnics auxiliars d’Informàtica, el dia 25/10/04 a les 12:00 al Palau
Municipal.

19/10/04 Ordenar el pagament al Consell Agrari de l’import 56.559’50 € corresponent
al 50% de la subvenció per a la realització de les obres de desocupació
Agrària estacional 2004.

19/10/04 Exp. 02/04-BD. Donar audiència prèvia a l’ordre individualitzada d’execució
d’edificació als propietaris de l’immoble siti a l’av. del Mediterrani, 65.

19/10/04 Exp. 3/04-BD. Donar audiència prèvia a l’ordre individualitzada d’execució
d’edificació als propietaris de l’immoble ubicat a l’av. Camp de Morvedre,
99.

19/10/04 Exp. 4/04-BD. Donar audiència prèvia a l’ordre individualitzada d’execució
d’edificació als propietaris de l’immoble siti al c/ Riu Segura, 15.

19/10/04 Exp. 5/04-BD. Donar audiència prèvia a l’ordre individualitzada d’execució
d’edificació als propietaris de l’immoble siti al c/ Pintor Pinazo, 15.

19/10/04 Exp. 06/04-BD. Donar audiència prèvia a l’ordre individualitzada d’execució
d’edificació als propietaris de l’immoble siti al c/ Sant Miquel, 1.

19/10/04 Exp. 07/04-BD. Donar audiència prèvia a l’ordre individualitzada d’execució
d’edificació als propietaris de l’immoble siti a l’av. del Mediterrani, 29.

19/10/04 Exp. 8/04-BD. Donar audiència prèvia a l’ordre individualitzada d’execució
d’edificació als propietaris de l’immoble siti al c/ Almenara, 27.

19/10/04 Exp. 09/04-BD. Donar audiència prèvia a l’ordre individualitzada d’execució
d’edificació als propietaris de l’immoble siti al c/ Sierra Javalambre, 16.

19/10/04 Exp. 305/04, 306/04, 327/04, 339/04, 347/04. Cessió de nínxols.
19/10/04 Exp. 261/04, 344/04. Inhumancions en nínxols ocupats.
19/10/04 Exp. 304/04. Cessió de nínxols temporalitat 5 anys.
19/10/04 Exp. 336/04. Exhumacions de restes de S. Montañana Vilanova.
19/10/04 Exp. 313/04. Trasllat de restes de Sra. J. D. Guillem Bonet.
19/10/04 Exp. 747/04. Imposar a Sra. E. Diana Ollera  la multa de 60 €, per no obeir el

senyal de prohibit.
19/10/04 Exp. 968/04. Imposar a Sra. Mª Carmen Ruiz Gazquez la multa de 30 € per

no obeir el senyal d’estacionament prohibit.
19/10/04 Exp. 1382/04. Imposar a Sra. M. Sánchez Vila la multa de 100 €, or

estacional el vehicle obstaculitzant greument la circulació.
19/10/04 Exp. 1247/04. Desestimar sol·licitud de devolució de taxa per prestació del

servei de grua al Sr. J. Peiró Tarrasa.
19/10/04 Exp. 1383/04. Imposar al Sr. J. Manchón Mira la multa de 100 €, per

estacionar el vehicle obstaculitzant greument la circulació.
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19/10/04 Exp. 1384/04. Imposar al Sr. J. Manchón Mira la multa de 100 €, per
estacionar el vehicle obstaculitzant greument la circulació.

19/10/04 Exp. 1452/04. Imposar al Sr. D. García Burguillos la multa de 60 € per no
obeir el senyal de prohibició zona mercat.

19/10/04 Exp. GP-MACV-04/167-230-231. Atorgar gratificacions per serveis
extraordinaris a Policies Locals d’abril a juny de l’any en curs.

19/10/04 Deduir retribucions  a alumnes de l’Escola Taller per absències injustificades.
19/10/04 Reconèixer triennis.

RESOLUCIONS DEL REGIDOR DELEGAT D’URBANISME:

Mes octubre 2004
01/10/04 Exp. 160/04-LO. Pròrroga de llicència d’obres atorgada per a reforma de

lavabo per a minusvàlids a l’habitatge sita a la pl. de la Moreria, 4-4a.
01/10/04 Exp. 529/04-LO. Llicència d’obres per a reparar la teulada de l’habitatge siti

al c/ Llibertat, 21.
01/10/04 Exp. 558/04-LO. Llicència d’obres per a reparar la teulada de l’habitatge siti

a la Jose Mª Pemán, 16.
01/10/04 Exp. 565/04-LO. Llicència d’obres per a canviar la coberta d’uralita de

l’habitatge siti al c/ Santiago, 10-1r.
01/10/04 Exp. 580/04-LO. Llicència d’obres per a restaurar amb fonament el

paviment de l’habitatge siti al c/ Cavallers, 22-2a.
01/10/04 Exp. 582/04-LO. Llicència d’obres per a reformar la cuina i canviar sense

modificar els buits, les finestres de l’habitatge siti a l’av. Mediterrani, 143-
7è.

01/10/04 Exp. 584/04-LO. Llicència d’obres per a reparar la teulada i sanejar la
façana de l’habitatge siti al c/ Barques, 54.

01/10/04 Exp. 588/04-LO. Llicència d’obres per a canviar xapat del bany i la cuina de
l’habitatge siti al c/ Osca, 2-7a.

01/10/04 Exp. 591/04-LO.  Llicència d’obres per a la construcció de barbacoa, pila i
banc de cuina en jardí exterior de l’habitatge siti al pol. G-2, parcel·la I-4.

01/10/04 Exp. 592/04-LO. Llicència d’obres per a la substitució de la teulada i
paviment de cuina i banys de l’habitatge siti a l’av. Doctor Palos, 6-12a.

01/10/04 Exp. 603/04-LO. Llicència d’obres per a l’obertura i tancament de rasa per a
la presa de gas al c/ Mar, 35.

01/10/04 Exp. 630/04-LO. Llicència d’obres per a reparar les goteres de la teulada de
l’habitatge siti al c/ Rei Alfons XII, 95.

01/10/04 Exp. 365/04-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres i col·locar
portes corredisses a l’habitatge sita a l’av. 9 d’Octubre, 48-11a.

01/10/04 Exp. 496/04-LO. Llicència d’obres per a l’obertura i tancament d’una rasa
per a presa de gas a l’av. Sants de la Pedra, 53.

01/10/04 Exp. 502/04-LO. Llicència d’obres per a tancar la parcel·la núm. 26 del
polígon F-3, Almardà.

01/10/04 Exp. 504/04-LO. Llicència d’obres canviar el xapat de la cuina i el bany, i
canviar teulada i canals de l’habitatge siti al c/ Herois, 49-1a.
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01/10/04 Exp. 521/04-LO. Llicència d’obres per a l’obertura i tancament de la rasa
per a la canalització de la xarxa de telecomunicacions al c/ Mare de Déu del
Carme, 50.

01/10/04 Exp. 525/04-LO. Llicència d’obres per a col·locar tela asfàltica i rajola
xapar la terrassa i canviar dues finestres en l’habitatge sita al c/ Vall
d’Albaida, 42.

01/10/04 Exp. 528/04-LO. Llicència d’obres per a canviar la porta del garatge,
restaurar parets, canviar teules i col·locar tela asfàltica en l’habitatge sita al
c/ Trobador, 64 i c/ Canalejas, 57.

01/10/04 Exp. 531/04-LO. Llicència d’obres per a reparar la cuina i el bany de
l’habitatge siti al c/ Dolz del Castelar, 11-6a.

01/10/04 Exp. 538/04-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres i porta d’accés
a l’habitatge siti al c/ Colom, 45-b-1ª

01/10/04 Exp. 594/04-LO. Llicència d’obres per a elevar la paret del negoci siti al c/
Camí de Llíria, 44-B.

01/10/04 Exp. 596/04-LO. Llicència d’obres per a lluir amb monocapa la façana de
l’immoble siti al c/ Sepúlveda, 19.

01/10/04 Exp. 604/04-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat i paviments de
l’habitatge siti al c/ Sant Pere, 110-1a.

01/10/04 Exp. 606/04-LO. Llicència d’obres per a reformar els banys de l’habitatge
siti al c/ Dolores Ibarruri, 13-3r.

01/10/04 Exp. 612/04-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat i paviments de la
cuina i del bany de l’habitatge siti al c/ Numància, 6.

01/10/04 Exp. 613/04-LO. Llicència d’obra per a canviar el xapat de la cuina i el
bany, la instal·lació elèctrica, les portes i el paviment de la vivenda sítia al c/
Amèrica, 32-1a.

01/10/04 Exp. 616/04-LO. Llicència d’obres per a canviar la finestres de l’habitatge
siti al c/ Azorín, 3-13a.

01/10/04 Exp. 617/04-LO. Llicència d’obres per a canviar la finestra a l’habitatge siti
al c/ Hort d’Ais, 2-11a.

01/10/04 Exp. 619/04-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres, la instal·lació
elèctrica i uns taulellets de l’habitatge siti al c/ Rei Ordinari, 8-10a.

01/10/04 Exp. 620/04-LO. Llicència d’obres per a canviar els taulellets de la cuina i
el bany en la habitatge siti al c/ Romeu, 26-baix.

01/10/04 Exp. 628/04-LO. Llicència d’obres per a reparar clivelles a la façana de
l’habitatge siti al c/ Herois, 33.

01/10/04 Exp. 539/04-LO. Llicència d’obres  per a canviar la porta d’accés i reparar
la xemeneia en l’habitatge sita al c/ Aqüeducte, 8.

01/10/04 Exp. 540/04-LO. Llicència d’obres per a col·locar el plat de dutxa, canviar
el xapat de la neteja i del vestidor del local siti al c/ Camí Reial, 18.

01/10/04 Exp. 541/04-LO. Llicència d’obres per a l’obertura i tancament de la rasa
per a presa de gas al c/ Concepción Arenal, 49.

01/10/04 Exp. 542/04-LO. Llicència d’obres per a l’obertura i tancament de la rasa
per a presa de gas al c/ Castell, 54.

01/10/04 Exp. 543/04-LO. Llicència d’obres per a canviar xapat i aparells de bany i la
cuina, fer habitació i canviar el paviment de l’habitatge siti al c/ Na
Marcena, 10.
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01/10/04 Exp. 547/04-LO. Llicència d’obres per a canviar en xapat i el paviment de la
cuina de l’habitatge siti a la pl. La Trinitat, 3-7a.

01/10/04 Exp. 548/04-LO. Llicència d’obres per a reforma els banys, col·locar
parquet i reparar clivelles de la façana, de l’habitatge siti al c/ Na Marcena,
44.

01/10/04 Exp. 552/04-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat de la cuina i dels
banys de l’habitatge siti al c/ Teodor Llorente, 167-2a.

01/10/04 Exp. 553/04-LO. Llicència d’obres per a sanejar les humitats a les parets i
col·locació de sostre d’escaiola a l’habitatge siti al c/ Nou, 12.

01/10/04 Exp. 560/04-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat de la cuina de
l’habitatge siti al c/ Numància, 10-10a.

01/10/04 Exp. 561/04-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat de la cuina i el
bany, els tancaments metàl·lics de 4 finestres de l’habitatge siti al c/ Vall de
Segó, 32.

01/10/04 Exp. 567/04-LO. Llicència d’obres per a canviar la porta d’accés, el taulellet
i el paviment de l’habitatge siti al c/ Escalante, 23.

01/10/04 Exp. 570/04-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat i els aparells del
bany, lavabo i la cuina de la vivenda sítia al c/ Clavells, 2-7a.

01/10/04 Exp. 577/04-LO. Llicència d’obres per a traure una paret de la cuina i
construir un mostrador de bar a l’habitatge sita al c/ Mare de Déu del Llosar,
14-10a.

01/10/04 Exp. 586/04-LO. Llicència d’obres per a canviar cinc finestres, reparar
goteres, solar de nou la terrassa i canviar el barandat de l’habitatge siti al c/
Concepción Arenal, 93.

04/10/04 Exp. 268/04-LO. Llicència d’obres per a tancar parcel·la núm. 26 del
projecte de reparcel·lació del polígon A-2, platja Almardà.

04/10/04 Exp. 524/04-LO. Llicència d’obres per a reparar els taulellets de l’habitatge
siti a la parcel·la 71 del polígon, 12.

04/10/04 Exp. 632/04-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres de l’habitatge
siti al c/ Palmereta, 34-2a.

04/10/04 Exp. 637/04-LO. Llicència d’obres per a canviar la porta d’accés a
l’habitatge siti a la parcel·la 116-A, polígon 44 (Pla del Bou).

04/10/04 Exp. 638/04-LO. Llicència d’obres per a canviar el xapat dels lavabos, el
paviment i les persianes de la façana del local situat al c/ Sogorb, 80.

04/10/04 Exp. 641/04-LO. Llicència d’obres per a fer les cobertes per a protegir
vehicle de la intempèrie al passeig Llevant, 208.

04/10/04 Exp. 642/04-LO. Llicència d’obres per a reformar la cuina de l’habitatge siti
al c/ Faura, 7-8a.

04/10/04 Exp. 643/04-LO. Llicència d’obres per a lluir les parets, fer lavabo i
col·locar paviment en local, sense ús específic, situat al c/ Astúries.

04/10/04 Exp. 644/04-LO. Llicència d’obres per a reformar la cuina i canviar les
finestres, sense modificar espais, de l’habitatge siti al c/ Catalunya, 30-1a.

04/10/04 Exp. 647/04-LO. Llicència d’obres per a connectar els desaigües de l’edifici
a la nova presa de clavegueram de l’immoble siti al c/ Colom, 70.

13/10/04 Exp. 17/01-OE. Estat sobre l’estat de conservació d’edifici, atorgant a Sr.
M. Salcedo Becerra i a Cartera d’Immobles, SL, tràmit d’audiència.

14/10/04 Exp. 883/03-LO. Pròrroga llicència d’obres atorgada per a lluir la façana i
canviar canals de l’immoble siti al c/ Raseta, 21.
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14/10/04 Exp. 636/04-LO. Llicència d’obres per a fer sondejos mecànics per a
mesures d’aigües subterrànies a la ctra. N-234, PK, 3’2 (ES De Cepsa).

14/10/04 Exp. 651/04-LO. Llicència d’obres per a la reparació de les goteres a la
terrassa de l’immoble siti a l’av. Sants de la Pedra, 77.

14/10/04 Exp. 653/04-LO. Llicència d’obres per a canviar les finestres, xapar la cuina
i el bany, el sostre d’escaiola i la instal·lació de lampisteria de l’habitatge
siti a la pl. dels Furs, 5-1a.

14/10/04 Exp. 654/04-LO. Llicència d’obres per a canviar la talla de l’habitatge siti al
c/ Torres Torres, 8-8a.

14/10/04 Exp. 655/04-LO. Llicència d’obres per a reparar i lluir amb monocapa la
façana de l’habitatge siti al c/ Cap Moraira, 5.

14/10/04 Exp. 660/04-LO. Llicència d’obres per als taulellets i canvi de paviment de
l’habitatge siti al c/ Churruca, 20-34a.

14/10/04 Exp. 663/04-LO. Llicència d’obres per a reparar i pintar les façanes de
l’habitatge siti al c/ Penyetes, 21.

14/10/04 Exp. 666/04-LO. Llicència d’obres per a l’obertura i tancament de la rasa
per a presa de gas al c/ Illa la Toja, 12.

14/10/04 Exp. 667/04-LO. Llicència d’obres per a substituir les finestres interiors de
l’habitatge siti al c/ Llarg, 16-7a.

14/10/04 669/04-LO. Llicència d’obres per a canviar les teules i arreglar les goteres
de l’immoble siti al c/ Espronceda, 37.

14/10/04 Exp. 670/04-LO. Llicència d’obres per a reparar la cornisa de l’immoble siti
al c/ Horts cantó pl. Moreria.

14/10/04 Exp. 672/04-LO. Llicència d’obres per a sanejar el sostre del garatge amb
uralita siti al c/ Concepción Arenal, 53.

14/10/04 Exp. 673/04-LO. Llicència d’obres per a la reparació de les goteres a la
teulada de l’immoble siti al c/ Concepción Arenal, 46-1r.

14/10/04 Exp. 675/04-LO. Llicència d’obres per a la reforma de la cuina de
l’habitatge siti al c/ Numància, 4-4a.

14/10/04 Exp. 682/04-LO. Llicència d’obres per a canviar la porta d’accés de la
planta baixa, sense modificar espais de l’habitatge siti al c/ Sogorb, 21.

18/10/04 Exp. 680/04-LO. Llicència d’obres per a reparar les goteres de la teulada,
canviar les finestres i xapar el bany i la façana de l’habitatge siti al c/
Bonavista, 55.

18/10/04 Exp. 681/04-LO. Llicència d’obres per a xapar la cuina i el bany de
l’habitatge siti al c/ Bonavista, 97-7a.

18/10/04 Exp. 703/04-LO. Llicència d’obres per a reparar les goteres de la teulada de
l’habitatge situat al c/ Sepúlveda, 39.

RESOLUCIONS REGIDOR D’ACTIVITATS I RÈGIM INTERIOR

Mes octubre 2004
01/10/04 Exp. 41/04-I. Denegar la petició de llicència d’Obertura com a activitat

innòcua a Sra. A. Mundi Sancho, per a exercir l’activitat d’oficina a l’av. 9
d’Octubre.

01/10/04 Exp. 50/04-I. Denegar la petició de llicència d’obertura al Sr. A. Hernández
Colomer, per a exercir l’activitat de venda d’articles de regal, al c/
Palmereta.
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01/10/04 Exp. 48/04-I. Denegar la petició de llicència d’obertura a Sra. Mª C. Herrero
Martínez, per a exercir l’activitat de centre de disseny i copiat digital al c/
Maestrat.

05/10/04 Exp. 95/04-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit, en la qual se sol·licita
l’obertura per a l’activitat de Centre Mèdic amb emplaçament al c/
Menéndez y Pelayo, 34.

05/10/04 Exp. 96/04-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit, en la qual se sol·licita
obertura per a l’activitat de bar-cafeteria, amb emplaçament al c/ Cid – c/
Sagasta.

05/10/04 Exp. 97/04. Decret admetent sol·licitud a tràmit, en la qual sol·licita
l’obertura per a l’activitat de cafeteria-restaurant, amb emplaçament al c/
Progrés, 41 – c/ Sogorb.

06/10/04 Exp. 01/04-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit en la qual sol·licita
l’obertura per a l’activitat de bar-restaurant amb emplaçament al c/ Puçol,
13.

08/10/04 Exp. 6/04-CT. Acceptar la sol·licitud de desistiment formulada per Sra. A.
De la Fuente Anguita relatiu al canvi de nom en la llicència d’activitat de
quiosc, ubicada a l’av. 9 d’Octubre.

08/10/04 Exp. 4/94-CT. Tenir per desistit el Sr. E. Poveda Moragon relatiu a la
llicència d’activitat de forn, amb emplaçament a l’av. Mediterrani, 71-baix.

08/10/04 Exp. 16/97-I. Tenir per desistida la Sra. Mª P. Villar Llopis en representació
de Sdad. Garbí, CB, relatiu a la llicència d’activitat de Saló de Bellesa amb
emplaçament al c/ Trobador, 72.

13/10/04 Exp. 31/04-C. Decret admetent sol·licitud a tràmit en què se sol·licitava
obertura per a activitat de Casal Faller Luis Cendoya.

15/10/04 Exp. 43/96-I. Denegar petició de llicència d’obertura a Sra. I. Torretes
Sanjurjo per a exercir activitat d’Altres Serveis d’Alimentació al c/
Palmereta, 6-baix.

19/10/04 Exp. GP-MACV-04/114. Atorgar gratificacions per serveis extraordinaris de
febrer a agost del 2004.

21/10/04 Exp. 92/04. Assignació complement de productivitat eleccions europees.

RESOLUCIONS DE LA REGIDORA D’HISENDA

Mes setembre 2004
27/09/04 Exp. 748/2004. Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 762/2004 per un

total de 162’51 €.
30/09/04 Exp. 3892/2003. Rectificar l’apartat 1r de la resolució núm. 315 del 03/09/04

i on diu "I. González Santiago" ha de dir "Sr. Moreno Carretero".
30/09/04 Exp. Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 769/2004 per un total de 135’4

€.
30/09/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 760/2004 per un total 2342’81 €.
30/09/04 Aprovar liquidacions de l’acord 765/2004 per un total de 563’13 €.
30/09/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 770/2004 per un total de 345’92 €.
30/09/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 768/2004 per un total de 9731’62 €.
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30/09/04 Exp. 363/2004. Anul·lar liquidacions de l’IVTM del vehicle V-0922-FY,
reconeixent el dret a devolució per transferència bancària al Sr. M. Donto
López i mecanitzar la baixa en el padró.

30/09/04 Exp. 1101/2003. Prorratejar per trimestres la quota de l’IVTM del vehicle V-
4640-GW, realitzar la devolució per transferència bancària i procedir a
mecanitzar la baixa en el padró corresponent.

30/09/04 Exp. 1063/2003. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle V-5427-BU
i mecanitzar la baixa en el padró corresponent.

30/09/04 Exp. 736/2003. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle V-6803-CK i
mecanitzar la baixa en el padró corresponent.

30/09/04 Exp. 3139/2003. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle V-0933-J,
aprovar liquidacions de l’IVTM  i procedir a donar el canvi  en l’IVTM.

30/09/04 Exp. 3774/2003. Anul·lar per duplicitat liquidacions de l’IVTM del vehicle
PM-9315-BH.

30/09/04 Exp. 873/2003. Anul·lar per duplicitat la liquidació de l’IVTM del vehicle
TE-6716-F i aprovar liquidació de l’IVTM.

30/09/04 Exp. 3371/2003. Rectificar resolució de la regidora delegada de Serveis
Econòmics núm. 178 de 18/08/04 i on diu concedir exempció d’IVTM ha de
dir desestimar exempció de l’IVTM.

30/09/04 Exp. 101/2004 i acumulats. Concedir l’exempció de l’IVTM a diversos
vehicles matriculats a nom de minusvàlids.

30/09/04 Exp. 42/2004. Concedir l’exempció de l’IVTM al vehicle 0108-CRR per estar
matriculat a nom de minusvàlid.

30/09/04 Exp. 749/2004. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle TF-6327-AN
i procedir a realitzar la baixa en el padró corresponent.

30/09/04 Exp. 2086/2004. Anul·lar rebut de l’IVTM del vehicle V-7053-B i aprovar la
nova liquidació en concepte de l’IVTM.

30/09/04 Exp. Anul·la rebut de l’IVTM del vehicle V-3002-GW, rectificar l’acord de la
Junta de Govern de 05/11/03.

Mes octubre 2004
04/10/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 772/2004 per un total de 357’12 €.
04/10/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 766/2004 per un total de 240’38 €.
06/10/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 775/2004 per un total de 135’71 €.
06/10/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 774/2004 per un total de 4758’47 €.
06/10/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 773/2004 per un total 68’28 €.
06/10/04 Exp. 2419/2004. Aprovar les liquidacions dels Padrons de contribuents,

establir període recaptatori, aprovar com a llocs de pagament les Oficines i
Agen.  bancàries i exposar

14/10/04 Exp. 3340/2003. Anul·lar liquidacions de l’IVTM del vehicle V-8771-EM,
reconeixent el dret a devolució mitjançant transferència bancària al Sr. J. Paul
Vela.

14/10/04 Exp. 3407/2002. Estimar reclamació presentada per l’interessat i per
consegüent anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle V-9108-HG.

14/10/04 Exp. 1669/2003. Anul·lar els rebuts de l’IVTM de diversos vehicles, aprovar
liquidacions i mecanitzar la baixa en el padró l’IVTM.
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14/10/04 Exp. 3065 i 2899/2003. Mecanitzar la inclusió en el Padró de l’IVTM perquè
tinga efecte i aprovar les liquidacions corresponents als exercicis que
s’indiquen.

14/10/04 Exp. 2523/2003. Anul·lar per duplicitat les liquidacions emeses en concepte
d’IVTM del vehicle CS-3950-AC.

14/10/04 Exp. 884/2003. Mecanitzar la liquidació en el Padró de l’IVTAM  i aprovar la
liquidació a nom del Sr. G. Ballesteros Olaso, anul·lar el rebut emès del
vehicle SE-1027-DM.

14/10/04 Exp. 3350/2003. Aprovar les liquidacions de TAXA per ADP en concepte de
mercat exterior a nom del Sr. J. San Jacinto Pitarch i efectuar inclusió en el
padró corresponent.

14/10/04 Exp. 3577/2003.  Realitzar devolució  per transferència bancària de l’IVTM
del vehicle V-4232-DN i mecanitzar la baixa en el Padró corresponent.

14/10/04 Exp. 1302/2003 i acumulats.  Prorratejar per trimestres naturals de l’IVTM de
diversos vehicles, procedir a realitzar la devolució mitjançant transferència
bancària i mecanitzar la baixa en el Padró.

14/10/04 Exp. 1418/2003 i acumulats. Anul·lar els rebuts de l’IVTM de diversos
vehicles, aprovar la liquidació prorratejant la quota i mecanitzar la baixa en el
Padró.

14/10/04 Exp. 1549/2003. Desestimar la pretensió de l’interessat de prorrateig de quota
de l’IVTM i mecanitzar la baixa en el Padró.

14/10/04 Exp. 1813/2003. Estimar parcialment la pretensió de l’interessat i anul·lar el
rebut pendent en concepte d’IVTM i no admetre a tràmit el Recurs de
Reposició per extemporani.

14/10/04 Exp. 1860/2003. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle V-7083AM,
aprovar liquidació prorratejant la quota.

14/10/04 Exp. 2347/2003. Estimar Recurs de Reposició i per consegüent anul·lar les
liquidacions de l’IVTM i procedir a la devolució per transferència bancària al
Sr. A. Munera Molina i mecanitzar baixa.

14/10/04 Exp. 1914/2003. Desestimar pretensió de l’interessat de devolució de quota
de l’IVTM vehicle V-9883-EK.

14/10/04 Exp. 1197/2003. Estimar recurs de reposició i per consegüent anul·lar
liquidacions de l’IVTM del vehicle V-1022-AU, procedir a realitzar la
devolució i mecanitzar la baixa.

14/10/04 Exp. 754/2003 i acumulats. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la
quota de l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució de
l’IVTM de diversos vehicles.

14/10/04 Exp. 1074/2003 i acumulats. Prorratejar per trimestres naturals l’impost de la
quota de l’IVTM i reconèixer en conseqüència el dret a la devolució per
transferència bancària.

14/10/04 Exp. 1144/2003. Admetre a tràmit el Recurs de Reposició per extemporani,
deduïda pel Sr. L. Domínguez Pérez.

14/10/04 Exp. 828/2003. Aprovar nova liquidació en concepte de l’IVTM del vehicle
V-9245-CJ.

14/10/04 Exp. 2419/2003. Desestimar sol·licitud de concessió de l’exempció de
l’IVTM a nom del Sr. V. Moya Sánchez.
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14/10/04 Exp. 1124/2003 i acumulats.  Prorratejar per trimestres naturals l’import de la
quota de l’IVTM i reconèixer el dret a devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa.

14/10/04 Exp. 2391/2004. Concedir bonificació del 50% en la quota de l’IBI per VPO.
14/10/04 Exp. 2417/2004. Anul·lar liquidació de l’IBIU de l’immoble siti al c/ Cánovas

del Castillo, 60, aprovar nova liquidació de l’IBIU del citat immoble i aprovar
el canvi de titularitat.

14/10/04 Exp. 2275/2004.  Concedir bonificació del 50% en la quota de l’IVTM per
VPO.

14/10/04 Exp. 2393/2004 i acumulats. Concedir la bonificació del 50% en la quota de
l’IBIU per VPO.

14/10/04 Aprovar les liquidacions de l’acord núm. 776/2004 per un total de 3346’4 €.
14/10/04 Exp. 466/04. Anul·lar rebut núm. 02608429, aprovar la liquidació en

concepte d’IBIU, reconèixer a Assessoria Immobiliària la Zona, SL, el dret a
devolució de l’import del rebut núm. 20315190.

14/10/04 Exp. 1219/2004. Declarar la caducitat, amb arxiu d’actuacions del
procediment: GT/11 IBI canvi de titularitat iniciat a sol·licitud de Sra. A.
Moragrega García.

14/10/04 Exp. 477/2004. Declarar la caducitat, amb arxiu d’actuacions del procediment
iniciat a sol·licitud de Sra. F. Villar Goda en data 08/06/04.

14/10/04 Exp. 4052/2003. Declarar la caducitat, amb arxiu d’actuacions del
procediment 004052/2003 iniciat a sol·licitud de Sra. H. Ruiz López en data
10/12/2003.

14/10/04 Exp. 94/2004. Declarar la caducitat, amb arxiu d’actuacions del procediment
GT/07 Beneficis fiscals iniciat a sol·licitud del Sr. R. Solaz Zapater en data
05/01/2004.

14/10/04 Exp. 2353/2004. Anul·lar rebut núm. 200349767 a nom de Sra. Isabel
Calatayud Fernández.

14/10/04 Exp. 1481/2003. Traslladar la present resolució al nou titular cadastral,
comunicant-ho al Centre Gestió Cadastral.

14/10/04 Exp. 2247/2004. Efectuar canvi de titularitat en el padró d’IBIU, concedir la
bonificació del 50% en la quota de l’IBIU per VPO.

14/10/04 Exp. 3148/2003. Anul·lar rebuts de l’immoble siti a la pl. Moreria, 1-baix,
aprovar nova liquidació en concepte d’IBIU i comunicar-ho al Cadastre de
València per a efectuar canvi.

14/10/04 Exp. 2381/2004 i acumulats. Concedir bonificació del 50% en la quota de
l’IBIU per VPO.

14/10/04 Exp. 2831/2003. Traslladar la resolució al nou titular cadastral per a l’any
següent, comunicant-ho al Centre de Gestió Cadastral.

14/10/04 Exp. 281/2004 i acumulats. Estimar parcialment la pretensió dels interessats i
concedir l’exempció de l’IVTM i desestimar la sol·licitud de devolució.

14/10/04 Exp. 257/2004. Desestimar la sol·licitud de concessió d’exempció de l’IVTM
al Sr. J. Martínez Valencia.

14/10/04 Exp. 427/2004. Desestimar la pretensió de Sra. A. Pérez Téllez que
sol·licitant exempció de l’IVTM, per haver sol·licitat el benefici fiscal amb
data posterior al merite de l’impost.
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14/10/04 Exp. 2062/2003. Concedir l’exempció de l’IVTM al Sr. A. Espejo Rojas per
ser vehicle matriculat a nom de minusvàlids.

14/10/04 Exp. 1840/2003. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle V-1330-BZ.
14/10/04 Exp. 1751/2003. Anul·lar rebuts de l’IVTM, aprovar liquidacions prorratejant

la quota i mecanitzar la baixa en el Padró corresponent.
14/10/04 Exp. 2218/2003. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de

l’IVTM, procedir a realitzar la devolució per transferència bancària i
mecanitzar la baixa en el Padró corresponent.

14/10/04 Exp. 1838/2003 i acumulats. Prorratejar per trimestres naturals l’IVTM i
realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la baixa en el
Padró de corresponent.

14/10/04 Exp. 2181/2003 i acumulats. Prorratejar per trimestres naturals la quota de
l’IVTM de diversos vehicles, realitzar la devolució per transferència bancària
i mecanitzar la baixa en el padró.

14/10/04 Exp. 389/2004 i acumulats. Concedir l’exempció de l’IVTM a diversos
vehicles, per estar matriculats a nom de minusvàlids.

14/10/04 Exp. 3048/2003. Anul·lar liquidacions de l’IVTM del vehicle V-6645-BL i
mecanitzar la baixa en el padró corresponent.

14/10/04 Exp. 1961/2002. Desestimar recurs de reposició contra les liquidacions de
l’IVTM del vehicle V-2708-EY.

14/10/04 Exp. 1660/2003. Prorratejar per trimestres naturals l’import de la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària, anul·lar rebut en
Recaptació Municipal i baixa en el padró.

14/10/04 Exp. 1067/2003. Anul·lar rebuts d’IVTM, aprovar liquidació prorratejant la
quota, anul·lar rebut a Sra. A. Santiago García i tornar-se’l per transferència
bancària i mecanitzar baixa en el padró.

14/10/04 Exp. 1639/2003 i acumulats. Prorratejar per trimestres naturals la quota de
l’IVTM i realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la
baixa en el Padró corresponent.

14/10/04 Exp. 1750/2003. Prorratejar per trimestres naturals les quotes de l’IVTM,
realitzar la devolució per transferència bancària.

14/10/04 Exp. 1915/2003. Prorratejar per trimestres naturals les quotes de l’IVTM i
realitzar la devolució per transferència bancària.

14/10/04 Exp. 4152/2003. Estimar parcialment la petició formulada pel Sr. V. Giménez
Sancho, aprovant la liquidació provisional de la taxa de serveis urbanístics i
de l’ICIO.

14/10/04 Exp. 4198/2003. Estimar parcialment la petició formulada pel Sr. A. García
Rodríguez, aprovant la liquidació provisional de la taxa de serveis urbanístics
i ICIO.

14/10/04 Exp. 2225/2003. Estimar parcialment la petició formulada pel Sr. R. E.
Jurado Yebenes, aprovant la liquidació provisional la taxa de serveis
urbanístics i de l’ICIO.

14/10/04 Exp. 2858/2002. Anul·lar la taxa d’ADP taules i cadires a l’av. del
Mediterrani, 105.

15/10/04 Exp. 1320/2002. Anul·lar la liquidació de l’IVTM del vehicle V-0855-BD,
aprovar nova liquidació.

15/10/04 Exp. 770/2003. Concedir l’exempció de l’IVTM per vehicles matriculats a
nom de minusvàlids al Sr. B. Gómez García.
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15/10/04 Exp. 2053/2003 i acumulats. Concedir exempció de l’IVTM per vehicles
matriculats a nom de minusvàlids.

15/10/04 Exp. 506/2003. Desestimar la pretensió de la interessada i no procedir a la
devolució de l’autoliquidació ingressada per matriculació del vehicle de la
seua propietat.

15/10/04 Exp. 98/2004. Estimar parcialment pretensió de Sra. Maravillas Martínez
Ondoño i concedir l’exempció de l’IVTM per vehicle matriculat a nom de
minusvàlid.

15/10/04 Exp. 728/2004 i acumulats. Concedir l’exempció de l’IVTM a vehicles
matriculats a nom de minusvàlids.

15/10/04 Exp. 3505/2003 i acumulats. Concedir l’exempció de l’IVTM de vehicles
matriculats a nom de minusvàlids.

15/10/04 Exp. 78/2004. Estimar parcialment la sol·licitud de la interessada procedint a
la modificació corresponent en el padró de l’IVTM, mantenir al cobrament la
liquidació pendent.

15/10/04 Exp. 548/2004 i acumulats. Concedir l’exempció de l’IVTM per vehicles
agrícoles proveïts de cartilla d’inspecció agrícola.

15/10/04 Exp. 3878/2001. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle V-8386-AF
i mecanitzar la modificació en el Padró de l’IVTM.

15/10/04 Exp. 861/2001. Desestimar pretensió de l’interessat i mantenir al cobrament
el rebut que figura pendent en Recaptació Municipal i mecanitzar la baixa en
el padró corresponent.

15/10/04 Exp. 1738/2003 i acumulats. Prorratejar per trimestres naturals la quota de
l’IVTM, realitzar la devolució per transferència bancària i mecanitzar la baixa
en el Padró corresponent.

15/10/04 Exp. 1740/2003. Desestimar la pretensió de l’interessat de devolució de la
quota del 2003 de l’IVTM i efectuar la baixa en el padró.

15/10/04 Exp. 546/2004. Desestimar la sol·licitud de concessió d’exempció de l’IVTM
al Sr. M. Herrero Igual per no estar matriculat a nom de minusvàlid.

15/10/04 Exp. 2916/2003. Anul·lar les liquidacions de l’IVTM del vehicle V-2346-CB
i realitzar la devolució al Sr. D. Martínez Martínez mitjançant transferència
bancària i mecanitzar la baixa en el Padró.

15/10/04 Exp. 2852/2003. Anul·lar per duplicitat liquidacions emeses en concepte
d’IVTM del vehicle V-6168-BB i efectuar la baixa en el padró.

El portaveu del Grup del Municipal del PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “Sol·licite
que es lligen les resolucions núm. 2372 i 2392.”

El secretari general procedeix a llegir les resolucions núm. 2372 i 2392.

El portaveu del Grup Municipal del PP, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “Crec que
és la tercera vegada en la legislatura en què els sol·licitem i vostès diuen que estan
d’acord que aquestes coses no passen, perquè l’oposició puga tenir la capacitat en certa
manera de controlar a l’Equip de Govern, es fan necessari per exemple temes com
aquest, es fa un reconeixement d’obligacions i s’ordena el pagament en aquesta
resolució en la 2372 de 177 operacions recollides en una relació, una relació amb una
retafila de 12 números per un import total de quasi 10 milions de pessetes, de 57.000
euros, li ho hem dit diverses vegades i ens han dit que sí, que no hi ha problema, els
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preguem que en el futur siga així, que si no els importa s’acompanye a la resolució la
relació de pagaments perquè es puga comprovar sense cap problema, és reiterar el prec
que ja li hem fet en diverses ocasions.”

La regidora del Grup Municipal del PP, Sra. MURCIANO, indica: “Bona
vesprada a tots, en la Resolució 2392 per la qual es nomena personal provisionalment
intendent principal a un dels comandaments de rang inferior, en primer lloc dir-los,
felicitar-los, saber-me molt malament que no tinguen vostès l’intendent dotat
pressupostàriament com ho marca la Llei, amb la qual cosa mai el van a poder cobrir, i
això ja ho veurem més endavant, però sí que dels tres inspectors que hi ha crec jo que el
Sr. Manuel José Olmos Alapont tindrà la titulació del Grup A, perquè així ho indica el
Catàleg de Llocs, m’agradaria que qualsevol d’ells fóra titulació A, que es regiren les
coses com ho manen.

I no és res en contra del Sr. Olmos, tot el contrari, és un senyor molt apreciat per
tots nosaltres, però, vaja, no exclou la cortesia el coratge.”

La regidora delegada de Policia Local, Sra. HERNÁNDEZ, diu: “Vegem, tenen
una obsessió amb la plaça d’intendent principal, no sé què és el que passa però tenen
obsessió, està perfectament fet el nomenament perquè se n’ha anat a la categoria
immediatament inferior, ja que efectivament no hi ha intendent, tampoc n’hi havia
abans, segueix sense haver-hi intendent i s’ha nomenat com, està ocupant la plaça de
direcció d’intendent principal però ell està com a inspector cap, dels inspectors, hi ha 3
inspectors i d’un d’ells s’ha triat com sempre s’ha fet per part d’Alcaldia a un dels
inspectors.

Vostès saben que substituint el cap i els caps que hi ha hagut, han passat els 3
inspectors per Direcció, i en aquest moment està un dels inspectors que és la categoria
que correspon.”

3 DONAR COMPTE ELEVACIÓ A DEFINITIU ACORD APROVACIÓ I
ENTRADA EN VIGOR REGLAMENT CONSELL MUNICIPAL DE CULTURA
DE SAGUNT. EXP. 46/04-V

El Ple de l’Ajuntament, en la sessió ordinària celebrada el dia 29 de juliol del
2004, va adoptar acord d’aprovació inicial del Reglament del Consell Municipal de
Cultura de Sagunt i d’obertura d’un termini de trenta dies d’exposició pública per a la
presentació de reclamacions i suggeriments.

L’anunci del tràmit d’informació pública va ser publicat tant als taulers
d’anuncis d’aquest Ajuntament com en el Butlletí Oficial de la Província de València
núm. 197, de data 19 d’agost del 2004, no havent-se presentat reclamació ni cap
suggeriment en el termini concedit;  per la qual cosa, de conformitat amb el que preveu
l’art. 46 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL),
ha d’entendre’s elevat a definitiu l’acord d’aprovació provisional.

En aplicació del que estableix l’article 70.2 en relació  l’article 65.2 de la LBRL,
per a l’entrada en vigor del present reglament ha d’haver transcorregut 15 dies hàbils a
comptar de la recepció de la comunicació d’adopció de l’acord d’aprovació per part de
l’administració de l’Estat i la Comunitat Autònoma, així com que s’haja publicat el text
íntegre del reglament en el Butlletí Oficial de la Província.

Queda acreditat en l’expedient el transcurs dels 15 dies hàbils des de la recepció
de l’acord d’aprovació per part de l’administració de l’Estat i la Comunitat Autònoma,
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així com que s’ha publicat el text íntegre del reglament en el BOP de València núm. 240
de data 2004.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, es dóna compte al Ple de l’elevació a
definitiu de l’acord d’aprovació del Reglament del Consell Municipal de Cultura de
Sagunt i la seua entrada en vigor.

4 DONAR COMPTE ELEVACIÓ A DEFINITIU ACORD APROVACIÓ I
ENTRADA EN VIGOR REGLAMENT CONSELL MUNICIPAL DE
MENJADORS ESCOLARS DE SAGUNT. EXP. 47/04-V

El Ple de l’Ajuntament, en la sessió ordinària celebrada el dia 29 de juliol del
2004, va adoptar acord d’aprovació inicial del Reglament del Consell Municipal de
Menjadors Escolars de Sagunt i d’obertura d’un termini de trenta dies d’exposició
pública per a la presentació de reclamacions i suggeriments.

L’anunci del tràmit d’informació pública va ser publicat tant als taulers
d’anuncis d’aquest Ajuntament com en el Butlletí Oficial de la Província de València
núm. 197, de data 19 d’agost del 2004, no havent-se presentat reclamació ni cap
suggeriment en el termini concedit; per la qual cosa, de conformitat amb el que preveu
l’art. 46 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL),
ha d’entendre’s elevat a definitiu l’acord d’aprovació provisional.

En aplicació del que estableix l’article 70.2 en relació amb l’article 65.2 de la
LBRL, per a l’entrada en vigor del present reglament ha d’haver transcorregut 15 dies
hàbils a comptar de la recepció de la comunicació d’adopció de l’acord d’aprovació per
part de l’administració de l’Estat i la Comunitat Autònoma, així com que s’haja publicat
el text íntegre del reglament en el Butlletí Oficial de la Província.

Queda acreditat en l’expedient el transcurs dels 15 dies hàbils des de la recepció
de l’acord d’aprovació per part de l’administració de l’Estat i la Comunitat Autònoma,
així com que s’ha publicat el text íntegre del reglament en el BOP de València núm.
240 de data 8 d’octubre 2004.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, es dóna compte al Ple de l’elevació a
definitiu de l’acord d’aprovació del Reglament del Consell Municipal de Menjadors
Escolars de Sagunt i la seua entrada en vigor.

5 DONAR COMPTE ELEVACIÓ A DEFINITIU ACORD APROVACIÓ I
ENTRADA EN VIGOR REGLAMENT CONSELL MUNICIPAL DE L’ESPORT
DE SAGUNT. EXP. 48/04-V

El Ple de l’Ajuntament, en la sessió ordinària celebrada el dia 29 de juliol del
2004, va adoptar acord d’aprovació inicial del Reglament del Consell Municipal de
l’Esport de Sagunt i d’obertura d’un termini de trenta dies d’exposició pública per a la
presentació de reclamacions i suggeriments.

L’anunci del tràmit d’informació pública va ser publicat tant als taulers
d’anuncis d’aquest Ajuntament com en el Butlletí Oficial de la Província de València
núm. 197, de data 19 d’agost del 2004, no havent-se presentat reclamació ni cap
suggeriment en el termini concedit;  per la qual cosa, de conformitat amb el que preveu
l’art. 46 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL),
ha d’entendre’s elevat a definitiu l’acord d’aprovació provisional.
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En aplicació del que estableix l’article 70.2 en relació l’article 65.2 de la LBRL,
per a l’entrada en vigor del present reglament ha d’haver transcorregut 15 dies hàbils a
comptar de la recepció de la comunicació d’adopció de l’acord d’aprovació per part de
l’administració de l’Estat i la Comunitat Autònoma, així com que s’haja publicat el text
íntegre del reglament en el Butlletí Oficial de la Província.

Resultant que, queda acreditat en l’expedient el transcurs dels 15 dies hàbils des
de la recepció de l’acord d’aprovació per part de l’administració de l’Estat i la
Comunitat Autònoma, així com que s’ha publicat el text íntegre del reglament en el
BOP de València núm. 240 de data 8 d’octubre del 2004.

El regidor del Grup Municipal de SP, Sr. GALLART, manifesta: “Hola, bona
vesprada, hem llegit l’expedient i Manuel Gallart figura com a SP en l’aprovació i
figura SP també en l’abstenció, llavors era abstenció i era perquè es corregira el tema.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, es dóna compte al Ple de l’elevació a
definitiu de l’acord d’aprovació del Reglament del Consell Municipal de l’Esport de
Sagunt i la seua entrada en vigor.

6 AUTORITZACIÓ COMPATIBILITAT ACTIVITAT NO RETRIBUÏT
TÈCNIC EN MITJANS AUDIOVISUALS. EXP. 180/04

Vista la instància presentada pel Sr. José Luis Lluesma Eres, contractat laboral
amb caràcter temporal d’aquest Ajuntament, pertanyent al Grup A amb la categoria de
tècnic en mitjans audiovisuals, periodisme i publicitat, adscrit a l’oficina destinada al
desenvolupament del projecte europeu "Equal", per la qual sol·licita la compatibilitat
per a la realització de les següents activitats privades no retribuïdes:
1  - Signatura d’articles d’opinió de manera esporàdica.
2 - Realització d’un programa setmanal en la televisió local "Mediterrani Televisió"
consistent en "entrevistar un personatge polític durant 45 minuts. El programa s’emetrà
els dimecres a la nit i la seua gravació serà el mateix dia a la vesprada o el dia anterior"

La signatura d’articles d’opinió de manera esporàdica podria incloure’s entre els
supòsits exceptuats d’autorització que contempla l’art. 19 de la Llei 53/84 de 26 de
desembre d’Incompatibilitats en els seus apts. e) i f) i que es refereixen a la producció i
creació literària, artística, científica i tècnica, així com les publicacions derivades
d’aquelles, sempre que no s’originen com a conseqüència d’una relació d’ocupació o de
prestació de serveis, o bé a la participació ocasional en col·loquis i programes en
qualsevol mitjà de comunicació social, per la qual cosa segons el que disposa l’art. 17
del RD 598/85 de 30 d’abril poden realitzar-se sense necessitat autorització o
reconeixement de compatibilitat quan concórreguen els requisits establits per a cada cas
concret, que en aquest cas serien que l’activitat no siga conseqüència d’una relació
d’ocupació o prestació de serveis.

No succeeix de la mateixa manera amb la presentació d’un programa setmanal
d’entrevistes en la Televisió Local que no té enquadrament en el supòsit exceptuats en
l’apt. f) en faltar el requisit de l’“ocasionalitat” i convertir-se en una activitat periòdica
que, s’entén, ha de ser expressament autoritzada en aplicació del citat art. 17 del RD al
no donar-se els requisits establits en la Llei per a la seua excepció.

Considerant justificada la necessitat autorització de compatibilitat d’aquesta
activitat privada amb caràcter previ al seu exercici, cal dilucidar si es donen els requisits
necessaris per al seu atorgament.



20

A aquests efectes, la declaració de l’interessat en el sentit que l’activitat no serà
retribuïda centra la qüestió en la "compatibilitat funcional" de la mateixa. En el que
afecta la denominada incompatiblitat funcional, l’art. 11.1 de la Llei 53/84 i l’art. 9 del
Reglament de 30 d’abril de 1985 vistos des de la perspectiva de l’art. 1.1 i 1.3 de la Llei
estableixen que el personal a què es refereix no podrà exercir, per si o mitjançant
substitució, activitats privades "que es relacionen directament amb les que desenvolupe
el Departament, Organisme o Entitat on estiguera destinat". El dubte podria sorgir
respecte de la possible relació entre les funcions derivades del lloc de treball a
l’Ajuntament, que com s’ha indicat, és el de tècnic en mitjans audiovisuals, periodisme i
publicitat i l’activitat a exercir en el sector privat.

Aquest dubte queda resolta amb diverses sentències on s’afirma que "l’element
determinant per a valorar i decidir la incompatiblitat entre el lloc de treball en el sector
públic i en el privat, ha d’estar-se no a la concreta funció que desplega l’interessat, sinó
a l’activitat que es desenvolupa en l’Organisme, Departament  o Entitat on el funcionari
presta el seu treball" (Sent. AU 15-1-04).

Així mateix, també indica la Sent. TS 23-5-98 que "no pot exigir-se a efectes
d’incompatiblitat que el concret contingut de les seues específiques funcions es
relacione directament amb el que li correspon com titular del lloc de treball, en bastar
que tal relació existisca entre les funcions i activitats que s’exerceixen en el
Departament, Organisme o Entitat on estiguera destinat el funcionari al servei d’alguna
d’aquestes"

A aquests efectes és indubtable que no hi ha cap relació entre els serveis i
objectius que exerceix o desenvolupa l’oficina del projecte "Equal" i l’activitat a
desenvolupar en el sector privat.

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent de Règim Interior i Personal, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Autoritzar la compatibilitat al Sr. José Luis Lluesma Eres per a
l’exercici de l’activitat en el sector privat consistent en la realització d’un programa
setmanal d’entrevistes en  "Mediterrani Televisió".

SEGON: L’activitat privada no haurà de suposar menyscabament respecte a les
funcions que el citat exerceix per a l’Ajuntament de Sagunt a l’Oficina del projecte
Equal ni serà excusa per a l’incompliment de les seues obligacions amb aquesta
Administració.

TERCER: L’interessat haurà de demanar autorització a l’Ajuntament davant
qualsevol variació que es produïsca en relació a l’activitat privada, especialment les que
es referisquen a horaris i retribucions.

7 PROPOSICIÓ CONVENI COL·LABORACIÓ AMB LA CONSELLERIA
DE CULTURA PER AL COFINANÇAMENT D’INVERSIONS EN
L’EQUIPAMENT DE LA SALA TEATRAL DE LA CASA MUNICIPAL DE
CULTURA. EXP. 261/04

Vist que la Conselleria de Cultura i Educació ha concedit, mitjançant conveni de
col·laboració, una ajuda d’infraestructures escèniques (llum i so) per a les ciutats
membres del Circuit Teatral Valencià, a qui pertany la Fundació Municipal de Cultura
de Sagunt des de l’any 1998, per la que subvencionen el 50% del material tècnic que
s’adquirisca, amb una quantitat total de 3.806’49 €.
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El teatre de la Casa Municipal de Cultura té un equip de so i llums insuficient
per a les representacions teatrals i és necessari millorar-ho a fi de dotar l’escenari amb la
infraestructura escènica que demanen les companyies teatrals.

Considerant que la Fundació Municipal de Cultura disposa d’una partida
pressupostària per a material tècnic.

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Grup Municipal del BLOC, Sr.
CIVERA, diu: “Si han vist l’expedient, bona vesprada a tots, és molt senzill, és una cosa
que no havia fet la Conselleria fins ara i és que a les cases de cultura que tenim, quan ve
la proposta de la Conselleria per a subvencions per a comprar material, abans
s’aprovava la despesa i punt, ara se’ns demana signar un Conveni, simplement és signar
el Conveni, quan vinga la proposta i concretament ens donen material per 3.000 euros
aproximadament i nosaltres paguem l’altra meitat, es genera el crèdit i es paga i ja està,
simplement és un Conveni, abans es feia sense Conveni i ara amb Conveni i ja està,
simplement això.”

El regidor del Grup Municipal del PP, Sr. BORRÁS, indica: “Bona vesprada a
tots i a totes, Sra. Calero, per descomptat que aprovarem un Conveni amb la Generalitat
Valenciana, però en la meua intervenció en l’estat del municipi del ple extraordinari del
8 de juliol del 2004, vaig dir que calia cuidar les formes i especialment em vaig cenyir
en la meua primera intervenció, dels tres plens que podíem sol·licitar l’any, que calia ser
conseqüent amb els reglaments i especialment amb el Reglament de Funcionament de
les Corporacions Locals.

En el ple ordinari de juliol, 29 de juliol, es va acordar la dissolució d’acord amb
els consells de patronats i fundacions celebrats el 7 de juliol, de la dissolució d’aquests
es va elevar al ple ordinari de juliol. En el ple de setembre es va acordar constituir la
comissió informativa corresponent. Es va aprovar i d’acord amb els arts. 124, 125 i
126.2 del ROF i el 134 parla de la periodicitat i pràcticament portem quatre mesos sense
haver celebrat cap comissió informativa. S’estan resolent els problemes de la Fundació
Municipal de Cultura. De l’anterior Fundació Municipal de Cultura, el mateix dels
Patronats. I la sorpresa que ve en aquest punt és que el Sr. Civera ara damunt, com a
regidor-delegat de Cultura, correcte, està nomenat per resolució d’Alcaldia en aqueix
sentit, sembla que serà el president d’aqueixa comissió informativa. Però, no obstant,
parla de la Fundació Municipal de Cultura que ja està dissolta, i que hi ha una partida
pressupostària per a material tècnic. I en l’acord segon, en l’acord, proposta d’acord,
que la Fundació Municipal de Cultura parla concretament d’aqueixa quantitat de diners,
i tota la resta. Hem de tenir cura de les coses. Gràcies.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER: Signar el conveni de col·laboració amb la Conselleria de Cultura,

Educació i Esport de la Generalitat Valenciana i l’Ajuntament de Sagunt per al
cofinançament d’inversions en l’equipament de la Sala teatral de la Casa Municipal de
Cultura del Port de Sagunt.

SEGON: Que la Fundació Municipal de Cultura adquirisca material tècnic de
llums i so per valor del menys 7.612’98 €, del que només pagaria el 50%, és a dir,
3.806’49 euros.

En aquests moments, el Sr. Civera s’absenta momentàniament de la sessió.
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8 PROPOSICIÓ NOMENAMENT VOCALS CONSELL ECONÒMIC I
SOCIAL DE SAGUNT. EXP. 17/04-ADL

Mitjançant un acord de Ple ordinari de la corporació municipal adoptat en sessió
celebrada el 28 d’abril de 1992, es va determinar la creació i es van aprovar els Estatuts
del Consell Econòmic i Social de Sagunt. Tal òrgan es constituïa com un consell
sectorial les funcions del qual eren la consulta, estudi i assessorament de l’Ajuntament
de Sagunt en matèries referents al desenvolupament econòmic i local i política
d’ocupació municipal.

Mitjançant un acord de Ple ordinari de la corporació municipal adoptat en sessió
celebrada el 29 de juny del 2000 es procedeix a una modificació dels Estatuts del
Consell Econòmic i Social.

Sotmesos els mateixos al termini d’informació pública i audiència als interessats
previngut en la legislació vigent (art. 49 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les
Bases del Règim Local), sense que s’haja presentat cap reclamació o suggeriment cal
entendre aquests definitivament aprovats, tal com es recull en el precepte legal esmentat
en la seua redacció definitiva donada per l’addenda d’un paràgraf final incorporat per la
Llei 11/99 (Llei 11/99, de 21 d’abril, que modifica la Llei de Bases de Règim Local).

Com es recull en l’articulat dels Estatuts del Consell Econòmic i Social, en
l’art.11, els/les representants que conformen el Ple de tal Consell són persones triades
per les entitats, institucions i/organitzacions a què representen. El seu nomenament
s’efectua pel Ple municipal.

D’acord amb allò que s’ha previngut en la legislació vigent (art. 131 del Reial
Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, en concordança amb l’art. 22.2 de
la Llei 30/92, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i
del Procediment Administratiu Comú), els esmentats Estatuts constitueixen les pròpies
normes de funcionament del Consell Econòmic i Social de Sagunt.

La representació del col·lectiu de comerciants la determina el Consell Assessor
del Comerç de Sagunt i aquest en la seua sessió de data 22 de setembre del 2004 va
revocar les designacions realitzades en el seu moment i tria les persones següents:
Titulars: Sr. Juan Antonio Guillén Juliá, amb domicili a efectes de notificacions al c/
Pintor Pinazo, 21, 46520 Port Sagunt; i Sr. Alfonso Javier Sánchez Montaner, amb
domicili a efectes de notificacions al c/ Castell, 3-1r-2ª, 46500 Sagunt.
Suplents: Sr. René Marigil de Mingo, amb domicili a efectes de notificacions al c/
Fornás, 26-b, 46520 Port Sagunt; i Sra. María Vicenta Rodrigo Soriano, amb domicili a
efectes de notificacions al c/ Cavallers, 4, 46500 Sagunt.

D’acord amb tot això, basant-se en els següents fonaments de dret:
Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.
Llei 11/99, de 21 d’abril, que modifica la Llei de Bases de Règim Local.
Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.
Llei 30/92, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions
Públiques i del Procediment Administratiu Comú.
Estatuts del Consell Econòmic i Social de Sagunt (acord de Ple de la corporació
municipal de Sagunt de data 29 de juny del 2000).
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A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Permanent d’Activitats Industrials i Comercials, per 20 vots a
favor de PSOE, EU, BLOC, PP i SCP i 2 abstencions de SP, ACORDA:

Nomenar les persones que es relacionen a continuació, triades pel Consell
Assessor del Comerç de Sagunt, com a vocals del Consell Econòmic i Social de Sagunt,
així com els seus suplents:
Titulars: Sr. Juan Antonio Guillén Juliá, amb domicili a efectes de notificacions al c/
Pintor Pinazo, 21, 46520 Port Sagunt; i Sr. Alfonso Javier Sánchez Montaner, amb
domicili a efectes de notificacions al c/ Castell, 3-1r-2ª, 46500 Sagunt.
Suplents: Sr. René Marigil de Mingo, amb domicili a efectes de notificacions al c/
Fornás, 26-b, 46520 Port Sagunt; i Sra. María Vicenta Rodrigo Soriano, amb domicili a
efectes de notificacions al c/ Cavallers, 4, 46500 Sagunt.

En aquests moments es reintegra a la sessió el Sr. Civera, i se n’absenta
momentàniament la Sra. Murciano.

9 APROVACIÓ I ADJUDICACIÓ DEFINITIVA DEL PROGRAMA
D’ACTUACIÓ INTEGRADA DE L’ÀMBIT “CAMÍ LA MAR 2” DEL PGOU DE
SAGUNT. EXPS. 36/2000-PL I 43/2000-PL

RESULTANT NÚM. 1. OBERTURA DE L’EXPEDIENT I SOL·LICITUD DE
PROGRAMACIÓ.

Que per Sr. DEOGRACIAS CANDEL SEVILLA, en nom i representació de
l’empresa RESIDENCIAS JARDINES DEL MAR, SL, amb data 6.7.2000, número
d’entrada 9750, es presenta Proposta de Programa de Desenvolupament d’Actuació
Integrada del SECTOR denominat “Zona Sud de la Vallesa” però que als efectes
identificatius se li denominarà CAMÍ LA MAR 2, per la seua correspondència amb
l’àmbit ja programat. El mateix es va presentar d’acord amb les prescripcions de la Llei
6/94, de 15 de novembre de la LRAU, el qual comprèn la documentació que a
continuació es detalla:
• Projecte d’homologació.
• Pla Parcial.
• Proposició Tècnica del Programa d’Actuació Integrada.
• Projecte d’urbanització.
• Mesuraments i Pressupostos
• Estudi de Seguretat i Salut.

Aquesta documentació va ser presentada  als efectes que es procedira a la seua
tramitació per part d’aquest Ajuntament, en els termes de l’art. 45 i ss. de la LRAU.

RESULTANT NÚM. 2. OBERTURA D’INFORMACIÓ PÚBLICA.
Que durant la instrucció de l’esmentat expedient i abans de l’obertura per part

d’aquest Ajuntament del període d’informació pública d’aquest, per part del Sr.
MIGUEL DOMÉNECH PASTOR I Sr. FERNANDO AGUD BLASCO en nom i
representació de l’entitat CAMÍ LA MAR DE SAGUNTO, SA, es va presentar
documentació davant aquest Ajuntament, en data 2.8.2000, RE 11017, referent a un
àmbit territorial major a l’anterior.

Documentació que consistia en
Memòria del Programa
Avantprojecte d’Urbanització.
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Pla Parcial
Annex d’Homologació.
El referit Programa d’Actuació Integrada, ha sigut sotmès a Informació Pública,

de conformitat amb el que disposa l’article 48 de la Llei Reguladora de l’Activitat
Urbanística de la Generalitat Valenciana, i publicada la dita informació en el Diari
Oficial de la Generalitat Valenciana, de data 22.8.2004, núm. 3.819.

Per part de l’empresa RESIDENCIA JARDINES DEL MAR, SA, es van
presentar diversos al·legacions en dates 18.8.2000 i 29.8.2000 sol·licitant la suspensió
de la tramitació de l’alternativa tècnica presentada per l’empresa CAMÍ LA MAR DE
SAGUNTO, SA, en entendre que hi ha una prioritat en la tramitació de la seua,
presentada davant aquest Ajuntament amb anterioritat cronològica, encara que sense
que s’haja procedit a l’obertura del període d’informació pública. Així mateix
assenyalava el seu compromís de presentar una alternativa distinta i original referent a
l’àmbit proposat per l’empresa CAMÍ LA MAR DE SAGUNTO, SA.

Extrem per al qual es va atorgar l’oportuna pròrroga establida en l’art. 46.4 de la
LRAU.

En data 6.10.200, RE  13516, es presenta l’alternativa tècnica compromesa. La
mateixa és presentada per les empreses RESIDENCIAS JARDINES DEL MAR, SA, i
per CAMÍ LA MAR DE SAGUNTO, SA, de forma conjunta.

En conseqüència, del període d’informació pública prorrogat resulta la
presentació de dues alternatives tècniques distintes, a la que caldria sumar la presentada
amb anterioritat davant  l’Ajuntament en data 6.7.00. Són en conseqüència tres les
alternatives tècniques existents.

RESULTANT NÚM. 3. FORMULACIÓ D’AL·LEGACIONS.
Que durant el període d’informació pública, i també amb posterioritat a la

presentació de les proposicions juridicoeconòmiques, s’han presentat les al·legacions
que a continuació es detallen:

1. La presentada pel Sr. ANTONIO GONZÁLEZ FERNÁNDEZ en nom de
l’empresa AMG TRANSPORTS, en data 19.10.2000. Assenyala la seua condició
d’interessat, de la qual cosa es pren nota i es dóna compte a l’agent urbanitzador.

2. Les dos presentades en data 6.10.2000 pel Sr. FLORENTINO ABAD
MARTÍNEZ, així com la presentada en data 14.9.2000  sobre la qual després es faran
les consideracions oportunes.

3. Les dos presentades pel Sr. RAMÓN TRENCO AUSINA, en data 6.10.2000,
així com les dos de 14.9.2000, sobre la qual després es faran les consideracions
oportunes.

4. La presentada el 7.11.2001 pel Sr. FRANCISCO ROIG SEGARRA, referent a
canvi de titularitat de parcel·la a favor de l’empresa EGIESA, de la qual cosa es pren
nota i es dóna compte a l’agent urbanitzador.

5. La presentada el 21.11.2001 pel Sr. ELOY BONET BLASCO, referent a
correcció al domicili, de la qual cosa es pren nota i es dóna compte a l’agent
urbanitzador.

6. La presentada en data 20.12.2001, pel Sr. DAVID LAHIGUERA ARENES,
en representació de l’entitat EMPRESA GENERAL D’IMPORTACIÓ I
EXPORTACIÓ, SA, sobre la qual després es faran les consideracions oportunes.

7. La presentada en data 13.2.2002, pel Sr. VICENTE ARDUÑA TORRENTE,
sobre les després es faran les consideracions oportunes.
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8. La presentada pel Sr. LUIS JIMÉNEZ DE LA CUADRA el 18.9.2000, sobre
la qual després es faran les consideracions oportunes.

RESULTANT NÚM. 4.  INFORMES SECTORIALS SOL·LICITATS.
S’han sol·licitat per part d’aquest Ajuntament, a efectes d’expedició de  la cèdula

d’urbanització de l’Actuació Integrada proposta, els informes les següents
Administracions Públiques afectades:

− Ministeri de Foment, Carreteres.
− Diputació Provincial de València, Carreteres.
− Entitat de Sanejament d’Aigües Residuals.
− Ministeri de Foment, RENFE.
− Conselleria d’Indústria, PARC SAGUNT.
Transcorregut el termini màxim d’un mes establit per a l’emissió d’informes, per

part d’aquestes s’han emès els següents:
− Ministeri de Foment, Carreteres.
En data 24.7.2000 es va emetre un informe per part de tal òrgan. Més tard, amb

les premisses de connexió assentades en l’àmbit de CAMÍ LA MAR 1, en data 16.9.02
es va tornar a sol·licitar informe la Demarcació de Carreteres a València, que va ser
contestat desfavorablement en data 26.11.2002, per una qüestió formal. La solució de
connexió de l’àmbit íntegre amb la carretera de titularitat estatal està totalment definida
pel Ministeri, per que és la mateixa solució que ja es va definir en CAMÍ LA MAR 1.
En aqueix sentit és necessari remetre’s a l’informe favorable de 13.8.2001.

Tenint en compte aqueix extrem, es va procedir a remetre novament la
documentació corregida en data 24.9.2003, sense que fins a la data haja procedit a la
seua contestació, la qual cosa permet la continuació de l’expedient, tal com estableix
l’art. 38 de la LRAU i sent evident que la mateixa compta amb el vistiplau del Ministeri
de Foment.

− Diputació Provincial de València, Carreteres.
Se’ls va requerir informe en data 16.9.2002, sense que fins a la data s’haja

procedit a l’emissió del mateix, la qual cosa permet la continuació de l’expedient.
En la proposta definitiva s’ha suprimit la connexió sud.
− Entitat de Sanejament d’Aigües Residuals.
En data 6.6.02, s’emet un informe favorable per part de l’entitat Sanejament

d’Aigües, responsable de la gestió de la EDAR, en el qual s’assenyala els condicionants
de caràcter econòmic que s’imposarien per a una connexió a les instal·lacions de la seua
responsabilitat, per a tot l’àmbit de CAMÍ LA MAR, fases 1 i 2.

− Ministeri de Foment, RENFE.
En data 23.9.2002 se’ls va sol·licitar informe, el qual va ser expedit amb caràcter

favorable en data 16.10.2002.
No obstant, amb posterioritat, en data 2.1.2003, anunciada al BOE de

21.12.2002, s’ha sotmès a informe d’aquest Ajuntament, estudi informatiu del pas per
aquest terme municipal de l’AVE València-Castelló.

Aquest traçat afecta l’àmbit objecte del present expedient, que al seu costat oest,
de forma paral·lela a les actuals vies, coincidirien.

El que ha determinat la necessitat procedir a realitzar una modificació de
l’àmbit, reduint-ho, per a ajustar-ho a les previsions legals reguladores del sector
ferroviari (Llei 38/2003), així com canviar la configuració dels espais privats per a
ajustar-se a les seues previsions en matèria de línies d’edificació i servituds, extrems
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tots ells recollits en la documentació requerida a aquest efecte, i que es justifica
degudament.

En conseqüència, l’àmbit oest tindrà una superfície de 253.033’23 m2.
S’haurà de notificar expressament als propietaris exclosos de l’àmbit com a

conseqüència de la dita previsió, de caràcter sectorial i sobrevinguda en el temps.
− Conselleria d’Indústria, PARC SAGUNT.
Amb ocasió de l’aprovació del projecte d’urbanització de CAMÍ LA MAR 1, es

van articular les relacions amb l’entitat PARC SAGUNT, als efectes de resoldre el
tractament de les aigües pluvials, i en aqueix sentit caldrà estar als condicionants de
connexió que la Comissió de Govern va imposar en el seu dictamen de data 12.3.2003, i
la deguda coordinació amb el projecte d’urbanització de PARC SAGUNT.

RESULTANT NÚM. 5. CONTESTACIÓ A LES AL·LEGACIONS.
Respecte de les al·legacions 2a, 3a, 6a, 7a i 8a caldria realitzar les consideracions

següents:
1. Respecte de les dos presentades en data 6.10.2000 pel Sr. FLORENTINO

ABAD MARTÍNEZ, així com la presentada en data 14.9.2000.
Assenyala com a fonament de les seues al·legacions:
a. Que la memòria no té el rigor justificatiu suficient.
b. Que no s’ha incorporat el document d’avaluació d’impacte ambiental.
c. Que la parcel·la mínima de 500 m2 és excessivament xicoteta per al fi pretès,

considerant que ha de configurar-se entorn dels 1500 m2. Semblada consideració
realitza en l’alternativa de l’expedient 43/00, criticant allí que la parcel·la mínima siga
de 10.000 m2 de superfície i proposant una que oscil·le entorn dels 4.000 m2.

d. Que la valoració del m2 brut de sòl de la propietat, i el diferit a la parcel·la
neta, 4.500 ptes./m2 de parcel·la, està valorat sensiblement per davall del preu de
mercat.

e. Suggeriments d’índole formal, tant en la selecció de l’alternativa com en
l’organització de l’exigència del cobrament de les quotes d’urbanització.

Respecte d’això de totes elles és necessari indicar el següent:
a. Que la memòria no té el rigor justificatiu suficient.
L’afirmació realitzada és excessivament ambigua i genèrica. Quan s’atribueixen

defectes i s’exposen respecte d’això les oportunes al·legacions, és exigible un mínim de
rigor i fonament en el que es diu, i no limitar-se a realitzar afirmacions sense més.

Amb independència d’això, s’ha de tenir en compte que aquest Programa no
innova les determinacions del Pla General respecte de la delimitació de la classificació i
qualificació del sòl, sinó que més prompte és el rebliment d’un àmbit més ampli, la
primera fase del qual va ser CAMÍ LA MAR 1, que va obtenir tots els vistos bons per
part de la llavors COPUT. En conseqüència la seua definició i desenvolupament està
més que justificat, no alterant l’esquema previ del PGOU, sense perjudici que ho
concrete.

b. Que no s’ha incorporat el document d’avaluació d’impacte ambiental.
Al marge que tal RD Legislatiu 1302/86 no és aplicable a aquest tipus

d’instruments i és necessari remetre’s a la normativa autonòmica corresponent, Llei
2/89, i Decret de desenvolupament, se li recorda que aquest PAI no implica la
reclassificació de sòl respecte del ja definit pel Pla General de Sagunt de 1992, que va
comptar amb la seua corresponent Declaració d’Impacte mediambiental favorable.

L’al·legació en aqueix sentit és totalment improcedent i sense fonament.
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c. Que la parcel·la mínima de 500 m2 és excessivament xicoteta per al fi pretès,
considerant que ha de configurar-se entorn dels 1500 m2. Semblada consideració
realitza en l’alternativa de l’expedient 43/00, criticant allí que la parcel·la mínima siga
de 10.000 m2 de superfície i proposant una que oscil·le entorn dels 4.000 m2.

L’ordenació definitiva que aprovarà aquest Ajuntament es decanta per una
parcel·la mínima de 1500 m2 de superfície, com adequat complement d’ordenació a la
parcel·la mínima de 10.000 m2 que es va establir en CAMÍ LA MAR 1.

d. Que la valoració del m2 brut de sòl de la propietat en 11’20 euros (1865
ptes.), i el diferit a la parcel·la neta, 4.500 ptes./m2 de parcel·la, està valorat
sensiblement per davall del preu de mercat.

A aquest respecte és necessari indicar que en els condicionants a la proposició
jurídic econòmica es realitzen les consideracions oportunes. S’arriba a la conclusió que
la valoració del metre 2 brut del sector és de 19’66 euros, com després s’especificarà.

e. Suggeriments d’índole formal, tant en la selecció de l’alternativa com en
l’organització de l’exigència del cobrament de les quotes d’urbanització.

Algunes de les consideracions que realitza l’interessat tenen la seua plasmació
en alguns dels condicionants que s’imposen per part d’aquest Ajuntament al llarg del
present acord, realitzant la remissió a aquests.

2. Les dues presentades pel Sr. RAMÓN TRENCO AUSINA, en data 6.10.2000,
així com les dos de 14.9.2000.

Són de contingut idèntic a les formulades per l’anterior al·legant, per la qual cosa
procedeix remetre’s al ja contestat.

3. La presentada en data 20.12.2001, pel Sr. DAVID LAHIGUERA
ARENILLAS, en representació de l’entitat EMPRESA GENERAL DE
IMPORTACIÓN Y EXPORTACIÓN, SA.

Assenyala els següents fonaments de la seua al·legació:
a. Falta del preceptiu avís previ en titular cadastral, que en aqueix moment era el

Sr. FRANCISCO ROIG BALLESTER, la qual cosa entén com a lesiu a les regles de la
concurrència competitiva que presideixen la proposta dels PAI.

b. Considera inadequat el mètode de valoració global dels costos d’urbanització.
c. Considera improcedents la fórmula de determinació de les despeses de gestió,

els honoraris professionals, les despeses financeres i el benefici de l’urbanitzador.
d. Considera inadequat l’import de valoració del metre quadrat brut, per un

import de 1865 ptes./m2, sol·licitant una revisió a l’alça.
Respecte de les dites al·legacions, és necessari assenyalar el següent:
a. Falta del preceptiu avís previ en titular cadastral, que en aqueix moment era el

Sr. FRANCISCO ROIG BALLESTER, la qual cosa entén com a lesió de les regles de la
concurrència competitiva que presideixen la proposta dels PAI.

En aqueix sentit, consultat l’expedient es constata que en el certificat cadastral
remès pel Centre de Gestió Cadastral i Cooperació Tributària, dependent de l’Estat,
figura la dita indefinició al domicili, procedint-se en conseqüència, atès que el domicili
era desconegut, a practicar la notificació/avís substitutiva, la qual cosa es va fer per
mitjà de publicació en el BOP de data 11.8.00, abans que es procedira a l’obertura del
període d’informació pública.

Amb el que s’entén degudament complida l’exigència d’avís previ a causa dels
titulars cadastrals que exigeix la LRAU.

Tot això sense perjudici que a més es considere sense fonament l’afirmació que
la dita previsió normativa està establida per a atorgar una especial posició als titulars
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cadastrals en el procediment de concurrència competitiva i que la inobservança de tal
extrem exclou del mateix o el lesiona. Aspecte sobre el qual no s’entra en majors
consideracions donades les comprovacions realitzades de compliment de les previsions
procedimentals preceptives.

b. Considera inadequat el mètode de valoració global dels costos d’urbanització.
A aquest respecte és necessari remetre’s a les consideracions que es realitzen

sobre els preus d’execució material en l’informe dels serveis tècnics municipals de data
22 de setembre del 2004, que de forma motivada, dóna per bo l’import proposat per
l’agent urbanitzador, si bé procedeixen a una rebaixa respecte de la partida de
farciments.

Amb el que s’entén per contestat l’extrem plantejat per l’al·legant, procedint la
remissió al que s’ha dit en aqueix informe, transcrit més endavant.

c. Considera improcedents la fórmula de determinació de les despeses de gestió,
els honoraris professionals, les despeses financeres i el benefici de l’urbanitzador.

En el present acord, més endavant, es procedeix a realitzar les correccions sobre
la proposta econòmica, al no compartir-se per part de l’Ajuntament els criteris sobre
aquests conceptes plantejats per part de l’agent urbanitzador.

Procedeix remetre’s a aquestes consideracions.
d. Considera inadequat l’import de valoració del metre quadrat brut, per un

import de 1865 ptes./m2, sol·licitant una revisió a l’alça.
Com abans s’ha indicat les correccions que s’han realitzat es reflecteixen entre

els condicionants establits a la proposició jurídic econòmica.
7. La presentada en data 13.2.2002, pel Sr. VICENTE ARDUÑA TORRENTE,

en representació de l’entitat l’ ALBERGUE PUERTO, SL.
S’està davant un negoci de restauració ubicat en la futura zona verda del

polígon.
Respecte d’això, per part de l’arquitecte municipal s’ha emès el següent informe

en data 25.2.2002:
La reclamació presentada no es refereix al ja aprovat pla parcial, sinó a

l’adjacent Camí la Mar 2 est. L’immoble que pretén mantenir-se està destinada
restaurant, no tenint llicència d’activitat en vigor. Dins de l’ordenació detallada se
situa en franca contradicció amb les parcel·les patrimonialitzables, en trobar-se dins de
la zona verda pública, estant també parcialment  dins de la zona de servitud de la
carretera d’accés al Port i, per tant, totalment exclosa de la línia d’edificació.

En aqueixes condicions difícilment pot acceptar-se el manteniment de l’activitat,
donats els inconvenients respecte a l’ordenació projectada i a la normativa sectorial.

La concreció de les valoracions d’indemnització per demolició del vol és un
extrem que es fixarà i individualitzarà en la redacció del projecte de reparcel·lació, no
sent aquest el moment per a la seua fixació.

8. La presentada pel Sr. LUIS JIMÉNEZ DE LA CUADRA el 18.9.2000.
a. Està disconforme amb la valoració de les aportacions que efectuen els

propietaris i la proporció comparativa amb l’aportació de l’esforç inversor de l’agent
urbanitzador.

b. Mostra disconformitat amb la parcel·la mínima de 10.000 m2.
c. Considera molt elevats els costos d’urbanització proposats per l’agent

urbanitzador.
d. Considera d’impossible concreció els drets d’aportació que correspon a cada

propietari.



29

En relació amb cada una d’elles és necessari indicar que:
a. Aquesta disconforme amb la valoració de les aportacions que efectuen els

propietaris i la proporció comparativa amb l’aportació de l’esforç inversor de l’agent
urbanitzador. És precís remetre’s a les consideracions realitzades amb anterioritat.

b. Mostra disconformitat amb la parcel·la mínima de 10.000 m2. És precís
remetre’s a les consideracions realitzades amb anterioritat.

c. Considera molt elevats els costos d’urbanització  proposats per l’agent
urbanitzador. És precís remetre’s a les consideracions realitzades amb anterioritat.

d. Considera d’impossible concreció els drets d’aportació que correspon a cada
propietari. Aqueix és un extrem que no li correspon al PAI sinó al projecte de
reparcel·lació, en una fase procedimental posterior, on es concretaran les superfícies que
generen dret d’aprofitament de tots els propietaris implicats.

RESULTANT NÚM. 6. PRESENTACIÓ DE PROPOSICIONS
JURIDICOECONÒMIQUES.

• Tractament i condicions juridicoeconòmiques que de forma sobrevinguda ha
imposat l’Entitat de Sanejament d’Aigües residuals.

• Tractament municipal de forma sobrevinguda referent a l’abastiment d’aigua als
polígons industrials.

• Adequació en la delimitació a l’Estudi informatiu sotmès a informació publica al
gener del 2003, referent a l’AU València- Castelló, que ha obligat a reduir l’àmbit
per a establir la reserva oportuna, així com per a respectar els límits legals de línies
d’edificació i servituds legals.

• Adaptació de la distribució dels vials municipals a la infraestructura de gasoducte
preexistent, als efectes d’evitar l’elevat cost de reposició a càrrec dels propietaris.

• Idèntiques consideracions respecte de la línia d’Alta Tensió de 132 KV preexistent.
• L’aprovació de forma sobrevinguda per part de la COPUT del PAI de PARC

SAGUNT 1, que afecta l’extrem aquest, pel que fa al desdoblament de calçades de
l’actual CV-309, afectant terrenys de l’àmbit.

A aquest efecte, per l’arquitecte municipal s’han realitzat les següents
consideracions sobre la documentació sotmesa a aprovació:

“Per causes sobrevingudes i plenament justificades (traçat AVE, carretera
siderúrgica i propi Ajuntament) es modifica el pla parcial Camí la Mar 2, que comprèn
dos perímetres discontinus a ambdós extrems del pla parcial Camí la Mar 1 ja aprovat.

Les novetats consisteixen, a més d’una variació en la zonificació que exposem
dalt, en una disminució de la parcel·la mínima a 1500 m2 acceptant l’estàndard de
40% de cessions, en tractar-se d’un Pla parcial Industrial.

No obstant aquesta parcel·la mínima pot reduir-se fins i tot més mitjançant la
figura dels estudis de detall que, segons el nostre parer, excedeix a les seues
atribucions.

També és discutible que l’àmbit d’aquests documents siga possible amb el 50%
d’una illa, cosa que contradiu el contingut de l’art. 33.2 de les normes urbanístiques
del PGOU que exigeix la totalitat de les mateixes.

S’han establit les connexions amb les carreteres d’accés al Port en coordinació
amb la duplicació de la carrera d’accés a la Siderúrgica, les obres de la qual ja ha
començat. No obstant continua sent competència de la Demarcació de Carreteres de
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l’Estat, i de la Diputació de València informar sobre aquesta modificació del
planejament.”

A nivell de planejament, no obstant, s’haurà d’especificar el següent:
a. Es conclou que la parcel·la mínima serà de 1500 m2, no admetent excepcions

de cap tipus, que a més no es podrien articular per mitjà d’estudis de detall. Aquests a
més hauran d’observar la restricció de l’art. 33.2 del PGOU.

b. S’haurà d’aportar estudi acústic en el termini d’1 mes des de la notificació del
present acord, tot això de conformitat amb el que estableix la Llei 7/2002, de
Contaminació Acústica.

c. No es considera correcte el factor de correcció establit per a aquells terrenys
en què les excavacions prèvies han provocat un detriment important i la necessitat
realitzar una forta inversió per a la seua habilitació, i haurà de ser corregit conforme als
paràmetres següents:

La superfície implicada de les futures parcel·les privades és de 79.000 m2.
El volum d’excavació previsible és de 410.000 m3
El volum de farcit és de 449.500 m3.
En conseqüència els factors de correcció seran 1’42854 i 0’70.
d. Es planteja una excepció a les determinacions generals de la DA 5a del PGOU

de Sagunt. En aqueix sentit es destaca la següent circumstància. Aquest Ajuntament, en
compliment de les determinacions de dita DA 5a, ha exigit a totes aquelles actuacions
urbanístiques que s’han desenvolupat en el terme municipal que procedisquen a
l’enterrament, per traçats dotacionals públics, de les línies preexistents aèries. Extrem
que és assumible econòmicament i que no desequilibra les càrregues d’urbanització,
sempre que la línia a enterrar no siga igual o superior a 132 kv.

Així mateix és necessari tal enterrament, en concepte de càrregues
d’urbanització, encara que siga de potència superior i la implicació econòmica siga molt
important, en aquells casos en què el sector que es desenvolupe siga d’ús predominant
residencial o terciari, i això per unes connotacions d’ordre social, de tots conegudes i
assumides. En aqueixos casos no procedeix més que una confirmació de tal criteri. És
molt difícil conciliar línies d’alta tensió aèries i usos residencials pròxims.

No obstant, s’entén que tal esforç inversor no  cal en polígons l’ús de la qual siga
predominantment industrial. En aqueix cas, les connotacions d’ordre social
desapareixen.

Això no suposa que cessament la vigència de la determinació de la DA 5a del
PGOU de Sagunt. Es tracta només d’establir l’exempció de la necessitat enterrament de
les línies d’alta tensió preexistents iguals o superiors a 132 KV, en polígons d’ús
predominantment industrial, als efectes d’atenuar l’esforç inversor dels propietaris,
perquè no ho tinguen de suportar com una càrrega més urbanització. Si en un futur es
pretenguera la implantació d’una línia d’aquestes característiques en tal àmbit, de
conformitat amb la citada DA 5 a necessàriament haurien d’anar enterrada.

És un extrem que el present pla parcial té capacitat per a establir i que es
proposa, a fi al principi de proporcionalitat.

La corporació haurà d’assumir, en el cas que s’accepte aquesta solució
excepcional, que s’hauran d’adoptar solucions iguals en casos iguals.

En tot cas es garanteix el respecte a la legislació sectorial aplicable, i al règim de
servituds que la mateixa estableix.
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El projecte d’urbanització haurà de justificar el tractament de seguretat dels
actuals punts de suport de la dita línia perquè no supose ni obstacle ni risc per al trànsit
rodat.

e. La nova disposició dels vials atén als motius esmentats, és a dir, adequació al
traçat projectat de l’AVE, al traçat de la línia d’Alta Tensió, al gasoducte existent i a la
duplicació de la calçada de la CV-309 acordada pel Sr. Conseller d’Urbanisme.

Hi ha al seu torn un nou criteri a tenir en compte que condiciona el traçat dels
vials i que és el de la nova configuració de la parcel·la mínima, decantant-se clarament
per una parcel·la mínima de 1500 m2.

En aqueix sentit, aquest Ajuntament ha optat en la primera fase de CAMÍ LA
MAR per una parcel·la mínima molt àmplia, de 10.000 m2, encaminada a atendre un
determinat tipus de demanda del mercat industrial. Amb l’àmplia superfície orientat cap
aqueix tipus d’indústria, s’entén que ja està coberta la demanda que puga sorgir, sent
necessari obrir les opcions cap a un tipus d’ocupació de grandària mitjana.

 Als efectes d’habilitar la dita orientació en la parcel·la mínima, es fa necessari
redefinir el traçat dels vials, extrem que efectivament ha fet la documentació corregida.

f. La delimitació de dues unitats d’execució s’entén als mers efectes d’indicar
fases independents i individualitzades si és el cas, si es donen totes les premisses per a
això. No tindrà major transcendència jurídica. En conseqüència s’està davant un únic
àmbit d’equidistribució de drets i de càrregues, que seran comuns a tot l’àmbit i
s’instrumentaran en un únic projecte de reparcel·lació.

 g. S’està davant sòl urbanitzable no programat industrial. La proposta de CAMÍ
LA MAR suposa omplir una pastilla de sòl urbanitzable industrial que el PGOU-92 de
Sagunt hi havia previst al sud de la carretera de la IV Planta.

La primera fase de CAMÍ LA MAR es va aprovar provisionalment per aquest
Ajuntament i es va portar davant la Conselleria d’Urbanisme per a la seua aprovació
definitiva pel fet que proposava un criteri de sectorització (art. 17 de la LRAU,
ordenació estructural), no prevista en el PGOU-92. Així mateix, proposava una rebaixa
de la proporció de dotacions públiques per davall del 40% que estableix el RPCV-98.
La Conselleria va definir les condicions de connexió i integració de tal sector i en
definitiva va vindre a definir la condicions de connexió de tota la pastilla originària de
CAMÍ LA MAR i no sols de CAMÍ LA MAR 1, així com la identificació dels elements
de l’ordenació estructural, ja que són els mateixos.

La present proposta ve a omplir tota la resta de la pastilla de sòl urbanitzable
industrial no plantejat per la primera proposta de CAMÍ LA MAR 1. Esgota el mateix i
en conseqüència remata les determinacions del PGOU sobre la zona, amb les
observacions de la legislació sectorial corresponent. No innova en aspectes estructurals
les determinacions del PGOU quant a classificació, qualificació, intensitat edificatòria,
sectorització, àrea de repartiment i aprofitament tipus, etc.

Es recolza al seu torn en totes les determinacions de connexió amb la xarxa
estructural supramunicipal definides per la Conselleria al CAMÍ LA MAR 1.

A més no pretén la implantació de dotacions públiques inferiors al 40% que es
va plantejar en la primera fase i que necessitaven l’aprovació del conseller.

Tot això determina que l’aprovació definitiva de l’ordenació, en tractar-se d’un
pla parcial, siga municipal, per l’Ajuntament, i que, en definitiva, el present PAI siga
d’aprovació definitiva municipal.
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RESULTANT NÚM. 8. SELECCIÓ DE LA PROPOSICIÓ JURÍDIC
ECONÒMICA. SELECCIÓ DE L’AGENT URBANITZADOR.

Atès que només s’ha presentat una proposició jurídic econòmica, la presentada
de forma conjunta per les empreses CAMÍ LA MAR DE SAGUNTO, SA, i
RESIDENCIAS JARDINES DEL MAR, SA, en data 16.10.2000, aquests, de forma
conjunta en seran els adjudicataris.

La dita proposició jurídica, en tot cas haurà de subjectar-se a les condicions que
més endavant s’indicaran.

RESULTANT NÚM. 9. PROPOSADA D’AVANTPROJECTE
D’URBANITZACIÓ. FIXACIÓ DE CONDICIONANTS

Per part dels serveis tècnics d’Urbanisme, en data 22.9.2004 s’assenyalen,
respecte de les solucions tècniques d’obra urbanitzadora de l’alternativa tècnica
presentada en data 29.7.2004, els punts següents, que figuraran com a condicionants:

Examinada la documentació presentada com a Avantprojecte d’Urbanització
de data 29 de juliol de 2004 i consistent en els documents següents:

− Volum I: Avantprojecte d’Urbanització
− Document 1: Memòria
− Document 2: Annexos
− Volum II: Avantprojecte d’Urbanització - Plans 1
− Volum III: Avantprojecte d’Urbanització - Plans 2
− Volum IV: Avantprojecte d’Urbanització
− Document 3: Plec de Condicions

I tenint com a antecedent l’avantprojecte de data 6 de setembre del 2002, i el
seu respectiu informe de data 30 de març del 2004 per aquesta oficina tècnica,
s’informa dels aspectes següents:
CONDICIONS GENERALS.

− Tal com s’indicava en l’informe precedent: “Haurà de plasmar-se com a
condició inexcusable d’integració, les obres previstes de duplicació de vials
als límits nord (en ambdues zones) i aquest (zona aquest), així com obtenir i
presentar les autoritzacions corresponents de connexió viària i
encreuament d’instal·lacions amb les dites vies a les administracions
autonòmiques i estatals afectades.” Qüestió que no ha sigut esmenada.

− Igualment es deia “Les dites obres hauran de quedar definides en planta
indicant les cotes de les diferents obres adaptades a una mateixa
referència...”. És inexcusable per a apreciar la integració que es presente
en les seues tres coordenades (X, I, Z).Qüestió que no ha sigut esmenada.

− El pla 5.05, de “Condicions de connexió per a les actuacions integrades.
(Ordenació estructural)” no conté la totalitat de les infraestructures
existents en l’àmbit a executar, havent de completar-se indicant el traçat
complet d’aquestes dins de l’àmbit(gasoductes existents, xarxes de reg
localitzat, sèquies, línies elèctriques en aèria, etc.) i a les zones d’influència
que la reposició, connexió o demolició de les dites infraestructures puguen
veure’s afectades. S’indica respecte d’això el següent:
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− La connexió d’abastiment d’aigua indicada al diàmetre 400 mm de
fibrociment d’aigua potable en Sepes no correspon tal com es va
indicar en informes anteriors de Camí La Mar.

− L’abastiment d’aigua es realitzarà per les conduccions generals des
de l’ETAP seguint amb les previsions que es tenen en data avui i que
van quedar establides pel cànon d’abastiment d’aigua als polígons
industrials, havent de quedar contemplat.

− En vistes a aclarir les connexions a les infraestructures existents,
haurà d’indicar, en pla exclusiu, les xarxes existents així com les
previstes per CM-1(quedant ambdues clarament diferenciades). En
un altre les connexions que es pretenen, les xarxes a demolir i les
xarxes a reposar. I, en cada un dels plans de desenvolupament de les
infraestructures, les reposicions previstes indicant traçats i punts de
reabastiment a les xarxes existents que encara romanguen. Per a
aquelles infraestructures que no tenen desenvolupament dins de
l’àmbit (sèquies, gasoductes generals, soterraments de línies
generals, etc.) haurà d’aportar-se en plans independents les
reposicions que es proposen.

− A pesar d’indicar-se en memòria “els serveis i servituds a reposar o
substituir, queden reflectits en els plans corresponents i seran objecte
d’acord amb les institucions implicades com el Sindicat de Regs i
altres.” (p. 16), no apareixen reflectits en plans i que ja, en
l’informe precedent, s’indicava  que: “Les modificacions sobre
infraestructures existents requeriran l’informe favorable de les
empreses propietàries i/o usufructuaries de les mateixes.” Qüestió
aquesta que no s’ha esmenat.

• Se li recorda que totes les infraestructures aèries existents hauran de ser reposades
enterrades, en compliment de la disposició addicional 5a del PGOU de Sagunt, per la
qual cosa també haurà de consensuar les solucions tècniques que s’adopten amb les
companyies propietàries/usufructuàries del servei per a abordar dit extrem i la seua
efectiva execució (coordinar descàrrecs, instal·lacions provisionals per a mantenir el
servei durant fase d’obres, reposició de serveis existents, etc.)”.
• Respecte al gasoducte previst per SAGGAS, se li indica que el traçat del mateix (en
principi previst pel centre de la zona verda) ha sigut modificat per consens entre
SAGGAS i CM-1, sent altres els criteris d’implantació establits. Haurà d’adaptar-se la
dita previsió al que es determine per acord entre SAGGAS i CM-2, havent de corregir-
se la documentació al respecte.
• Ha de plasmar-se en memòria, almenys indicació generalitzada, de quines són les
obres a demolir, que igualment s’ha d’indicar en el pla 5.07 “Afeccions”.
• Hauran d’aportar-se els projectes específics d’electrificació (mitjana i baixa tensió,
centres de transformació i enllumenat públic) i de telecomunicacions, redactats per
tècnic competent, que recullen les determinacions per a les dites instal·lacions, així
com els convenis amb les companyies subministradores. De la mateixa forma haurà
d’especificar mitjançant documentació tècnica la solució de la línia aèria d’alta tensió
en l’àmbit del PAI.

TRAÇAT VIARI
• El vial nord no queda definit en els plans 5.08, 5.09, 5.10 i 5.11(estat actual i
planejament, pla conjunt, traçat (plantes, perfils, replantejament...) i seccions viàries),
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a pesar que ho està en la resta (5.06-xarxa viària, 5.04-tràfic...). El seu ús serà el de
carril per a activitats esportives (bicicleta, passejos, carrera) i de manteniment de les
zones verdes conforme es considera en CM-1y conforme s’indica en la memòria del
present (p. 4), per la qual cosa:

− Els accessos no seran a cota de calçada i amb tractament asfàltic,
sinó a cota vorera i mantenint el tractament de vorera en l’àmbit de
la mateixa.

− Es realitzaran els rebaixos d’accés al mateix, en vorera, seguint el
que disposa l’ordenança de guals i en la normativa vigent quant a
accessibilitat.

− A pesar que en principi, aquest viari constitueix la via de servei de
l’autovia de la IV Planta (en fase d’execució) i així queda reflectit a
les obres del Ministeri, la intenció és que el vial nord rodat dels país
CM-1 i CM-2 realitze la funció indicada, passant l’altre a ser carril
bici i de manteniment. És per això que l’encreuament entre vies de
servei de la futura A-23 (veure zona aquest) haurà de resoldre’s
connectant amb el vial nord rodat, i no amb el carril-bici.

− No es realitzarà la connexió plantejada amb el vial rodat a la zona
aquest en prolongació amb l’eix VEU-3 i referida com a CE-3.

− A la zona oest no s’aprecia la continuïtat del mateix per darrere de
l’estació de gas, la qual està afectada pels talusos del projecte de
duplicació.  Es va sol·licitar ens el Ministeri el plantejar una solució
de contenció diferent del talús que permeta la continuïtat de tal vial.
No obstant, encara es desconeix la intencionalitat d’aquest
organisme i si adoptarà mesures correctores o no al projecte, i per
tant haurà d’adaptar-se el traçat de tal vial al que resulte de la
resolució ministerial, apareixent la solució última en el projecte
d’urbanització.

− El final a l’oest no pot ser l’indicat, perquè es connectaria un vial de
servei amb el de carril bici. És per això que ha d’estudiar el
desviació del trànsit del vial de servei fora de l’àmbit cap al vial
rodat, i deixar instal·lats bol·lards que impossibiliten el pas al carril-
bici. Igualment en la dita zona final ha de crear-se una xicoteta
placeta que permeta el gir als vehicles de manteniment de la zona
verda que facen ús del mateix.

• Els traçats de voreres al límit oest de la zona oest, difereixen en els plans 5.09 amb la
resta (5.06, 5.08,etc.).
• Haurà de complir-se amb el que disposa el Decret 39/2004 del Consell de la
Generalitat i les ordenes de desenvolupament del mateix en matèria d’accessibilitat,
quant al que s’especifica corresponent tant a traçat viari (itineraris de vianants, etc.)
com pel que fa a ferms i paviments (materials, guals,..) i altres qüestions (ubicació de
mobiliari, senyalització, etc.)
• Hauran de plantejar-se passos de vianants amb els seus corresponents rebaixos mai
travessant zona d’estacionament.
• La zona d’estacionament oest deu redefinir-se. Els accessos seran del tipus rotonda
(igual que el sud - oest realitzat) i mai estaran enfrontats amb carrers. Es realitzaran
dos accessos (entrada + eixida) per carrer lateral. El pas intermedi estarà centrat i
serà del mateix tipus, sent tots els carrers interiors a l’aparcament de doble sentit. Es
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regularan els amples de tals passos i es realitzaran el màxim nombre de places
d’aparcament a raó de 2,5 m d’ample per plaça i reservant les necessàries de
minusvàlids pròximes a les eixides de vianants. Ocupar part dels illots nords i sud per
a dotar de nombre més gran de places en bateria.
• Haurà de definir-se la secció viària de l’eix aquest de la zona oest, acoblant-la amb la
solució prevista per Camí la Mar 1. Aquesta via és la de penetració principal a tota la
zona industrial de Camí la Mar, preveient-se gran quantitat de trànsit en tal eix
procedint d’ambdós vials longitudinals, per la qual cosa haurà d’estudiar la
possibilitat d’implantar una rotonda en la trobada del mateix amb el vial longitudinal
sud.
• S’ha d’estudiar la possibilitat de realització de l’encreuament viari com en la resta
d’interseccions, a l’encreuament dels vials VEU-2 amb HE-2.
• Hauran de prolongar-se els illots de les zones d’aparcament fins a la confluència amb
els vials longitudinals nord i sud, entre els aqueixos VEU-1 i VEU-2, i ampliar les
places d’aparcament.
• Haurà de justificar la realització del vial CE-4.
RASANTS, FERMS I PAVIMENTS:
• L’aparcament, per a estar en concordança amb CM-1, serà de solera de formigó amb
acabat raspament.
• Les rigoles seran “in situ” i els rastells seran de 50 cm. de longitud tipus bicapa. Tot
el formigó emprat serà almenys de tipus HM-20. La rejuntada de rastell es realitzarà
amb formigó, no amb morter.
• Haurà d’existir rigola quan el rastell limite amb superfícies asfàltiques.
• Han d’indicar-se en planta les rasants en encreuaments de carrers i canvis de rasants,
indicant al seu torn les cotes aprovades i a executar en els entroncaments amb l’àmbit
CM-1y a les obres adjacents. Les altimetries han de ser en el mateix sistema que les
obres fronterisses.
• El paquet de ferma deu ser; després de l’esplanada E-2, la Subbase serà de  25 cm de
Llast natura, base de 25 cm de llast artificial, al paquet d’aglomeres asfàltics serà de
10 i 10 cm en Binder de capa Grossa d’àrid 20 i en Rodament Semidensa d’àrid 12, ja
que hi ha discrepàncies en l’avantprojecte, i seguint el criteri de CM-1.
• Els illots de gran envergadura de canalització de trànsit en encreuament es
realitzaran amb rastell rebaixat i acabades amb formigó pintat, i no amb pintura.

TRÀNSIT
• Tal i conforme s’indicava en l’informe precedent el pla de senyalització haurà
d’integrar l’àmbit de Camí La Mar 1, en vistes a coordinar la circulació global
d’aquesta zona industrial.

ABASTIMENT D’AIGUA
• El subministrament és el provinent de l’ETAP mitjançant les obres d’abastiment
d’aigua potable i industrial per als polígons industrials, estant per tant de subjecte a
l’obligació de participar en les dites obres amb el cànon corresponent ja establit.
Haurà de contemplar-se el pas de les dites xarxes d’índole general per l’àmbit del
sector.
• Igualment, i a causa d’allò que s’ha indicat en el punt anterior, haurà de contemplar-
se, ja en el programa, el cost a què està sotmès de manera provisional aquest PAI en
vistes a deixar clara les condicions de subministrament d’aigua.
• Haurà d’estudiar i indicar la col·locació de vàlvules reguladores de pressió entre els
distints àmbits (CM-1 i CM-2).
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• Les xarxes discorreran baix vorera i pels fronts de façana a què abasteixen disposant
una conducció per cada un dels fronts de façana tal com s’indica en memòria i no com
es contempla en plans (pel centre dels vials una única canonada), havent de justificar-
se que no hi ha parcel·lació possible que deixe sense subministrament a cap parcel·la
(basant-se en els criteris determinats pel pla parcial).
• Hi ha zones fora de la influència de la xarxa de hidrants. Hauran de col·locar-se
aquests de manera que no queden façanes allunyades més de 100 m d’un hidrant
comptats per la zona de vials i devent per tant, realitzar canalitzacions als carrers
interiors de la zona aquest.
• No es descriuen els elements auxiliars de la xarxa d’aigua (tapes d’arquetes, vàlvules,
pou...). Compliran amb la norma UNE-EN-124 i seran de classe D-400, C-250 o B-
125 en funció del trànsit que hagen de suportar.
• Tots els registres, siguen de l’índole i instal·lació que siguen, hauran de portar
identificació del servei, la inscripció “Excm. Ajuntament de Sagunt” i l’escut oficial
del municipi.

CLAVEGUERAM/ PLUVIALS
• El traçat de les xarxes haurà de cobrir tots els fronts de façana o justificar que, amb el
traçat indicat, no hi ha parcel·la possible mitjançant aplicació de les normes
urbanístiques que quede sense servei.
• S’indica que la profunditat dels col·lectors, en casos puntuals (canvi de rasants,
capçaleres, etc.) s’admet de 0,8 m de recobriment mínim. En cas de paral·lelisme amb
rasants tal recobriment ha de ser del menys 1 metre en vistes a possibilitar
l’encreuament amb la resta d’instal·lacions de la urbanització i amb elles mateixes.
• Hauran de plantejar-se els encreuaments entre elles (sanejament i pluvials) i amb la
resta de canalitzacions: gasoducte existent, reposicions de sèquies..., i reflectir-les als
perfils longitudinals.
• Hauran de justificar-se els càlculs de CM-2 considerant tots els cabals previstos
per CM-1 (pròpies, previsions aigües dalt i el polígon La Vallesa) més els propis de
CM-2. Haurà d’aportar el traçat en planta dels col·lectors principals que discorren
per Camí La Mar i els perfils longitudinals complets (incloent trams generals de CM-
1).
• Hauran de completar-se els plans de les dites xarxes mitjançant l’especificació de
diàmetres de col·lectors, material, pendents i modificació de xarxes previstes per CM-
1(trasllat de les xarxes de les zones verdes en l’àmbit CM-2-este (reflectides en CM-1)
al vial, en vistes a poder escometre directament a aquest).
• Els criteris de càlcul (i de disseny) de les dites xarxes han de ser els recollits al Camí
La Mar 1 i Parc Sagunt. Deuran per tant dimensionar-se i justificar-se els diàmetres
dels col·lectors tant de residuals com pluvials respecte a tal criteri.

Respecte als cabals de la xarxa d’aigües brutes (sanejament), en els PAI
ressenyats, es defineix el cabal com el major dels següents:
− 5 vegades el cabal mitjà de residuals
− Cabal mitjà de residuals + cabal de primeres pluges en carrers

Igualment s’haurà de complir amb la resta de criteris especificats (factor punta entre
2,5 i 3; independència de conductes entre els polígons, àmbits a considerar...) i que
també apliquen aquests PAI.

• Haurà d’indicar-se, ja en el programa, el cost originat pel cànon d’abocament a què
està subjecte aquest PAI.
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• Els albellons (embornals) empleats hauran de ser sifònics.
• Els canonades comptaran amb recobriment i solera de formigó tal com es realitza en
l’àmbit de CM-1.
• La dimensió dels pous dependrà del diàmetre de les canonades que registra. Així a
partir de diàmetres 1000 mm s’hauran de realitzar arquetons.

JARDINERIA, XARXA DE REG I MOBILIARI URBÀ
1. Respecte a l’arbratge s’indica que continuen existint, en el catàleg presentat,
espècies que estan desestimant-se en les intervencions recents degut principalment a
qüestions de manteniment i inadequació, recomanat com a espècies a emprar: Celtis
australis, Celtis occidentalis, Pinus sp., Xicranda mimosaefolia, Albizia julibrissim,
Grevillea robusta, Ficus sp. (nitida, religiosa, australis…), Araucària excelsa, Cassia,
Ceratonia siliqua, Cercis siliquastrum, Prunus, Arecastrum, Bauhimias, Lagunaria
pattersoni, Melia azedarach, Palmáceas (Phoenix, Washingtonias, etc.), entre altres.
• Els ports mínims han de ser 14-16 cm de perímetre de tronc i els idonis 16-18, amb
una altura de 2,5-3,5 m. Tots ells hauran de disposar de tutor de fusta.
• No s’han seguit els criteris de densitat marcats en informe precedent, sent insuficient
la dotació d’arbratge prevista.
• Les espècies en plans són correctes si bé existeix molt poca diversitat i no es
defineixen les varietats dels massissos arbustius ni els seus ports.
• La falsa acàcia serà de l’espècie Robínia Pseudoacàcia “Trenque Rouge”.
2. Respecte a les zones de praderia indicar que ha de limitar-se la seua extensió en la
mesura que siga possible, substituint-les per zones d’arbustos de cobertura total que
ofereixen un menor consum d’aigua i un menor manteniment.
• Els arbustos a emprar tindran un grandària mínim de contenidor de 20-24 i una altura
del menys 30 cm que pot ser variable segons l’espècie i disponibilitat.
• A manera d’orientació es poden emprar les espècies següents: Abelia floribunda.,
Berberis thumbergii, Boungainvillea, Budleia, Buxux, Callistemon, Cotinus,
Cotoneaster, Dodonea viscosa, Eleagnus ebbingei, Euvonimus punchellus, Juniperus
(chinensis, horizontalis, mitja, virginiana), Kerria, Lagerstroemia, Laurus, Lavandula
i aromàtiques en general, Myrtus, Photinia, Plygala, Pyracantha, Vibirnum, entre
altres.
• La composició de les zones verdes ha de cercar la formació d’una pantalla vegetal
acústica i visual entre els vials exteriors i el polígon, sent les zones interiors i les
rotondes i enllaços d’accés elements també estudiats en els que es pot contemplar l’ús
de praderies.
• Es plantejarà compatibilitzar la ubicació d’arbratge amb els fanals.
3. Haurà de grafiar-se la xarxa de reg i estarà almenys predimensionada quant a
nombre de connexions, comptadors, programadors, electrovàlvules, boques de reg,
sistemes d’aspersió (en praderies), en considerar-se incorrecta la solució plantejada
(només boques de reg connectades a la xarxa d’aigua bruta).
• La dita xarxa estarà composta per diverses parts, cada una de les quals partirà d’una
connexió a la xarxa d’aigua industrial amb el corresponent comptador, distribuint des
d’aquest una doble xarxa: reg per goteig i xarxa de boques de reg, definint-se
aquestes complint amb les premisses següents:
− Per a les alineacions en escocells o paviments, es realitzarà la xarxa de goteig

entubada en una de PVC hormigonada de diàmetre no menor a 2,5 vegades el
diàmetre emprat per a distribució de reg. Es disposaran arquetes d’alumini amb
tancament tipus allen en cada un dels escocells de dimensions 20X20 cm, i
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arquetes de tapa metàl·lica de 30X30 cm als encreuaments (C-250 sempre que no
es troben en calçada).

− Les zones de praderia, excepte molt xicotetes superfícies on s’admetrà goteig, es
realitzaran mitjançant sistema d’aspersió.

− A les zones de terra vegetal, s’instal·larà xarxa de reg enterrada amb anells
puntuals de reg en arbratge, de 2 m de diàmetre i 6-8 goters de 4 l/h en arbratge i
2 goters en arbustives.

− La xarxa de boques de reg s’instal·larà duplicant la de goteig a les zones verdes,
amb una separació màxima entre elles de 50 m (recomanable 30 m), sent de 2”
d’enllaç ràpid model Barcelona. Aniran allotjades dins d’arqueta de 30X30 cm. i
correctament hormigonadas (permetent la seua maniobrabilitat).

− El reg estarà automatitzat intentant sempre agrupar estacions de reg en un
programador localitzat en arqueta o fornícula. El programador serà autònom no
precisant de subministrament d’energia elèctrica.

• No es defineixen les zones verdes 2A i 2B. El disseny de places dures és d’acord amb
el de CM-1, si bé haurà d’aportar la solució global de zones verdes de tot l’àmbit de
CM-1.
• Les zones de terra vegetal hauran de portar plantacions d’arbustives en vistes a què
no queden zones àrides sense cap tipus de vegetació.
• Haurà de modificar el tractament de terra morterenca als passejos de la zona verda
per formigó imprès.
• Tal com es va indicar en informe precedent no és correcta la justificació d’unitats de
mobiliari urbà en funció de nombre d’unitats per m2 de zona verda. La distribució
d’aquests està molt centralitzada en les grans places dures que es pretenen, i ha de
reestudiar-se la implantació de mobiliari urbà incloent unitats en el recorregut de
vianants i en les orelletes de vorera en els cantons de les illes.

TELEFONIA I ALTRES SERVEIS
• Tal com s’indica en informe precedent: “Haurà de presentar-se projecte específic de
telecomunicacions en compliment de la legislació vigent de telecomunicacions i
aportar informe tècnic favorable de les companyies subministradores prèviament
a la concreció dels convenis. Atès que al Camí La Mar 1 es té projectada també una
xarxa de telefonia, es considera per motius d’homogeneïtat que sé convenien ambdues
xarxes amb la mateixa subministradora.”. Qüestió que no ha sigut esmenada.
• Igualment hauran de justificar-se els punts de connexió a les xarxes de
telecomunicacions i gas que es pretenen, i la seua acceptació per l’empresa
subministradora del servei.
• Falta per aportar-se informes tècnics favorables de les companyies subministradores,
previ a la concreció dels convenis, i necessari per a determinar les condicions de
connexió, traçat i compatibilitat de les dites xarxes amb la resta de serveis.

ENLLUMENAT PÚBLIC
Revisada la documentació indicada i respecte a l’enllumenat públic se li indica que:

• No es defineix ni es considera suficient la il·luminació de rotondes, encreuaments de
carrers i carril bici projectades.

• En al documentació aportada no apareix el pla 5.20 1 de 2 amb el que no és
possible avaluar la solució d’aquesta fase.



39

De la mateixa forma queden pendents de resoldre les qüestions següents, ja indicades
en informes anteriors i que no s’indiquen en la documentació objecte d’informe:

• El tub a emprar per a les canalitzacions d’enllumenat serà PVC flexible corrugat
exterior i llis interior color roig i IK 7, quedant en qualsevol cas un tub lliure per
canalització amb guia passada. Tots els tubs quedaran taponat als seus extrems per
a evitar l’entrada de rosegadores.

• La reducció de flux es realitzarà des del quadre/s de comandament i no de forma
individual com s’indica en la documentació aportada.

• Les columnes i arquetes, seran de polièster reforçat amb fibra de vidre d’una sola
peça, rectes i troncocòniques.

• Haurà de realitzar les derivacions a les columnes i no a les arquetes.

• Les fonamentacions de columnes i quadres s’executaran amb una resistència
característica mínima per a formigó, HM-20 i no el H-150 que s’indica en plans.

• No s’admetrà un afonament superior al 3% en el vertical de les columnes.

• A les columnes haurà de grafiar-se la numeració de les mateixes conforme a la
documentació presentada, a fi d’identificar-les.

• Haurà d’adaptar la disposició de lluminàries de zona verda a la disposició
aprovada, per al PAI Camí la Mar, no considerant-se prou la il·luminació prevista.

• No es defineix el punt o punts d’on es va a realitzar l’abastiment d’energia elèctrica
a la instal·lació d’enllumenat, ni les característiques dels mateixos.

• La justificació del predimensionat de la instal·lació, no està d’acord amb el procés
descrit en la Guia d’Urbanització.

• Per als càlculs luminotècnics a aportar en projecte es tindran en compte que els
nivells d’uniformitat Ug i Uo hauran d’estar per damunt del 0,3 i 0,5
respectivament.

ELECTRIFICACIÓ:
Queden pendents de resoldre les qüestions següents, ja indicades en informes anteriors
i que no s’indiquen en la documentació objecte d’informe:

• Haurà de reflectir les característiques i dimensions de les parcel·les previstes a les
illes edificables que es destinen a centres de transformació.

• No es preveu ni desmuntatge ni realimentació dels serveis existents a la zona, els
quals hauran de reflectir-se en plans.

• No es defineix la forma de subministrament prevista donant-se dues opcions
dispars, ni es cobreixen les necessitats energètiques per a parcel·les d’ús industrial
previstes pel RD842/2002, per la qual cosa haurà d’obtenir per part de la
companyia subministradora el corresponent informe-conveni (tal com s’indica en el
punt 1.5.5.3 de la memòria) en el qual se li indicaran punts de connexió a la xarxa
existent, així com les condicions externes del subministrament i les condicions
tècniques d’obres a realitzar en les possibles afeccions que hi haguera
(desmuntatge de línies aèries que sobrevolaren la zona, realimentació a
subministraments existents...), tot això (tant instal·lacions interiors com exteriors al
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polígon) haurà de reflectir-se en la documentació d’avantprojecte per a la seua
aprovació, aportant-se una còpia del conveni subscrit amb la companyia
subministradora junt amb el mateix, a fi de que quede garantit el subministrament
d’energia, mode d’obtenció i finançament tal com s’indica en l’article 29.4 de la
LRAU.

DOCUMENTACIÓ
S’haurà d’aportar còpia en suport informàtic d’acord amb les ferramentes

municipals.
Com a qüestions complementàries a les indicades en tal informe tècnic, és

necessari assenyalar el següent:
a.- La previsió específica que a nivell d’ordenació es recull respecte de la DA 5a

i la seua excepcionalitat per a les LAT preexistents iguals o superiors als 132 kv.
b.- Les autoritzacions públiques precises seran requisit indispensable per a

l’aprovació del projecte d’urbanització de l’àmbit.
c.- Respecte del tractament de l’aigua potable. Resulta aplicable el següent

mecanisme.
S’ha donat un circumstància sobrevinguda, que obliga a canviar el criteri

inicialment plantejat i és la dada que la demanda conjunta i simultània d’urbanització
d’una sèrie d’àmbits de sòl industrial, va posar en evidència la insuficiència de les
actuals infraestructures de subministrament municipal, així com del cabal d’aigua de
què s’és concessionari per part d’aquest Ajuntament.

Haver mantingut el criteri de subministrament d’aigua inicialment previst
suposaria aprovar un solució descoordinada i incoherent amb el que ha de ser el
tractament unitari d’una infraestructura tan important. És necessari acudir a una solució
i tractament unitaris.

En l’acord plenari en la seua sessió ordinària de maig del 2002 es va aprovar
provisionalment i es va sotmetre a informació pública la proposta d’ordenança
reguladora del cànon d’infraestructura de subministrament d’aigua per als polígons
industrials. En tal acord es motiva de forma molt més detallada la necessitat la dita
solució.

En tal acord plenari, es recollien, entre altres, els punts següents:
“El projecte de l’obra d’infraestructura comuna no es troba aprovat per aquest

Ajuntament, atés que es manca a aquestes dates de l’atorgament de la concessió d’aigua
per la CHJ.
Això comporta la impossibilitat de determinar amb certesa absoluta i definitiva la
quantitat fixa a què ascendiran les dites obres.
Això suposa que les xifres que es fixen tenen el caràcter de provisionals, amb suport en
l’avantprojecte presentat i informat favorablement pels serveis tècnics municipals, i
estan subjectes a la fixació de les quantitats definitives que resulten una vegada aprovat
definitivament el projecte d’obra.
La finalitat essencial que es pretén aprovant en aquests moments l’ordenança del cànon
és la de fixar estimativament, però de forma motivada, la càrrega que hauran de suportar
els distints àmbits d’actuació en un futur. Existint una premissa tan important  de l’obra
urbanitzadora pendent de fixació i concreció, procedir a aprovar  en aquests moments
distints instruments de gestió urbanística (PAI, projectes d’urbanització, projectes de
reparcel·lació) sense indicar ja des d’aquest moment, encara que siga amb caràcter
estimatiu, l’abast de la dita càrrega, seria un acte d’irresponsabilitat pública.
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La fixació de la dita quantia amb caràcter provisional no lesiona cap dret donada la
mecànica d’exigibilitat del cobrament de quantitats als obligats, que serà per obra
executada i certificada.
L’execució d’obra exigeix l’aprovació prèvia de projecte i aquest exigeix la prèvia
definició de totes les premisses (pressupost, autoritzacions demanials, etc.) Per tant,
només seran exigibles, en un futur, quantitats certes.
L’aprovació definitiva del projecte d’obra suposarà la fixació definitiva de les
quantitats que hauran de figurar en l’ordenança com cànons d’urbanització a assumir
per cada un dels obligats. Per tant, la present ordenança haurà de ser sotmesa a una
modificació de tals paràmetres.”

En l’articulat de l’ordenança proposada figurava en aqueix sentit la
circumstància següent:

“Art. 4.  Criteris d’exigibilitat.
− Qualsevol Programa d’Actuació Integrada que s’aprove amb posterioritat al

sotmetiment a informació pública de la present ordenança, i que afecte els
àmbits indicats, haurà de ser subjecte al condicionant d’imposició de tal
cànon, o provisional o definitiu, en la proporció que corresponga a tal àmbit.

− Qualsevol Programa d’Actuació Integrada que haja sigut aprovat per aquesta
Corporació abans del sotmetiment a informació pública de la present
Ordenança, i que afecte els àmbits indicats, haurà d’entendre’s subjecte al
procés de retaxació de càrregues per circumstàncies sobrevingudes, si dita
retaxació fóra procedent.
En aqueix sentit els oportuns projectes d’urbanització i de reparcel·lació
hauran de preveure els costos, provisionals o definitius, de la infraestructura
comuna, en la quantia i proporció que els corresponguen.

           Les quantitats afectes la infraestructura comuna, i que són costos d’urbanització,
no podran admetre’s en els oportuns projectes de reparcel·lació com susceptibles de ser
retribuïdes en terrenys. Només podran ser retribuïdes per mitjà de quotes d’urbanització.

Tals projectes de reparcel·lació indicaran per a cada finca resultant, de forma
separada respecte del total de costos, la quantitat provisional afecta la dita
infraestructura comuna. La fixació del cost de forma definitiva determinarà
la necessitat realitzar la corresponent anotació.

− La gestió del cobrament de les quantitats exigibles a la propietat dels
terrenys correspondrà als agents urbanitzadors dels distints PAI aprovats.
Davant els requeriments municipals de pagament parcial de la infraestructura
executada, tals agents urbanitzadors realitzaran gestions i requeriments
idèntics a què realitzen per al cobrament de les seues pròpies retribucions. La
dita gestió es farà de forma separada i independent.
Els agents urbanitzadors, una vegada percebudes les oportunes quantitats
dels propietaris obligats, hauran de procedir a abonar-les de forma immediata
en el termini de 10 dies al compte bancari que en aqueix sentit se li indique
en el requeriment municipal, aportant justificació de tal ingrés davant
l’Ajuntament.
Si en el termini voluntari de l’art. 72 de la LRAU, 6/94, els propietaris no
abonaren les dites quantitats, l’agent urbanitzador, en el termini de 10 dies
següents haurà d’indicar la dita circumstància a l’Ajuntament.
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Els agents urbanitzadors són responsables directes d’aquelles quantitats que
hagen cobrat dels propietaris i no hagen dipositat en els termes dels apartats
anteriors.

− No serà exigible el cobrament de cap quantitat de la dita infraestructura
comuna si no és la corresponent a obra executada, certificada i aprovada per
l’Ajuntament.

− Les quantitats aprovades provisionalment en la present ordenança no
donaran dret de cobrament de cap tipus.

− No serà possible la liquidació definitiva dels projectes de reparcel·lació
afectats fins que no s’haja finalitzat i recepcionat l’obra d’infraestructura
comuna, objecte de la present ordenança.”

En aqueixos termes caldrà entendre que és exigible quantitats per aqueix
concepte.

En tal articulat s’estableix a més la quantitat que amb caràcter provisional seria
assignable a l’àmbit objecte del present projecte, i que seria la següent:
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 Aqueixa és la quantitat assignada provisionalment a l’àmbit CAMÍ A LA MAR
1, i que per tant caldrà considerar com cost d’urbanització, amb el tractament
provisional indicat.

El seu caràcter sobrevingut i imprevist determina que estiga subjecte al procés
de retaxació previst en l’art. 67.3 de la LRAU, en els termes següents:

“3. Amb motiu de l’aprovació del Projecte d’Urbanització o dels seus reformats
es podrà modificar la previsió inicial de càrregues estimada anteriorment en el
Programa, sempre que la variació obeïsca a causes objectives la previsió de la qual no
haguera sigut possible per a l’Urbanitzador en comprometre’s a executar l’Actuació. La
retaxació de càrregues no podrà suposar modificació o increment en el part d’elles
corresponent al benefici empresarial de l’Urbanitzador per la promoció de l’Actuació.”
 Per tant la dita quantitat d’1.149.253’20 euros, s’haurà de sumar a la prevista
com a preu total i tancat del PAI que es va a aprovar, sense que sobre ell opere el
benefici de l’agent urbanitzador.

d.- Respecte del tractament de les aigües residuals, és necessari indicar el
següent:

En data 6.6.02, s’emet un informe favorable per part de l’entitat Sanejament
d’Aigües, responsable de la gestió de la E.D.A.R., en el que s’assenyala els
condicionants de caràcter econòmic que s’imposarien per a una connexió a les
instal·lacions de la seua responsabilitat, i que ascendirien, amb caràcter provisional,
pendents de concreció precisa, i per a tot l’àmbit de CAMÍ LA MAR, fases 1 i 2, a un
total d’1.413.000 euros.

Això suposaria una quantitat provisional a càrrec de la segona de les fases de
761.042 euros, corresponents al percentatge de 50’98 % del total de la superfície de
CAMÍ LA MAR.
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Aqueixos condicionants econòmics imposats per l’entitat Sanejament d’Aigües
atenen a un nou criteri de finançament de les seues infraestructures, no exigit fins a la
data a cap dels àmbits municipals.

Sense entrar a jutjar la seua legalitat i fonamentació, la veritat és que es tracta
d’una circumstància sobrevinguda per que atén a un canvi de criteri per part de l’entitat
pública autonòmica en la fixació de les condicions de connexió, que fins aqueix
moment no s’havia imposat per la mateixa.

Això ho fa mereixedor d’un tractament de retaxació de càrregues, en idèntica
línia a l’assenyalada en l’apartat anterior.

A més, la dita quantitat de 761.042 euros, tindrà un caràcter provisional, i
d’exigència a la propietat en idèntics termes als indicats en l’apartat anterior. És a dir,
no serà exigible fins que existisca una quantitat certa i invariable. A més, el seu caràcter
variable en aquest moment, determina que no podria formar part de les retribucions en
terrenys a reflectir en l’oportú projecte de reparcel·lació.

El caràcter provisional ve donat pel fet que en l’informe de l’entitat de
Sanejament d’Aigües no es fixa amb caràcter previ la quantia exacta del cànon a abonar,
demorant la concreció del seu import exacte al moment de connexió.

Per tant la dita quantitat de 761.042  euros, s’haurà de sumar a la prevista com a
preu total i tancat del PAI , amb el caràcter de l’art- 67.3 de la LRAU.

RESULTANT núm. 10. PRESSUPOST D’EXECUCIÓ MATERIAL.
Que en relació amb el preu d’execució material de l’obra, l’arquitecte municipal,

ha informat el pressupost d’execució de contracta proposat, en els termes següents:
Examinada la documentació que forma part de la Proposta juridicoeconòmica

presentada per al PAI CAMÍ LA MAR 2, per les mercantils CAMÍ DE LA MAR DE
SAGUNTO, SA, i RESIDENCIAS JARDIES DEL MAR, SA, de data de registre
d’entrada 16 d’octubre de 2000 i número 13.773, així com l’annex al PRU “Informe
tècnic: Volum Sanege Terreny”amb data entrada 17 de setembre de 2004.

S’informa el següent:
COSTOS DE LES OBRES D’URBANITZACIÓ
• La valoració que es realitza dels costos de les obres d’urbanització a la plica

ascendeix a un muntant total de pressupost d’execució material de 2.494.350.000
ptes. (14.991.345,43 €), desglossant en un PEM per obra, actualitzat a un 3% més
els costos extraordinaris pel farciment necessari (entenem només el complementari
a les zones viàries afectades per farciments i excavacions d’extracció existent en
l’àmbit oest).

• Respecte d’això indicar que cap dels conceptes indicats (obra i farcit) té cap
descomposició que determine la bondat de l’oferta de PEM realitzada, per la qual
cosa, des d’aquesta oficina tècnica, s’opta per realitzar, com a criteri objectiu de
valoració de la plica, la seua valoració per la comparació directa amb els costos
d’urbanització d’àmbits semblants, amb les correccions pertinents pel temps
transcorregut des de la seua oferta davant l’administració. Aquesta comparació fa
necessari, en vistes a mantenir un criteri d’homogeneïtat, el suprimir els costos
originats per obres excepcionals sense possibilitat de comparació en altres
urbanitzacions.

• En concret, assimilarem amb els següents àmbits de característiques semblants:
Camí La Mar I, Peri 7A, 7B, 7D i 7E i el polígon industrial Baix Vies, i aplicarem
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l’increment patit pel IPC com a coeficient d’actualització (dades obtingudes per
l’Institut Nacional d’Estadística)...

• A la vista d’aplicar un barem mitjana de referència, s’estableix la mitjana entre els
valors obtinguts extraient els extrems (màxim i mínim). Així s’obté un cost de
repercussió per m2 urbanitzat de 68,38 €/m2.

• S’aprecia que el cost per m2 urbanitzat és inferior a tal barem en un 13,76%.
Aquestes xifres queden lleugerament fora dels marges de tolerància estimats en un
10% per aquests serveis tècnics en anteriors comparatives, si bé en tractar-se d’una
oferta a la baixa i existir obres que, sent utilitzades per aquest sector són
executades per altres (col·lectors de residuals i de pluvials en zona oest), es pot
admetre la diferència, no tractant-se en cap cas d’una baixa temerària.

• Per tant, es considera el PEM interior de l’àmbit acceptable, ascendint a un
muntant de 13.278.460,93 €.

• A tal import cal afegir els costos pels conceptes d’obres singulars o connexions
exteriors, que com s’indica al quadre anterior consisteixen exclusivament en el
farciment de les zones afectades per les extraccions d’àrids. Per a emetre un judici
tècnic respecte al cost de les dites obres, s’elabora per part de l’aspirant a agent
urbanitzador informe tècnic en vistes a quantificar el volum de sanege necessari.
Després d’analitzar el mateix s’indica que la documentació és succinta i no es
justifiquen ni les solucions tècniques ni les profunditats de sanege a aconseguir en
alguns casos (p.ex: no s’aporten dades del sondeig núm.7, en el sondeig núm.6 no
hi ha farciments i es considera un sanege de 3 metre, etc.). De fet, no s’indiquen
més característiques respecte al ferm que la seua composició i rebuig al STP, no
aportant índexs de col·lapsabiltat, graus de compactació, tolerabilitat,
recomanacions geotècniques per a elaboració dels ferms que es pretenen, etc. que
pogueren determinar solucions diferents al mer farcit, com poguera ser
l’estabilització del ferm.

•  És per això que, donada la incertesa existent, es determine una quantitat de les
dites obres com a límit, havent de quedar justificades tècnicament els treballs a
realitzar en el projecte d’urbanització així com el seu cost, i que basant-se en la
documentació aportada es xifra en 1.407.668,50 de PEM. Aquesta quantitat
s’extrau de la relació següent:

Pk inici pk fi Longit
ud

ample superf prof volum-exc volum-terr

HE-1 640 800 160 17 2.720 5,5 14.960,00 13.600,00
HE-2 150 400 250 17 4.250 8 34.000,00 31.875,00
HE-3(1) 0 580 580 17 9.860 8 78.880,00 73.950,00
HE-3(2) 580 750 170 17 2.890 3 8.670,00 7.225,00
VE-1 180 262 82 16,5 1.353 8 10.824,00 10.147,50
VE-2 170 262 92 16,5 1.518 8 12.144,00 11.385,00
VE-3 110 262 152 17 2.584 8 20.672,00 19.380,00

180.150,00 167.562,50
preu unitari 2,94 5,24
total cost 529.641,00 878.027,50 1.407.668

0
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• Els volums s’extrauen directament de la superfície afectada i de la profunditat
d’excavació, en entendre’s que els moviments de terra sobre rasant existent han de
quedar inclosos dins del cost per m2 d’urbanització realitzada (en contra de la
indicació que només es comptarien 50 cm de terraplenament per a aquest concepte
en l’informe tècnic redactat per part de l’aspirant a urbanitzador).

•  Tot allò que s’ha comentat, determina que ha de deixar-se tal import obert sempre
a la baixa, subjecte al que tècnicament es determine després de l’estudi geotècnic
complet amb les solucions tècniques necessàries. Fixant-se el PEM per despeses
extraordinàries en 1.407.668,50 € de manera provisori.

• Es fixa per tant el PEM total de les obres d’urbanització en 14.686.129,43 €, sobre
el qual obtenir tant el pressupost de contracta, com el desglossament de despeses
complementàries.

COSTOS DE LES DESPESES COMPLEMENTÀRIES
• Es desenvolupa el següent quadre de despeses complementàries per a l’adjudicació que

es pretén, tenint com a premissa la valoració que d’aquests es realitza per aquesta
oficina tècnica (fonts: Col·legis Oficials) i les característiques de les obres a adjudicar
(PEM, superfície,...):

HONORARIS TÈCNICS
Pla Parcial 77.436,07 €
Document d’Homologació 15.487,21 €
Avantprojecte d’Urbanització 130.886,41 €
Projecte d’Urbanització 130.886,41 €
Direcció d’obra d’urbanització 130.886,41 €
Projecte de Reparcel·lació 296.604,40 €
Estudi Seguretat.- Coordinació de Seguretat 55.807,29 €
Control de qualitat (inclòs en pressupost contracta) 0,00 €
Honoraris alçament topogràfic 2% sobre honoraris
Projecte Urbanització

2.617,73 €

ENGINYERIES:
Projectes Específics 25% Honoraris  Projecte
Urbanització (inclòs legalització)

98.164,80 €

OBRES SINGULARS
Enterrament LAAT (Estimació % s/ANEU) 40.000,00 €
TOTAL 978.776,73 €

HONORARIS JURÍDICS:
Assistència Projecte Reparcel·lació 296.604,40 €
25% Honoraris Tècnics Pla Parcial 19.359,02 €
25%  Honoraris Document Homologació sobre
honoraris per igual concepte arquitecte

3.871,80 €

25% sobre Projecte de Reparcel·lació (resta honorària
jurídica)

74.151,10 €

Inscripció registral i altres 105.000,00 €
Publicacions 18.622,24 €
DESPESES NOTARIALS
Honoraris protolización del PAI 5.400,00 €
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SUMA TOTAL 1.501.785,29 €
IMPREVISTOS 3% 45.053,56 €
SUMA 1.546.838,85 €
DESPESES GENERALS 13% 201.089,05 €
TOTALS DESPESES COMPLEMENTÀRIES 1.747.927,90 €

•  Aquest total d’1.747.927,90 € (290.830.732 ptes.) és inferior a l’estipulat a la plica,
entenent que en les mateixes són despeses generals els conceptes que segueixen:

Honoraris professionals 207.779.3
55 ptes.

1.248.779,07 €

Despeses generals de l’Urbanitzador 190.563.3
51 ptes.

1.145.308,81 €

Despeses financeres 222.323.9
10 ptes.

1.336.193,61 €

TOTAL 620.666.6
16 ptes.

3.730.281,49 €

•  És per això que s’entén que el total d’1.747.927,90 € és el màxim justificable en
concepte de despeses complementàries per a l’adjudicació del present programa.

COSTOS ORIGINATS PER INFRAESTRUCTURES D’AIGUA POTABLE I
BRUTA
Atès que el polígon està involucrat en el cànon d’aigua potable i bruta d’abastiment als
polígons industrials, ha de contemplar-se el cost que respecte a la dita infraestructura
se li assignava, establit en:
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• Tal com s’indicava en la formalització del cànon, fins que les dites obres no estiguen
definides no es podrà establir el cost real d’aquestes, per la qual cosa aquest concepte
ha de quedar de moment pendent de concreció econòmica, assignant-se la quantitat
d’1.149.253,20 € (191.219.643 ptes) IVA inclòs, de manera provisori.

COSTOS ORIGINATS PEL CÀNON D’ABOCAMENT
• El cànon d’abocament exigit per l’Entitat de Sanejament, es va fixar en informe de la
mateixa de data 6/06/02, establint-se un total d’1.413.000 € per al total de l’àmbit de
Camí la Mar. Tal com s’estableix en l’acord d’aprovació del PAI CM-1, tal import no
és definitiu, en deixar-se establit en l’informe de l’Entitat de Sanejament que l’import
exacte es determinarà en el moment de la connexió.
• Tal import es repartia per unitat de superfície entre els dos polígons, establint-se el
46,14% del mateix per a CM-1 en funció de les superfícies d’ambdós polígons. Atès
que la superfície de CM-2 ha sigut modificada a causa de l’afecció existent pel traçat
previst per al tren d’alta velocitat, es deu redistribuir la dita càrrega, resultant:

SUPERFÍCIES REPARTIME REPARTIMEN SUPERFÍCIE REPARTIME
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 INICIALS NT

PERCENTUA
L

T CÀNON S
FINALS

NT

PERCENTU
AL

CM-1 519.023 46,14% 651.958 519.023 49,02%
CM-2 605.759 53,86% 761.042 539.859 50,98%
TOTAL 1.124.782 100,00% 1.413.000 1.058.882 100,00%

Que l’import previst en CM-1 és l’establit en 651.958 € previst i indicat en l’acord
d’aprovació del projecte d’urbanització de data 4/06/2003 donada la provisionalitat de
tal import, si bé, quan la quantitat es fixe correspondrà no al 46,14% indicat sinó al
49,02% pel repartiment de superfície real dels sectors.
S’estableix per a CM-2 de manera provisional (per les qüestions indicades) la quantitat
de 761.042 € si bé, en la fixació final del cost del cànon haurà de sufragar el 50,98%
del total.

• ...
Tot el quin s’informa els efectes oportuns.

Respecte de tal pressupost d’execució material, és necessari indicar el següent:
S’arriba a la conclusió per tant que el preu d’execució material de l’obra

d’urbanització s’estableix en la quantitat de 14.686.129 ‘43 € euros.

RESULTANT NÚM. 11. FIXACIÓ DE LES DESPESES
COMPLEMENTÀRIES.

Que s’ha procedit a un anàlisi dels preus de les despeses complementàries, aliens
al pressupost de contracta, de la plica en qüestió, amb subjecció als criteris establits per
aquest Ajuntament en anteriors programes aprovats; i determinats basant-se en el
següent:

- Preus de referència del col·legi d’Arquitectes any 2004.
- Substancialment, honoraris professionals del Col·legi d’Advocats.
- Cost de la protocol·lització del programa.
- Cost estimat d’inscripció de les finques registrals.
- Cost estimat dels anuncis de periòdics i butlletins oficials.
- Aquest muntant es completa en un 3% sobre tals  imports, atenent a possibles

diferències que es produïsquen fonamentalment amb els  dos últims conceptes, i altres
de caràcter general.

- I el 13% de despeses generals, referenciats a despeses administratius de
personal i altres enquadrats dins d’aquesta  naturalesa.

- Així com  6% màxim sobre el pressupost d’urbanització, mes despeses
complementàries, en concepte de retribució a l’urbanitzador.

Basant-se en tot l’anterior, es procedeix a fer una quantificació de tal capítol de
despeses, que s’ha transcrit en l’anterior apartat.

No obstant tal import és necessari corregir-ho a la baixa, i això pel fet que no
s’ha d’incloure el projecte específic d’enterrament de LAT, ja que el mateix no es va a
efectuar, la qual cosa determina una quantitat d’1.701.371’77 euros de despeses
complementàries i no 1.747.927’90 euros com a figura en l’informe tècnic.

Per part de l’agent urbanitzador es proposava un total de 3.730.281 euros per
aquest concepte, que és superior al criteri municipal, per la qual cosa no s’accepta el de
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l’agent urbanitzador i s’estableix l’import citat en concepte de despeses
complementàries en un import d’1.701.371’77 euros.

RESULTANT NÚM. 12. FIXACIÓ DEL PRESSUPOST, CERT, TOTAL I
TANCAT DEL PROGRAMA.

Que basant-se en l’anterior i tenint en compte els muntants del pressupost abans
indicats, això suposaria que el cost total del programa és el següent:
PRESSUPOST DE CONTRACTA 17.476.494’02
TOTALS DESPESES COMPLEMENTÀRIES 1.701.371’77
Subtotal 19.177.865’72
Benefici Urbanitzador 6% 1.150.671’94
subtotal 20.328.537’66
Cànon de sanejament 761.042
Cànon d’abastiment d’aigua 1.149.253’20
TOTAL 22.238.832’86

IVA 16% 3.558.213’25
COST TOTAL PAI , IVA INCLÒS 25.797.046’12

L’agent urbanitzador, en la seua proposta jurídic econòmica proposava un
import total, IVA inclòs, de 26.349.737’97 euros, la qual cosa determinarà que l’import
del PAI calga reduir-ho en el seu preu, fixant-se en l’esmentat import de 25.797.046’12
euros, IVA inclòs.

D’aqueix import, és necessari assenyalar que l’import de 20.328.537’66 euros,
més IVA, és un preu total i tancat.

Al contrari, les partides de cànon d’aigües residuals i d’abastiment d’aigua són
partides de tipus provisional, que caldrà ajustar segons es vagen produint les
circumstàncies abans indicades.

RESULTANT NÚM. 13. PLICA JURÍDIC ECONÒMICA. FIXACIÓ DE
CONDICIONANTS.

Considerant que és necessari corregir la proposició jurídic econòmica
seleccionada en alguns dels seus extrems, que es passen a indicar a continuació.

1.- L’adjudicació es va a efectuar de forma conjunta a les dues societats que han
competit i que al final han presentat una proposta juridicoeconòmica única. Qualsevol
subrogació a favor de la nova societat que es constituïsca, si bé és una conseqüència
lògica per a fer operativa aqueixa unió, ho serà per la via legalment establida per a la
subrogació en la condició  d’agent urbanitzador, i en conseqüència haurà d’obtenir la
corresponent autorització municipal. La subrogació no es produirà deforma automàtica.

2.- Respecte de les despeses de gestió i complementaris ja s’han fet les
oportunes consideracions i reduciassos, a les que és necessari remetre’s.

3.- La modalitat de retribució serà en metàl·lic, en espècie, o en fórmula mixta
del 50%,  deixant-se a la lliure opció del propietari dels terrenys, donant-se per bo com a
criteri subsidiari el de retribució en terrenys, en cas de falta de pronunciament exprés
per part del propietari en el termini d’opció que s’assenyalarà més endavant.

En conseqüència, no s’accepta la modalitat de retribució obligatòria en terrenys
que estableix el PAI com a regla general.
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Sí es va a acceptar no obstant la modalitat de retribució forçosa en metàl·lic per a
aquells propietaris de sòl que haja sigut artificialment manipulat per excavacions i/ o
farciments, als efectes que en la reparcel·lació s’arribe al major grau possible
d’equidistribución en les adjudicacions. A més, haurà de tenir-se en compte en aqueix
sentit el factor de correcció de l’adjudicació que s’ha assenyalat abans per a tals
terrenys.

4.- El règim de penalitzacions serà el que després s’indicarà.
5.- No s’admet la valoració del m2 de sòl d’aportació en 11’20 euros (1865

ptes.), pels següents motius.
Es parteix de la consideració que en un PAI hi ha l’esforç i aportació de dues

parts: l’agent urbanitzador i el propietari. Ambdós, un costejant l’obra urbanitzadora (si
percep la retribució en terrenys) i l’altre aportant la propietat originària del sòl (que té
un valor), aconsegueixen junts el resultat final, que és la urbanització de l’àmbit.

Les parcel·les ja urbanitzades tenen un valor de venda en el mercat. A partir
d’aqueix dada es tracta d’arribar al valor residual del sòl com a aportació, als efectes de
valorar quant val realment aqueixa aportació de la propietat per a arribar al resultat de
venda dit. I això partint que el valor de l’esforç de l’agent urbanitzador és un dada de
què disposem per que aquest Ajuntament fiscalitza el pressupost del PAI, la seua
quantia econòmica.

Partint d’un valor d’una referència de 150’25 euros per metre quadrat de
parcel·la industrial, és a dir, 25.000 ptes, es va a considerar com a valor de venda de les
parcel·les resultants de la urbanització.

D’altra banda, el valor de construcció, és a dir, en el present cas, d’obres
d’urbanització necessàries per a vendre a aqueix preu la parcel·la resultant, és de
(23.581.103’69 euros de pressupost total/ 318.950 m2 parcel·la neta), 73’93 euros /m2
parcel·la.

Això determina, de conformitat amb la fórmula establida en l’article 16 del RD
1020/1993, de Normes Tècniques de Valoració i el Quadre Marco de Valors del Sòl:  

Vv= 1’40 ( Vr+Vc),
El que portat al present cas suposa:

150’25 euros/m2parcela= 1’40 ( Vr+ 73’93 euros/ m2 parcel·la)
150’25- 103’502   = Vr
     1’40

El valor residual de la parcel·la és de 33’39 euros per m2 de parcel·la neta.
El que traslladat a la superfície total de l’àmbit, suposa un valor de 19’66 euros

per m2 de sòl brut.
Aqueix és el valor que es deu donar per bo com a valor d’aportació de la

propietat, i el que ha de definir el factor R.
Valorant les aportacions d’ambdues parts.
La de l’agent urbanitzador en els expressats 23.581.103’69 euros
I la de la propietat, en  10.649.740’5 euros (19’66 x 541.511 m2)
Suposant ambdós conceptes un total de 34.230.844’19 euros.
El factor R per a determinar la retribució de l’agent urbanitzador seria el 0’68 i

no el proposat pel candidat a agent urbanitzador, que era el 0’7891.
6.- Quant al procediment de cobrament, és necessari estar a les següents regles,

que tindran prioritat en tot cas:
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− Es liquidarà les quotes d’urbanització d’acord amb el calendari i percentatge
establit i aprovat en la documentació del projecte de reparcel·lació.

− Es presentarà davant aquest Ajuntament certificat parcial subscrit pel
director tècnic de les obres.

− Amb un informe previ favorable per part dels serveis tècnics municipals, es
procedirà a la seua aprovació per part de la Junta de Govern Local.

− Tal acord servirà de legitimació per a procedir al cobrament per part de
l’agent urbanitzador.

S’admetrà la possibilitat de cobrament avançat, en els termes que estableix l’art.
72.1 B de la LRAU, amb l’autorització prèvia municipal. No obstant, no s’admetrà la
dita possibilitat referent a l’últim semestre de cada una de les fases, ni tampoc respecte
de l’última quota d’urbanització si suposa un percentatge inferior al 20% de les obres
d’urbanització.

7.- Les al·lusions a l’IVA s’hauran d’eliminar de les clàusules de la proposició.
Les obligacions tributàries són les que estableix la normativa reguladora de la mateixa, i
s’exigeixen en els seus termes sense que el conveni haja d’assenyalar aspectes sobre la
seua gestió. La seua al·lusió és innecessària excepte per a fixar l’import del preu, total i
tancat.

8.- S’haurà de suprimir l’al·lusió del punt 7.4. referent a la via de l’arbitratge. La
fiscalització de les actuacions de l’agent urbanitzador i les vies de reacció de què
disposen els propietaris o qualsevol interessat són indisponibles i són els que conforme
a Dret procedeixen, davant la pròpia Administració o davant els Tribunals de Justícia.

9.- Com abans s’ha indicat, s’estableix com a modalitat de retribució la lliure
opció del propietari de pagar en metàl·lic, en espècie, o en modalitat mixta, del 50%.

L’Ajuntament percebrà el seu aprofitament en patrimoni net, acordant-se per tant
la retribució en espècie, en la proporció abans indicada.

No s’accepta l’oferta addicional realitzada en el punt 11, d’alienació d’excedent
d’aprofitament a favor de l’agent urbanitzador.

10.- Com a condició prèvia a la presentació si és el cas del projecte de
reparcel·lació forçosa per part de l’agent urbanitzador, s’establirà l’acreditació de
consulta expressa per període de 20 dies a tots els propietaris afectats perquè trien
lliurement la modalitat de retribució que consideren més adequada. Pràctica que
determinarà la redacció del projecte de reparcel·lació.

11.- Als efectes aclaridors oportuns, no serà admissible la cancel·lació parcial de
l’aval del 7% dels costos d’urbanització. La cancel·lació es produirà d’una sola vegada,
una vegada que es produïsca la recepció definitiva de les obres d’urbanització.

12.- Si l’agent urbanitzador opta per exigir la constitució de garanties del
pagament en metàl·lic de les quotes d’urbanització, en aqueix cas no figurarà en
l’inscripció registral de la finca l’afecció a les càrregues d’urbanització que les dites
quotes representen, als efectes de no exigir una doble garantia per les mateixes
obligacions.

13.- S’haurà de suprimir el punt 9.5, per superflu. Caldrà estar a les previsions
legals oportunes.

14.- Respecte del termini del programa, és necessari indicar que està dins del
marge que permet la llei 6/94, en el seu art. 29.5.

Per tant, es fixen els següents terminis del programa:
-Termini de presentació del projecte d’urbanització: 6 MESOS, des de la

publicació de l’acord d’aprovació definitiva del Programa.
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-Termini de presentació del projecte de reparcel·lació: 3 MESOS a comptar de la
publicació de l’aprovació  del projecte d’urbanització.

-Termini d’inici de les obres: en els 3 MESOS següents a aquell en què s’aprove
en via administrativa el projecte de reparcel·lació, amb la necessitat del formulació de
l’acta de replantejament previ en tot cas.

Termini d’execució de les obres : 30 MESOS des del seu inici.
15.- A causa de les situacions que de forma reiterada s’estan produint en distints

àmbits de gestió per mitjà de PAI, i els problemes que s’estan generant per a la recepció
per part d’aquest Ajuntament d’obres d’urbanització, per la interferència que provoquen
les obres d’edificació privades, s’estableix la condició següent: No s’atorgaran llicència
d’obres d’edificació fins que no es produïsca la recepció provisional de tot l’àmbit o
d’aquell que sent parcial, siga funcionalment autònom. En aqueix sentit, s’admetrà
l’atorgament de llicències d’obres respecte d’aquelles fases l’obra urbanitzadora del
qual es reba provisionalment per part d’aquest Ajuntament.

16.- En relació amb la infraestructura comuna d’aigua per als polígons
industrials municipals, és necessari tenir en compte les previsions que figuren en l’acord
d’obertura d’informació pública del projecte d’urbanització del polígon químic, de data
4.8.2004, expte 38/00 Pl, en els termes següents:

“2.- Respecte de la solució de subministrament d’aigua aportada.
La solució tècnica proposta pel nou projecte d’urbanització deixa definida la

solució d’urbanització  de les 2 parcel·les situades al nord de l’actuació, per mitjà de la
seua connexió a les infraestructures municipals.

No ocorre el mateix amb la parcel·la sud, la que va servir d’assentament
exclusiu a la Central Tèrmica. En la mateixa s’aprecia que al marge  que les dotacions
de serveis d’urbanització tenen una capacitat i entitat menor, com a conseqüència que
la parcel·la es converteix en única, s’observa un dada i és la carència en la mateixa de
subministrament municipal d’aigua, que serà substituït per una desaladora, la gestió de
la qual correspondrà a l’amo de la parcel·la, UNIÓN FENOSA.

Els antecedents del subministrament de l’aigua a tal polígon es podrien
sintetitzar de la forma següent:

Considerant que en data 26.04.01 el Ple va adoptar acord d’aprovació i
adjudicació del Programa d’Actuació Integrada de la Unitat d’Execució del denominat
pel Pla General com a Polígon Químic, que entre altres extrems, recollia els següents:

En el part expositiva figura informe tècnic de data 23.02.01, que assenyala entre
altres extrems:

Falta per concretar com es materialitzarà el subministrament d’aigua potable i
industrial, tenint en compte les dificultats que existeixen en aquests moments de portar-
la a cap a través de la xarxes existents i de la capacitat actual de les mateixes. Qüestió
que es concretarà una vegada tinguem fixades les directrius generals per part del
Departament d’Urbanisme. En aquest sentit, haurà d’estudiar-se la possibilitat
d’adoptar un traçat diferent per a la canonada d’abastiment general del Polígon, així
com reduir la capacitat del dipòsit regulador i grup d’injecció, de manera que la major
part del consum d’aigua es realitze directament des de les condicions generals sense
necessitat bombament.

També en el part expositiva figuren les consideracions següents:
Davant el que planteja anteriorment sobre el subministrament d’aigua industrial

i potable, s’ha de concretar el següent:
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L’Ajuntament deu exigir a l’adjudicatari del present programa el compromís de
redacció d’un projecte d’Urbanització, que permeta l’execució de les infraestructures
necessàries per a dotar d’aigua industrial i aigua potable, a tal polígon i als sòls
industrials d’aqueix àmbit. Tant les directrius com l’àmbit complet que comprendrà el
servei; hauran de ser facilitades per aquests Serveis Tècnics Municipals.

El finançament de l’anterior es durà a terme modificant la previsió inicial de
càrregues, exigint per a això les pautes establides en el punt 3 i següent de l’article 67
de la LRAU.

Sobre l’anterior, l’Ajuntament vindrà obligat a tramitar una ordenança,
establint un cànon d’urbanització per a diferir o anticipar, si és el cas els costos de les
dites obres, conforme al que disposa l’art. 80 de la LRAU, gestionant-se per
l’Urbanitzador. En cas de produir-se bestretes de càrregues d’urbanització, motivat
perquè en algun àmbit no estan definides les parcel·les quant al seu aprofitament o
valor urbanístic, si és el cas, serà l’Ajuntament qui les anticipe.

El punt dispositiu quart, assenyala respecte d’això:
La present aprovació comporta l’obligació per part de l’urbanitzador de la

tramitació i gestió del Projecte d’Urbanització de la conducció d’aigua per a ús
industrial i potable, conforme a les determinacions que recullen el resultant número 9
del present acord.

Es comprometia en definitiva tal agent urbanitzador a projectar i executar una
conducció comuna per a l’aigua dels polígons industrials Camí a la Mar, Prolongació
Oest d’Eucolsa, Vallesa i Polígon Químic.

Fins a la data no s’ha obtingut concessió de cap tipus per part de la
Confederació Hidrogràfica del Xúquer, la qual cosa ha exclòs la possibilitat d’avançar
més en la redacció de tal projecte comú de conducció de l’aigua industrial.

L’agent urbanitzador planteja una alternativa, una desaladora, que està
subjecta a les corresponents autoritzacions, en els termes de l’art. 13 de la llei d’Aigües
del 2001, i la normativa a què es remet.

Això suposa:
a.- Que l’interessat planteja un subministrament d’aigua per a la seua parcel·la

com a alternativa al subministrament municipal, extrem a què s’entén que aquest
Ajuntament no haguera de plantejar objeccions.

b.- Que la dita alternativa exigeix una sèrie d’autoritzacions sectorials amb què,
en data avui, no es compta per part de l’agent urbanitzador. Per tant, s’està plantejant
una alternativa no confirmada amb total grau de certesa i que, en el cas que no
s’obtinga les autoritzacions oportunes, comportaria replantejar la proposta i tornar a
la solució originària perquè la dita parcel·la comptara amb subministrament d’aigua.
És un extrem que deu ser assumit per l’agent urbanitzador i que li impedirà legalment
el desenvolupament efectiu de cap activitat en les parcel·les privades fins que no estiga
totalment executat i operatiu l’un o l’altre tipus de subministrament.

c.- Que l’agent urbanitzador havia assumit un compromís de projecció i
execució de l’obra comuna de canalització de l’aigua industrial, en els termes abans
exposats, del que no es pot desentendre.

Aquest Ajuntament està remenant alternatives que li eximisquen en un futur de
la dita obligació però en principi la vinculació i el compromís creat pel PAI es manté.”

En concret sobre aquest últim aspecte, aquest Ajuntament ha mantingut
contactes amb l’entitat PARC SAGUNT als efectes que es realitze una única
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infraestructura de subministrament d’aigua, en ser les actuacions d’ambdós ens
paral·leles en el temps i en l’espai.

El finançament municipal vindrà donada pel cànon a què s’ha al·ludit amb
anterioritat.

Aquest Ajuntament li assenyala l’agent urbanitzador del polígon CAMI LA
MAR 2  que es reserva la possibilitat que en el cas que no prospere la proposta de
conveni amb PARC SAGUNT, dirigir-se cap a tal agent urbanitzador als efectes que
procedisca a documentar el projecte d’obres de canalització comuna i a la seua
execució, rescabalant-se econòmicament en termes independents  als del preu del
present PAI. Extrem que forma part del present conveni i del que l’agent urbanitzador,
en cas de requeriment per part de l’Ajuntament, no podrà desentendre’s. Per a
l’Ajuntament la present qüestió és una opció no vinculant triant en el seu moment
aquella que considere més adequada als interessos generals (contractació administrativa,
conveni amb una altra Administració, etc.).

RESULTANT NÚM. 12. PROCEDIMENT A SEGUIR EN LES
ACTUACIONS SEGÜENTS.

Per les raons exposades en l’apartat referent a l’ordenació, procedeix l’aprovació
definitiva per part de l’Ajuntament del Programa.

Donat el contingut de l’acord, junt amb la preceptiva publicació, serà necessari a
més procedir a la notificació del mateix a tots els interessats, s’hagen personat o no.

En tot cas, l’agent urbanitzador, dins del mes següent a la notificació del present
acord  haurà d’aportar en triple versió la documentació de planejament que incorpore les
condicions d’ordenació que se li han assenyalat (eliminació de les previsions dels
estudis de detall, la previsió de les LAT, coeficients correctors corregits, etc.).

L’adjudicatari disposarà de 10 dies des de la recepció del present acord per a
assenyalar si accepta o no les condicions imposades i els termes del Programa aprovat
per aquest Ajuntament.

En cas d’acceptació per part del mateix, i abans de la signatura del conveni haurà
d’adjuntar-se justificant de constitució d’aval, per l’import que després s’indicarà, a
favor l’Ajuntament de Sagunt.

La data de subscripció del conveni entre ambdues parts es produirà dins dels 10
dies següents a la data en què tal acord siga ferm en via administrativa.

Llegit aquest conveni, els compareixents amb la personalitat que respectivament
intervenen, hi donen el ple consentiment, signen per duplicat i a un sol efecte en el lloc i
dates indicades.

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor-delegat d’Urbanisme, Sr.
FERNÁNDEZ, exposa: “Bé, en primer lloc he d’explicar que el polígon Camí de la Mar
2 forma part d’un polígon industrial d’una gran extensió. Estem parlant
d’aproximadament d’un milió de metres quadrats. I, en aqueix sentit, hem de dir que per
tant estem parlant d’un fet important i de molta rellevància.

La primera fase, Camí de la Mar 1, ha anat tramitant-se en aquest Ajuntament, jo
crec que d’una manera, podríem dir, poc reeixida. I que quan em vaig fer càrrec de la
delegació va ser per a mi, i per a aquest equip de govern, una prioritat absoluta posar
aquest polígon en marxa, perquè la veritat és que s’ha crescut molt en l’àmbit, podríem
dir residencial, però en el que realment és la base de l’economia productiva, que és en
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aquest cas la creació de sòl industrial, no s’havia avançat per part de l’Ajuntament i a
iniciativa de l’Ajuntament de manera jo crec que prou satisfactòria. S’han plantejat
moltíssimes dificultats, perquè hi havia una sèrie de problemes de coordinació amb
altres polígons que han aparegut posteriorment. I, per tant, podríem dir que hi havia
causes objectives que ens feien avançar d’una manera podríem dir que lenta. Encara que
el treball ha sigut, fins i tot, extraordinari en el sentit que hem hagut de posar a treballar
els tècnics en horaris no ordinaris, és a dir, a les vesprades. El Camí de la Mar 1 ja té
pràcticament definit el projecte de reparcel·lació. I això vol dir que pràcticament, en una
setmana o dos, podrem aprovar de manera definitiva aquest projecte de reparcel·lació
que permetrà posar a treballar les màquines de manera imminent.

Pel que fa al Camí de la Mar 2, un polígon de 541.000 metres quadrats que
contempla un avantprojecte d’urbanització, un pla parcial, un document d’homologació,
i uns annexos tècnics. Jo crec que té ja el camí molt aplanat, precisament perquè les
dificultats que hem anat solucionant al Camí de la Mar 1 serviran de base per a aquesta
segona fase del que és Camí de la Mar. S’ha adjudicat al final a una alternativa, hi havia
al principi diverses possibilitats, després hi ha hagut una unió, i, definitivament,
s’adjudica a Residencias Jardines del Mar, SA, i Camí de la Mar, SA, per un import de
25.797.046 €, inclòs l’IVA, després d’haver introduït una rebaixa per part de
l’Ajuntament pròxima als 400 milions de pessetes. Aquest polígon, al contrari que el
Camí de la Mar 1, i en aqueix sentit és complementari. Permet parcel·les mínimes de
1.500 metres quadrats. El Camí de la Mar 1, la parcel·la mínima era de 10.000 metres
quadrats. Per tant, podríem dir que són polígons que es complementen perfectament.
Com he dit abans, ja li quedaria el projecte d’urbanització, aprovar el projecte
d’urbanització i projecte de la parcel·lació. Però, esperem, nosaltres treballarem en la
mateixa línia, que es faça de manera ràpida perquè, com he dit abans, els problemes que
hi havia al Camí de la Mar 1 són la base de Camí de la Mar 2. És necessari tenir en
compte que en el planejament, açò és una pastilla, un rectangle molt allargat, i als dos
extrems tenim Camí de la Mar 1, i en el mig tenim Camí de la Mar 2. Per tant, són
polígons que s’han de treballar pràcticament de manera simultània. De fet, a partir del
començament de les obres, el període d’execució és de trenta mesos. I, per tant, van a
simultaniejar-se les obres de Camí de la Mar 1 i Camí de la Mar 2.

Per tant, jo pense que avui aprovem un PAI de manera definitiva, de gran
rellevància perquè significarà la imminent instal·lació d’empreses i, per tant, la creació
de llocs de treball.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “Bona vesprada, Sr. Fernández, vostè
està convençut que és un projecte molt important per al municipi? Jo tinc els meus
dubtes que siga així. Vostè ho té ja en els seus mans un any i cinc mesos, i els anteriors
la resta fins fa quatre anys. Però és que el Camí a la Mar 1 porta, crec que són, 5. Vostè
està segur que això ara es va a poder fer? Beneit siga el moment que avui aprovem ja
l’aprovació definitiva del Camí a la Mar 2. Però això significa que podrem executar
alguna obra? Jo li dic a vostè que no. Ha faltat una quantitat de rigor i de dedicació dels
polítics d’aquest Ajuntament a aqueix gran projecte infinita. S’han plantejat que el Camí
a la Mar 1, pel temps que porta, les obres estan completament desfasades, i no es van a
poder executar? Tindran, potser, un desfasament, possiblement més del 30%, entre el 30
i el 40% com es van a fer aqueixes obres?, a càrrec de què promocionarà el Camí a la
Mar 1? I amb el Camí a la Mar 2 què ocorrerà? Encara que aprovem definitivament açò.
Jo crec que les paraules han d’anar acompanyades dels fets. Un any i cinc mesos, amb el
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temps que ja portava açò a la casa, era perquè açò ho hagueren liquidat molt de temps
abans. Ahir, si recorden, l’alcaldessa i José Luis Chover parlàvem també d’açò, de la
falta d’una dedicació per part dels nostres regidors, no sols els tècnics, eh?, a aconseguir
agafar el torn per les banyes, i aquestes qüestions que són d’una gran importància
s’acaben d’una vegada. Vaja vostè on vulga, en qualsevol municipi d’aquest país,
d’Espanya, i diga-li que té un projecte que fa molta falta per al municipi entre cinc anys,
o més de cinc anys un, i quatre anys i cinc mesos l’altre. Això no s’ho va a creure ningú.
Els vaig posar com a exemple Canet, i em van dir home! tu què vols que passe això de
Canet? Dic no, li estic parlant de la zona industrial, el temps que fa que es va
promocionar aqueix polígon i com està. Canet, un poblet xiquetet, tot just recursos
tècnics. A què es dediquen vostès? I també he de dir-li-ho als anteriors companys del PP
com a equip de govern. A tots, sí, sí, a vostès i als del PP. Han tingut açò podrint-se a
l’armari. I què ocorre? Que el que tenim, no es pot executar. Encara que li entre la rialla
fluixa, Sr. Zarzoso, així és. A veure qui fa aquesta obra ara? Vaja vostè a veure si
aconseguim que els empresaris que executaran el projecte d’urbanització siguen  capaç
del cost que estarà per un 30%, o prou més del preu inicial, amb quin preu es fa això
ara. Permetran retaxacions? És que si no ens plantegem això l’obra no es farà. Ho teniu
clar? No es farà l’obra. Seguirem com estem ara, no passant mesos.

Ara hem donat un pas important, i ja hem aprovat definitivament el PAI. Però,
clar, mira que no queda camí amb la reparcel·lació, ja veurem quin entrebanc ix, i fins
on vostès com a polítics estrenyen, estrenyen per a aconseguir que s’acabe. O siga, no
sols els tècnics, els polítics d’aquest Ajuntament han de plantejar-se certes prioritats, i
això que és generació de llocs de treball havia de ser una prioritat molt important en els
anteriors i en vostès. O siga, que jo, beneïda l’hora que aprovem el PAI del Camí a la
Mar 2, però estem molt lluny que es comence a picar en aqueix terreny i es facen obres
d’urbanització. Ja veurem si permeten vostès que hagen possibles retaxacions. I si no,
no es farà l’obra. O siga, ja s’ho plantejaran com vulguen, eh. Nosaltres ho anem a
recolzar, és clar, en l’aprovació definitiva.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “A nosaltres ens sembla
que el Sr. Fernández, a pesar que el Bloc sempre que ha estat en aquest Ajuntament ha
estat governant, té un xip d’oposició, cosa que no arribem a comprendre. El fet de dir
ací que no es va fer un esforç en el tema de sòl industrial, i que es va fer de forma poc
reeixida, mire, no sé, Marcelino li ho ha dit. Si per a vostè donar una prioritat a aquest
PAI i ha tardat només 15 mesos a portar-ho ací, després d’estar tota la documentació a
l’Ajuntament, i gran part dels informes fets en el que només calia posar d’acord amb les
parts respecte a aquest tema. Si vol que el felicite per la seua brillant gestió, enhorabona,
Sr. Fernández, enhorabona!

Li recorde que l’aprovació inicial de Camí a la Mar la va fer l’anterior equip de
govern. Li ho recorde perquè sembla que se li haja oblidat.

Li recorde que hi ha hagut problemes greus en la tramitació d’aquest expedient,
degut precisament a l’amplitud del sector en el tema de l’abastiment d’aigua.

Li recorde que hi ha hagut problemes amb el tema d’abastiment de pluvials.
Li recorde que hi ha hagut problemes amb el tema de l’eliminació de residuals.
Li recorde que hi ha hagut problemes amb el tema del nou traçat de l’AVE a qui

també li afectava.
Li recorde que hi ha hagut problemes quant als vials i el gaseoducte que passava

per allí.
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Li recorde que hi ha hagut problemes en el tema línia d’alta tensió.
Li recorde que hi ha hagut problemes amb el tema de Parc Sagunt.
I li recorde, finalment, que moltes d’aqueixes qüestions en aquest PAI que

s’aprova avui no estan resoltes.
Mire, si la seua actitud haguera sigut distinta, nosaltres, potser, pensant que en el

futur açò es podia resoldre, haguérem votat a favor. És més, li garantisc, i ací estan els
companys de grup, que en aquest tema ho anàvem a votar a favor. Però, sap el que li
dic? Que si alguna d’aqueixes qüestions no estan ben resoltes en el projecte
d’urbanització definitiu o en la reparcel·lació, vostès pesaran amb les conseqüències.

Nosaltres en aquest punt ens anem a abstenir, i estarem vigilants perquè tots i
cada un d’aqueixos punts que figuren en l’expedient, i que pensem que segueixen sense
aquesta resolts, inclosos els que ha dit Marcelino de cara a les retaxacions, inclòs la
rebaixa de costos que va fer ja l’anterior equip de govern sobre la proposta que venia, i
que ens va costar discussions interminables amb l’agent urbanitzador, interminables. I,
sobretot, aqueixos punts que ha parlat vam tenir moltíssimes reunions, moltíssimes
reunions.

Però el gros d’aquest cas és que no es dóna vostè compte que el que fa no és un
debat polític, és que està tirant terra sobre els mateixos funcionaris que estaven
treballant abans. Tan honestament com ho estan fent ara. I que, per descomptat, que cal
tenir voluntat política per a tirar-ho per a endavant, però hi ha uns funcionaris
municipals que diuen si la qüestió tècnica que planteja el particular és adequada o no és
adequada. I si ens diuen que aqueixa solució no és satisfactòria, com a responsables
polítics, no tenim més obligació que dir que aqueixa és la solució. Això sí, tenir cinc,
sis, set, vuit reunions per a intentar posar d’acord, perquè és un projecte important per a
Sagunt. Però, li insistisc, que nosaltres ens anem a abstenir, i estarem vigilants, i
esperem que vostè quan aprove definitivament açò tinga absolutament tot resolt. Perquè,
en cas contrari, així ho denunciarem.”

Obert el segon torn d’intervencions el regidor del grup SP, Sr. GIL, diu: “Jo
esperava que vostè intervinguera una altra vegada com a regidor de l’àrea i ens
contestara a algunes de les qüestions que li hem plantejat. Jo li vaig a plantejar una i
molt seriosa. Deixarem un temps prudencial a partir d’aquesta aprovació per a veure si
vostès aconsegueixen que es pose en marxa el projecte d’urbanització. La qual cosa vol
dir que han de tenir tots els projectes clars, però, sobretot, per a començar al Camí a la
Mar 1, que és el que més temps porta i el que pràcticament devia estar ja quasi fet. A
veure si vostès agafen aquest bou, ho poden ficar al calaix aqueix que es porta a la plaça
i veure si solucionen un tema tan important com el comence de les obres que serà la
retaxació. Donarem, no sé, un mes que vostès es reunisquen amb les parts per a veure si
s’arriba a un acord, perquè si no arriben a un acord, a més que els projectes tinguen
encara una deficiència, no es va a poder començar les obres pel desfasament que hi ha
en el temps.

Nosaltres se l’anem a votar a favor, però que ja està bé del temps que porta açò.
Però si açò no va endavant és perquè vostè, en aquest moment que té la competència,
abans la tenien altres senyors, encara que el Bloc també estava dins de l’equip de
govern, és perquè vostès no fan reunions conjuntes, adequades, i que siguen finalistes,
sempre queden serrells. Se soluciona una cosa. Es porten els papers. Apareix una altra.
Se soluciona aquella, apareix no es què. Un altre temps d’espera per a solucionar-ho.
Home, escolten les parts, com ha de ser. Que sembla que s’han assentat moltes vegades,
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però no han solucionat res. Arriba la reparcel·lació definitiva. Ja l’hem acabat, i ara ve
començar les obres. Què fem, xic? No ho anem a poder fer. Han de plantejar-se açò, que
estem quasi en el principi. Cinc anys i escaig un dels projectes i quatre anys i escaig
l’altre. Escolta, clama al cel, clama al cel, Alfredo, que has tingut competències sobre
açò. Per molt complicat que estiga. Havíeu d’haver agafat. Eh? Sí, sí, sí, sí, jo, és que
l’un encara no ho hem començat, ni sabem quan ho començarem. El problema serà
aqueix. Bo, anem a donar-li a vostès un marge lògic de temps perquè es reunisquen amb
qui faça falta, amb el diable si fa falta, però facen que es comencen les obres. Perquè si
no estem perdent el temps, estem perdent el temps. Això no es comença, vaja, ni posant
una veles d’aqueixes belles a Santa Rita, que és l’advocada de l’impossible. Ja veurem
si ho aconsegueixen.

Li anem a deixar un temps, però a partir del mes que ve, que serà el Ple ordinari,
si vostè no soluciona coses ací ho van a veure.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “Jo també tenia l’esperança
que el Sr. Fernández contestara, però a la vista que no contesta i només vol tancar i no
que hi haja un debat sobre el tema. A pesar d’haver-ho iniciat ell, sense voluntat per la
nostra part, li diré: Mire, només li vaig a anomenar un exemple, abastiment d’aigua.

El subministrament és el prominent de la potabilitzadora mitjançant les obres
d’abastiment d’aigua potable industrial per als polígons industrials. Estant, per tant,
subjecte a l’obligació de participar en les dites obres amb el cànon corresponent ja
establit. Haurà de contemplar-se el pas de les dites xarxes d’índole general per l’àmbit
del sector. Sr. Fernández, com està l’ordenança que al seu dia es va aprovar
provisionalment per a donar aigua als polígons industrials, inclòs el polígon químic? En
quin estat es troba? La planta potabilitzadora que pensa fer UNIÓN FENOSA per a
abastir d’aigua al polígon químic, no pot abastir a aquests polígons? Què he dit? La que
estiga redactant l’acta que canvie, desaladora, o dessalinitzadora que diu Zarzoso.
Aqueixa desaladora pot o no pot abastir a la resta de polígons municipals? El cànon a
què fa referència ací, que sembla que estiga clar, si en l’ordenança que està aprovada
inicialment i no està aprovada definitivament es fixava tenint en compte el sòl del
polígon químic, en quina quantitat queda fixat? Perquè caldrà recalcular-la, no li sembla
que estan fent?, només li vaig a parlar de l’exemple d’aigua potable, no vull entrar a
més. No vull entrar a més perquè crec que els empresaris no se’l mereixen. Vostè creu
que el cànon està realment definit, quan hi ha una ordenança aprovada inicialment sense
aprovació definitiva, que contemplava unes superfícies que ara no són les reals? Això
ho sap el seu equip de govern, Sr. Fernández? Li ho ha explicat? Com això, tots els
punts que he enumerat abans són susceptibles de traure-li punta. I a pesar de la nostra
política de mà estesa en aquest i altres temes, vostès s’encaboten a mossegar-la i no ens
queda més que replicar-los.

Jo de vostè seria un poc més mesurat en les intervencions que fa. Li ho dic
sincerament, perquè si el que volem és espentar entre tots perquè aquest poble vaja per a
endavant, i si ara no està tot absolutament definit que ho estiga en el menor temps
possible, de veritat, no vagen mossegant la mà que li tendim perquè ens sembla una
mala política.

Aclarisca’m, per favor, quin és el cànon que va a pagar-se per metre quadrat al
Camí a la Mar 1 i Camí a la Mar 2. Diguen-me, quina concessió de més els ha donat la
Confederació Hidrogràfica del Xúquer sobre l’actualment existent? Ja sé que no,
explique’m si ara sí que és bo gastar aigua de metre cúbic per a temes industrials, o el
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metre cúbic s’ha de reservar per a altres usos, com es deia durant la legislatura passada,
i només li pose aqueix exemple.”

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, assenyala: “Vegem, jo
pense que un tema de la importància del que avui portem ací, crec que no es mereix un
tracte, sobretot fent al·lusió a no sé quina actitud. Sobretot quan parteix d’una persona
que ha fet al·lusions diverses vegades en la premsa sobre l’aprovació o no aprovació
dels PAI.

Precisament, precisament no és la nostra prioritat, no era la nostra prioritat,
veritat?, portar PAIS com si foren llonganisses. Sobretot és marcar prioritats en
determinats PAIS perquè es cree sòl que tinga realment una repercussió en el progrés
d’aquesta ciutat.

Jo no sé quins dubtes té el Sr. Marcelino sobre si aquest PAI serà viable o no
serà viable. Jo m’imagine que disposem de totes les mesures, de caràcter normatiu i de
caràcter legal, que faran viable aquest PAI. Les notícies que jo tinc és que Camí de la
Mar 1, pot començar les obres de manera pràcticament immediata. Li he dit que el
projecte de reparcel·lació estarà aprovat en una o dues setmanes. I, per tant, això
permetrà el començament d’aquestes obres.

És evident, és evident que els polígons industrials, sobretot els macropolígons
industrials que tantes expectatives estan creant a la nostra ciutat, com és Parc Sagunt 1 i
Parc Sagunt 2, s’ha enllaçat sense complir una premissa bàsica. I en això el Sr. Castelló
té tota la raó, i és l’abastiment d’aigua.

Un recurs fonamental per a aquesta ciutat, per al desenvolupament urbanístic i
per al desenvolupament industrial, és un recurs tan fonamental com és l’aigua. No sé si
sabran, no sé si sabran que una empresa com SIDMED, no sé de quina manera, de quina
manera, ha obtingut una concessió de 150 litres per segon d’aigua bruta d’un metre
cúbic.

És una cosa realment, realment, curiosa. Quan tenim un problema molt greu
d’abastiment d’aigua. També han de saber que les aprovacions dels polígons comporten
també l’obligació per part de l’Ajuntament del subministrament d’aigua. El Sr. Castelló
ha fet incidència en un tema que jo crec que és molt important. I és el tema de la
dessaladora. Perquè, efectivament, seria del tot irresponsable construir una dessaladora
per a ús exclusiu d’una empresa, per a ús exclusiu d’una empresa. Sap tot el món que el
tema de les dessaladores està, avui en dia, a l’agenda política perquè hi ha hagut un
canvi respecte de la política de l’aigua per part dels responsables del ministeri. I seria
perdre una ocasió magnífica, que en un cas com aquest en què amb tota seguretat es va a
construir una dessaladora, no assegurar l’abastiment d’aigua industrial precisament a
partir d’aquesta dessaladora.

Una altra cosa, una altra cosa és que de manera provisional s’estiga utilitzant
aigua provinent d’altres orígens.

En tot cas, Sr. Castelló, jo que tinc total confiança en els tècnics. És evident que
això no vol dir que qui marca les prioritats siga el polític, evidentment. Jo l’única cosa
que dic, i li dic al Sr. Marcelino Gil igual que li dic al Sr. Castelló, és que aquest ha
sigut, ha sigut, un tema prioritari. I, si s’ha allargat més del compte, no és, en cap cas i
en absolut, atribuïble al Departament d’Urbanisme. I no entraré ara en la disposició que
moltes vegades ha tingut la pròpia empresa, per dir-ho d’alguna manera, a l’hora de
l’acceleració en què s’ha anat aportant la documentació, que des del Departament
d’Urbanisme se li estava exigint. I han sigut precisament les innumerables reunions en
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interlocutors, els que hi havia abans i nous interlocutors, el que ha permès que aquest
tema anara solucionant-se de manera realment, perquè vostè diu un mes, quinze mesos,
un any, la veritat és que pot semblar que siga molt de temps. Però els puc assegurar que
no ho hem pogut fer d’una manera més accelerada, precisament, perquè no teníem una
bona interlocució.

A pesar d’intentar-ho una vegada i una altra. I és cert, i no ho vull ocultar, que hi
ha alguns temes que tenen una difícil solució, però hem d’anar cap avant. I quan el
projecte d’urbanització, que és el que realment ha de donar solució a aquestes qüestions,
haja de ser aprovat, i espere portar-lo ben prompte, tots aquests aspectes queden
perfectament solucionats. Perquè hi ha hagut tota una sèrie de raons de caràcter objectiu
que han sigut obstacles per a tirar endavant aquest PAI. I, ja he dit abans, com ha sigut i
com ha enumerat molt bé el Sr. Castelló, problemes de pluvials, problemes de línies de
subministrament, que interferien i que s’havien de coordinar amb altres infraestructures
que estaven en marxa i amb altres polígons que estan en marxa.

Jo crec que aquesta solució serà una bona solució, i que posarà molt prompte,
molt prompte, en el nostre territori un polígon industrial on hi ha una demanda
importantíssima d’empreses i que generarà una quantitat molt important de llocs de
treball. Però en el que considerem economia productiva, que és realment el que genera
progrés en una ciutat. Jo crec que per això, amb els dubtes que es puguen plantejar, i
amb les reserves que es puguen plantejar, li vaig a dir al Sr. Castelló, no sé, a vegades
tenim un estil que a vegades crea una certa polaritat. Però és evident que comptem amb
el Partit Popular i amb tots els grups per a anar esmenant tots els problemes que puguen
haver-hi a la nostra ciutat. I els puc assegurar que el tema de l’aigua és un dels més
importants.

I, precisament, i com ha vingut al cas, precisament en el que treballarem és en la
línia d’aconseguir que el subministrament d’aigua industrial no procedisca d’aigua de
riu. I que, en la mesura del que siga possible, procedisca d’aigua dessalada, com no
podria ser d’una altra manera en una comarca com la nostra, entre altres coses tampoc
no anava a afavorir-se del Transvasament, però que sí que una dessaladora. Jo crec que
això està en mans, en gran manera, del Ministeri. Seria una ajuda importantíssima per a
solucionar el problema que tenim i per a no frustrar les expectatives que estan creant
aquests polígons industrials.

En fi, jo li demanaria al Partit Popular que si alguna de les meues paraules han
sigut considerades inconvenients, i atès que havien aprovat aquest PAI en la comissió
informativa, jo espere i apel·le a la seua responsabilitat perquè el seu vot continue sent
positiu, i que tots junts podem anar solucionant aquests problemes perquè saben que en
això comptaran amb la nostra disposició.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots
a favor de PSOE, EU, BLOC i SP i 7 abstencions de PP i SCP, ACORDA:

PRIMER.- Donar per contestades les al·legacions en els termes indicats en el
part expositiva.

SEGON.- Acordar que el Present Programa d’Actuació Integrada es
desenvolupe de manera indirecta.

TERCER.- En substitució de la Cèdula d’Urbanització, s’han emès els informes
preliminars dels Tècnics Municipals abans exposats, i previstos en l’apartat B) de
l’article 31 de la LRAU, ja que el present PAI es veu afectat, en relació amb la
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delimitació del sector, segons l’apartat E) article 17 del propi text legal; mitjançant tals
informes es justifica el compliment dels objectius de connexió i integració de la nova
urbanització amb les xarxes d’infraestructures, comunicacions i serveis públics
existents; així com les altres connexions exigibles per l’article 30 de l’expressada llei.

QUART.- Aprovar i adjudicar el Programa d’Actuació Integrada del sector
CAMÍ LA MAR 2 de forma conjunta a les  entitats RESIDENCIAS JARDINES DEL
MAR, SA, i per CAMÍ LA MAR DE SAGUNTO, SA, per un muntant de
25.797.046’12 euros, IVA inclòs, preu total i tancat, llevat de les excepcions indicades;
i  amb subjecció a l’alternativa tècnica presentada en data 6.10.200, RE  13516, així
com les correccions imposades i que tenen suport documental en la documentació
presentada en data 29.7.2004, RE núm. 35.813 i a les concrecions i particularitats
recollides en els distints informes dels Tècnics Municipals abans transcrits. En el cas de
discrepància en la concreció de les seues determinacions prevaldran els criteris emanats
dels Serveis Tècnics Municipals.

Tal programa és comprensiu de la documentació següent:
− Memòria del Programa
− Homologació
− Pla Parcial.
− Avantprojecte d’urbanització.
–    Annexos tècnics.

CINQUÈ.- Facultar l’alcaldessa presidenta, tan àmpliament com en dret
corresponga per a subscriure el conveni en qüestió.

SISÈ.- Designar als Serveis Tècnics Municipals d’Urbanisme per a dur a terme
la supervisió de les obres.

SETÈ.- Aprovar el conveni a subscriure entre l’Ajuntament de Sagunt i les
entitats RESIDENCIAS JARDINES DEL MAR, SA, i per CAMÍ LA MAR DE
SAGUNTO, SA, el qual forma part del present acord, com a annex un i únic.

VUITÈ.- Que en el termini de 10 dies, comptats a partir del següent al de la
notificació del present acord, haurà de prestar la conformitat o no a l’acceptació de
l’adjudicació del programa en els termes en què es defineix.

NOVÈ.- El conveni serà subscrit una vegada que adquirisca fermesa en via
administrativa el mateix.

En qualsevol cas a la signatura del Conveni haurà d’haver-se constituït
l’aval a què es fa esment en el punt següent.

DESÈ.- Fixar en 1.805.793’22 EUROS (quantitat resultant d’aplicar el 7% de la
dita quantitat, i que té el concepte d’aval que garantisca el compliment de les previsions
del programa (art. 29.B.8) de la LRAU).

ANNEX UN I ÚNIC.
CONVENI URBANÍSTIC ENTRE L’EXCM. AJUNTAMENT DE SAGUNT I

L’ENTITAT PER AL DESENVOLUPAMENT DEL PROGRAMA D’ACTUACIÓ
INTEGRADA  DE CAMÍ LA MAR 2.

A la Ciutat de Sagunt a ------ de --- de dos mil quatre.
D’una part Sra. Gloria Calero Albal, Alcaldessa Presidenta de l’Excm.

Ajuntament de Sagunt, assistida del secretari de la Corporació Municipal Sr. Emilio
Olmos Gimeno.

I d’una altra part, Sr. , amb DNI , en nom i
representació en les seues qualitats com a administradors de les entitats les  entitats
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RESIDENCIAS JARDINES DEL MAR, SA, i CAMÍ LA MAR DE SAGUNTO, SA, la
representació de la qual ostenta en virtut de l’escriptura de representació-------

La primera de les parts, actua en virtut de les facultats que de forma expressa, li
ha atorgat, el Ple de la corporació en la seua sessió de data ---- de --- de dos mil quatre.

Ambdues parts es reconeixen amb la personalitat en què respectivament
intervenen, plena capacitat legal per a l’atorgament del present document de conveni
urbanístic i a aquest efecte

EXPOSEN
1r.- Que segons la Llei 6/94, Reguladora de l’Activitat Urbanística, estableix en

l’article 32.C, que si l’Administració Local opta per la gestió indirecta del Programa es
formalitzarà en la seua documentació un CONVENI URBANÍSTIC a subscriure d’una
part, per l’adjudicatari, i d’una altra, per l’Administració actuant, a fi que aquesta regule
els compromisos i terminis per a l’execució de la urbanització, així com les garanties a
prestar per L’URBANITZADOR, i les penalitzacions a què se sotmet per al cas
d’incompliment.

2a.- En la sessió del Ple de la Corporació celebrat el dia ---- de --- de dos mil
quatre, es va adjudicar el Programa d’Actuació Integrada del sector CAMÍ LA MAR 2
d’aquest terme municipal, decidint-se la gestió indirecta del mateix, i el seu adjudicatari
com a URBANITZADOR a  les  entitats RESIDENCIAS JARDINES DEL MAR, SA, i
CAMÍ LA MAR DE SAGUNTO, SA, la qual accepta ser l’adjudicatària.

Basant-se en l’anterior, ambdues parts de comú acord, duen a terme el present
Conveni d’acord amb les següents:

ESTIPULACIONS.
PRIMERA.- OBJECTE DEL CONVENI URBANÍSTIC.-

L’Excm. Ajuntament de Sagunt i les  entitats RESIDENCIAS JARDINES DEL
MAR, SA, i per CAMÍ LA MAR DE SAGUNTO, SA, convenen a regular mitjançant el
present CONVENI, l’Actuació Integrada a desenvolupar en el sector CAMÍ A LA MAR
2 d’aquest terme municipal, mitjançant el Programa aprovat i adjudicat.
SEGONA.- COMPROMISOS.

S’ajustaran al que disposa el present conveni i a l’acord d’adjudicació del
programa que formarà part d’aquest, i a les condicions recollides a la plica jurídic
econòmica presentada, en tot allò que no vaja en contra de les disposicions del present
conveni. Per al no previst en l’acord d’aprovació i adjudicació del programa i del
present conveni, caldrà ajustar-se al que preveu el Títol III de la Llei 6/94 i la resta de
determinacions de la dita llei.

Les  entitats RESIDENCIAS JARDINES DEL MAR, SA, i CAMÍ LA MAR DE
SAGUNTO, SA, s’encarregarà de la gestió del programa, de realitzar les obres
d’urbanització completes i obres de connexions necessàries, de l’esmentat Sector.

Les  entitats RESIDENCIAS JARDINES DEL MAR, SA, i CAMÍ LA MAR DE
SAGUNTO, SA, s’encarregarà dels gestió del sector, mitjançant la redacció de tots el
documents necessaris i l’execució de totes les obres definides.
TERCERA.- PROPOSADA ECONÒMICA.

La definida en el present acord.
QUARTA.- TERMINIS.

Les obres d’Urbanització s’iniciaran en el termini màxim de 3 MESOS a partir
de la fermesa en via administrativa del Projecte de Reparcel·lació, prèvia acta de
replantejament.
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L’execució de les obres d’Urbanització serà de 30 MESOS, a comptar de la data
del seu inici.

L’Urbanitzador redactarà el corresponent Projecte d’Urbanització amb els seus
Annexos Específics en el termini de  6 MESOS des de la publicació del PAI.

El Projecte de Reparcel·lació Forçosa es presentarà davant aquest Ajuntament
dins dels 3 MESOS, des de la publicació de l’aprovació del projecte d’urbanització.

Quant al projecte de Reparcel·lació es fa constar que haurà de formular-se
notificació individualitzada a tots els propietaris de terrenys del sector, concedint-
se un termini de 20 dies perquè manifesten la seua voluntat sobre si el pagament de
les obres d’urbanització es realitzarà en metàl·lic, mitjançant quotes
d’urbanització o mitjançant el pagament en terrenys o fórmula mixta. Tràmit
aquest indispensable perquè, posteriorment, puga ser redactat el Projecte de
Reparcel·lació.
CINQUENA.- RETRIBUCIÓ DE L’URBANITZADOR.

El present Programa es concedeix l’opció als propietaris de retribució a
l’Urbanitzador bé en metàl·lic, bé en terrenys, o formula mixta al 50%, amb l’excepció
indicat dels terrenys objecte de moviments, que necessàriament haurà d’abonar les
quotes d’urbanització en metàl·lic.

Per al pagament mitjançant terrenys d’aportació l’Agent Urbanitzador oferirà
permutar terrenys per quotes d’urbanització a raó de 19’66 EUROS/m2 de terreny.
SISENA. GARANTIES I PENALITZACIONS.

L’agent urbanitzador entregarà un Aval Bancari del 7% del cost Urbanització, a
favor de l’Excm. Ajuntament de Sagunt, i en garantia del seu total i correcta execució,
quedant el mateix unit al present conveni com annex.

Si transcorregut un mes des que finalitze el termini per a començament de les
obres aquestes no s’iniciaren, podrà resoldre’s per l’Ajuntament el present conveni,
executant-se l’aval i quedant les dites quantitats a favor del municipi, com a
indemnització per danys i perjudicis.

Igualment, s’executarà el referit aval, si transcorregut el termini previst, no
estigueren acabades les referides obres, es penalitzarà cada mes de retard amb un 1% de
l’aval, fins a un màxim de cinc mesos, transcorreguts els quals, excepte pròrroga
justificada, per causa d’interès públic, es determinarà la caducitat de l’adjudicació, i la
perduda de l’aval constituït.

L’aval serà indefinit fins a la recepció definitiva per l’Excm. Ajuntament de
Sagunt de les obres d’urbanització.

Totes les exigències recollides en l’acord plenari abans referit són assumides per
l’Urbanitzador, i la certificació s’adjunta al present de les quals conveni com a part
integrant del mateix.

Llegit el present conveni els compareixents amb la personalitat que
respectivament intervenen, donen el seu ple consentiment el mateix i a tot allò que s’ha
contingut en ell, signen en dos exemplars i fins i tot només efecte al lloc i dates
indicades.

En aquests moments s’absenten momentàniament de la sessió la Sra. Campayo i
el Sr. Borrás.

10 PAI UE 1, 2 I 5 NORD PALÀNCIA, FIXACIÓ DE CONDICIONANT
ADDICIONAL. EXP. 25/02
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En data 14.5.2003, per acord plenari, es va aprovar provisionalment el programa
d’Actuació Integrada de les UUEE 1, 2 i 5  del SUP-1, Nord del Palància, del PGOU de
Sagunt.

Posteriorment, al gener del 2004, s’ha requerit per part de la Conselleria de
Territori i Habitatge que es procedisca a l’esmena de determinats extrems, la qual cosa
va donar lloc a l’aportació municipal de la documentació corresponent.

En data avui segueix sense procedir-se a l’aprovació definitiva de tal PAI per
part de la Conselleria.

Entre els extrems que bloquegen aquesta aprovació definitiva es troba la
circumstància de l’emissió d’informe desfavorable per part del Ministeri de foment,
responsable de la N-340, que assenyala la impossibilitat que es realitze la rotonda de
connexió sud de l’àmbit.

Aquest tram de travessia és objecte d’un expedient de cessió d’aquesta a favor
de la d’aquest municipi, l’exp. núm. 27/2003 PL, que en data avui no ha sigut ultimat,
encara que es troba en una fase molt avançada de tramitació.

Que la culminació de tal procés de cessió determinarà que la dita travessia passe
a tenir la condició de vial municipal, de caràcter eminentment urbà i davall
l’administració d’aquest Ajuntament.

Considerant que la forma més idònia de conciliar sengles tramitacions
administratives, la d’aprovació definitiva del PAI i la de cessió de la travessia, és la
d’establir a l’acord d’aprovació provisional del  PAI  una condició addicional, en els
termes següents:

El compromís per part de l’Agent urbanitzador adjudicatari del PAI de no iniciar
l’execució material de les obra d’urbanització de l’àmbit del PAI de les UUEE 1, 2 i 5
fins que per part del Ministeri de Foment s’haja cedit el tram de travessia de la N-340 a
favor de l’Ajuntament de Sagunt i la dita via passe a ser de titularitat i responsabilitat
municipal.

S’entén que l’obtenció d’un desbloqueig per aquesta part determinarà la
possibilitat que es puga avançar en la tramitació i redacció dels projectes d’urbanització
i de reparcel·lació de l’àmbit sense que no obstant, existisca possibilitat d’execució
material de les obres d’encreuament fins que la dita infraestructura deixe de ser de
responsabilitat del Ministeri.

Dit extrem ha sigut sotmès a consideració de l’agent urbanitzador el qual ho ha
acceptat expressament en data 19.10.2004, la qual cosa determina que es puga proposar
al Ple de la Corporació la imposició en el part dispositiva de l’acord de data 14.5.2003,
la previsió següent:

ONZÈ: Establir-se el compromís per part de l’Agent urbanitzador de no iniciar
l’execució material de les obra d’urbanització de l’àmbit del PAI de les UUEE 1, 2 i 5
fins que per part del Ministeri de Foment s’haja cedit el tram de travessia de la N-340 a
favor de l’Ajuntament de Sagunt i la dita via passe a ser de titularitat i responsabilitat
municipal.

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, la tercera
del Nord del Palància, el PAI d’unitat d’actuació 1, 2 i 5, que és el que està entre la zona
actual i carretera, sabran que es va aprovar de manera provisional en el mes de març del
2003. I que encara ho tenim sense aprovació definitiva, a pesar de l’esforç que hem fet
des del departament i de les contínues i reiterades peticions a la Conselleria de
desbloquejar aquest PAI. D’aquest PAI depèn coses tan importants com la construcció
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d’un institut de Secundària. Una cosa tan fonamental. O d’aquest PAI depèn consolidar
un aspecte bàsic del model urbanístic d’aquesta ciutat com és consolidar l’altra part del
Palància com una política d’equilibri, que era absolutament una prioritat per a aquest
equip de govern.

Un dels problemes que es plantegen a l’hora d’aprovar aquest PAI, i que la
veritat és que té poca substància, és que el PAI contempla la realització d’una rotonda
en el que és avui en dia, encara, la nacional 340. Pròxima, diríem, a la zona on està la
Peugeot, per a entendre’ns. Nosaltres portem ja més d’un any, bo més d’un any, des de
juny del 2003, reclamant la sessió de la 340 com una via urbana, com una via municipal
que ens permetria, entre altres coses, adequar l’avinguda com un bulevard i,
evidentment, desbloquejar aquest PAI. A pesar, que ho hem reiterat en nombroses
ocasions, com sap tot el món perquè ho hem dit ja per activa i per passiva, que hem fet
tots els esforços. Que fins i tot li hem dit al Ministeri que estem disposats a acceptar la
sessió sense consignació pressupostària, deixant, per tant, la consignació per a un
exercici posterior.

A pesar que ens hem entrevistat amb el secretari general, el secretari d’Estat del
Ministeri de Foment, a pesar de tot això, avui en dia encara no tenim la carretera cedida.
Jo he de dir que em sembla increïble. Són aquestes situacions kafkianes de
l’administració, de la burocràcia, que ningú pot entendre. Però la realitat tossuda ens diu
que, a hores d’ara, nosaltres no tenim la cessió de la carretera. Que, per tant, el PAI està
bloquejat. Que no es pot fer l’institut. I tots aturats per culpa d’un paper, perquè la
consignació pressupostària és de 150 milions de pessetes. I nosaltres hem dit: no ens
donen els 150 milions de pessetes, ja ens els donaran (tampoc renunciarem). No ens els
donen. El que estem plantejant és aprovar un condicionant a l’agent urbanitzador, a qui
va ser adjudicat el programa, el polígon, que ens compromet, i de fet així apareix
documentat en l’expedient, que ens compromet a no executar les obres d’urbanització
mentre la carretera no estiga cedida. Clar, entenent que la sessió és imminent, i que ja
està molt avançada la seua tramitació, per no dir passada de moda ja, entenem que la
sessió es va produir de manera imminent i que, per tant, el que no podem fer és no
tramitar el projecte d’urbanització i el projecte de reparcel·lació per culpa d’una
absoluta nimietat, no?, per culpa de, podríem dir, d’una excusa que no té major
fonament. I això és ho portem a aprovació. És a dir, ni més ni menys que posar un
condicionant en el PAI que es va posar al mes de maig, que ha sigut acceptat per l’agent
urbanitzador que diu que ell no farà l’obres d’urbanització mentre el ministeri no
cedisca el vial. És una cosa ben senzilla, i esperem que d’una vegada per sempre,
esperem que d’una vegada per sempre, podem tenir la carretera, podríem dir, a la nostra
disposició. I que una cosa tan important, com és la construcció d’un institut de
Secundària que fa moltíssima falta en aquesta ciutat, puga fer-se una realitat i que,
sobretot, el projecte del que és la construcció al nord del Palància puga anar al ritme que
seria desitjable per a tots.”

Per tot això, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa
Permanent d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per 18 vots
a favor de PSOE, EU, BLOC, PP i SCP i 2 abstencions de SP, ACORDA:

PRIMER: La modificació dels termes de l’acord d’aprovació definitiva del PAI
de les UUEE 1,2 i 5, de data 14.5.2003, afegint un punt onzè, en els termes següents:

ONZÈ: Establir-se el compromís per part de l’Agent urbanitzador de no iniciar
l’execució material de les obra d’urbanització de l’àmbit del PAI de les UUEE 1, 2 i 5
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fins que per part del Ministeri de Foment s’haja cedit el tram de travessia de la N-340 a
favor de l’Ajuntament de Sagunt i la dita via passe a ser de titularitat i responsabilitat
municipal.

11 DECLARACIÓ MUNICIPAL DE L’EMERGÈNCIA DE LES OBRES
PER AL TRACTAMENT DE LES AIGÜES PLUVIALS ZONA ALMARDÀ I
SOL·LICITUD DAVANT LA CONSELLERIA D’INFRAESTRUCTURES. EXP.
44/04

Vistos els fets succeïts en dates recents a la zona d’Almardà, on les pluges
torrencials del mes de setembre han provocat innumerables danys en les propietats dels
veïns de la zona d’Almardà, i s’ha constatat que els actuals mitjans de prevenció i
contenció de les aigües generades per les dites pluges són insuficients quan el caràcter
de les mateixes és torrencial.

Aquest Ajuntament té planificades una sèrie d’actuacions estructurals, en el
context de les obres d’urbanització d’àmbits a desenvolupar, que atenuaran en un futur
ho impacte que les pluges d’aquesta naturalesa pot provocar.

Aquestes actuacions tenen un horitzó en el temps d’uns 3 o 4 anys per a la seua
implantació i efectiu funcionament.

Tot l’anterior ha determinat que per part de l’Ajuntament, davant la imperiosa
necessitat adoptar mesures que impedisquen que la situació produïda al setembre
d’enguany es torne a repetir, s’està estudiant l’adopció de mesures i en aqueix sentit, a
l’octubre d’enguany es va celebrar l’oportuna comissió informativa en què es van
remenar diverses opcions.

Per aquest Ajuntament s’ha tingut coneixement que per part de la Conselleria
d’Infraestructures i Obres Públiques hi ha una voluntat expressa i feta pública d’efectuar
els estudis i realitzar les inversions precises per a implantar les infraestructures
d’evacuació adequada de les aigües pluvials a la zona.

A l’efecte, es constaten una sèrie d’extrems:
1. Que és necessària la realització immediata de les actuacions públiques

encaminades a analitzar, decidir, documentar i executar les infraestructures d’evacuació
d’aigües pluvials de la zona d’Almardà-Corint.

2. Que aquesta immediatesa ve determinada per la circumstància de la
periodicitat de les estacions i del règim de pluges.

Atès que el contingut de les activitats públiques a realitzar és complex, amb
fases d’anàlisi, decisió i execució material, és evident que es corre el risc clar de què els
fenòmens meteorològics es tornen a produir i que provoquen els mateixos danys, sense
que les infraestructures s’hagen materialitzat, el que determina que es qualificar la
situació que genera la necessitat les mateixes com una situació d’EMERGÈNCIA.

La urgència de la necessitat determina que aquest Ajuntament haja de demanar
la col·laboració de totes aquelles instàncies  i les que estiguen disposades a prestar-la i,
en aqueix sentit, sent coneixedors de la voluntat expressada per la Conselleria
d’Infraestructures de realitzar la inversió oportuna encaminada a realitzar les obres
necessàries per a solucionar el problema, és pel que aquest Ajuntament sol·licita de la
Conselleria la dita col·laboració perquè es desenvolupen totes les actuacions públiques
necessàries.

En aqueix sentit aquest Ajuntament es compromet:
1. A prestar tota la col·laboració tècnica i documental que siga necessària per a

tenir la informació més completa possible.
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2. A autoritzar a l’ocupació efectiva dels terrenys públics municipals pels que
vaja a discórrer les obres d’evacuació, conciliant els traçats amb les infraestructures
preexistents que discórreguen per les mateixes.

3. A la més àgil tramitació possible per part d’aquest Ajuntament d’aquells
extrems que li siguen requerits i sol·licitats.

4. A tramitar totes aquelles autoritzacions administratives que la legislació
sectorial exigisca.

5. Aquest Ajuntament manifesta que el manteniment i titularitat de la
infraestructura resultant ha de ser assumit pel mateix i en aqueix sentit, prèvia
comprovació tècnica de la seua correcta execució i funcionament, es procedirà a la
recepció reglada de la mateixa, amb totes les conseqüències i reponsabilitats que per a
aquest Ajuntament comporta dita assumpció.

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor-delegat d’Urbanisme, Sr.
FERNÁNDEZ, exposa: “Bé, sabran vostès que poc després del temporal que va tenir
tantes negatives conseqüències a la nostra ciutat, i especialment a la zona d’Almardà, es
va anunciar des de la Conselleria d’Infraestructures la seua disposició a construir un
col·lector de pluvials que solucionara, no sé si al 100%, però sí d’una manera important,
els problemes crònics reiterats, desgraciadament, d’inundació de la zona d’Almardà i de
la zona de Canet.

La veritat és que fa aproximadament dues setmanes els tècnics de la Conselleria
es van posar en contacte amb els tècnics municipals i van començar a plantejar sobre el
terreny, nosaltres els anàvem indicant els problemes que hi havia hagut i que ja són tan
coneguts desgraciadament per tots, i buscant les diferents possibilitats.

És evident que un projecte d’aquesta magnitud per un procediment normal costa
molt de temps de fer, costa molt de temps de fer. I no cal que recordem termes com el
metre cúbic, com el tema de la depuradora.

Per tant, és necessari per a agilitar el procediment de redacció de projecte,
d’adjudicació del projecte i d’adjudicació de les obres i d’execució de les obres, dic que
fa falta que hi haja un pronunciament declarant l’emergència perquè això es puga fer
d’una manera més ràpida. És senzillament això. És a dir, que d’alguna manera la
Conselleria el que ens demana és: declaren vostès, o siga, no és que ara declaren
l’emergència quan el tema ja va passar, sabem que pot passar en qualsevol moment.
Però sí que és un tràmit, diríem, formal perquè la Conselleria, amb aquesta declaració
d’emergència, puga encarregar el projecte de la manera més ràpida possible.

A part demana la col·laboració de l’Ajuntament, i evidentment no pot ser d’una
altra manera, i això apareix també reflectit també en aquest acord. És a dir, la nostra
disposició a cedir els terrenys que siguen necessaris, a demanar les autoritzacions
pertinents, a col·laborar tècnicament en tot el que siga necessari perquè, com saben,
aquest és un objectiu fonamental de qualsevol equip de govern pal·liar i solucionar de
manera definitiva el problema de les inundacions de la zona d’Almardà-Corint, tota la
zona d’Almardà, igual que passa a Canet. De fet la setmana que ve tindrem una reunió
també amb Canet per a veure si podríem, fins i tot col·laborar en la creació d’una altra
gola perquè s’està plantejant portar igual la gola de Quartell. Això ho han de dir els
tècnics en qualsevol cas. Però ja avance que és un tema que portem amb un seguiment
molt de prop perquè esperem que hi haja aquestes ganes i el pressupost necessari per a
una obra d’aquesta envergadura, que els puc assegurar que és importantíssim.”
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A les 17 hores i 55 minuts se suspèn momentàniament la sessió per a permetre
les intervencions del públic en aquest punt, es reprèn a les 18 hores i 5 minuts, en què es
reincorporen a la sessió el Sr. Borrás, la Sra. Campayo i Sra. Murciano.

Suspesa momentàniament la sessió, intervé des del públic en nom de
l’associació de veïns d’Almardà, Teresa Roig, que diu: “Bona vesprada, sóc Teresa
Roig de l’associació de veïns d’Almardà. En primer lloc vull donar-vos les gràcies per
facilitar-nos aquest torn de comentaris, no? Bo, nosaltres estem ací perquè pensàvem
que eixiria igual aquest tema. De fet mai, o siga, sempre ens han anunciat això dels
plens i els temes que se solien, els punts que solíeu parlar. Però, bo, estem, en l’anterior
Ple supose que tots vostès es van fer càrrec de la situació de la zona d’Almardà amb el
problema que tenim de les inundacions. Tots van aprovar que s’anava a posar,
l’Ajuntament posaria les turbines en la gola de Quartell.

Pensem que ara ja ens hem assabentat per la premsa, com he dit abans, i la
veritat és que no estem gens contents que ara se’ns diga que és la Conselleria la que ha
de fer aquestes obres d’ací a un any, que no ens ho creiem tampoc que siga d’ací a un
any, perquè així portem moltíssims anys per a veure aquestes obres quan es van a fer.

I aquest projecte, segons ens deia el regidor, ho tenia de fer la urbanització o el
SUP-4 que sempre era a càrrec d’aqueixa urbanització. Llavors, en l’anterior Ple van
aprovar tots, que crec que estaven tots d’acord en què es posara, l’Ajuntament, ens
posara les turbines. Llavors, no sé per què ara, l’Ajuntament tenia la consciència de fer-
ho ell, ja que abans ho tenia de fer el SUP-4. Per què no es posen ja? Perquè dels estudis
estem ja prou farts de sentir-ho. Que crec que quan els aproven, per descomptat, serà
amb nota perquè s’estan realitzant fa moltíssim temps. Després, això, creiem que les
turbines les poden fer, les pose el SUP-4, les pose la Conselleria. Però que les posen  ja,
que això igual servirà per a les obres posteriors, o no sé jo si no serviran les turbines que
es puguen posar perquè, el problema que tenim és, ja, no esperar. És que no tenim la
confiança que tenim en els representants que ens poden solucionar els problemes,
francament és nul·la. Perquè és que ens diuen una cosa, l’Ajuntament es pot fer càrrec,
després diu que la Conselleria, esperar un altre any més, o dos, o qui sap quants.

Llavors, la veritat és que estem prou desil·lusionats en aquest tema. Jo sí que, ja
que es va aprovar la vegada anterior i estaven conscienciats de fer-ho, per què no
invertir ací? I després aprofitar-ho per a les obres que faça Conselleria. I també a veure
si el SUP-4, ja que ho fa ara Conselleria, volguérem que ens informaren del que
millorarà, si pot ser, ja que el cost d’açò és elevat. I no sé si m’explique, a veure el que
pot aportar el SUP-4 després a Almardà.

També pensem que voldríem que ens informaren de la ubicació de la xarxa de
col·lectors que diu la Conselleria també que les posarà, a veure si després ens poden
informar sobre aqueix tema. I, per descomptat, finalment, demanar, per descomptat, a
l’Ajuntament que ens, és que vostès no viuen les inundacions d’Almardà. Allí els veïns
estan, per descomptat, francament malament. Perquè sí, ho veuen, però no ho pateixen.

Llavors, allí hi ha hagut gent que ha hagut de deixar els seus negocis per a,
perquè no poden estar ja amb tantes inundacions perquè els segurs ens els agafen. Bo,
no sé, estic un poc nerviosa perquè és la primera vegada quasi parle. Però no, els
demanem ja a l’Ajuntament, els exigim, que ens posen les turbines, o a veure el que
poden fer perquè les inundacions, que ja les tenim damunt, no ens ho deixen per a l’any
que ve. Això sí que ja li ho exigim. Bo, res més.”
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Represa la sessió, el regidor del grup SP, Sr. GIL, manifesta: “Jo crec que acabes
de dir-nos una cosa que és molt important, que ho veiem però no ho patim. I, com que
ho veiem però no ho patim, bé, entenem que ho passeu malament els que esteu allí, però
ma casa no s’ompli d’aigua.

Llavors, jo em vaig a fer referència al que vingué en la premsa en el sentit que
amb el regidor d’Urbanisme ja hem parlat, d’una turbina potentíssima que és capaç de
donar 250 metres cúbics al minut. I jo tinc un desig enorme de veure com és, de gran, de
potent i de capaç.

Llavors, em va dir el Sr. Fernández que en la SAG hi ha documentació que diu
quin model és, com és de gran. No tinga cap dubte que, en dir-me vostè això, l’altre dia,
ahir va ser, no sé si puc demà o aquesta setmana que ve aniré a veure-ho. Però ací el que
compta és ara que l’Ajuntament es comprometia a instal·lar dues turbines, una de 250
mil litres per minut i una altra d’uns, no sé si eren, 75.000 per a evacuar.

Llavors, la gent el que està demanant quan són aquests projectes tan llargs que el
sostre de terminació pot estar entre tres, quatre o cinc anys, o tancara vostè a saber. Jo
recorde la carretera que estan desplegant ara, va començar l’any 90 i estem en el 2004
quan s’han iniciat les obres. Pot ser, vaja, per a què?, en néts.

A més dels que teniu besnéts ja, però jo crec que l’important seria que aquest
Ajuntament agafara aquesta situació i, com sembla que teniu les coses prou clares,
almenys una de les turbines, si en tres, o quatre, o cinc anys es tornen a produir aquestes
inundacions donar-li alguna eixida per part de l’Ajuntament. I semblava que ho teníeu
prou clar. Fins posàveu un valor d’uns 57.000 euros. O siga, que s’havien fet números
per a dir: açò es pot atacar d’aquesta manera i podem anar pal·liant, en part, els
problemes que hi ha d’inundacions.

Però el que et demane és que ens digues si hi haurà aqueixa solució, en principi,
per a en aqueix transcurs de fer els projectes contractar les obres i muntar-les. Bo, si hi
ha algun problema d’inundacions, l’Ajuntament té posat algun recurs i va evitant en la
mesura que es puga que s’inunden de la forma que ho han fet l’última vegada. Res
més.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Respecte al punt que ve al
Ple, nosaltres estem completament d’acord a donar via lliure a la declaració d’urgència.
De manera que puga actuar tan ràpidament la Conselleria.  Però si jo no vaig entendre
malament, en la Comissió Informativa i ara ho aclarirà el delegat.

El fet no és que no se’n vaja a no posar les turbines, sinó que el fet és que sabem
que aqueix punt caldrà posar unes turbines d’una forma o una altra, però que calia
coordinar amb la Conselleria quin tipus de turbina i quina capacitat. La qual cosa, ho
podrà retardar uns dies, però no anirà conjuntament amb la resta de les obres, sinó que
això sí que ho pot anticipar l’Ajuntament.

I, per tant, en aqueix sentit jo li diria als veïns que tingueren tranquil·litat. Perquè
una vegada s’arribe a l’acord amb la Conselleria de quin tipus de turbines són les que
s’han de posar allí, perquè innegablement han d’haver-hi unes turbines a la gola de
Quartell, immediatament així es va parlar en la Comissió que es faria. Res més.”

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, diu: “Bo, jo us entenc
perfectament perquè, clar, és una situació que quan sembla que vaja a tenir una solució,
ara sembla que es retarda una altra vegada. Mira, no havíem contemplat mai la
instal·lació i la construcció d’un col·lector de pluvials.
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Recordar que sempre hem estat parlant de posar les turbines, del tema del
SUNP-4 de tot el sistema de sèquies, de la connexió de les anguileres a les dunes,
perquè la instal·lació d’un col·lector de pluvials és una cosa molt costosa. I parlàvem
que a pesar de tot allò altre, hi havia temes com el del E-3 o el Gato Montés que no
tindrien una solució si no fóra a través d’un bombament.

Bo, afortunadament la Conselleria diu que ella assumirà la construcció del
col·lector. I això, la veritat, és una notícia molt positiva. Però això, evidentment, té una
conseqüència. És a dir, la Conselleria construirà el col·lector i ens ha dit que una part
l’ha de connectar a la gola de Quartell. Però no han definit on. I, com que no han definit
on, nosaltres no podem fer res mentre la Conselleria no diga connectaré en un punt i
connectaré en un altre. Perquè han de fer la connexió. Han de posar una comporta i han
de posar una bomba d’impulsió.

És a dir, que el mateix tècnic, jo li vaig explicar, és que nosaltres, que de fet el
projecte està fet. Si el projecte ja està fet, perquè era un tema i les bombes,
pràcticament, encarregades. Clar, el mateix tècnic diu, però espereu-vos un moment que
fem nosaltres el projecte, que vegem on hem de connectar, i si és necessari
complementar amb altres bombes es fa, i, si no, no. Perquè seria una bestiesa i tindríem
un problema realment si estiguérem fent dues obres que s’estigueren. D’altra banda, jo
li vaig preguntar un poc quins serien els terminis. Perquè li vaig dir, clar, ací nosaltres
tenim un problema i és que ara plou a l’octubre, o plou al novembre, o plou al
desembre, o plou al mes de juny i tenim inundacions, no? Ell em va dir que si
aprovàvem el procediment d’emergència, el projecte el farien immediatament. És a dir,
que el projecte podria estar pràcticament acabat abans de finalitzar l’any, segons em va
dir. I que les obres estarien realitzades, segons em va dir a mi, no recorde ara el nom, el
tècnic de la Conselleria i era un càrrec important, que estarien acabades abans de final
de l’estiu de 2005. Jo no sé si és una qüestió de fe, d’esperança, o de què, de fe o
d’esperança.

Realment, jo crec que no és un tema tan complicat, no és un tema tan complicat.
Si fan el projecte prompte, no és un, jo crec, que siga una qüestió que tinga massa
complicació si tenen ben clar el que han de fer. En tot cas, el nostre compromís de
treballar de manera paral·lela, però amb coordinació amb la Conselleria, perquè seria
del tot, jo crec que, irresponsable, veritat?, fer unes obres que no tingueren una utilitat
real. I que, per tant, a part que hi ha altres problemes que si de cas ja comentarem en una
altra ocasió. Problemes de costos, problemes de la mateixa Conselleria, de Territori, una
sèrie de problemes que dificultaven i que si és la mateixa Conselleria la que té la
iniciativa van a solucionar-ho d’una manera millor. Moltes gràcies.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Permanent d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, el Ple de
l’Ajuntament, per  unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Que, a la vista de la situació descrita en els antecedents, pel Ple es
declare l’EMERGÈNCIA de les actuacions administratives i sobretot de les obres
precises per al tractament de les aigües pluvials de la zona d’Almardà-Corint.

SEGON: Que es demane la col·laboració de la Conselleria d’Infraestructures,
perquè per la mateixa es realitzen totes les actuacions administratives d’anàlisi, decisió,
documentació i execució material de les obres que siguen necessàries per al tractament
integral i definitiu de les aigües pluvials de la zona d’Almardà-Corint.
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Que la Conselleria canalitze aquestes actuacions davall el tractament propi de les
obres d’EMERGÈNCIA.

TERCER: En el cas que aqueixa Conselleria assumisca tal compromís, aquest
Ajuntament es compromet a desenvolupar totes les actuacions de col·laboració que
siguen necessàries i en concret:

1. A prestar tota la col·laboració tècnica i documental que siga necessària per a
tenir la informació més completa possible.

2. A autoritzar a l’ocupació efectiva dels terrenys públics municipals pels que
vaja a discórrer les obres d’evacuació, conciliant els traçats amb les infraestructures
preexistents que discórreguen per les mateixes.

3. A la més àgil tramitació possible per part d’aquest Ajuntament d’aquells
extrems que li siguen requerits i sol·licitats.

4. A tramitar totes aquelles autoritzacions administratives que la legislació
sectorial exigisca.

5. Aquest Ajuntament manifesta que el manteniment i titularitat de la
infraestructura resultant ha de ser assumit per aquest i en aqueix sentit, prèvia
comprovació tècnica de la seua correcta execució i funcionament, se’n procedirà a la
recepció reglada, amb totes les conseqüències i reponsabilitats que per a aquest
Ajuntament comporte dita assumpció.

12 DONAR COMPTE EXECUCIÓ PRESSUPOST I MOVIMENT I
SITUACIÓ DE LA TRESORERIA DEL CONSELL LOCAL AGRARI A 30 DE
JUNY I 30 DE SETEMBRE DEL 2004

La Sra. ALCALDESSA indica: “El punt 12, 13, 14, 15 i 16, a petició, ha sigut la
petició del Grup Popular que es tracte en conjunt. Serà molt complicat que per la nostra
part es tracte en conjunt perquè eixiran cada un dels responsables a donar l’explicació,
encara que després vostès ho tracten en conjunt. Val? Quedem així?”

Durant el debat, a les 18 hores i 30 minuts, la Sra. Alcaldessa-Presidenta
s’absenta momentàniament de la sessió, i és substituïda en la Presidència pel primer
tinent d’alcalde, Sr. Martín, fins a les 18 hores i 50 minuts.

Obert el primer torn d’intervencions, el president del Consell Agrari, Sr.
FERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, donaré compte de l’execució del pressupost en el tercer
trimestre. Respecte de les previsions inicials d’un pressupost de 1.013.874 €. S’ha fet
una modificació perquè, com sabran, hem incorporat els diners del pòsit i una part de la
subvenció de l’INEM. Una modificació de 266.560 €, quedant per tant el pressupost
definitiu en 1.280.434 €. Els drets reconeguts a 30 de setembre, és de 857.799 €. I, per
tant, estem parlant d’un 66, pràcticament d’un 67% del pressupost d’ingressos executat
a 30 de setembre. I pel que fa a la liquidació, o a l’execució de les despeses, podríem
dir, jo crec que és el més important, que les obligacions reconegudes, és a dir, les
despeses que ja teníem compromesa és de 827.164 €. És a dir, pràcticament, un 65% del
pressupost.

De tal manera que podem dir que, en data 30 de setembre, tant el que fa al
capítol d’ingressos com al capítol de despeses, el pressupost està al voltant del 65%
executat. I que, naturalment, hi havia encara pendents qüestions de seguretat social, que
podria haver incrementat el percentatge d’execució, però que no hi haurà cap problema
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per a executar aquest pressupost, perquè ho tenim tot previst i tot perfectament destinat
d’ací a final d’any.”

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, diu: “Bo, a mi em va a
costar un poquet més, és més llarg. Jo, en primer lloc, vull dir que donarem compte, fins
a setembre, que, com tots recordaran, en el Ple passat va haver-hi una discussió sobre la
dació de comptes de juny. I que per les declaracions en la premsa efectuades pel Partit
Popular, resulta evident que aqueixa informació, disposaven d’ella des de feia un mes,
perquè s’havia facilitat en la comissió d’Hisenda. Una altra cosa, és que la interpretació
que feren d’aqueixa dació de comptes fins a juny fóra la correcta o que la interpretaren
bé, això és altre tema.

Avui es va a donar fins a setembre perquè, evidentment, l’execució dels
pressupostos no va per trams. Estem al setembre, ha passat setembre, i per tant és
acumulativa. Bé, per a entendre la informació que facilitaré, per a un major entesa, cal
tenir en compte que els ingressos es troben aplicats al mes de juliol. Estant a data 30 de
setembre pendent d’aplicació 2.400.000 €. Açò, a vegades, és difícil d’entendre. Això el
que vol dir és que aqueixos 2.400.000 €, que tenim en data setembre, per aplicar els té
l’Ajuntament en els seus comptes, però cal redistribuir-los en funció dels comptes a què
pertanyen. O siga, en impostos directes, indirectes, l’IBI, cal redistribuir-los. Però no
que no els tinguem, els tenim. Per això, quan parlem d’aplicació a juliol és perquè
aqueixa redistribució només està feta a efectes mes de juliol. Bé, tenint en compte açò,
examinarem els capítols en matèria d’ingressos més importants.

En el capítol 1 d’ingressos, que és on es recullen tots els impostos, menys
l’ICIO, és a dir l’IBI, vehicles, tots els impostos menys l’impost de construccions. Amb
una previsió definitiva de 16.051.504 € s’han reconegut drets per un import de
14.483.671 €, la qual cosa representa un grau d’execució del 90,23%, del 90,23%, un
grau d’execució més que excel·lent perquè no sols se supera el 75%, que hauria de ser el
lògic si estem parlant de tres trimestres, sinó que a més s’arriba al 90,23% estant
aplicats els ingressos només fins a juliol, com he dit abans, i faltant en aqueixa
consideració el padró de IAE. Que no estava posat al cobrament.

En el capítol 2 d’ingressos, que és on es recullen els impostos indirectes,
l’impost de construccions, amb una previsió definitiva de 3.955.516 €, s’han reconegut
drets per un import de 3.833.778 €. El que representa un percentatge d’execució del
99,98%. Aquest percentatge també ho vaig repetir, 99,98%,  99,98%. L’any passat, en
aquest trimestre estàvem amb les previsions que contenia el pressupost del 2003 en un
19%, en un 19%.

En el capítol 3 d’ingressos, que és el que recull les taxes, cal dir en primer lloc
que les previsions inicials s’han vist modificades per la incorporació de les previsions
que tenien les taxes d’Esport i de Cultura. Resultant, amb aquesta modificació, una
previsió definitiva de 9.973.115 €. I s’han reconegut drets per 5.912.382 €. El que
representa un grau d’execució del 59,28%, la qual cosa suposa un bon grau d’execució
tenint en compte que estan aplicats els ingressos només fins a juliol. Això suposa que la
taxa d’aigua, clavegueram i fem només s’han reconegut drets per l’últim trimestre del
2003 al tipus impositiu del 2003 i el primer trimestre del 2004. Faltant, per tant, dos
trimestres més. Faltarien tres però ja sabem tots que el quart trimestre d’aigua,
clavegueram i fem sol entrar en l’exercici siguiente. I que, a més, les taxes d’Esport i
Cultura comencen a cobrar-se fonamentalment al setembre, que és quan comencen els
cursets, les representacions, en fi quan comença la temporada. Amb la qual cosa, han
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vingut a incrementar la previsió que havia d’ingressos en les taxes, però encara no s’han
reconegut els drets.

En el capítol 4 on es recullen les transferències corrents, la participació en els
tributs de l’Estat i les subvencions corrents, el grau d’execució és del 68,91%. Que,
encara que pot semblar baix, cal tenir en compte que, com sempre, les subvencions en la
seua major part arriben a final d’any. Igual que la liquidació definitiva de les quantitats
transferides per la participació en els tributs de l’estat.

En el capítol 5è que recull els ingressos patrimonials, fonamentalment les
concessions, ací estarien també els interessos. Quan parlem de concessions, parlem, per
exemple, de les concessions del Pàrquing, que encara no està obert i ara ho explicaré, o
dels nínxols, totes aquestes coses. El grau d’execució és molt baix, és del 12,76%.
Efectivament, és baix, i això perquè com tots recordaran, tant en el pressupost del 2003
com en el pressupost del 2004 es van pressupostar 600.000 € per les concessions del
Pàrquing de Sants de la Pedra, que, com tots saben, per problemes en l’execució
d’aqueixes obres l’Ajuntament no ha pogut recepcionar aqueix pàrquing. Amb la qual
cosa  les concessions que en principi era previsible que es tragueren en enguany, ja que
el pàrquing estava acabat, no s’han tret, no s’han tret aqueixes concessions. Per això el
grau d’execució és baix.

En el capítol 6, on es recullen les alienacions de terrenys, la previsió definitiva
era de 2.806.000 € i s’han reconegut drets per 2.211.822 €. El que suposa un grau
d’execució del 78,82%. És un bon grau d’execució, tenint en compte que supera aqueix
75 que parlàvem abans, que podria ser el recomanable.

Quant a la recaptació, és a dir, la part que hem cobrat de tots aqueixos drets que
hem reconegut, el percentatge global d’execució és del 88,38%. Sr. Zarzoso, li ho
recorde, 88,38%. L’any passat aquest percentatge era del 47%, la qual cosa evidencia
que s’està duent a terme, efectivament, una bona gestió en matèria de recaptació. O
almenys hem aconseguit alguna cosa, veritat, Sr. Zarzoso? Eh? Que se’ns pague el que
se’ns ha de pagar. Bé, per tant, en matèria d’ingressos cal concloure que l’execució del
pressupost s’està duent a terme més que satisfactòriament, amb una execució en capítols
tan importants com els impostos i taxes, que permet aventurar que es van a superar les
previsions que contenia el pressupost del 2004.

En matèria de despeses la previsió definitiva, després de les modificacions
efectuades per la incorporació dels organismes autònoms a l’Ajuntament és de
56.856.043 €. I s’han reconegut obligacions per 31.357.215 €. El que suposa un
percentatge global d’execució del 55,15%. Tractant-se de despeses ocorre distint que als
ingressos. En els ingressos és convenient tenir bona execució per a disposar de diners.
En les despeses és millors que porten un ritme lent perquè suposa que s’està controlant
aqueixes despeses. Bé, és d’un 55,15%. Analitzaré els tres capítols més importants dins
les despeses.

En el capítol 1, que recull les despeses de personal, la previsió definitiva després
de les modificacions per la incorporació dels organismes autònoms és de 15.550.222 € i
s’han reconegut obligacions per  9.875.670 €. El que suposa un grau d’execució del
63,51%. Un bon percentatge d’execució que ens permet no anar tan ajustats cara a final
d’any, perquè està la paga extra.

En el capítol 2, que recull les despeses en béns corrents i serveis, aqueixos que
normalment sempre es disparen, la previsió definitiva era de 18.328.107 € i s’han
reconegut obligacions per 12.420.357 €. El que suposa un percentatge d’execució del
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67,77%. Que posa de manifest que s’està gastant a un ritme adequat i que, amb molta
probabilitat, es van a complir les previsions  anuals que contenia el pressupost.

Bé, en el capítol 6 d’inversions, presenta un grau d’execució del 27,88%. Que si
bé és baix, cal tenir en compte que el reconeixement d’obligacions en aquest capítol, ho
estic dient contínuament, es realitza, en la seua major part, basant-se en certificacions
d’obres. A ningú se li escapa que si el pressupost es va aprovar, quasi als sis mesos, al
maig, a ningú se li escapa que determinades obres no es fan en tres mesos, val? Això no
vol dir que les inversions no s’estiguen executant, sinó que porten el procés
d’adjudicació, en fi, totes aqueixes coses. Per això deia que, el que passa és que es
reflecteixen en la comptabilitat quan hi ha certificacions d’obra. En aquests moments hi
ha inversions, obres, que ja han sigut adjudicades però que no han aconseguit grau de
certificació. Si sumàrem aquestes inversions adjudicades, estaríem en un grau
d’execució del 43,31%, que es va a elevar de forma immediata al 61% amb la imminent
signatura del contracte de compra de Bancaixa. Que, com tots recordaran, representava
una quantitat important dins de les inversions del pressupost del 2004. Moltes gràcies.”

El regidor-delegat d’Esports, Sr. ESTAL, manifesta: “Bona vesprada a tots i a
totes. Bo, a mi m’ha tocat eixir, més que res, per a liquidar el Patronat, la liquidació del
Patronat. Tot el document el tenen vostès, els regidors. Però per a donar un poquet al
públic que no té aqueix avantatge respecte a nosaltres, farem un poc la lectura
documental, numèrica, que sempre és un poc molesta.

Així, els drets reconeguts en aqueixa liquidació han sigut de 1.665.494 €, i les
obligacions reconegudes de 1.804.544 €. La qual cosa feia un resultat pressupostari
negatiu de 139.050 €. L’estat romanent de tresoreria, com vostès han vist, fa creditors
de pagament, que són 31.282 € i els fons de tresoreria 14.417 €.

La qual cosa fa una liquidació d’un saldo negatiu només de 16.865 €. Perquè ho
entenguem, uns dos milions i mig de les antigues pessetes. I açò és així, perquè en
liquidar-ho, en liquidar el Patronat, ens vam proposar una cosa important. El que no
quedara pendent de pagament absolutament res, absolutament res. I també de cobrament
res en aqueixos moments. És més, si tinguérem en compte el cobrament de l’últim
trimestre, que es comença a cobrar ara, i fins i tot que la subvenció de Diputació que ens
van donar per les activitats de 18.000 € hagueren entrat en els moments, al setembre,
principis d’octubre, ara, a hores d’ara, no com posava 31 d’octubre, però si no al dia
d’avui estaríem parlant d’una liquidació completament positiva en números de negativa.

Jo vull recordar-vos, o recordar-los a tots, quelcom que ha arrossegat el Patronat,
hi ha ací dos presidents d’abans que jo, de quan era Patronat, del deute que tenia el
propi Patronat. Recorden que l’any 96 el deute era de 59 milions i mig. Que, fins i tot,
l’any 97 el deute va ascendir a 75 milions. El que va obligar a l’Ajuntament, per a
sanejar aqueixos deutes, és que en els anys 98, 99 i 2000 es donaren una aportació
extraordinària al Patronat de 75 milions. És a dir, aportant 28 milions en el 98, 28 en el
99, altres 28 en el 2000 i que, a pesar d’això, i que a pesar d’això, en el 98 es va tenir un
deute final encara d’uns 59 milions i mig. Que va abaixar l’any següent a 40 milions, en
el 99. Però que en el 2000 encara quedaven 24 milions de pessetes.

Actualment, a poc a poc, tot això s’ha quedat reduït a dos milions i mig. Però
degut sobretot també que s’ha pagat, torne a repetir, tot. I he de dir també que
comencem l’any 2004, l’any 2004 amb més de 179.203 € de factures no consignades en
el pressupost, és a dir, uns 30 milions de pessetes. Això és important, és a dir, si no tal
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vegada, dic tal vegada, es podria haver acabat la liquidació amb també saldo positiu, la
qual cosa pense que també és un èxit que crec que ens mereixem tots.”

El regidor-delegat de Cultura, Sr. CIVERA, indica: “Sí, per part de la Fundació
Municipal de Cultura llegir simplement també l’informe, que consisteix, simplement, en
el següent. Drets reconeguts, 834.430,53 € i obligacions reconegudes, o negatiu,
772.787,02, conseqüentment un resultat pressupostari positiu de 61.643,51 €. L’estat del
romanent de la tresoreria, la situació a 31 d’agost, que és quan fem la liquidació de la
Fundació Municipal de Cultura, són deutors pendents de cobrament, 5.346,69 €, això és
el que ens deuen. El que nosaltres devem són 50.958,48.

Per tant, tenim un romanent de tresoreria, bo, el fons de líquids de tresoreria fins
al fi de l’exercici és de 150.314,51. Conseqüentment el romanent de tresoreria, afegint-li
a aqueixa quantitat 5.346 i restant-li 50.958, ens queda que la liquidació, el que passem
a l’Ajuntament perquè s’execute, són 104.702,72 €. Bé, positiu, correcte, i ara el
problema és, ja, estant a l’Ajuntament, perquè acabar l’exercici veritat?, bé amb aqueix
pressupost.”

La regidora-delegada de Menjadors, Sra. SOLAZ, diu: “Bé, bona vesprada.
Finalment també seria la liquidació de la Fundació de Menjadors. El pressupost inicial
era de 818.000 €, el pressupost d’ingressos, dels quals s’han reconegut 548.000. Això
ve a ser un 67%, i faltaria un 33% que correspon als mesos que falten, lògicament, del
curs escolar.

Després, el pressupost de despeses, es reconeixen també, o s’han autoritzat i
s’han ordenat el pagament de 580.788 €, que això també és el 71% del pressupost
inicial.

Llavors faltaria el 29% que ve a ser, lògicament, el que correspon als tres mesos
que falten. Llavors, fets els números d’ingressos i de pagaments, està prou ajustat a la
data que estem, tanquem el capítol amb el pas a la tresoreria de l’Ajuntament de 57.506
€. Llavors el balanç, amb el tancament dels Menjadors, és positiu en quant que passe
aqueixa quantitat. I, com diu el meu company Civera, Manolo Civera, acabar el que
queda de trimestre amb aquests comptes mes o menys bé i que ara amb el pas a
l’Ajuntament, que acabem bé. I ja està, val, gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, assenyala: “Bona vesprada, la Sra.
Hernández ens parla d’una quantitat de xifres impressionants. Jo no he entès res, i crec
que és degut al fet que corre molt. Vostè, Sra. Hernández, corre molt, sí, si m’haguera
de fer un encefalograma possiblement m’isquera mogut, possiblement m’isquera mogut.
Vostè és un rar fenomen que no es veu tots els dies. Sí, mire, mire, i tractaré de
justificar el que dic, tractaré de justificar-ho.

En la Comissió Informativa del 17 de setembre vostè no va portar la liquidació a
la Comissió, va portar la liquidació del pressupost dels sis primers mesos i l’ordenança
general fiscal de gestió, recaptació i inspecció de tributs. No dic cap mentida. I està, ací
està a l’ordre del dia de l’esmentada comissió. En aqueixa, i ací està l’acta, i ací està
l’acta. Llegiré el que diu l’acta sobre tan important ordenança, la més important de totes
les ordenances. Ni més ni menys que el Sr. Recaptador, diu, es regula entre altres el
funcionament intern dels serveis econòmics i s’adapta a les vigents disposicions legals
sobre la matèria. No s’inclouen el servei d’inspecció. No s’inclou el servei d’inspecció.
I, posteriorment, el Sr. Recaptador, grup A, Tècnic Superior d’aquest Ajuntament, i
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molt competent per cert, diu: no existint en aquest moment tal servei. Vol dir, jo ja li ho
havia dit, que estem sense servei d’inspecció. No m’estranya que vostè haja retirat 50
milions de pessetes de rebuts posats al cobrament, i que no s’han pogut cobrar, i que no,
però és que no quedarà ací. M’agradaria saber en quina quantitat es troben el cobrament
dubtós, en aquest Ajuntament, des que està vostè, no posseïsc aqueixa informació, però
m’agradaria saber-la. Però no és prou amb això. Si el Sr. Recaptador diu això, resulta
que el Sr. Interventor li diu més. El Sr. Interventor li diu que, està referint-se a
l’ordenança, que la que es proposa regula amb caràcter general el procediment intern
dels serveis de recaptació per a la gestió dels tributs, i hauria d’aprovar-se el més
prompte possible, i hauria d’aprovar-se com més prompte millor. Mire vostè, va arribar
al Ple següent, a vostè se li va oblidar de donar compte, se li va oblidar. És va ser
l’excusa que va dir, ocorre en les millors famílies, que li anem a fer. L’ordenança fiscal
general va desaparèixer.

Hem fet quatre comissions informatives, més la del dimarts, cinc, més del ple
següent, aquest, i ací no ha arribat l’ordenança fiscal general. A pesar que el Sr. Borrás
en l’acta consta que diu: el Sr. Borrás sol·licita es quede sobre la taula per a estudiar-la i
revisar-la i que es dictamine en la pròxima comissió. És a dir, la pròxima comissió
hauria d’haver sigut la del 15 d’octubre del 2004. Tampoc, tampoc, dues comissions
més, ple, i ací no ha arribat l’ordenança fiscal general. Per això dic que vostè és un rar
fenomen que no es veu tots els dies.

Però, hi ha moltíssim més, jo, faig unes declaracions, el grup popular fa unes
declaracions, estàvem Alfredo Castelló i jo, en les quals els acusàvem que no estaven
executant el pressupost. I vostè ix a la premsa, ix a premsa, el que no sé és com la
premsa ho trau, però en pau, i diu, i diu: la regidora-delegada d’Hisenda de Sagunt,
Nuria Hernández, ha eixit a l’encontre de les crítiques del Partit Popular sobre l’estat de
comptes del primer semestre, del primer semestre del 2004. Després continua vostè
dient una sèrie d’improperis, d’improperis, i al final saca una conclusió, saca una
conclusió i diu: per tant, és una basta, basta manera de manipular per part del PP que
diga que el pressupost d’ingressos no s’havia executat ni en un 50%. Quan en realitat
les dades són només del primer trimestre. Vostè menteix sobiranament, vostè menteix
sobiranament i això no s’ho podem consentir.

Mire vostè, de l’expedient, liquidació del primer semestre, primer semestre, ací
en roig té, ingressos?, ací, ingressos i despeses. Però, però, diu que el PP enganya als
ciutadans. La regidora retrau que es manipulen les dades econòmiques, es manipulen les
dades econòmiques. Ja va vostè bé. I jo li vaig a dir, quals són les dades a 30 de juny
que vostè diu, se’ls diré, perquè vegen com vostès executen el pressupost. Impostos
directes, quantitat pressupostada o quantitat definitiva, no diré quantitats... si no estarem
ací, més de 16 milions d’euros, recaptació líquida 481 mil euros, pendents de
cobrament, pendents de cobrament 12.900.000 €. Si sumem el que s’ha recaptat, ho
sumem amb els pendents de cobrament i ho restem de les previsions definitives, resulta
que falten per cobrar 2.604.000 €, 433 milions de pessetes. Això està tret, escolte, això
s’ha tret del que jo li he ensenyat. L’ICIO, impost indirecte, l’ICIO, es pressuposta,
pressupost definitiu, prop 4 milions d’euros dels quals s’ha recaptat 585.808, pendents
de cobrament 583. Si fem la mateixa operació  resulta, i la restem de l’anterior, que
vostès els falta per cobrar 560,5 milions de pessetes i està executat en un 14,8%. Ací,
els dos milions d’Unión Fenosa no apareixen, no apareixen, no estan, no estan. Però és
que encara que estigueren pagats, encara que estigueren pagats en l’ICIO vostès tindran
un forat, com a mínim, de 150 milions de pessetes, encara que estigueren pagats.
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Sobre les taxes, bo, açò la conya ja, sobre taxes, estem parlant, estem parlant
d’execució a mig any, estem parlant d’execució a mig any del pressupost. Les taxes 9
milions i mig pràcticament d’ingressos, de quantitat pressupostada, recaptat 2.296.000,
pendents de cobrament 564.000, executat en un 32,19%.

Home, mire vostè, només una cosa, Sra. Hernández, les multes de trànsit, multes
de trànsit ací hi ha una previsió definitiva de 194.165 €, drets reconeguts, drets
reconeguts, els drets reconeguts els fixen els serveis econòmics no la Sra. Hernández,
41.863, i recaptació líquida, el que s’ha recaptat de les multes, jo espere que després la
Sra. Hernández quan isca siga tan benèvol de dir-me quant porta recaptat al mig any.
Ingressos patrimonials, açò ací ja, açò ja és el súmmum, increïble, ingressos
patrimonials, pressuposten 800.000 €, recapten 24.000, pendents de cobrament 68.000,
executat un 12,5, un 12,5.

Però ací el més greu no és això Sra. Hernández, ací el més greu és que vostè els
diners aqueix ho devia posar de la seua butxaca, perquè hi ha pressupostat 100 milions
de pessetes de les places del parc de Sants de la Pedra que no es va a executar i que
vostè ha creat automàticament un forat impressionant de 100 milions de pessetes, de
100. Com que què, vostè ho posa com a ingrés, ho posa com a ingrés. Vostè ara em
conteste a mi i estem debatent el seu pressupost i com vostè ha executat el seu
pressupost. Vostè ja va tenir quan jo ho vaig presentar, estava vostè ací davant i va tenir
ocasió de rebatre’m i no va tenir el valor ni d’eixir, i sacrificar un company que va fer el
ridícul mes espantós de la seua vida. Ella sí que ho sap, Sr. Chover, segur que ella ho
sap el que li dic, i a vostè també li diré algunes coses després, no es preocupe, sí, també,
també. Veurem, alienació d’inversions reals, que és la venda de patrimoni, quantitat del
pressupost definitiva 2 milions vuit-cents i escaig mil euros, la recaptació líquida 2.198,
pendents de cobrament res, s’ha executat en un 78%. Però jo ací el que sí que
m’agradaria és que em diga una cosa, està inclòs ací les restes dels diners de la venda de
Parc Sagunt? Això m’agradaria que vostè m’ho diguera, perquè jo, i a més que em diga
quin patrimoni municipal vostè ha venut, perquè ho tinga executat en un 78% al mig
any. Prenga nota, Sra. Hernández, per favor, a veure si ací açò serà un monòleg meu i
vostè després eixirà i va a parlar-me d’ocellets, bo. Vegem, no, no jo estic donant-li
compte de l’execució del pressupost al 30 de juny. Vostè em contesta al que jo li diga.
Actius financers, aquests són devolució de préstecs dels funcionaris, li’ls dóna dotze
milions de pessetes, 72.200 €, però a aquesta data al mig any, només havien tornat
28.033. Passius financers, que són els préstecs que hem de traure que aquests senyors
van posar i es van prestar per al pressupost per un import de 855.000,08 milions de
pessetes i que en aquestes dates no havien executat i que portaran per a executar-ho,
avui, ho van a portar avui pràcticament quan falten dos mesos per al tancament de
l’exercici econòmic. Escolte, açò és gros, pressupostar 855 milions de pessetes i que
porten la seua execució per a la seua aprovació al ple avui.

Jo crec que no hi ha paraules per a qualificar-lo. Això respecte al capítol
d’ingressos, però veurem què passa amb el capítol de despeses. El capítol de despeses
ascendeix a 14,7 milions d’euros, i ací tenim 12 places d’auxiliars administratius. En el
pressupost del 2004, 34 places, ací no s’ha executat res, no s’ha executat res, se’ls diu
que facen abans de crear places, perquè mire que és lògic, creen places que acabarà el
pressupost i que no les trauran ni a oposicions, però a res de res. Fiquen la despesa,
escolte i s’ha acabat. Bo, se’ls diu, senta, una auditoria externa que faça un estudi
detallat i minuciós departament per departament per a veure les necessitats que hi ha i,
possiblement, tenim ja 500 funcionaris a l’Ajuntament, açò és una autèntica barbaritat,
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possiblement sobre gent d’ací, els puguen portar a Activitats, Gestió, Recaptació,
escolte, als departaments que fan falta i no ens gastem un duro. Però aquests senyors no,
no estan per aqueixa dinàmica, per estalviar un duro no estan, i resulta que no han
mogut un dit del que se’ls va dir, quan havien dit que sí. Quan havien dit que sí i resulta
que no han mogut un dit. Passarem a un altre capítol, de despeses.

En el capítol segon, en despeses corrents i serveis i transferències corrents.
Escolte, ací sí que han executat eh, despesa corrent i transferències  corrents sí que han
executat, un 63% per un costat i un 69% per un altre. A pesar que aquest capítol es va
pujar en el pressupost un 18,74%. Bo, a pesar d’un increment tan bestial en el
pressupost, com mai s’havia fet, porten executats en sis mesos un 63% i un 18,74%. Els
interessos dels préstecs els tenien executats en un 15,75%. Les inversions reals que
estaven inicialment pressupostades en 9,8 milions d’euros, després pateixen
modificacions, fixen-se eh, de 5,8 milions d’euros i les converteixen en 15,6 milions
d’euros el pressupost d’inversions per a enguany, per a enguany. Mire, havien executat
un 27,5%. La inoperància, incompetència, i irresponsabilitat d’aquest equip de govern
és una cosa manifesta. I d’açò, la màxima responsable és la Sra. Alcaldessa, és la Sra.
Alcaldessa. Açò no es pot consentir. De moment vaig a reservar-me algunes cosetes
més per a la Sra. Hernández en el segon torn de paraules. Res més i moltes gràcies.”

En aquests moments, a les 18 hores i 30 minuts, la Sra. Alcaldessa-Presidenta
s’absenta momentàniament de la sessió, i és substituïda en la presidència pel primer
tinent d’alcalde, Sr. Martín, fins a les 18 hores i 50 minuts.

La  regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, exposa: “De veritat, de
veritat, Sr. Zarzoso, jo no sé si l’alcaldessa serà responsable del que ha dit, però no sé
qui serà responsable del que vostè acaba de fer ací aquesta vesprada, perquè ha sigut
una cosa, vaja, per a mi vergonyós, per a mi vergonyós. Perquè que ací s’hagen donat
les dades d’execució a data setembre i que vostè vinga ací i ens conte una pel·lícula
d’unes dades que vostè té, que s’havia preparat un discurs, a més equivocat, d’unes
dades que vostè té, veu com sí que els tenia en la Comissió d’Hisenda.

Bé, és que li ha fallat el recurs perquè ha tal liquidació i són dació de comptes
fins a juny. No, però no és perquè ho haja fallat perquè, és que, és que té una
deformació, perquè vostè interpreta les dacions de compte, fins i tot aquesta dels sis
mesos, que jo no he parlat d’ella perquè he dit que és acumulativa i és absurd que
havent passat fins a setembre vostè m’estiga parlant de la dació de comptes de juny, Sr.
Zarzoso, és que de veritat, m’ha semblat vergonyós, més, quan al setembre he donat
abans l’estat d’execució i ha vist clarament com estem en l’execució dels ingressos, a
noranta i tants per cent. De què ens ha estat parlant vostè ací durant no sé quant de
temps, de què ens ha estat parlant? Clar que vaig eixir a la premsa a dir que vostès
menteixen, per descomptat que menteixen. Clar que la dació que vostès tenien era fins a
juny, però vostè sap molt bé, perquè ha sigut regidor d’hisenda i ho he explicat també
abans, que els impostos i els ingressos porten un ritme d’aplicació, en comptabilitat, que
en aqueix moment estaven només recollit fins al mes de març, igual que en aquest
moment de setembre estan recollits fins al mes de juliol. Però a vostè això li dóna igual,
vostè parla com si fóra de liquidació i ens parla de juny novament. I clar que mentien, i
clar que manipulaven dades, com han estat fent avui ací vostè, exactament igual. Que no
ha vingut ací a parlar de cap dació de comptes de setembre perquè no li interessa, però
per què no li interessa? Perquè tots han pogut escoltar les dades d’execució, per això no
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li interessa parlar d’aqueixa dació de comptes i ens ha comptat una pel·lícula, anem, jo
m’he quedat al·lucinant.

Ha començat parlant d’una ordenança que es porta a una comissió d’hisenda
com si no hi haguera res amb anterioritat. I el que es porta a la comissió d’hisenda és
una ordenança reguladora general de recaptació que ja tenim una, però que cal perfilar
l’adaptació a les lleis que han canviat en alguns articles. I el que es diu ací en els tècnics
és que no ha fet falta que no han adaptat la part d’inspecció, però no perquè no estiga
sinó perquè en l’ordenança que ja tenim està, i és a petició del partit popular, que jo crec
que a més va ser amb molt bon criteri, pel es deixa sobre la taula perquè els tècnics
incorporen a aqueixa nova modificació del reglament el tema de perfilar millor la
inspecció dels tributs. Això és el reglament, o siga ho tenim, però cal adaptar-ho. I ha
vingut ací parlant d’un reglament que va a una comissió, després a la dació de comptes
que es dóna en aqueixa comissió l’anomena liquidació, perquè, clar, ell, pensa en clau
de liquidació i si efectivament en la liquidació d’un any complet de l’exercici del 2004
estiguérem a les dades que vostè disposava de juny, estaríem molt malament, molt
malament, però és que no és veritat. Per això vostès menteixen, perquè vostè i, sobretot
vostè que ha sigut regidor d’hisenda sap molt bé el tema que he explicat abans de
l’aplicació dels ingressos. I que les despeses sí que estan recollits fins a setembre, perdó,
si és el cas, fins a juny, però els ingressos no. Clar que menteix. I després que jo isc en
la premsa vostè torna a eixir a la premsa i què diu? Jo no tinc el mateix estil que la Sra.
Hernández, jo no li vaig a dir  mentidera ni li vaig a insultar. Veritat que sí? Només ens
anomena estafadors en el mateix article, mira que bonic. Mentiders no, vostès mentiders
no són, però són estafadors. O siga, encara sort que vostè té un estil diferent, Sr.
Zarzoso, encara sort i que els ciutadans ho han pogut comprovar amb aqueix article tan
bonic que vostè em contesta a mi.

No torne a fer-ho, no vinga ací a parlar-nos de quelcom que està passat, que a
més vostè va manipular aqueixa informació, a la seua manera, jo no sé si conscient o
inconscientment, si perquè no ho sap fer millor o per què, però que ho va fer, i avui ho
ha vingut una altra  vegada a repetir quan ací hem vingut a donar compte de la
liquidació fins a setembre, amb una aplicació d’ingressos al mes de juliol, per això no
estava la llicència d’Unión Fenosa en la seua dació de comptes de què vostè ens ha estat
parlant, perquè només estaven recollits els ingressos fins a març, torne a repetir. Així
que, per favor li pregaria que en la pròxima intervenció vostè em parle de la dació de
comptes a setembre, perquè estem a l’octubre.”

Obert el segon torn d’intervencions, el regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO,
manifesta: “Bo, hauran observat una cosa, que no m’ha contestat ni a una sola, ni una
sola pregunta del que li he dit, ni una, ni al pàrquing, ni a allò altre. És a dir, a res en
absolut, per què? Perquè no té contestació i se’m queixa que diu: és que vostè no m’ha
donat cap dada de la liquidació de setembre. No li done cap dada perquè em fa
vergonya, em fa vergonya. Mire vostè, dades amb data 30 de setembre, fixe’s vostè,
construcció, parlem del pressupost. Escolte, açò és una estafa política, pressupostar
1.600 i escaig milions de pessetes per a fer l’any 2004 i no fer-ho, ho dic això d’estafa
perquè ho ha dit ella, no ho he dit jo. És una autèntica estafa política.

Miren vostès, miren vostès a quin extrem arriba, i després com tanca ella, em pot
contestar a això d’abans i a això d’ara. Però, a això d’abans ni una paraula, al que diré
ara a veure si vostè és capaç també de contestar-me, almenys  em conteste. Vegem, amb
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data que ella vol, amb data setembre. Construcció d’un nou edifici administratiu,
projecte 240.000 €, estat d’execució zero patatero, zero.

Obres d’inversió desocupació en general, Mur de Santa Anna, 212.000 €,
quantitat executada 5.615 €, percentatge executat el 2,64%.

Vaja prenent nota, Sra. Hernández, a veure si em pot contestar a alguna cosa, a
alguna. Rehabilitació equip base de Sagunt, pressupost 88.150 €, quantitat executada
1.149 €, percentatge executat l’1,3% l’1,3%.

Rehabilitació d’edificis centre de salut, pressupostat 50.000 €, executat zero
patatero, zero patatero.

Inversions en reposició Saló de Begonya, pressupostat 79.400 €, executat 6.379
€, percentatge d’execució el 8%, que no m’equivoque, que diga percentatge d’execució,
Sr. Civera, perquè confon la velocitat amb la cansalada aquesta senyora.

Pàrquing Sants de la Pedra, restes no incorporats, pressupostat 366.578 €,
quantitat executada 340.000, açò ho han executat en un 92,9%.

Enllumenat públic, pressupostat 300.000 €, quantitat executada 38.616 €,
percentatge executat el 12,87 %.

Escolte, a veure quan ens posen a la Glorieta d’ací de Sagunt, que ja açò ja és el
súmmum, que ens podem veure quan passem perquè el Sr. Civera i jo quan passem
peguem cada entropessada que anem d’ací a allà davant.

Escolte, executen almenys, el pressupost de la llum, home, almenys aqueix.
Instal·lació, no, no, és que no he acabat, escolten, escolten que açò és molt gros. És un
desvergonyiment polític, és una desvergonyiment política. Instal·lació energia solar
piscina d’Almudàfer, executat zero patatero. Li estic parlant amb data setembre.

Rehabilitació coberta piscina poliesportiu, pressupostat 600.000 €, executat zero
patatero.

Sondatges arqueològics, Sr. Civera, açò..., zero patatero. Però és un pressupost
amb 30 milions de pessetes per a uns tastos arqueològics, res, res, res. Projecte anual de
repavimentació i terraplenament, aplicació, havien 600.000 €, aplicació 294.000,
executat 140.490 €, executat 47,69%.

Noves infraestructures viàries, pressupostat 400.000 €, executat un 25,6%.
Urbanització, avinguda País Valencià... vegem, urbanització avinguda País Valencià,
executat zero patatero. Escolte, però ací estan els 400.000 € en el pressupost, eh. Perquè
vegen quin pressupost tenien, una pantomima, pantomima demagògica pamfletària en el
pressupost del 2004 que havia fet aquesta senyora que tenim ací present.

L’obertura del carrer 3 d’Abril, l’obertura del carrer 3 d’Abril, projecte i treball
pressupostat 120.000 €, executat zero patatero.

Bo, però açò és vergonyós, açò és una alcaldessa, vostè no pot permetre-ho. O
vostè fa les coses com ha de fer-les, o vostè reculla les ferramentes i es tanca a sa casa,
perquè açò no pot ser, açò és inadmissible el que està passant en aquest Ajuntament.

Els puc parlar de, bo, d’inversions, defenses del riu Palància 90.000 €, executat
0%. Casa de la Joventut, primera fase més projecte, executat 7,34%. Compra de
l’Edifici Bancaixa, avui, les porten, i veuran vostès en quines condicions ens les porten.
I l’amic popular que volia votar que sí que va a haver d’abstenir-se perquè vegen..., les
condicions de la compra de Bancaixa.

En la tanca i renovació de la xarxa, no m’estranya que ens... l’aigua, més de dos
milions de metres cúbics, més de dos milions. Nou mesos d’enguany, i ho porten
executat en un 17,93%.

Renovació de la xarxa de clavegueram, també... de la taxa, executat el 35%.
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Em preguntava la Sra. Hernández que li diguera dades sobre l’estat d’execució,
quina vergonya, Sra. Hernández!, quina vergonya! I vostè té, és capaç d’eixir ací i parlar
a la televisió i als  mitjans de comunicació. El que no sé és com li poden fer cas. És
increïble. En total, les inversions que jo acabe d’esmentar, i acabe d’esmentar només
aqueixes, ascendeixen a 1.280 milions de pessetes. I han executat 169 milions de
pessetes, el percentatge és del 13,39%. Això és les dades que volia que li donara a data
30 de setembre.”

El regidor-delegat d’Esports, Sr. ESTAL, manifesta: “M’alegre per això del zero
patatero... El que passa és que a vegades quan un planteja això del zero patatero s’ha
d’analitzar primer, abans de donar-ho, si realment... perquè a vegades fan servir
números igual que amb una altra sèrie de coses, la demagògia és molt fàcil fer-la, és
molt fàcil fer-la.

Vegem, jo pel que em correspon, s’ha plantejat això del saló d’actes de Begonya
i ací l’esment que ha fet fora... Li he de dir que si això no s’ha executat encara és perquè
des que es va dir que s’anava a arreglar el saló d’actes de Begonya, s’havia d’haver fixat
un conveni i el que es va materialitzar, el que es va posar ací va ser perquè es vera la
voluntat que hi havia per part de l’Ajuntament que nosaltres volíem, en aqueix conveni,
posar una quantitat de diners. Si no se signa aqueix conveni mai es pot adjudicar això,
perquè abans de fer l’equipament, que era el que nosaltres teníem en previsió fer-ho...
per tant el zero patatero estaria condicionat. Fem primer l’obra i després condicionem.
No, hem de posar perquè la Conselleria es va comprometre que l’obra la tenia
començada, començada i segurament... perquè nosaltres poguérem equipar abans del 31
de desembre, i no s’ha fet en el conveni, lògicament, això no podem actuar.

Segon l’energia alternativa, bo, l’energia alternativa vostès també saben, i això
del zero patatero tornem al mateix, que els assumptes burocràtics van com van, el
projecte està adjudicat, les coses estan ací i ací està clar això de setembre. Estan
començant avui, i molt probablement el dimecres que ve estiga acabat, cosa que ens
servirà com a estalvi, com a estalvi, prou, amb un estalvi prou important. Això no és un
estalvi quan no estalviem, com que no és estalvi? De pagar 500.000 pessetes de gas a
pagar 250.000, pense, al mes, pot ser un estalvi fonamental, multiplicat per nou. No,
pastàs no és, pastàs no és, és el que no pagarem, que és diferent. Després de traure seria
això de la piscina.

Bo, ja això de la piscina, això ja és passar-se de la ratlla, perquè jo torne a
repetir, un zero patatero podem tenir en determinada gestió, que jo ho dubte.

Però fonamentalment també en demagògia vostès mereixen un 10, però un
vertader 10. Els he de felicitar, perquè demagògia sí. Vegem, això de la piscina, de tots
és sabut per què s’ha retardat la construcció de la piscina. Vostès mateixos els saben ja,
no ho tinc perquè dir jo. Hi ha hagut de sis a vuit mesos de retard, no per assumptes
burocràtics sinó per una roïna, no vaig a anomenar-ho mala gestió, no atacaré jo també,
no faré servir la demagògia, sinó perquè hi havia uns obstacles que vostès els coneixen,
perquè no es poguera fer, ací s’ha estat retardant i la piscina no l’hem pogut començar
encara. Es començarà, d’ací està, però després ja tornaria a fer una altra cosa i una altra
matisació important, al senyor. Vegem, jo crec que, independentment del que s’ha
presentat en la liquidació, en aquest cas del Patronat s’ha presentat durant els sis primers
mesos, abans de donar un zero patatero, abans de donar un zero patatero, eh, per què no
analitzem clarament, i jo estic disposat que em done això, a mi, en la meua gestió
esportiva, la meua gestió de les meues àrees, tant d’educació com d’esports, si m’ho
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meresc al final, quan siga al desembre. Per què està parlant vostè només d’un 6%, un
7%, o els 600.000 € d’això de la piscina, espere un momentet que arribe desembre i si
no ens ho hem gastat. Val? És a dir, llavors parlarem si realment ens mereixem aqueix
zero patatero. Jo pense que menys zeros patateros i el que hem de dedicar-nos a treballar
més és que en compte de ser un 10 en demagògia a tots, anem a traure un vuit en
ciutadania, tots per al poble, que per a això treballem tots, oposició i equip de govern.”

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, assenyala: “Val, val.
Vegem, abans no li he contestat al tema del pàrquing perquè és que si tots ho recorden
crec que ho he dit en la dació de comptes, veritat, quan he parlat de les concessions. He
dit que, efectivament, el nivell d’execució era baix perquè tant en el pressupost del
2003, el que va fer el Sr. Zarzoso, com en el 2004 estaven pressupostades la concessió
del pàrquing. Si jo he comès un error pressupostant-les en el 2004 quan tot feia pensar
que el pàrquing estava acabat, i de fet ho està, i si no ha eixit és perquè hi ha problemes
en l’execució de l’obres i no hem pogut recepcionar, que va ser el seu, que ho va fer en
el 2003 amb les obres sense acabar? Perdó, espera, Sr. Zarzoso, els recorde que vostès
van gestionar aquest Ajuntament fins a pràcticament els sis primers mesos de l’any
passat, eh. No ho oblidem tampoc, val?

Jo crec, bo, el meu company, Ximo, els ha explicat els temes que a ell li afecten,
a la seua regidoria. Però, jo és que crec que abans ho he dit. La certificació en les
inversions, normalment, la major part va per obra. Evidentment havent aprovat un
pressupost al maig no pot estar l’obra acabada al setembre, evidentment no. Però això
no vol dir que no s’estiga executant el pressupost. Això vol dir que se segueixen les vies
legals per a fer-ho, i que una obra com la de la piscina està en procés d’adjudicació. Que
la Casa de la Joventut està adjudicada. I això és el que significa. Per això, torne a
repetir, perquè em sembla que el Sr. Zarzoso no ho ha entès abans, els percentatges
sumant aqueixes inversions que ja estan adjudicades i l’edifici Bancaixa. I aqueix
percentatge, sumant aqueixes coses, és del 61%, perquè clar que s’està executant el
pressupost i s’estan executant les inversions. Però al ritme que marquen legalment, amb
les seues adjudicacions, val?”

Es dóna compte al Ple de la corporació municipal de l’estat d’execució del
pressupost i moviment i situació de la tresoreria del Consell Local Agrari de Sagunt a
30 de juny i 30 de setembre del 2004.

13 DONAR COMPTE EXECUCIÓ PRESSUPOST I MOVIMENT I
SITUACIÓ DE LA TRESORERIA DEL CONSELL LOCAL AGRARI A 30 DE
JUNY I 30 DE SETEMBRE DEL 2004

Es dóna compte al Ple de la corporació municipal de l’estat d’execució del
pressupost i moviment i situació de la tresoreria del Consell Local Agrari de Sagunt a
30 de juny i 30 de setembre del 2004.

14 DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST PATRONAT
MUNICIPAL D’ESPORTS

Es dóna compte al Ple de la corporació municipal de la Resolució d’Alcaldia
núm. 1415, de data 4 d’octubre del 2004, al tenor literal del qual:

“Resultant que, en data 29 de juliol del 2004, el Ple de la corporació va acordar
dissoldre el Patronat Municipal d’Esports en data 31 d’agost del 2004.
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Resultant que, examinada la Liquidació del Pressupost de l’Organisme Autònom
“Patronat Municipal d’Esports”, corresponent al 31 d’Agost del 2004, formulada per
l’Interventor Delegat i considerant que la mateixa s’ha realitzat d’acord amb el que
preveu el Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós
de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, Reial  Decret 500/1990, de 20 d’Abril,
Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració Local i les Bases d’Execució
aprovades per a l’exercici de 2004.

En conseqüència, i atenent el que estableixen els arts. 191.3  i 193.4  del TRLHL
i art. 90 del R. D. 500/90, RESOLC:

Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost del Patronat Municipal d’Esports
corresponent a l’exercici de 2.004, el RESULTAT PRESSUPOSTARI DEL QUAL és
el següent:

A.- RESULTAT PRESSUPOSTARI

Drets Reconeguts Nets (+) 1.665.494’08

Obligacions Reconegudes Netes (-) 1.804.544’78

Resultat Pressupostari -139.050’70

Desviacions Positives de Finançament (-) 0’00

Desviacions Negatives de Finançament (+) 0’00

Ajustos al Resultat Pressupostari 0’00

Resultat Pressupostari Ajustat -139.050’70

Segon.- Aprovar així mateix, el ROMANENT DE TRESORERIA a 31 d’agost
de 2004, segons el detall següent:

ESTAT DEL ROMANENT DE TRESORERIA

Deutors Pendents de Cobrament fi d’Exercici 0
De Pressupost d’Ingressos Corrents 0

De Pressupost d’Ingressos Tancats 0

D’altres Operacions No Pressupostàries 0

(-) Saldos de Cobrament Dubtós 0

(-) Ingressos Pendents d’Aplicació 0
Creditors Pendents de Pagament fi d’Exercici 31.282’14
De Pressupost de Despeses Corrents 0

De Pressupost de Despeses Tancades 0

De Pressupost d’Ingressos 71’01

D’altres Operacions No Pressupostàries 31.211’13



83

(-) Pagaments Pendents d’Aplicació 0

Fons Líquids de Tresoreria fi d’Exercici 14.417’07

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL -16.865’07

ROMANENT DE TRESORERIA AFECTADES
DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT

0

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES
GENERALS

-16.865’07

Tercer. Intergrar en la comptabilitat Municipal el Balanç al tancament a 31
d’agost, que consta en l’expedient producte de la dissolució de l’organisme autònom
amb data 1 de setembre.

Quart. Donar compte del present Decret a l’Ajuntament Ple, en la primera
sessió que se celebre.”

15 DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST FUNDACIÓ
MUNICIPAL DE CULTURA

Es dóna compte al Ple de la corporació de la Resolució d’Alcaldia de data 2414,
de data  4 d’octubre del 2004, al tenor literal del qual:

“Resultant que, en data 29 de juliol del 2004, el Ple de la corporació va acordar
dissoldre la Fundació Municipal de Cultura en data 31 d’agost del 2004.

Resultant que, examinada la Liquidació del Pressupost de l’Organisme Autònom
“Fundació Municipal de Cultura”, corresponent al 31 d’agost del 2004, formulada per
l’interventor delegat i considerant que la mateixa s’ha realitzat d’acord amb el que
preveu el Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós
de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, Reial  Decret 500/1990, de 20 d’Abril,
Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració Local i les Bases d’Execució
aprovades per a l’exercici de 2004.

En conseqüència, i atenent al que estableixen els arts. 191.3  i 193.4  del TRLHL
i art. 90 del RD 500/90, RESOLC:

Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de la Fundació Municipal de
Cultura corresponent a l’exercici de 2.004, el RESULTAT PRESSUPOSTARI DEL
QUAL és el següent:

A.- RESULTAT PRESSUPOSTARI

Drets Reconeguts Nets (+) 834.430’53

Obligacions Reconegudes Netes (-) 772.787’02

Resultat Pressupostari 61.643’51

Desviacions Positives de Finançament (-) 0’00

Desviacions Negatives de Finançament (+) 0’00

Ajustos al Resultat Pressupostari 0’00

Resultat Pressupostari Ajustat 61.643’51
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Segon.- Aprovar així mateix, el ROMANENT DE TRESORERIA a 31 d’agost
de 2004, segons el detall següent:

ESTAT DEL ROMANENT DE TRESORERIA

Deutors Pendents de Cobrament fi d’Exercici 5.346’69

De Pressupost d’Ingressos Corrents 0

De Pressupost d’Ingressos Tancats 5.346’69

D’altres Operacions No Pressupostàries 0

(-) Saldos de Cobrament Dubtós 0

(-) Ingressos Pendents d’Aplicació 0
Creditors Pendents de Pagament fi d’Exercici 50.958’48
De Pressupost de Despeses Corrents 0

De Pressupost de Despeses Tancades 37.560’72

De Pressupost d’Ingressos 60’10

D’altres Operacions No Pressupostàries

(-) Pagaments Pendents d’Aplicació

13.337’66

0

Fons Líquids de Tresoreria fi d’Exercici 150.314’51

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 104.702’72

ROMANENT DE TRESORERIA AFECTADES
DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT

0

ROMANENT DE TRESORERIA PER A
DESPESES GENERALS

104.702’72

Tercer.- Integrar en la comptabilitat Municipal el Balanç al tancament a 31
d’agost, que consta en l’expedient producto de la dissolució de l’Organisme Autònom
amb data 1 de setembre.

Quart.- Donar quanta del present Decret a l’Ajuntament Ple, en la primera
sessió que se celebre.”

16 DONAR COMPTE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST FUNDACIÓ
MUNICIPAL DE MENJADORS ESCOLARS

Es dóna compte al Ple de la Corporació Municipal de la Resolució d’Alcaldia
núm. 2413 de data 4 d’octubre del 2004, al tenor literal del qual:

“Resultant que, en data 29 de juliol del 2004, el Ple de la Corporació va acordar
dissoldre la Fundació Municipal de Menjadors Escolars, en data 31 d’agost del 2004.

Resultant que, examinada la Liquidació del Pressupost de l’Organisme Autònom
“Fundació Municipal de Menjadors Escolars”, corresponent al 31 d’agost del 2004,
formulada per la interventora delegada i considerant que aquesta s’ha realitzat d’acord
amb el que preveu el Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el
Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, Reial  Decret 500/1990, de 20
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d’abril, Instrucció de Comptabilitat per a l’Administració Local i les Bases d’Execució
aprovades per a l’exercici de 2004.

En conseqüència, i atenent al que estableixen els arts. 191.3  i 193.4  del TRLHL
i art. 90 del R. D. 500/90, RESOLC:

Primer.- Aprovar la liquidació del Pressupost de la Fundació Municipal de
Menjadors Escolars corresponent a l’exercici de 2.004, el RESULTAT
PRESSUPOSTARI DEL QUAL és el següent:

A.- RESULTAT PRESSUPOSTARI

Drets Reconeguts Nets (+) 548.020,61

Obligacions Reconegudes Netes (-) 580.788,43

Resultat Pressupostari -32.767,82

Desviacions Positives de Finançament (-) 0’00

Desviacions Negatives de Finançament (+) 0’00

Ajustos al Resultat Pressupostari 0’00

Resultat Pressupostari Ajustat -32.767,82

Segon.- Aprovar així mateix, el ROMANENT DE TRESORERIA a 31 d’agost
de 2004, segons el detall següent:

ESTAT DEL ROMANENT DE TRESORERIA

Deutors Pendents de Cobrament fi d’Exercici 0
De Pressupost d’Ingressos Corrents 0

De Pressupost d’Ingressos Tancats 0

D’altres Operacions No Pressupostàries 0

(-) Saldos de Cobrament Dubtós 0

(-) Ingressos Pendents d’Aplicació 0
Creditors Pendents de Pagament fi d’Exercici 2.217,26
De Pressupost de Despeses Corrents 0

De Pressupost de Despeses Tancades 0

De Pressupost d’Ingressos 0

D’altres Operacions No Pressupostàries

(-) Pagaments Pendents d’Aplicació

32.217,26

0

Fons Líquids de Tresoreria fi d’Exercici 13.290,36

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 11.073,10
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ROMANENT DE TRESORERIA AFECTADES
DESPESES AMB FINANÇAMENT AFECTAT

0

ROMANENT DE TRESORERIA PER A
DESPESES GENERALS

11.073,10

Tercer.- Intergrar en la comptabilitat Municipal el Balanç al tancament a 31
d’agost, que consta en l’expedient producte de la dissolució de l’Organisme Autònom
amb data 1 de setembre.

Quart.- Donar quanta del present Decret a l’Ajuntament Ple, en la primera
sessió que se celebre.”

17 APROVACIÓ OPERACIONS DE CRÈDIT PREVISTOS EN
PRESSUPOST MUNICIPAL 2004

En el Pressupost Municipal de l’any 2004 es preveu l’adquisició de l’edifici siti
en Camí Reial, seu de l’antiga Caixa d’Estalvis i Socors de Sagunt, per a Centre Cívic
per un import de 2.825.000 euros finançant-se la dita compra amb la sol·licitud d’un
préstec pel mateix import. Tenint en compte que el titular amb el que s’han dut a terme
les negociacions per a l’adquisició de l’edifici pertany al grup Bancaixa, entitat bancària
que ocupa actualment part d’aquest, i que s’ha inclòs dins de la negociació el
finançament de la compra amb un préstec amb les següents característiques:
MODALITAT: Préstec bilateral a llarg termini.
FINALITAT: Finançament adquisició edifici Camí Reial per a Centre Cívic previst en
Pressupost 2004.
IMPORT: 2.825.000 euros
DISPOSICIÓ:  Després de 4 mesos de la signatura coincidint amb el desallotjament de
les dependències per l’Entitat Financera i entrega de claus.
TERMINI: 30 anys d’amortització a partir dels quatre mesos de disposició,
desallotjament i entrega de claus.
TERMINI DE CARÈNCIA: Cap.
AMORTITZACIONS: 120 quotes trimestrals iguals a partir del termini de 4 mesos.
TIPUS D’INTERÈS: Euribor trimestral + 0,25 punts
LIQUIDACIÓ D’INTERESSOS: Dies efectius del trimestre sobre una base d’una any
comercial de 360 dies.
COMISSIÓ D’OBERTURA: Exempt
COMISSIÓ D’AMORTITZACIÓ ANTICIPADA: Exempt
GARANTIES: Cap específica.
LLEI I JURISDICCIÓ: Llei espanyola i tribunals que corresponguen a la prestatària.
FORMALITZACIÓ: Amb l’autorització prèvia del Ministeri i sempre abans de 31/12.
DOCUMENTACIÓ: Contracte de préstec privat la còpia del qual model degudament
diligenciada forma part de l’expedient subscrit davant el secretari general de la
corporació.

Tenint en compte que les condicions de tipus d’interès, en la qual cosa
excedeixen a altres propostes que es podrien obtenir en el mercat, es compensa amb
l’avantatge d’un termini de 30 anys d’amortització.

Igualment en compliment del que preveu el Pressupost Municipal de l’any 2004
amb vista a l’endeutament a concertar, el dia 6 d’octubre es va cursar invitació a les
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entitats financeres més representatives perquè presentaren ofertes a un préstec per un
import de 2.318.765,90 euros per a finançar part de les inversions previstes en el
pressupost actual vigent.

Han presentat oferta el Banc de Crèdit Local, el Banc de Santander Central
Hispano, Bancaixa, Ruralcaja, La Caixa i Dexia Sabadell Banc Local, que analitzades
pels serveis tècnics municipals, s’ha considerat més interessant per als interessos
municipals l’Opció B presentada per Dexia Sabadell les característiques de la qual:
MODALITAT: Préstec bilateral a llarg termini.
FINALITAT: Finançament part inversions pressupost 2004.
IMPORT: 2.318.769,90 euros
TERMINI: 17 anys des de la signatura del contracte sent els dos primers de carència
d’amortització del principal.
DISPOSICIÓ: Un termini màxim de 24 mesos des de la signatura amb obligació de
disposar de la totalitat en finalitzar el termini.
AMORTITZACIONS: 60 quotes trimestrals iguals en finalitzar el període de carència
TIPUS D’INTERÈS. OPCIÓ B):
• Durant els dos primers anys de disposició i carència: Euribor trimestral sense marge
addicional de la pantalla Euribor01 de Reuters, observat dos dia hàbils abans de l’inici
d’un període d’interès trimestral.

Durant els vuit anys següents: Euribor anual sense marge addicional de la pantalla
Euribor01 de Reuters observat 8 dia hàbils abans de finalitzar un període
d’interès trimestral.

Durant la resta de la vida de l’operació: Euribor trimestral, sense marge addicional
de la pantalla Euribor01 de Reuters observat dos dia hàbils abans de l’inici d’un
període d’interès trimestral.

LIQUIDACIÓ D’INTERESSOS: Dies efectius del trimestre sobre una base d’una any
comercial de 360 dies.
COMISSIÓ D’OBERTURA: Exempt
COMISSIÓ DE DISPONIBILITAT: Exempt
AMORTITZACIÓ ANTICIPADA: Valor de posada en mercat durant els primers 10
anys. La resta de la vida del préstec sense cap cost.
CESSIONS: Dexia Sabadell Banc Local, SA, podrà cedir o transferir totalment o
parcialment la seua participació en el préstec, sense més limitacions que les que exigisca
la llei vigent.
LLEI I JURISDICCIÓ: Llei espanyola i tribunals que corresponguen a la prestatària.
DOCUMENTACIÓ: Contracte de préstec privat la còpia del qual model degudament
diligenciada forma part de l’expedient subscrit davant el secretari general de la
corporació.

Resultant que segons s’informa per l’Interventor conforme a l’article 53.1 del
RDL 5/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals (TRLHL), la concertació d’ambdues operacions requereix autorització
del Ministeri d’Hisenda.

Resultant que igualment segons l’Informe de l’interventor d’acord amb l’article
52.2 del TRLHL la competència per a l’aprovació d’ambdós operacions de crèdit
competeix al Ple de la corporació.

Considerant que tal com estableix l’article 52.2 ap-1 TRLHL s’ha informat per
l’Interventor que l’Ajuntament té capacitat financera per a fer front, en el temps, a les
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obligacions derivades de les operacions sempre que se seguisca el Pla de Sanejament i
Estabilitat Pressupostària que també se sotmet a l’aprovació del Ple.

Obert el primer torn d’intervencions la regidora-delegada d’Hisenda, Sra.
HERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, com que sí que estem executant el pressupost del 2004
i com hem de portar endavant, més enllà de l’adjudicació l’execució de les obres,
necessitem els diners perquè és part d’aqueixes obres, d’aqueixes inversions, venien
finançades amb préstec. I això és el que portem avui ací. Portem l’autorització per a la
sol·licitud d’aqueixos dos préstecs, tant el de la compra de l’Edifici Bancaixa que estava
inclòs dins dels pressupostos del 2004, com la resta del préstec que es correspon a les
inversions que van finançades amb préstec.

Bé, en el tema del préstec d’adquisició de l’Edifici Bancaixa, com tots vostès
recordaran perquè ja ho tractem quan parlem del pressupost en la negociació per a
l’adquisició d’aquest edifici, una de les parts que també venia inclosa era la concertació
d’aquest préstecs, per a comprar-ho, amb la pròpia entitat que ocupa l’edifici i que ens
ho està venent. Bé, com aqueix préstec obstaculitza dins d’aqueixa negociació, aqueixes
són les condicions i aqueix és el préstec que avui es porta per a autorització. És per un
import de 2.825.000 €, és el preu de l’Edifici Bancaixa, amb una disposició després de
quatre mesos de la signatura que coincideix en aquests quatre mesos amb el temps que
ells tardaran a desallotjar l’edifici, perquè com ja s’ha dit per ací l’entitat Bancaixa se’n
va de l’edifici i tot l’edifici queda enterament a disposició municipal. Per tant, la
disposició d’aquest préstec serà després dels quatre mesos de la signatura, coincidint
amb el desallotjament.

El termini d’amortització del préstec, que és una de les condicions de la compra
que enteníem beneficiosa, és de 30 anys. No és habitual que els préstecs es
concedisquen a 30 anys, això permet que les amortitzacions anuals, la qual cosa tornem
anualment, siga inferior. Jo crec que açò ho entén tot el món que té més o menys un
préstec, veritat? Bé, el tipus d’interès és de l’euribor trimestral més 0,25, té la comissió
d’obertura està exempt, i la comissió d’amortització anticipada també. Açò és molt
important, això de la comissió per amortització anticipada, perquè si l’Ajuntament
disposara per algun ingrés extraordinari podria plantejar-se la possibilitat d’amortitzar el
préstec. Amb la qual cosa, evidentment, ens estalviaríem molts interessos.

Quant al préstec de les inversions que vénen finançades amb préstecs, l’import
total és de 2.318.769 € amb un termini de 17 anys, no de 30, amb una disposició en un
termini màxim de 24 mesos i de les ofertes que es van presentar per part de prou bancs,
entitats financeres, examinades pels tècnics, l’opció més interessant per a l’Ajuntament
és la de Deixa Sabadell, Banc Sabadell, i dins de les opcions que plantejava l’opció b)
les condicions de la qual són les següents: Durant els dos primers anys, de disposició,
l’euribor trimestral, sense marge addicional, simplement l’euribor trimestral. Durant els
vuit anys següents l’euribor anual, que com saben és més alt, l’euribor anual sense
marge addicional, sense res més tampoc. I durant la resta de la vida de l’operació
l’euribor trimestral sense marge addicional. Aquestes són les condicions d’ambdós
préstecs.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, indica: “Bé, bona vesprada, la veritat és
que cal felicitar-los perquè han fet una bona negociació, cal felicitar-los. La veritat és
que, com deia abans el company, no si em diu que no, com deia abans Paco, la veritat és
que el tema, que podíem estar a favor en el sentit que, bo, si al final això es converteix
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en un centre cívic, encara que pensem que podria haver-hi altres alternatives, però, bo,
al final l’important és que les coses es facen i es facen el millor possible.

Però, bo, ací en principi s’està parlant de la possibilitat que ara pareix que
Bancaixa s’està negociant la possibilitat que tota la part del baix es quede per a
l’Ajuntament, cosa que em sembla perfecte, i que lògicament el contrari semblava una
cosa difícilment entendible. Però, clar, a canvi de quedar-nos sense la Guarderia del
Niño Jesús. I això és un poc el que defensaré amb posterioritat quan vinguen amb això
de l’IBI, quan vinguen el que ens demanen moltes vegades a l’oposició el que recolzem
projectes de l’Equip de Govern quan no hi ha cap transparència per part de l’Equip de
Govern respecte a l’oposició. Jo, que jo sàpia, no crec que s’haja parlat en alguna
comissió, o s’haja reunit als portaveus per a tractar el tema de dir si és més important el
baix que la guarderia del Niño Jesús, o què vos sembla si ens quedem amb el baix i
perdem la guarderia del Niño Jesús, o intentem quedar-nos amb tot. Jo crec que això
seria el lògic, el raonable, i per a després demanar-nos el suport, sobretot a un tema com
aquest i com és un tema com el de l’IBI.

Bé, jo crec que és la primera vegada, almenys en la història de Sagunt, que els
saguntins i els portenys pagarem dues vegades un mateix edifici. Primer ho van pagar
tots aquells que érem impositors de Caixa Sagunt, i ara ho anem a pagar tots els
ciutadans, pagarem dues vegades un mateix edifici, que d’entrada era de tots nosaltres.

Però no és això el pitjor, és que el que volia felicitar-los és perquè resulta que la
negociació que han fet amb  Bancaixa, al meu curt entendre, és pitjor que la que ha
oferit el Banc de Sabadell sense tenir cap relació important i sense haver-li llevat un
mort a Bancaixa, com se li ha llevat aqueix edifici. Que si no ens ho ven a nosaltres
aqueix edifici no té cap eixida.

Però a més, és que Bancaixa té un deute històric con aquest poble, perquè a
Bancaixa se li va entregar tot el patrimoni de Caixa Sagunt sense pràcticament res a
canvi, no sé si potser van ser els 60 milions de la Lira Saguntina. Per tant, per tant,
quina negociació que han fet vostès respecte a aqueix edifici. O siga que els hem pagat
l’euribor més 0,25 i resulta que el Banc de Sabadell ens presta pràcticament la mateixa
quantitat per a un altre tipus de fins que no és per a pagar una cosa que ja era la nostra, i
resulta que pràcticament el tipus d’interès és més barat que el que ens està oferint
Bancaixa per a pagar l’edifici que li anem a comprar.

I, per descomptat, que avui tots els immobles es paguen a 30 anys, com no es
van a pagar amb aqueixes quantitats que es demanen pels mateixos. O siga, que no li
han fet cap concessió, és a dir, és que a nosaltres ens ho han donat a 30 anys, i si
compres un habitatge també t’ho donen a 30 anys. Si no hi ha cap problema, si és que al
final. I d’ací a quatre dies no serà a 30 anys, serà a 40 anys si algú vol tenir un habitatge,
i l’hauran de pagar els seus fills.

Bé, per tant, jo el que vull dir és que, en aquest tema, ens estan demanant
d’alguna manera que recolzem una negociació que han fet vostès en la que no ha
participat per a res l’oposició, o almenys el que els parla. I ho anem a votar a favor, ho
anem a votar a favor perquè creiem que els interessos generals del poble estan per
damunt dels interessos partidistes o de les maneres d’actuar sense transparència per part
d’aquest Equip de Govern. Jo crec que hi ha temes importants en què haurien de
comptar amb l’oposició, i lògicament vostès no compten. I després volen que l’oposició
siga una oposició lleial i després volen que l’oposició els recolze en aquells temes que
per a vostès tenen certa transcendència. La veritat és que ho posen prou complicat, i
prou difícil.”
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El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, exposa: “De nou bona vesprada. Ens
porten al Ple perquè els aprovem dos préstecs, dos préstecs. Un de 2.318.765 € per a
finançar part de les inversions i la pregunta és quines inversions?

Les condicions d’aquest préstec, efectivament, no vull ser negatiu en tot, les
condicions d’aquest préstecs són bones, euribor més zero, i un termini d’amortització de
17 anys en els quals els dos primers anys no pagaran interessos.

Enhorabona, pense que és una bona condició, només que no feia falta per a
finançar inversions, vostès no la faran no feia falta, per les condicions bones.

I un segon préstec que ascendeix a 2.825.000 € i que va destinat a la compra de
Bancaixa.

Mire, el problema ací, el problema ací de la compra de Bancaixa és que aquest
Equip de Govern no hi ha negociat només la compra de Bancaixa, no, no ens enganyem.
Hi ha negociat la compra de Bancaixa i hi ha negociat la forma de finançar Bancaixa
amb la dita entitat bancària. Aqueix ha sigut el problema que han tingut i que no han
sabut resoldre aquest Equip de Govern. No compren només Bancaixa sinó que
negocien, o es veuen obligats, ja no ho sé, no ho sé perquè la informació de l’oposició
que tenim sempre és relativa, obligats que per a comprar Bancaixa es vegen, hàgem de
traure’ls el préstec a Bancaixa. I efectivament crec que ho van a comprendre amb molta
facilitat.

El préstec anterior ho deixa el Banc de Sabadell, la Deixa, a euribor més zero.
Aquest ens ho deixen a euribor més 0,25. I jo la primera pregunta que li faria, no sé qui
va, si és la Sra. Hernández perquè l’un a euribor més zero i l’altre a euribor més 0,25.
No ho entenc, no ho entenc.

Segona part, el préstec serà a 30 anys, a 30 anys. Aquests senyors hipotecaran
futures legislatures municipals amb el seu préstec, futures legislatures. Ells durant
aquesta legislatura que crec que és la primera i l’última que els queda, pense, pense, que
poden fer el que vulguen, poden fer el que vulguen. Sí, Sr. Civera, poden fer el que
vulguen, però que vostès hipotequen l’Ajuntament durant 30 anys em sembla una
autèntica barbaritat, em sembla una autèntica barbaritat.

L’operació mestra saben quin haguera sigut? L’operació mestra era molt fàcil,
perquè després veurem, els vaig a dir qual és el cost real de Bancaixa, perquè ho he tret
fins a centèsimes. L’operació mestra haguera sigut haver agafat al banc Deixa, haver
tret el préstecs a euribor més zero i haver-ho pagat al comptat. I llavors, aqueixos 470
milions de compra, que és el que nosaltres, nosaltres el grup popular, volíem fer,
intentem fer i teníem problemes, problemes quant a la quantitat, quant a la quantitat.
Perquè el Sr. Civera, vostè estava però ací vaig estar jo en certes negociacions.
Aqueixos 470 milions si traiem el préstec a euribor més zero i ho paguem al comptat
haguérem estret les clavilles a Bancaixa i possiblement s’haguera quedat en gaires
menys diners, en prou menys diners. En compte dels 470 milions possiblement ens
haguera costat uns 425 milions de pessetes. Ull, aqueixa és l’operació que aquests
senyors no han sabut fer.

Mire, el cost de Bancaixa, el cost de Bancaixa, vegem, segons el que vulga fer
l’Equip de Govern. Interessos més amortització de capital al cap de 30 anys, això pujarà
679.290.345 pessetes.

Però ací no acaba la despesa, perquè aquests senyors volen traslladar les
dependències municipals a l’actual edifici de Bancaixa. I he ací, puc parlar-li jo i dir-
los, i és cert, que Silvestre Borrás va ser el que va portar aquestes negociacions
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directament, però jo un dia estava amb ell. Ens van fer un pressupost de 200 milions de
pessetes si volíem fer una cosa decent, de la categoria que es mereix la nostra ciutat, de
la categoria que es mereix la nostra ciutat. I aquests senyors ara traslladaran allí part de
les dependències municipals, perquè dins de dues o tres anys hàgem de desmuntar tot,
tornar a adaptar-ho per a centre cívic, perquè tindrem si Déu vol i el temps ho permet un
nou edifici administratiu internuclis. I ací anem a gastar-nos per a desfer tot això, ja no
els pose 200 milions de pessetes, els pose 100 milions de pessetes i deixar-ho convertit
en centre cívic. I resulta que l’edifici Bancaixa se’ns fica en 979 milions de pessetes,
quan pagat al comptat podíem haver-ho tret perfectament en uns 425 o 30 milions de
pessetes. Aqueixa és l’operació que han fet, aqueixa és l’operació que han fet.

Per això jo m’emprenye i dic que no fan una neta, que no fan una neta. Vegem,
però el més greu no és això. El més greu és que en el moment que ací s’aproven
aqueixos dos préstecs, ho anem a aprovar perquè tenen 13 vots, no podem impedir-ho.
Per molt que se’ls diga trencaran l’equilibri pressupostari. La major garantia de tenir
sanejat un Ajuntament. Trenquem l’equilibri pressupostari. La Llei d’estabilitat
pressupostària és molt clara, diu que l’amortització de capital, és a dir, és a dir,
l’endeutament anual, els préstecs que traiem no poden ser superiors a l’amortització
anual de capital. Si això no es manté es trenca l’equilibri pressupostari i destrossem la
Llei d’estabilitat pressupostària. Garantia de tenir un Ajuntament sanejat. I miren
vostès, endeutament anual si ho aprovem, 855,8 milions de pessetes, amortització anual
de capital 320,3 milions de pessetes. Aqueixa és la quantitat que amortitzem, del nostre
deute, la deute que Silvestre Borrás que ho tenen ací assentat va ser capaç d’estrènyer-se
el cinturó de mala forma per a deixar al nostre Ajuntament el més sanejat, el menys
endeutat de tota la Comunitat Valenciana de poblacions majors de 50.000 habitants, i de
la majoria de ciutats de 20.000 habitants. En 535,5 milions de pessetes trenquem la Llei
d’estabilitat pressupostària. L’article 22 de la dita llei ens obliga, en el moment en què
s’aproven aquests préstecs a què en el termini, a curt termini, màxim uns tres anys,
s’haja de preparar un pla financer, un pla econòmic financer per a remeiar i corregir
aquest desequilibri.

En conseqüència, en conseqüència, el grup popular, i açò sí que vull que quede
ben clar davant l’opinió pública, és partidari de la compra de Bancaixa, és partidari de la
compra de Bancaixa, però no ho és en les condicions en les condicions en què vostès ho
han negociat. No al preu inicial, perquè, com ha dit, no al preu inicial, com ha dit
Miguel Ángel Cortés, Bancaixa i els ciutadans que ens sentim saguntins tenim un deute
històric pendent. I es podia haver aconseguit a un preu més assequible i més fent ús de
l’operació que jo haguera fet si m’haguera autoritzat el grup popular, pagar-ho al
comptat, pagar-ho al comptat i m’estalviaria el 50% del seu preu. No, vostè es riu, i
després em diga en què mentisc, o en què m’equivoque. No al preu inicial, no a les
condicions del préstec, no a l’ús que com a dependències municipals i després per a
centre cívic, no a no estar incorporada la guarderia del Niño Jesús. No es pot tolerar que
en aquesta negociació s’haja exclòs la guarderia del Niño Jesús. A pesar de tot açò que
acabe de dir, el grup popular es va a abstenir en la votació.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup BLOC, Sr. CIVERA,
indica: “Vegem, mira, Paco, la veritat és que el teu to ratlla la tragicomèdia, vas del
tràgic al còmic d’una manera bestial. El problema és teu, i el vostre i de tots. Jo aqueixa
forma de fer política no l’entenc perquè això ni és analitzar els problemes ni aportar res
perquè la gent s’aclarisca amb el que s’està fent en aquest Ajuntament, en absolut. No
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és una postura. Si vols que parlem del que ha passat amb Bancaixa t’ho dic clar. En
Bancaixa estava en el pacte de govern, en la legislatura anterior, i aquests senyors no
van voler comprar-la. No vau voler comprar-la. Per què em vas entregar tu a mi el paper
com a president de la comissió de la compra de Bancaixa? I què vaig fer? Perquè tu no
volies comprar-la perquè tu així, de l’altra manera, com ja no ets el president, com no
havies de dirigir les maniobres, perquè jo m’encarara amb tots vosaltres que no teníeu
clara la cosa. Com que no! Però, perdona, fins a últim moment, i a més, com a condició
per a poder continuar governant amb vosaltres vam estar parlant d’aquest tema, i fins a
última hora no vau poder tirar endavant aquest tema, perquè part del vostre partit. Estic
jo parlant, estic parlant jo, Sr. Castelló, estic parlant jo, quan vostè parle després diga tot
el que vulga. Vostès no van voler comprar Bancaixa, vostès no van voler comprar
Bancaixa, val?, no van voler comprar Bancaixa. I l’alcalde es va emprenyar perquè
l’alcalde sí que volia, però part de vosaltres no volíeu comprar Bancaixa. El Sr. Alcalde
sí que volia, vostès no volien comprar Bancaixa. De qualsevol manera, la compra de
Bancaixa, que és, la compra de Bancaixa és una compra excepcional i interesantíssima
per a l’Ajuntament de Sagunt. Primer perquè si dividim el cost pel metre que ens venen
i la qualitat amb què està construït, no arriba ni a cent mil pessetes el metre quadrat. A
veure qui, amb cent mil pessetes el metre quadrat, compra al lloc en què està i en les
condicions amb què està acabada  Bancaixa, a veure qui compra un solar d’aqueixa
categoria. I a Sagunt li fa falta, primer descongestionar la casa en què estem, que açò sí
que fa vergonya, açò sí que és un problema real, que ningú ha defensat ningú, no sé per
què. Ningú ha defensat que ací no es pot treballar en condicions, i tot el món ho sap. Ací
hi ha regidors que no poden tenir ni despatx. I hi ha treballadors que estan amuntonats, i
la majoria de la gent corre perill per si s’afona l’últim pis. Això ningú ho mira, això
ningú ho mira. Necessitem aqueixa casa per a descongestionar i, efectivament,
efectivament, la compra de Bancaixa, i jo estic convençut, com ha dit Miguel Ángel que
es comprarà i comptarà amb totes les persones de bona voluntat respecte d’això, perquè
no pot ser més que un vot positiu perquè és una bona compra, com he dit, i perquè
aquest Ajuntament ho necessita. Però, a més, com dic, perquè una vegada fem el centre
administratiu, aquest municipi, aquest nucli de municipi estarà dotat mínimament amb
un centre cívic que continga en condicions, amb les mateixes condicions o amb
condicions semblants a com està el Centre Cívic del Port, per exemple, la Biblioteca,
l’Arxiu, que no tenim arxiu. En aquesta ciutat no tenim arxiu encara, senyors, encara no
tenim arxiu. En Bancaixa tindrem arxiu i tindrem molt de solar per a fer totes les
dependències que considerem respecte d’això d’un centre cívic. I això és el que ha
passat senyors. Aqueixa és la veritat. Part important del PP no ha tingut interès de
comprar Bancaixa. I açò jo no ho volia haver tret, però en aquell moment no va tenir
interès de comprar Bancaixa. I algú més també ho sap, a part de mi, açò. I molts de
l’equip de govern anterior ho sabem, perfectament, i van voler marejar la perdiu. El que
passa és que mai vaig tenir l’elegància de no tirar-s’ho a la cara, mai. Però es van llevar
el mort de damunt d’una manera, no diré de quina manera és la forma aqueixa de
procedir.

Quant a la guarderia, efectivament, han canviat les condicions, però és que ens
quedem Bancaixa en unes condicions molt millor, evidentment. Ens quedem amb tota la
planta baixa, és a dir, amb tot l’edifici, inclòs, per descomptat, el soterrani que té espai
suficient com per a albergar en molt bones condicions de seguretat i de tot l’arxiu
municipal. És veritat que és lamentable que hagen retirat, però que no depèn de
nosaltres, del lot, hagen tret la guarderia. Jo espere que Bancaixa tinga la sensibilitat per
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a nosaltres i també per a la societat d’Alzeimer que tinguen la suficient habilitat de
deixar-nos la casa fins que la necessiten. De qualsevol manera l’Ajuntament, l’equip de
govern i tota la corporació veuran si és convenient o no comprar-la o el que siga. Però
en tot cas, que Bancaixa tinga la sensibilitat de deixar-nos-la. I després, quant al que ha
dit l’amic Miguel Ángel, és veritat, això és veritat, del deute que té Bancaixa amb
nosaltres. I més coses que ell no sap, de com va nàixer Bancaixa. L’Ajuntament en la
meitat del segle XIX va donar..., però el que passa amb la història, el que passa amb la
història, que qui més va donar més va perdre, que deia aquell. Però això jo crec que
aqueix no és el cas. Es va a fer una bona compra. Els espais aqueixos són molt
necessaris i molt precisos, i jo crec que d’això ens hem de felicitar tots.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, diu: “La veritat és que no volíem intervenir
perquè tot el món sap la nostra postura sobre Bancaixa i sobre aquest préstec que estan
gestionant per a la compra de l’edifici. Però m’he quedat un poc sorprès en descobrir
aquest diàleg que hi ha hagut entre vostès, que en l’Equip de Govern acusant-se d’un a
un altre que no volien comprar Bancaixa. Pareix que vostès també van tenir una reunió
en el Bloc, que també van decidir no comprar-la.

Però al final es compra. Però ací el lamentable, que és el que estem tractant avui,
Sr. Civera, que vostè i l’equip de govern les condicions han canviat i encara que estem
en contra d’intervenir cap diners municipal, i menys d’un préstec a comprar aqueix
edifici. Home, el que han fet és negociar quelcom que ha canviat els principis del primer
acord. Es queden la planta baixa i deixen la guarderia del Niño Jesús. I que no han
acordat? No passarà dins del conveni. Bo, el que vull dir és que sembla que abans
obstaculitza l’edifici menys la planta baixa, i sí l’edifici de la guarderia. I ara es queda el
baix, que abans també se’l quedava l’Ajuntament i perdem el que és l’edifici de la
guarderia.

Aqueix acord, com es podia haver fet de menys, és haver-ho comentat amb els
portaveus i tenir un contacte amb tots. Però estan prenent una alternativa prou roïna i
perillosa de com estan funcionant. Vostè té clar quants diners pot valdre aqueix edifici
dins d’algun temps? No, no, l’edifici de la guarderia del Niño Jesús, si al final es canvia
urbanísticament l’entorn i en compte d’escolar privat passa a ser una altra cosa, que els
de Bancaixa són ximples, home? Vaja gol, vaja gol que li han ficat, davall el nostre punt
de vista, vaja gol. No ho anàvem a votar, però en aquest moment per descomptat és
quan, anem, ni pel pensament ocorrerà. Vaja el que han fet, vaja vexació dels seus drets,
canviar una cosa que era de l’Ajuntament, al llarg dels anys, per un edifici que tenia
també l’Ajuntament. Mira que ho han fet bé, vinga, home!, vinga.”

El portaveu del grup  PSOE, Sr. CHOVER, indica: “Bona vesprada, no, no crec
que cal incidir massa en el tema de la compra de l’edifici. Açò va ser un debat, jo crec
que extens durant el debat dels pressupost. I no crec que siga necessari incidir, almenys,
en molt de temps respecte d’això. Però sí que és necessari contestar la intervenció de
Zarzoso perquè té totes les fórmules màgiques per a fer-ho tot perfecte. Però el
problema és que no ho fa. No, vostè ha manat durant moltíssim temps i no ho ha fet, i
no ha fet res. Està explicant que no hem sabut negociar. Jo, crec haver estat des del
principi en aquest tema i el primer plantejament que ens fa Bancaixa és, exactament
igual que se l’havíem oferit a Silvestre, exactament igual. I ens diuen, i ens diuen, tot
l’edifici menys l’oficina i el baix de l’oficina. Els mateixos diners 2.825.000 €.
Nosaltres estrenyem en la negociació i els diem; l’edifici sencer ha de ser de
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l’Ajuntament i aconseguim que l’edifici sencer fora de l’Ajuntament. Va canviar
Bancaixa, curiosament, curiosament, un govern municipal, completament distint. Ací
començava ja pràcticament a entrar Jose Luis Oliva, expresident de la Generalitat, com
a president de Bancaixa. Això, al desembre del 2003, que és quan es produeix
pràcticament el relleu. Aconseguim que ens venguen tot l’edifici, amb una cessió a 30
anys de l’edifici de la part de l’oficina. El gran argument de Segregació Portenya durant
el debat dels pressupostos era que era el primer Ajuntament, o el primer edifici
municipal amb Banc incorporat. Reprenem la negociació i aconseguim que Bancaixa
se’n vaja de l’edifici, no sols aconseguim tot l’edifici propietat de l’Ajuntament, sinó
que a més aconseguim l’ús des del primer dia que Bancaixa se’n va de l’edifici. I és una
molt mala negociació. Conte’ns vostè quina negociació havia fet, conte’ns quina
negociació havia fet.

Ara resulta que el Sr. Zarzoso ho compra per 425 milions, quan el preu d’eixida
que ells tenien era 470 milions, no ho entenc, no ho entenc, no ho entenc. No, 2.825.000
€, aqueix és el preu que els havien oferit a vostès i és el preu pel qual es va a comprar
l’edifici de Bancaixa, exactament el mateix, amb quina diferència?, que nosaltres
incorporem tota l’oficina des del primer dia. L’oficina és propietat municipal, que en la
seua negociació no ho era, no ho era, perquè els venien l’edifici sense l’oficina. I resulta
que hem fet un desastre de negociació, resulta que hem fet un desastre de negociació.

Quant al tema dels préstecs per les inversions, el Sr. Zarzoso serà un geni amb
els números, però també és un geni de la demagògia, perquè dir que no farà falta per a
res el préstec per a les inversions, quan la que dóna la dació de comptes, que és la
regidora d’Hisenda, amb els números que tot el món coneix, eh, ha explicat
perfectament que les inversions, les, ja amb les certificacions d’obra més les
adjudicades, estem en un 61%. Ja volguera la Generalitat acabar cada any amb una
inversió executada del 61%. No arriba ni al 30% cada any. I tots els anys ens tornen a
posar les mateixes inversions. El centre de Salut del Port va aparèixer en el pressupost
d’inversions de 2003, tornarà a aparèixer en el de 2006, o en el de 2007, quasi cada
quatre anys quan hi ha eleccions. Això és el que fa la Generalitat, això és el que fa la
Generalitat. Sembla mentida que vostè s’atrevisca a dir aqueixes coses, quan el nivell
d’execució de les inversions en la Generalitat no arriba al 30% i repeteixen any rere any
les mateixes inversions.

I ja que ens conta el tema del pàrquing, ja és jocós, que vostè ho fique com a
ingressos en el 2003 quan no tenia cap possibilitat d’estar, perquè aqueix pàrquing està
aturat perquè és un empastre de projecte, i és un empastre d’execució, per això està
aturat encara. És un empastre de projecte, i hi ha una desviació i un sobrecost tan
important per haver fet una adjudicació prèvia, a fins i tot a l’estudi geotècnic que
corresponia fer, hi ha un sobrecost tan gran que serà molt difícil poder solucionar aqueix
tema recepcionant l’obra. Perquè és un projecte empastre. Una adjudicació sense ni tan
sols tenir un estudi geotècnic per a veure quin tipus de fonamentació calia fer. Per això
està aqueix pàrquing aturat, i per això està aqueix pàrquing sense vendre les places de
garatge. Que vostè ja les vendria en el 2003, i es queixa que no sap mesurar, si vostè ho
posa en el pressupost de 2003, com no ho anem a posar en el pressupost del 2004? Com
no ho anem a posar en el pressupost del 2004? És elemental que ho posem en el
pressupost de 2004.

Bé, en el tema de la diferència d’interès, nosaltres hem de tenir en compte la
carència del préstec, la carència del préstec són 30 anys. I això que hipotequem
l’Ajuntament, la primera cosa que van fer vostès quan van fer la moció de censura va
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ser tots els préstecs que vencien a curt termini fer-los a llarguíssim termini.
Naturalment, naturalment, i això no és hipotecar l’Ajuntament?, i açò sí que és hipotecar
l’Ajuntament? Un aspecte que vostès, segurament, tenien en compte i crec que tots els
governs d’aquesta ciutat han tingut en compte, és la relació amb Bancaixa, i els diners
que Bancaixa anualment deixa en aquesta ciutat. I això és una qüestió que sempre s’ha
de tenir en compte. Els recorde, perquè a més la Fundació està en mans del Partit
Popular, que Bancaixa deixa anualment al voltant d’un milió d’euros en aquesta ciutat. I
això cal tenir-ho en compte, que crec que vostès ho han tingut en compte quan han
governat, i sembla que ens retraguen que ho tinguem nosaltres quan governem.
Nosaltres ho tenim en compte i l’operació de la venda incloïa aqueix tipus de préstec
que ens sembla adequat. Res més.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “Mire, Sr. Chover, insistisc
en el que ha dit el Sr. Zarzoso. Nosaltres estem d’acord que es compre l’edifici de
Bancaixa, però no ni en les condicions, ni en la forma en què es compra, insistisc una
altra vegada més.  Fixen-se si té poca justificació el tema que el Sr. Chover ha gastat
dels, quasi deu minuts que ha estat parlant, set minuts parlant de l’aparcament de Sants
de la Pedra, del mal que ho fa la Generalitat Valenciana, de les circumstàncies de la
fonamentació de Sants de la Pedra, de l’any 97 en la moció de censura (que ha de
portar-ho encara com una espineta acanada en el cor) i la veritat és que del tema de
l’edifici de Bancaixa ha parlat ben poc, ha parlat ben poc.

Ho sent, Manolo, jo mai, mai, haguera fet ús d’aquest tipus de qüestions si no
s’haguera obert l’espineta, mai. Et recorde que als mesos d’octubre-novembre de l’any
2002, una comissió delegada del Bloc, a la vista de com estava la situació de
negociacions amb l’edifici Bancaixa, de la situació política que hi havia en aquell
moment de final de legislatura, que les negociacions no acabaven de trencar pel tema
que tenim un informe municipal que valorava l’edifici en 370 milions de pessetes, va dir
que s’abandonaren les negociacions. Va vindre a aqueix despatx, Teresa Alegre, Nuria, i
no recorde quins membres més de l’executiva del Bloc en aquell moment i ens digueren
que s’abandonaren les negociacions. Que anem a deixar-ho estar, i a la legislatura que
ve es reprenia el tema i es continuàvem parlant. I això va ser així, i això va ser així. I
pose per testimoni, si tu em dius que no, Nuria i pose per testimoni Teresa, i espere que
les vostres actes recolliren aqueix acord, perquè era així. Cortés em diu que li pose per
testimoni també, o no?, ah, ah, Déu, bo. Això va ser així, Manolo, això va ser així. El
que tu vincules que en ser tu el president de la comissió negociadora va ser una espècie
de trampa que es va fer perquè el tema no isquera, és una valoració que fas tu. Segur
que es poden fer un altre tipus de lectures, que el president d’aqueixa comissió
negociadora no portara a bon port les negociacions. Jo no les faré, perquè estic segur
que tot el que vas fer va ser de bona fe.

Bé, dit açò, entrant en el primer préstec que parlem, Zarzoso, en un ardit de
benevolència, hi ha dit que els felicitava pel primer préstec, i jo els vaig a felicitar també
perquè han tingut una gran habilitat, han tingut una gran habilitat. Resulta que
començaran a pagar-ho quan queden vuit mesos perquè s’acabe la legislatura,
enhorabona, enhorabona. Perquè al final ens van a deixar els préstecs a què governarem
la legislatura següent. I el problema ens ho van a generar a nosaltres, enhorabona perquè
no pagaran ni un duro d’aqueix préstec, ho han fet bé. Han fet una bona jugada. Vull
dir-los també que el tema de la guarderia del Niño Jesús a la qual el Sr. Chover no ha fet
cap referència quant a les negociacions, com que no és una gran negociació? Hem
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aconseguit tot el baix. Enhorabona per aconseguir tot el baix. Però, home, fique tot al
sac. I aqueixos 4.000 metres de sòl urbanitzable, que té molts milers de metres quadrats
sostre en una situació estratègica de Sagunt, això no val res, Sr. Chover? Això és per a
tirar-ho per la borda i per a oblidar-se? Per això entendrà que no li felicitem per la
negociació.

Això ens sembla que és un desastre en la negociació i és un punt negre
absolutament insalvable quan el cost global de l’edifici, o de l’operació, per dir-ho així,
perquè sembla que ací va inclòs Fundació Bancaixa, interessos, amortitzacions,
principal, i no se sap quines coses més, arriba a quasi mil milions de pessetes, com ha
dit Zarzoso.

Mire, el problema, el problema de tot açò consisteix en el fet que vostès com a
Equip de Govern van signar un acord en què acordaven l’adquisició de Bancaixa Camí
Reial, vinculada a un informe econòmic dels serveis municipals que donen viabilitat a
aqueixa adquisició. I a l’inici dels estudis per a la construcció d’un nou edifici amb el
vistiplau a la solució temporal per part del comitè municipal de salut laboral. Jo no sé
res de tot això, jo no sé res de tot això. De nou, vostès signen acords i després els
incompleixen. No es pot reunir l’equip de govern i fa un pacte de govern per a després
no complir-ho. No han tingut en compte res d’això. I vostès han arribat a aquesta
situació kafkiana de convertir unes dependències que ara són d’un entitat financera, en
edifici municipal per a després convertir-ho en centre cívic, per a vendre’ls la cabra a
Esquerra Unida. És així de senzill, és així de senzill.

Però qualsevol observador des de fora ho veu. Fins i tot, fixe’s, des d’Esquerra
Unida, almenys els regidors, s’estan deixant enganyar, segurament agents o assemblea
no l’estan enganyant, però els regidors s’estan deixant enganyar perquè el vaixell
segueix cap a avances. I això ens sembla lamentable, ens sembla lamentable. On està
aqueix projecte del nou edifici internuclis administratiu? On està? On està l’informe del
comitè de salut laboral? On està? Realment, vostès estan fent aquesta barata per a
sostenir viu un equip de govern que viu instal·lat en la crisi. Que el Sr. Chover se’n vaja
a la Generalitat Valenciana, bo.

Avui hem vist un exemple de com actua la Generalitat Valenciana, anticipant-se
al propi Ajuntament per a resoldre el problema de la inundació a Almardà. Així actua,
amb rapidesa, amb eficàcia, i posant els recursos damunt de la taula per a resoldre el
problema dels ciutadans. Així actua la Generalitat Valenciana. Ací està l’exemple. Ací
tenen un exemple.

Mire, en l’assumpte del pàrquing de Sants de la Pedra, nosaltres, nosaltres érem
un equip de govern que teníem tretze vots, però que parlàvem les coses. L’aparcament
de Sants de la Pedra, crec que va ser en quatre ocasions, en quatre ocasions a comissió
de patrimoni per a decidir, per a decidir, quin sistema era l’idoni. I tots els grups
municipals vam estar d’acord en què el sistema idoni era el del projecte, execució i
gestió. I ho votem per unanimitat, Sr. Chover, fins a vostès que no votaven res per
unanimitat, es van veure obligats a votar per unanimitat. Perquè era una qüestió que
s’havia parlat, que s’havia debatut i que s’havia fet de forma transparent.

Per tant, sap vostè quin és l’empastre que hi ha? No és ni l’empastre del projecte,
ni l’empastre de l’execució del pàrquing. L’empastre és la gestió d’aqueixa obra, que
des de l’Ajuntament s’ha realitzat. Per això ho tenia Zarzoso en el 2003. Li garantisc
que nosaltres haguérem tingut obert l’aparcament en el 2003. Li garantisc que haguera
estat fet l’aparcament tindríem adjudicades les places per als propietaris. Li garantisc



97

que haguera estat establida l’hora convenientment a través d’una reglamentació. Li ho
garantisc.

Vostès no han fet res d’això, Sr. Chover, deixen de tirar balons fora, a la
Generalitat, a l’empresa, als d’abans. Assumisquen la seua responsabilitat. Si vostès no
executen inversions és perquè no saben. És perquè, a pesar de tenir un equip de govern
sòlid, resulta que aproven els pressupostos en el mes de juny, i així és molt difícil. I amb
la capacitat de gestió que estan demostrant és impossible, impossible.

Res més, Sra. Alcaldessa, voldria finalitzar dient simplement que aqueixa
al·lusió a la moció de censura del 97 respecte que què és la primera cosa que vam fer,
sap el que vam haver de fer? Mire, teníem un deute de 2.000 milions de pessetes l’any
97. Hi havia factures sense consignació pressupostària per quasi mil milions de
pessetes, que no apareixien en cap comptabilitat, quasi mil milions de pessetes que
s’anaven arrossegant com una pilota any rere any. Sap el que vam fer? Un pla de
sanejament municipal que va portar a les arques municipals a la millor situació
financera que ha tingut aquest Ajuntament mai, i que va aconseguir estar en les millors
ràtios, com bé ha dit Zarzoso abans, de les poblacions de 50.000 habitants sent la
primera , i de les millors de més de 20.000 habitants. Això és el que vam fer nosaltres
de gestió econòmica. Per tant, podran dir-nos el que vulguen, qualsevol crítica. Però
quant a la gestió econòmica que ha fet l’equip de govern i quant a la situació econòmica
que s’han trobat vostès, de veritat ací no tenen cap línia d’atac. Gràcies.”
 

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, diu: “Bé, no volia jo
parlar d’açò, ni tan sols d’això de l’edifici Bancaixa, perquè jo, ja parlem de l’edifici
Bancaixa en el moment en què tractem els pressupostos. Jo, com a regidora d’Hisenda
havia portat el préstecs d’adquisició, ja que els pressupostos van ser aprovats també per
Esquerra Unida, per cert. Però ja que el Sr. Castelló s’encabota a continuar parlant del
pàrquing li diré; que vostès no hagueren recepcionat les obres tampoc. Perquè,
efectivament, nosaltres vam estar d’acord amb el procediment que s’havia de seguir per
a realitzar aqueix pàrquing. Però això no vol dir que el que estiguérem d’acord amb
aqueix procediment, que nosaltres  coneguérem com vostè que era regidor d’Urbanisme
en què consistia aqueix projecte. Ni estiguérem negociant amb ells, perdó, ni estiguérem
negociant amb ells les modificacions que al senyor exalcalde li interessaven. Nosaltres
no vam estar en aqueixes modificacions.

Però, mire, tampoc ho hagueren recepcionat, i sap per què? Perquè els tècnics
del departament d’Urbanisme continuen sent els mateixos i vostè no hi haguera
recepcionat, perdó, vostè no hi haguera recepcionat unes obres amb un informe en
contra dels tècnics. O sí, Sr. Castelló? No, no, Sr. Castelló, no hi haguera recepcionat
unes obres per la responsabilitat que això implica amb un informe contrari dels tècnics
municipals que continuen sent els mateixos. Saben el que vostès van fer quan van entrar
després de la moció de censura? Si tots ho sabem, vostès van fer un pla de sanejament
financer, renegociaren  el deute dels préstecs.

Bé, però vostè oblida dir que abans de la moció de censura l’equip de govern del
Sr. Girona, va intentar en diverses ocasions renegociar aqueixa deute, perquè
efectivament era absurd estar pagant  uns interessos, jo no sé en quant estaven, però
possiblement al 18 o al 20 quan els interessos estaven al 4. I vostès, com a oposició
responsable que van ser, es van negar a la renegociació del deute. I el que van fer va ser,
tot just fer la moció de censura, fer justament això que li van negar fer al Sr. Girona.
Això és el que van fer vostès després de la moció de censura. Bé, i ara anem al que
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m’interessa que és als préstecs. I, perquè la gent ho entenga perquè miren sí que és
necessari, perquè, mire, sí s’estan executant les inversions, fins i tot vostè oblida que
moltes de les inversions que tenim en aquest pressupost, que estan finançades amb
préstecs, vénen del seu pressupost. Perquè saben que són inversions que no s’executen
en el mateix any, que tenen anualitats, que tenen, per ser finançades amb préstec,
finançament afectat. I per tenir finançament afectat han de passar al següent exercici. I
vostè ho sap. I és necessari traure els diners, hem aguantat el que s’ha pogut, i ens hem
estalviat el pagar interessos, però ara cal continuar pagant aqueixes inversions i vostè ho
sap molt bé.

Però, perquè els ciutadans que avui ens acompanyen ho entenguen molt bé, jo
crec que ho van a entendre magníficament perquè tot el món demana préstecs. Avui en
dia la cosa és així, quan vol comprar quelcom demana préstecs. Tant de bo, quan
demanem un préstec a tots ens els deixaren a 30 anys. Perquè quan un demana un
préstec el que valora és què em va a costar a l’any?, quant vaig a haver de pagar al
mes?, i si ho puc pagar, veritat que sí? Bé, açò ho van a entendre, i així li vaig a donar
l’explicació al Sr. Zarzoso de per què a 30 anys. Miren, el préstec de Bancaixa és un
préstec més elevat, perquè és de 2.825.000 € i l’altre d’inversions amb el Sabadell és de
2.318.000 €, val? Bé. L’anualitat teòrica, l’anualitat que hem de pagar en el cas del
préstec inferior del Sabadell és més elevada, o siga a l’any pagarem 158.832 €, i en el de
Bancaixa. Per descomptat, l’exemple d’educació que vostès donen en tots els plens és
increïble.

Mire, jo crec que açò els ciutadans ho entenen molt bé, no? Estem traient un
préstecs que anualment ens costa menys diners, a pesar que l’import és major. Tant de
bo ens ho feren a tots quan comprarem una casa, em sembla a mi. Però, a més, el préstec
del Sabadell sí que té despeses d’amortització, perquè té cobertura, però el préstec, com
he dit abans, del Bancaixa no té despeses d’amortització si nosaltres decidim amortitzar
aqueixa quantitat. I, per descomptat, que pot donar lloc que podem amortitzar-la, i
l’amortitzarem, i l’amortitzarem. I no pagarem els interessos, i no pagarem despeses
d’amortització. Fixe’s, si comparant el que els acabe de dir és fàcil d’entendre per què el
préstec de Bancaixa amb independència. I, a part, o a més, de tot el que han dit del tema
de l’edifici Bancaixa. Fixa’t si és fàcil d’entendre que és un préstec en bones
condicions, precisament, perquè és a 30 anys.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, de conformitat amb el dictamen de la
Comissió Informativa Especial de Comptes i Serveis Econòmics, per 13 vots a favor de
PSOE, EU i BLOC, 2 vots en contra de SP i 8 abstencions de PP i SCP, ACORDA:

PRIMER: Adjudicar a Bancaixa l’operació de préstec per un import de
2.825.000 euros per a finançar l’adquisició de l’edifici de Camí Reial per a Centre Cívic
d’acord amb les característiques previstes en el part dispositiva.

SEGON: Adjudicar a Dexia Sabadell Banc Local, SA, l’operació de préstec de
2.318.765,90 euros per a finançar part de les inversions previstes en el Pressupost
Municipal de 2004 d’acord amb les característiques previstes en el part dispositiva.

TERCER: Sol·licitar l’autorització corresponent al Ministeri d’Hisenda per a la
signatura dels esmentats préstecs.

QUART: Autoritzar la Sra. Alcaldessa a la signatura de tots els documents
públics i privats que calguen per a l’efectivitat d’aquest acord.
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Després de la votació, concedit un torn d’explicació del vot, el portaveu del grup
SCP, Sr. CORTÉS, indica: “Bé, jo crec que ací s’ha comentat per part de Marcelino
primer i després per part d’Alfredo un tema molt important, i és que ha quedat en l’aire
la possibilitat d’un pilotada urbanística. Jo pense que ha quedat en l’aire. I jo el que vull
és que es garantisca d’alguna manera que aqueix terreny, aqueix edifici, que és la
guarderia del Nió Jesús, continue mantenint el fi per al que es va construir en el seu
moment, i el fi per al que s’està dedicant, siga cultural, siga social, siga educatiu. Però,
lògicament, que no siga immobiliari, perquè lògicament menut pastís ens estaríem
menjant si els pagàrem a Bancaixa els quatre-cents i pic milions i a més li estiguérem
requalificant d’ací a quatre dies un terreny per a construir un muntó d’habitatges.”

18 APROVACIÓ PLA D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I
SANEJAMENT FINANCER AJUNTAMENT DE SAGUNT 2005-2007

Obert el primer torn d’intervencions, la regidora-delegada d’Hisenda, Sra.
HERNÁNDEZ, indica: “Bé, sí, a veure. No m’ha donat temps a això. Vegem, no sé si,
després intentarem girar-ho un poquet. Bé, en primer lloc el que vull aclarir, vull
començar dient que és cert el que abans plantejava el Sr. Zarzoso del tema de
l’estabilitat, però també és cert que quan es van tractar els pressupostos, aquesta regidor
d’hisenda va dir que efectivament aqueix pressupost trencava amb l’estabilitat
pressupostària. No complia amb la Llei d’estabilitat pressupostària. Però que la pròpia
llei dóna el mecanisme per a, dins, en un termini de 3 anys reprendre aqueixa estabilitat
pressupostària mitjançant la presentació d’un pla financer. Això és el que estem fent,
per un costat.

Però és que no sols estem fent un pla per a recobrar l’estabilitat pressupostària,
no. El que estem fent és quelcom molt més important, perquè unit a aquest pla
d’estabilitat pressupostària farem un pla de sanejament econòmic. Per què? Perquè
també ens obliga la Llei, però no la Llei d’estabilitat pressupostària. Ens obliga el Text
Refós de la Llei d’Hisendes Locals. I per què aquest pla? Aquest pla és perquè la
liquidació del 2003, del pressupost del 2003, es produeix un estalvi net negatiu, un
estalvi net negatiu. I això és el que ens porta, complint el Text Refós del la Llei
d’Hisendes Locals, a tenir que elaborar aquest pla de sanejament econòmic. El que
ocorre és que el mateix pla ens va a servir per a aconseguir els dos objectius. Per què es
produeix aquest estalvi negatiu? Que encara que es produeix en la liquidació del 2003,
pressupost que va elaborar l’equip de govern anterior, la veritat, i estaria mentint si no
ho diguera, és que tenim en aquest Ajuntament un mal endèmic, i és que encara que els
ingressos corrents ens creixen, les despeses corrents ens creixen a un major ritme. I
aqueixa és una tendència habitual d’aquest Ajuntament, que aquest equip de govern vol
que pare.

Ho van a veure, li ho vaig a intentar explicar primer, vaig a, perquè veuen la
tendència que ha portat l’Ajuntament, i després seguirem amb el pla. És que és
complicat. Vegem, aquesta és la gràfica, no sé si ho veuen, aquesta és la gràfica que
representa els ingressos i les despeses des de l’any 98. Tots recordaran que fins a l’any
99, com ho hem esmentat abans, es va realitzar un pla de sanejament financer que
acabava en el 99. Que tenia unes mesures totalment diferents de les que avui en dia
necessitem. Són totalment diferents perquè en aquell llavors, com hem vist abans, hi
havia un deute que es podia refinançar perquè s’estaven pagant interessos que no
procedien. I perquè, a més, en aquell pla es va incloure unes mesures fiscals i es van
pujar els impostos l’any 98 un 20%.
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Aqueixes eren mesures del pla anterior que acaba en el 99. Per això, fins al 99,
un poquet més cap avant, els ingressos es mantenien un poquet més alts que les
despeses. La línia blava són els ingressos. La línia roja són les despeses. Llavors,
arribem al 2001 on les despeses comencen ja a ajuntar-se amb el nivell d’ingressos. Les
despeses, ací en aquesta punta del 2002, efectivament estan per davall dels ingressos,
però perquè és una punta d’uns ingressos extraordinaris que van ser la regasificadora,
les obres de la regasificadora. Però a partir d’aqueix ingrés extraordinari del 2002, la
tendència de les despeses és tornar a pujar. I en el 2003 pugen i sobrepassen els
ingressos. Si ací s’observa que torna a abaixar és perquè torna a haver-hi una punta
d’aquest pressupost del 2004, que és la llicència d’obres, em senten tots veritat?, la
llicència d’obres de cicle combinat. Com poden observar la tendència de les despeses és
créixer a un ritme més alt que els ingressos. I això porta al 2003 a produir un estalvi net
negatiu. Perquè entenguen millor això de l’estalvi net negatiu. Bé, el pressupost, tenim
els ingressos, el que anomenem ingressos corrents que comprenen els capítols 1, 2, 3, 4,
i 5 que són impostos directes, l’IBI, tots menys l’impost de construccions que és un
impost indirecte, les taxes, les subvencions que rebem d’altres administracions, i els
ingressos patrimonials.

En la despesa corrent tenim les despeses de personal, els de compres i serveis
que són els que normalment sempre se’n solen anar i creixen molt ràpid, i que cal
controlar fonamentalment, els interessos que paguem dels préstecs i les subvencions, les
subvencions que donem nosaltres. Després, ací baix, en el part de despeses, que estan
les amortitzacions dels préstecs, aquest quadret xicotet. Què ocorre?, si el nostre ingrés
corrent després d’aplicar-li les amortitzacions, després d’aplicar-li el pagament dels
préstecs, després de pagar-los, no és prou, tindrem un estalvi negatiu, un estalvi net
negatiu. Amb la qual cosa, si volem comprendre unes inversions no tindrem més remei
que endeutar-nos, que pagar-les amb subvencions que no depenen de nosaltres, perquè
dependrà de les subvencions que ens vulguen donar o que podem aconseguir o dels
diners que tinga la Generalitat o dels diners que tinga l’estat per a poder  subvencionar-
nos aqueixes inversions. I les alienacions d’inversions, la venda de solars que se sol dir.
D’acord, això és el que ocorre quan ens trobem en aquesta situació que és la del 2004.
Per això en les inversions del 2004, el 59,29% ha hagut d’anar finançat amb préstec, el
10,57 va amb subvencions i el 27,43 va amb alienació de terrenys.

El pla el que proposa és complir l’estabilitat i generar un estalvi positiu, o siga
transformar el negatiu en positiu, però no sols això, sinó que aquest estalvi positiu siga
d’aproximadament 3 milions d’euros per a poder destinar-los a inversions, no tenir que
recórrer a l’endeutament i a més finançar les nostres inversions amb els nostres estalvis.
Crec que ha quedat clar la necessitat del pla, tant el d’estabilitat com el de sanejament.
Per a aconseguir aquests objectius en el pla es recullen mesures de caràcter fiscal,
pressupostari, i de gestió sobre ingressos i despeses que permeten preveure un
creixement dels ingressos ajustat a l’evolució que els mateixos han tingut, i un
creixement de les despeses corrents controlat. En matèria d’ingressos corrents, els
capítols 1 a 4, el seu creixement es preveu tenint en compte les següents mesures. 

Capítol 1, el d’impostos directes, l’IBI, els vehicles, les plusvàlues, tot aqueix
tipus d’impost excepte el de construccions, torne a repetir que ho veurem en el següent
capítol. Sobre aquests impostos directes s’aplica una de les mesures fiscals més
importants, per no dir l’única que té el pla, i és l’increment del tipus de l’IBI. Cal fer un
esforç fiscal, incrementant en la previsió per al 2005 l’impost de béns immobles de
naturalesa urbana en l’IPC interanual, que en aquests moments està en el 3,3. Aquest
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increment ho farem per al 2005. I es té, a més, en compte per a marcar l’evolució
d’aquest impost, les millores en la gestió que proporcionarà el conveni signat amb el
cadastre, que ja està en funcionament, ja està contractada l’empresa, la qual cosa donarà
una major agilitat en la gestió de l’IBI, i a més com aquesta empresa també es dedica,
també ens fa la inspecció, una major inspecció per a alçar les bosses de frau que hi ha en
l’IBI. Sobre la resta dels impostos, perdó, directes, en principi no es contempla en el pla
l’increment d’aquests tipus en el període de vigència del pla, o siga que els altres
impostos, el de vehicles, tots els que he esmentat abans, en principi no es contemplen,
increments dels tipus sobre ells. Però sí que hi ha expectatives d’augmentar la
recaptació com a conseqüència del creixement econòmic a curt termini que
proporcionarà el desenvolupament dels polígons industrials de Parc Sagunt 1, i Camí a
la Mar, així com l’eminent desenvolupament dels nous programes d’actuacions
urbanístiques de les noves construccions d’habitatges.

En el capítol 2 d’impostos indirectes, on està l’impost sobre construccions. És un
impost que té moltes oscil·lacions, ho hem pogut veure abans en el gràfic quan pujaven
molt els ingressos han sigut amb dues puntes on s’han contemplat l’impostos sobre
construccions, o siga la llicència d’obres que ha pagat en un cas la regasificadora i en el
2004 la tèrmica. O siga és un impost que oscil·la molt les quantitats. Sobre el qual no es
preveu en el pla cap increment del tipus d’aquest impost, però sí que mesures en millora
de la gestió amb l’adequació de l’ordenança. Saben que en l’impost sobre construccions
hi ha obres menors que es paguen en funció de mòduls dels materials, i el que estem
estudiant és l’ordenança perquè les obres majors també, en compte d’anar per projectes
vagen també en funció de mòduls de materials utilitzats i d’obra. També es té en compte
en aquest impost la previsió de la seua evolució, els paràmetres de creixement econòmic
que hem esmentat anteriorment, una major construcció tant de noves indústries com de
nous habitatges.

En el capítol 3 de les taxes no es preveu, en principi, increments de la mateixa
més que l’estrictament necessari per a mantenir els seus graus de cobertura. El que
normalment s’aconsegueix, s’aconsegueix, amb pujades exclusivament del IPC. En les
taxes sí que es plantegen mesures de millora per a aconseguir una major recaptació, que
permetran, per tant, un millor rendiment de les taxes. Són mesures que incideixen sobre
la recaptació i inspecció del frau. Des de gestió tributària s’estan posant en marxa
mecanismes per a evitar aquest frau fent compatibles la documentació i la informació
que ens faciliten els notaris sobre les plusvàlues i la documentació que nosaltres tenim
sobre l’IBI. Ho anem a fer compatible, o encaixar, d’alguna manera perquè les aigües, el
clavegueram, el fem, podem procedir a donar altes d’ofici, perquè saben que hi ha
moltes vegades que quan es produeix una transmissió entre habitatges no es donen
d’alta. El nou propietari no canvia la titularitat a l’aigua, per tant no està canviada ni a
l’aigua, ni al clavegueram, ni en el fem. Intentarem, amb aquestes mesures de gestió,
unir ambdues informacions per a procedir a les altes d’ofici. Es va a incidir també en el
pla, en la reducció dels costos dels serveis finançats amb taxes, com s’ha començat a fer
ja en Esports amb les mesures que s’estan prenent. Quan tractem la taxa d’esports
veurem que l’increment és molt baix, dels costos. I en ser tan baix aconseguim que,
incrementant en el IPC, s’engrandisca, incrementem el grau de cobertura. O com les
mesures que s’estan prenent en la SAG, que ja estan començant a donar resultats,
perquè la SAG amb les actuacions que està tenint ha aconseguit que els seus costos
siguen molt inferiors al IPC. Tot açò té un eminent reflex a les arques municipals, ja que
és la SAG l’empresa que ens presta aqueixos serveis. Bé, en la taxa, normalment la
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tendència en aquests últims anys és d’un creixement entre el 7 i el 8%, i aquest és el
creixement que es preveu en el pla.

En el capítol 4, de transferències corrents, on es recull la participació en els
tributs de l’estat i les subvencions corrents, quant a la participació en els tributs de
l’estat parlem d’uns ingressos que no depenen directament de la gestió municipal.
Llavors, la participació dels tributs en l’estat està relacionada amb la població que té el
municipi. Però, no obstant, encara que no depèn de nosaltres, tenint en compte que en
aquests últims anys la tendència ha sigut d’un creixement del 5% calculant-se sobre una
base de població que no estava ajustada a la realitat, a causa dels problemes que existien
en els padrons municipals la base poblacional que es tenia en compte per l’estat per a la
participació dels tributs era de 57.000 habitants. Aquest error ja s’ha solucionat el
problema, i en l’actualitat, la base de càlcul és de 62.000 habitants. És raonable, per
tant, contemplar un increment de tot el capítol per al 2005 del 10%. I el manteniment
d’un alt nivell de creixement per als següents exercicis, a causa del ritme a què
continuen augmentant la població del municipi.

En el capítol 5, d’ingressos patrimonials, es recullen fonamentalment les
concessions. En aquest capítol es van pressupostar, ja ho hem dit abans, tant per al 2003
com per al 2004, les concessions del pàrquing de Sants de la Pedra sense que s’hagen
fet efectives. Pel que sent molt prudents, molt prudents, aqueixos 600.000 € s’han
previst en aquest pla repartits en dues anualitats, en la del 2005 i en la del 2006. Per
això, en les previsions del pla, en aquest capítol no creixen sinó que decreixen respecte
al 2004. Respecte a les despeses corrents, les mesures contemplades són
fonamentalment de millora de la gestió i pressupostàries. Així, en matèria de personal,
jo crec que hi ha una aposta forta de l’equip de govern per  mantenir una política no
incrementalista. En el pressupost del 2004 es va fer un esforç gran, perquè calia abordar
el tema de la seguretat ciutadana, i, com tots vostès recordaran, es van incorporar places,
moltes places, de policia i això té unes repercussions pressupostàries. Bé, a partir del
2004 el que planteja l’equip de  govern és mantenir un compromís de mantenir, d’una
política no incrementalista i de tendir més a la reassignació dels efectius amb què
compte l’Ajuntament, distribuir millor als nostres treballadors. Quant a les compres en
béns corrents i serveis s’aplicaran mesures de gestió que controlen la despesa i que
permeten que aqueixa mitjana del 10% de creixement que han tingut en aquests últims
anys quede reduïda a la meitat en el 2007, en un 5%. Açò és una mesura important, un
compromís molt important, perquè les despeses en béns corrents solen ser els que, ja ho
he dit abans, els que més se’n solen anar de mare, per dir-ho d’alguna manera. Aquestes
mesures sobre la gestió de les despeses ja estan tenint els seus fruits en el cost dels
serveis que presta la SAG, ho hem vist abans, ja que els seus costos estan creixent per
davall del IPC. La qual cosa resulta extremadament important tenint en compte el gran
pes que el cost d’aquests serveis, els serveis de la SAG, té en el capítol que estem
tractant i en el pressupost en global.

Per tant, amb totes aquestes mesures el pla financer conté unes previsions que
ens permeten en el 2007 complir amb els dos objectius de què parlàvem abans, per un
costat l’estabilitat pressupostària, i per l’altre costat l’estalvi net positiu. Per això el
quadre, en el 2007, passaria a ser així. El que es pretén és que en el 2007, el que es
pretén amb aquest pla i els objectius que se cerquen amb un compromís seriós de
l’equip de govern, quedaria en el 2007 de la següent manera; generaríem aqueix estalvi
net positiu, que he dit abans que en uns tres milions d’euros, que ens permetria,
mantenint durant els tres anys en què dura el pla unes inversions de mil milions de
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pessetes, de 6.000 €, invertim, no és que aturem d’invertir sinó que continuarem
invertint però a mil milions per any, de pessetes. Perquè entre altres coses és la capacitat
que aquest Ajuntament té per a invertir. Mantenint aqueix ritme d’inversions, el que sí
que aconseguiríem en el 2007 és que 42,50% d’aqueixes inversions les poguérem
finançar amb recursos nostres, amb aqueix estalvi positiu que es pretén. Les alienacions
d’inversions les hem contemplat creixent un poquet. Perquè tots recordaran, que ja ho
vam dir quan parlem del pressupost, que és intenció de l’equip de govern procedir a la
venda d’aquells béns, d’aquells edificis que amb el nou edifici administratiu i amb el
Centre Cívic de Bancaixa, no seran utilitzats, se’n va a procedir a la seua venda, amb la
qual cosa s’ha incrementat un poquet la previsió en l’alienació de les inversions. Amb
l’alienació d’inversions finançaríem el 26,27%. Amb les subvencions el percentatge es
manté igual, perquè hem sigut molt previsors en el sentit que no hem volgut incrementar
aquestes subvencions, les hem considerat amb la mateixa quantitat que les tenim en
aquest moment. Ja saben que les subvencions les podrem rebre o no en funció de
l’economia d’altres administracions. Per això hem sigut prudents i el percentatge
continua sent el mateix. I amb préstecs un 15%, un 15%, si recorden amb anterioritat
estem finançant amb préstec el 50,29%, passarem en el 2007 al 15% en haver generat
aqueixos recursos propis. Generem recursos propis, ens alliberem de l’estalvi  negatiu,
ho destinem a inversió, no demanem tant de préstec, complim l’estabilitat
pressupostària. Moltes gràcies.”

El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, diu: “De nou bona vesprada, com a
lliçó magistral no està gens malament, però lògicament perdonen que dubtem, o
almenys jo dubte que aqueix plantejament teòric siguen capaços de portar-ho a la
pràctica. Jo el que he vist fins al moment ha sigut tot al contrari de ho han exposat en
aqueixa pissarra. El que he vist fins al moment és que hi ha hagut un increment terrible
de les despeses corrents. He vist una despesa corrent en personal, que a més del tema de
la policia, que està molt bé, jo crec que hi ha hagut un increment superior. Perquè no
crec que la policia haja incrementat el personal en un 14 i escaig %, prop del 15%,
tenint en compte el IPC de l’increment general. I, per tant, dubte, dubte, perquè a més és
que jo això ho he viscut, dubte que açò que vostès proposen ací siguen capaços de
portar-ho a la pràctica.

Per tant, lògicament no comptaran, almenys, amb el nostre suport perquè no
tenim cap convicció ni cap seguretat que siguen capaços, el tripartit, de dur a terme
aquest projecte que sí que seria un projecte important per a estabilitzar l’Ajuntament.
Però que entenem que d’alguna manera l’estalvi net aqueix que vostès exposen ací no
ha sigut, ni més ni menys, que una excusa per a intentar dur a terme uns préstecs
importants. Aqueix estalvi net, que en principi és insignificant donat el volum de
pressupost. Això, diria una paraula però em vaig a callar. Vull dir-te que els números
són tan mal·leables, en el sentit que si hagueren tingut voluntat que aqueix estalvi net
negatiu no haguera aparegut en els pressupostos, o no haguera aparegut en l’estudi,
lògicament no haguera aparegut de cap manera. Per tant, els ha vingut molt bé, o han
intentat d’alguna manera que apareguera aqueix estalvi negatiu para d’alguna manera
justificar els préstecs que a continuació vostès sol·licitaran. Res més.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, assenyala: “És la segona vegada que un
pla de sanejament, que és fruit de la nefasta, caòtica i irracional gestió econòmica
d’aquest equip de govern, que va culminar amb el seu pressupost de 2004, que és una
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pantomima demagògica pamfletària generadora d’estalvi net negatiu. Mire, faré una
comparació com ha anat evolucionant els increments de despesa corrent amb els
d’ingressos corrents amb despeses corrents, per a veure com s’ha recollit aqueix estalvi
net. Molt senzill, perquè els ciutadans ho entenguen el que és l’estalvi net perquè sinó és
favada que per a fer el que ha fet la Sra. Hernández val més no dir res, perquè ho
entenguen. Un matrimoni ingressa al mes 100 pessetes, antigues pessetes, 100 milions
de pessetes i gasta, aqueixos són els ingressos corrents que té aqueixa família, i gasta a
menjar, a vestir, a pagar la lletra del televisor, 80 pessetes. Si ho restem, de 100 llevem
80, ens queden 20 pessetes positives. Aqueixa família no té cap problema per a anar
circulant per ací i perquè aqueixos diners els puguen invertir en el que li done la gana,
en el cas de l’Ajuntament en inversions. Que siga al revés, els ingressos corrents 100
pessetes, les despeses corrents 120 pessetes. Si restem ens queden menys 20 pessetes i
la dona li diu al marit, com és natural, sent açò no és marxa, eh, a veure per on tirem. És
el que ha passat en aquest Ajuntament.

Bo, si aqueix concepte el tenen clar veuran que la diferència entre ingressos
corrents i despeses corrents l’any 1999, en el qual vaig tenir l’honor de ser regidor
d’Hisenda, van ser del 16,57% dels ingressos corrents, una cosa francament
espectacular. Crec que difícilment repetible mai. L’any 2000 van ser el 12, 36% dels
ingressos corrents, immillorable, magnífic. Arribem a l’any 2001, any negre de
l’anterior legislatura, des del punt de vista econòmic, i jo m’assabente, em diuen, serveis
econòmics, diu; Zarzoso, enguany l’estalvi net et dóna menys 0,67 pessetes, em dóna
negatiu, negatiu. Els índexs econòmics van ser resultats pressupostari ajustat menys
83,4 milions de pessetes. Romanent de tresoreria per a despeses generals menys 131,4
milions de pessetes. Estalvi net menys 7,8 milions de pessetes. Francament va ser el dia,
un dia per a mi molt trist, li ho dic de veritat, vaig pujar immediatament a l’Alcaldia,
Silvestre Borrás, molt més expert que jo en aquestes coses em va animar, em va donar
la seua confiança i em va dir; pren les mesures que cregues convenients. No se’m va
acudir, no se’m va acudir presentar un pla de sanejament, i l’estalvi net em va donar
negatiu, no se’m va acudir. Què va ser el que vaig fer? Vaig recollir informació, i
gràcies que teníem, tenim, un gran interventor, no ho dic perquè estiga ací, la primera
mesura que em va dir, diu; has d’espantar els teus regidors, has d’espantar-los perquè no
et demanen un duro. I efectivament jo vaig començar a donar trenques per ací, no
demanar que ens afonem i tal. I al costat es van prendre una sèrie de mesures
conjunturals, aqueix era la meua pena, aqueixa era la meua pena, i una sèrie de mesures
que van consistir en tres fonamentalment, vaig pujar impostos i taxes pràcticament el
IPC, vaig fixar els pressupostos de personal i béns corrents i serveis els vaig fixar en,
escolte!, et dic dades que són vertaders, en un 7% i les inversions procurem paralitzar-
les el màxim que es va poder.

El resultat va ser francament espectacular. L’any 2002 es va obtenir un estalvi
net del 8,24% dels ingressos corrents que ja eren superiors als 5.000 milions de
pessetes, espectacular. Amb aquest pla, amb aquest pla, que és el conte de la lletera, el
conte de la lletera, perquè hauràs vist que sempre parla condicionadament i
aconseguirem, i aconseguirem, els objectius que tenen programats al final de l’any 2007
és aconseguir un 5% d’estalvi en els ingressos corrents, en tres anys. Quan en un sol any
nosaltres passem d’un estalvi net negatiu a un estalvi net positiu del 8,24%. I arribem a
l’any 2003, l’any 2003 va ser any electoral, el partit popular va guanyar les eleccions,
però ens va ser impossible, impossible formar govern, se’n recorda vostè, Sra.
Hernández? Ens va ser impossible formar govern. En aqueix any 2003, és decisiu, és
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decisiu perquè va ser el moment on aquest equip de govern hauria d’haver presos
solucions per a no arribar, aquest Ajuntament, a un pla de sanejament. En el moment,
faltaria a un mes o així aproximadament del tancament de l’exercici econòmic s’haurien
d’haver adonat, s’havien d’haver adonat que es quedaven sense estalvi net, es quedaven
sense estalvi net, s’havien d’haver adonat i haver pres les mesures oportunes, perquè els
ingressos corrents van augmentar un 4, 27% mentre que la despesa corrent va
augmentar un 13,53%. Aqueix va ser el moment clau que no va saber aprofitar aquest
equip de govern per a no estar ací amb un pla de sanejament.

Però el més greu no és això. Sí que es van donar compte, sí que es van donar
compte, però sap el que van fer? Van fer el pressupost de 2004 el més caòtic que vostès
es poden imaginar, irracional, impresentable i jo ho vaig dir, i jo ho vaig dir. Mire vostè,
aqueix pressupost quan devien enroscar les rosques de mala forma, de mala forma, què
van fer, un pressupost expansiu, no tenien ni idea de la situació econòmica en què es
trobava l’Ajuntament, en absolut, en absolut. Fixe’s els detalls que els diré jo.
Pressupost que van fer en el 2004, el seu pressupost. Ingressos corrents pugen un
10,9%, les despeses corrents els pugen el 14,5%. -tela marinera!, -tela marinera! Les
despeses de personal els incrementen el 14,86%. Les despeses en béns corrents i serveis
en un 18,84%. Açò és veritat. Açò no m’ho invente. Però és així, aqueixa és la
responsabilitat. Això és el que han de saber els ciutadans de Sagunt, els qui els estan
manant. Això és el vertaderament important, i les inversions van augmentar el 33,56%
per a no fer-les, per a no fer-les. Això té delicte, eh. No fan, vegem, el 33,56% però,
alerta, saben vostès com financen aqueixes inversions en el pressupost. És que açò, açò
és de jutjat de guàrdia. Amb estalvi net posen que hi havia que finança 300 milions, o
200 milions, quan ja sabien que no hi havia estalvi net. Amb venda de patrimoni
municipal de sòl 446 milions de pessetes i amb 855 milions de pessetes en préstecs.
Aqueix és el pressupost que ens hi ha abocat per la via ràpida a un pla de sanejament en
aquest Ajuntament que era totalment innecessari, que era totalment innecessari. Clar,
també, i amb una partida d’augment dels seus sous en el 289%, que també cal dir-ho,
també cal dir-ho. En aqueix Ple d’aprovació de pressupostos, i després diuen que no
faig una crítica constructiva que és el que vertaderament em dol. Jo els deia, jo els deia,
perquè estaven advertits, jo els deia; originaran un desfeta econòmica de tal magnitud
que només serà esmenable amb nous préstecs i disparant així l’endeutament.
Apunyalant la cartera del contribuent amb augments generalitzats dels tributs. Estic
segur que d’ací a dos anys deixaran l’Ajuntament en condicions semblants a la de
moció de censura del 97. Jo crec que el moment que ens porten ací un pla de sanejament
el temps m’ha donat la raó, el temps m’ha donat la raó.

I ara vegem, ara explicaré el seu pla de sanejament. Jo, si vostè vol, jo amb el
que he dit tinc prou, però si vostè vol que explique el seu pla de sanejament, ho
explique. Vegem, en aquest pla de sanejament, quant a ingressos corrents, hi ha una
cosa que crida poderosament l’atenció. Mire vostè, l’IBI, que els han dit que pujarà el
3,3 no s’ho creuen, no s’ho creuen. En el millor dels casos pujarà el 7,8, però és que,
això l’any 2005, però l’any 2006 els va a pujar un altre 7,8. En dos anys consecutius li
va a pujar a tots els ciutadans el 15,6. L’ICIO, que diuen que no ho van a pujar, sí que
diuen que modificaran la forma de liquidar l’ICIO mitjançant mòduls, sí que ho diu.
Mire, l’exemple ho tenim ben clar, en l’IAE no pujarien un duro, van modificar la forma
de liquidar l’ICIO, i resulta que els augments es mouen en una banda del 20,64% i del
31,50%. És mentida, Sra. Hernández, el que estic dient? És mentida. Ara, ara ho veurem
si és mentida perquè són papers del IAE fets pels serveis econòmics perquè els vegen
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vostès perquè diu que mentisc, que no ha pujat el IAE, recorden el que diu, eh, que
després va a haver de desmentir-ho, que no ha pujat del 20,64%, que és les vies de
tercera categoria fiscal al 31,50% que són les vies de primera categoria fiscal. I ha dit
que és mentida, que estic mentint.

Les taxes, mire, en les taxes en aquest pla de sanejament no es defineixen. Diuen
textualment; no pujaran més enllà del que és necessari. Escolte, i jo pregunte quant és el
que és necessari?, quant és el que és necessari? Perquè per a vostès el que és necessari
és la Banca Morgan, és que, vaja, açò ja, açò és increïble. Vegem, capítol de despeses,
el capítol de despeses, açò és ja, vaja, el conte de la lletera màxima. Bo, m’assec i
continuaré en el segon torn de paraula.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER,
exposa: “Jo només faré dues puntualitzacions, després Nuria li contestarà adequadament
a tot el que planteja. I és seguir l’exemple, jo tinc coneixement del pressupost del 2003 i
del 2004. I per seguir el seu exemple de la família, el que vostè va fer com a cap de
família en el pressupost del 2003 és molt senzill. Una família  ingressa 100, però diu
que ingressa 120. I una família gasta 100, però vostè diu que gasta 80. Això és el que va
fer vostè l’any 2003. I va fer un pressupost amb superàvit, va fer un pressupost amb
superàvit i al setembre i octubre vam haver de demanar un préstec de més de 300
milions de pessetes per a poder fer front a despeses tan previsibles com el fem i
l’enllumenat. Li ho hem dit moltes vegades, però vostè segueix amb la seua mateixa
història i la seua autoalabança permanent. Vostè ha sigut sens dubte el millor regidor
d’Hisenda des de l’any 1999 fins al 2003, sens dubte. Però això no vol dir que ho vaja a
ser a perpetuïtat, eh. Possiblement, eh?, no, home, jo esperaria que el Sr. Camps el
fitxara perquè sent de les seues files té seriosos problemes, té seriosos problemes
d’execució de pressupost i de deute, deute, bo, a palades, no? Si no el fitxa ell no sé
quina garantia em pot donar perquè el puga fitxar. Aqueixa és la dinàmica que vostè va
plantejar l’any 2003, enginyeria financera.

Aqueixa és la dinàmica que vostè va plantejar en el 2003. No es pot pretendre
fer creure a tot el món que el que es plantege en aquest moment, a punt d’iniciar la
redacció o anar donant els últims punts a la redacció del pressupost del 2005, segon
pressupost que elaborem, que estiguem plantejant un pla d’estabilitat i un pla de
sanejament, i això es dega únicament i exclusivament al mal que s’han fet els comptes
en el 2004. Doncs no, no ho pot pretendre vostè fer creure això a ningú. En la gràfica
s’ha vist perfectament com amb el seu pla de sanejament arriben bé fins al 99 inclòs,
però a partir del 2000, a partir del 2000 les despeses van creixent a un nivell superior al
dels ingressos. I els salva en el 2001 la campana de la regasificadora. Aqueixa és la
qüestió, no es pot pretendre tirar tots els mals d’una proposta de sanejament que
nosaltres l’hem entès des del punt de vista tècnic com a suficient i amb uns objectius
que són possibles d’aconseguir. I, per això, la plantegem en aquest Ple, perquè pensem
que aqueix pla de sanejament té uns objectius que poden aconseguir-se. I ho estem
plantejant, precisament, perquè considerem i en aquest primer any de pressupost sí que
hem plantejat quina és la nostra línia i quina és la nostra visió d’inversió en aquests
anys, i després toca, lògicament, anar adaptant aqueixa previsió a la resta. Jo crec que és
un plantejament seriós, un plantejament merament tècnic i que crec que mereix almenys
ser escoltat, i, lògicament, plantejar les discrepàncies que es tinguen respecte d’això.
Però em sembla que és un exercici de serietat i de responsabilitat plantejar amb el segon
pressupost un pla de sanejament per a conduir i arribar a l’any 2007, últim any de la
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legislatura, amb uns comptes equilibrats i no desbocades. Aqueixa és la qüestió, aqueixa
és la qüestió. Per tant, jo crec que aqueixes dues idees m’agradaria que quedaren
marcades clarament, que en el 2003 es presenta un pressupost que nosaltres patim
enganyós, perquè estaven crescudes les partides d’ingressos i reduïdes les de les
despeses. I, després, que el pla de sanejament no es presenta per un desfeta i per una
situació que es genere només amb el pressupost del 2004. Hi ha una seqüència que
condueix a aquesta solució que entenem que és la més idònia i per això la recolzarem.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, diu: “Vegem, Sr. Chover, afectuosament,
afectuosament, vostè creu que quan a finals de 2003 vostè es dóna compte que es queda
sense estalvi net, vostè no ha de prendre mesures dràstiques de contenció de la despesa,
de contenció de la despesa? Sr. Chover, Sr. Chover, i li ho estic dient sense cap tipus
d’acritud. No creu vostè que haja sigut on s’ha trobat la gran error de vostès? En compte
de, i el problema és que vostès operen econòmicament d’una forma totalment distinta,
irracional. Vostès fan un pressupost expansiu, expansiu, incontenible, no es pot
suportar. L’Ajuntament no pot suportar aqueix pressupost de cap de les formes. Home,
jo li he llegit algunes dades econòmiques. Escolte!, el 10,9 en ingressos corrents enfront
del 14,5 de despesa corrent. Augmenten la despesa de personal en el 14,86. Augmenten
la despesa en béns corrents i serveis en el 18,84. Les inversions vostès les apugen un
33% a costa de ser pagades en les seues tres quartes parts amb patrimoni municipal de
sòl i amb dos préstecs. Escolte! Vostè de veritat, de veritat creu que no van tenir vostès
prendre el motiu, les mesures adequades i no haguérem arribat a aquesta situació? Vostè
sap perfectament que li dic la veritat. Li he parlat del pla de sanejament en el seu
aspecte d’ingressos. Això de l’IBI, torne a repetir-ho, que això no es pot fer, no es pot
fer. Que vostè enguany puge el 15,6, puge el 7,8 i a l’any que ve el 7,8. Home, un
15,6% en dos anys d’augment de l’IBI perquè tots els ciutadans ho puguen entendre; de
cada 100 € pagaran 15,6 € més. Escolte, això és una barbaritat. Amb l’ICIO no em facen
el mateix que han fet que van fer amb el IAE. Escolte, que els increments han sigut
bestials. I sobre les taxes haurien de definir, haurien de definir, que no ho defineix en el
pressupost, no està definit quin serà l’increment real. Sinó que diuen segons les
necessitats, però quines necessitats? Escolte! Necessitats, aquest senyor en tindrà unes i
jo en tindré altres, però en un pla de sanejament això es queda en l’aire. L’augment de
taxes, segons necessitats, això es queda en l’aire, per l’amor de Déu.

Però és que, a més, és el que li dic, no deuen aprovar aquest pla de sanejament
perquè, com els falle alguna variable, vostès a l’Ajuntament ho van a afonar. Com els
falle una variable vostès ho van a afonar. I fixe’s el que li dic jo, vostès diuen; les
despeses de personal enguany, en el 2005, el 10%, en el 6 el 7%, i en el 7 el 6%. Sr.
Chover, vegem, vegem, despeses en béns corrents i serveis, home, el 7,39 ací fan ací
una manipulació de dades perquè em fiquen el capítol amb les transferències corrents,
aquest l’abaixe el 40, aquest l’apuge el 22, però al final la mitjana serà el 7,39, al final
és que vostès en aqueixos dos cobraran 280 milions de pessetes més en el 2005,
independentment de tot l’embolic que s’ha armat ací. Però el que sí que clama al cel, el
que sí que clama al cel i han de saber els ciutadans és que vostès, quant a inversions,
vostès enguany 2004 han tret 855 milions de pessetes. En el, ací ha estat explicant-ho,
ho ha estat explicant, el pla de sanejament. L’any 86 trauran 500 milions de pessetes.
L’any 2007 trauran 385 milions de pessetes. I en el 7 trauran 164 milions de pessetes.
Volen dir, miren, bé el que vol dir, que aquest equip de govern en quatre anys traurà
préstecs per un import de 1.905,2 milions de pessetes. Si a vostès unes d’aquestes
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variables se’ls dispara, vostès arruïnen l’Ajuntament, Sr. Chover. No se’ls ocórrega
aprovar aquest pla de sanejament. Faça’m cas, i més quan tenen un equip de govern que
el millor que puc dir del mateix és que no són capaços d’alçar un gat de la cua, no són
capaços. Llavors, el millor que poden fer és deixar les coses quietes, prendre mesures
dràstiques d’ajust de pressupost, i que Déu repartisca sort. El Grup Popular els va a
votar un no més gran que la catedral de Burgos.”

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, manifesta: “Jo, vostès han
vingut ací a veure de qui era la culpa en compte de preocupar-se de què s’aconsegueix
amb el pla, i si interessa o no interessa als ciutadans de Sagunt, i a aquest Ajuntament,
clar. Perquè, a més, hem sentit coses que jo, d’altra banda, algunes ja les havia dit.
Efectivament, hi havia un pla de sanejament fins a l’any 99, ho he dit, d’acord. Amb uns
condicionants i per a solucionar uns problemes que en l’actualitat no tenim.

I no tenim a pesar del pressupost del 2004, com diu el Sr. Zarzoso, perquè el
nostre nivell d’endeutament és molt bo, amb el pressupost del 2204. Ens situem en un
nivell d’endeutament del 67% i el permès és el 110. Caldria preguntar-li a la Sra. Rita
Barberá què li sembla estar en un nivell del 109,99. Nosaltres estem en un 67. El nostre
problema, el problema de l’Ajuntament no és el nivell d’endeutament, ni el deute que
tenim. A més, amb aquest pla, a final del 2007 tindrem un endeutament, es preveu un
endeutament de 3.000 milions de pessetes, que és el mateix endeutament que teníem
l’any 97, però amb tot el que ha plogut des de llavors, el mateix endeutament.

En tot cas, l’endeutament de l’Ajuntament no és problema. A mi m’encanta
sentir el Sr. Zarzoso quan diu: i arriba el 2001, com si el 2001 arribara i ell no sap on
estava. Doncs no, ell estava governant, i era el regidor d’Hisenda. I en el 2000, que
també era regidor d’Hisenda les despeses creixen per damunt dels ingressos. I en el
2001, efectivament, hi ha un estalvi net negatiu. Diu: i jo no vaig fer pla de sanejament.
Clar que no va fer pla de sanejament, a pesar que la llei l’obligava si volia finançar
inversions amb préstec. A costa de què no va fer pla de sanejament? Sabent que l’any
següent, en el pressupost del 2002, la punta que dèiem abans, que era la llicència de la
regasificadora, li anava a entrar a les arques municipals. Però, clar, això és poquet
aventurat. Perquè enguany t’entra i altres anys no. Després els diré una cosa que no els
he dit en el pla, i al fil d’aquestes puntes que es produeixen. I té un estalvi negatiu,
també, sense pla de sanejament, a costa de què més? De no invertir, de no invertir.
Perquè si hi haguera invertit en grans inversions en aqueix any, haguera hagut de
recórrer a préstec. I si haguera hagut de recórrer a préstec, haguera hagut de fer un pla
de sanejament perquè la llei l’obliga, si té aqueix estalvi negatiu. A costa d’això no va
fer pla de sanejament, però això per a mi, i per a aquest equip de govern, no és gestionar
bé els interessos d’aquest Ajuntament. Perquè la tendència, perquè és que açò no queda
ací. L’any 2002, a pesar que no hi havia. Perdó, l’any 2003, perquè en el 2002 està la
regasificadora i s’aconsegueixen uns majors ingressos que les despeses. Però és que en
el 2003, el seu pressupost del 2003, les despeses creixen en un 13,53 i els ingressos en
un 4,27. És o no és la tendència d’aquest Ajuntament a incrementar tant la despesa, més
que els ingressos? Clar que ho és, però ni un problema meu ni d’ell, és un problema
generalitzat que nosaltres pretenem solucionar. Perquè sí que creixen per damunt dels
ingressos. A més, també és molt fàcil contenir la despesa, com ho feia l’equip de govern
anterior. El regidor d’Hisenda anterior, és molt fàcil contenir la despesa. A pesar que va
intentar contenir-ho en el 2003, miren com van créixer les despeses, un 13,53 i un 4,27.
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Però jo també ho haguera tingut molt fàcil en el 2004 i tampoc haguera necessitat pla de
sanejament com diu ell.

Ara dic, i ho ha dit molt bé el meu company, que el que costa 20 em costa 10, o
que el que costa 30, i sé que em va a costar 30, ni tan sols ho pose en el pressupost i
arreglem, ho arreglem ràpid. Diem que aconseguisc molts diners i que no gastaré, ja tinc
estalvi positiu. I això de què em serviria? De què ens servirà a tots?, podríem invertir
amb això?, podríem invertir en el que aquesta ciutat necessita i es mereix? Doncs no, no
ho podríem fer, perquè hauríem falsejat la realitat, que és el que van fer vostès amb el
pressupost del 2003. I per això es produeix un estalvi negatiu. I jo, com sí que sóc
responsable i aquest equip de govern també té aqueixa responsabilitat, creu que va sent
hora d’aturar el desmesurat increment de les despeses corrents. I que per a això fa falta
un pla de sanejament. Un pla de sanejament, a més, que no sé com els molesta tant i els
preocupa tant que ho fem. Si és una radiografia de l’equip de govern. Si és que estarem
lligats per un pla de sanejament amb uns compromisos que hem de complir i que vostès
tindran ací per a exigir-nos-ho. I no sols vostès, perquè és un pla de sanejament que
anirà al Ministeri d’Hisenda, i que serà fiscalitzat pel Ministeri d’Hisenda. Fixen-se el
compromís que adoptem amb aquest pla de sanejament, adoptem el compromís
d’invertir amb recursos propis, continuar invertint, que no es paralitze la gestió d’aquest
Ajuntament. I, a més, el van a tenir vostès controlat, no sé quin entrebanc li veuen a
aquest pla. Jo crec que és una aposta molt forta i molt compromesa de l’equip de
govern, per acabar amb aqueixa tendència que cresquen tant les despeses corrents. Jo,
en definitiva, crec que ací hi ha dues posicions clares. Avui es van a votar dues
posicions clares. Una, la torne a repetir, la d’un equip de govern que pretén solucionar
un mal endèmic d’aquest Ajuntament, que és el creixement desmesurat de les despeses
corrents. Fent-ho, a més, mantenint unes inversions de mil milions de pessetes anuals,
durant aquests tres anys. Aconseguint generar, aproximadament 3 milions d’euros
d’estalvi per a poder finançar aqueixes inversions sense tenir que recórrer a
l’endeutament. Perquè ja he dit abans que en el 2007 està previst un endeutament, tenir
un deute, de 3.000 milions de pessetes, que és la mateixa que hi havia en el 1997.

I hi ha una altra postura clara, que és la del partit popular. No facen cap pla, no
facen cap pla, apanyen-se-la  com puguen i si han de dir que no hi ha despesa, que no hi
haja. Però també renuncien a invertir, perquè, clar, si no tenen diners, reduïsquen a
invertir. Reduïsquen a invertir perquè no tenen recursos propis per a poder invertir. I si
tenim préstec hem de fer pla. És una peix que es mossega la cua. Amb la qual cosa, si
no fan pla vostès no inverteixen perquè no tenim diners. Ho entenen? Això és el que
proposa el Partit Popular, o siga, que es bloquege l’Ajuntament. Perquè si no podem
invertir, perquè si per a invertir necessitem préstec, i per a demanar préstec necessitem
el pla de sanejament, ja em contaran què és el que estan plantejant. Estan plantejant o
que falsegem la realitat o que no invertim. Entesos? Estem gestionant amb
responsabilitat i com ens toca gestionar, Sr. Castelló. Miren, nosaltres, evidentment, no
podem acceptar aqueixa postura, ni els ciutadans de Sagunt crec que tampoc. Si vostès
volen bloquejar aquest Ajuntament, ho fan quan vostès estiguen governant, però no ara.
Perquè els ciutadans de Sagunt i aquesta ciutat es mereixen aqueix tipus d’inversions i
tenir, a més, una situació econòmica sanejada en aquest Ajuntament.”

De conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de PSOE, EU
i BLOC i 10 vots en contra de PP, SP i SCP, ACORDA:
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Aprovar el Pla d’Estabilitat Pressupostària i Sanejament Financer 2005-2007;
del següent tenor literal:
“1. CONCEPTES PREVIS.

Tota anàlisi de la situació econòmica d’un Ajuntament part de l’entesa de la
diferència entre despeses corrents i ingressos corrents. Per a això definim de forma
separada el pressupost corrent del de capital. La part corrent és aquella que és habitual,
repetitiva, ordinària; en ella es defineixen i calculen els denominats ingressos corrents i
despeses corrents. Són per tant ingressos corrents aquells inclosos en els capítols I a V,
és a dir tots els impostos i taxes així com els ingressos provinents de l’explotació del
seu propi patrimoni i les subvencions rebudes per al funcionament dels serveis públics
municipals. D’altra banda, són despeses corrents els de personal, els compres o
prestacions de serveis, els interessos pagats pel deute i les subvencions per a
funcionament o ajudes socials que dóna l’Ajuntament, és a dir les despeses per al
funcionament dels serveis públics.

La diferència entre aqueixos ingressos corrents o habituals i les despeses de la
seua mateixa naturalesa es denomina estalvi corrent i representa, si és negatiu, una
situació financera crítica per tal com amb els ingressos habituals no es cobreix el mer
despeses de funcionament de la corporació. Doncs si a aqueix estalvi corrent se li resta
l’import de les amortitzacions dels préstecs vigents obtenim l’estalvi corrent després
d’amortitzacions que és el volum de recursos propis que genera l’Ajuntament per a
poder invertir, és a dir, representa el que li queda a la corporació després de pagar les
seues despeses habituals presents i la devolució dels préstecs. Per tant, si és positiu
significarà que s’han generat suficients recursos corrents per a atendre la despesa de
funcionament, la devolució dels préstecs sol·licitats amb anterioritat i encara queda un
restant per a dedicar-ho a invertir; però si és negatiu o molt baix l’Ajuntament no podrà
invertir si no ven patrimoni, obté subvencions o demana els diners prestats. En
definitiva per a poder dur a terme una política inversora important en una corporació es
requereix alienar les inversions que no s’utilitzen, fer el màxim esforç possible per a
obtenir tot tipus de subvencions, però també generar uns recursos propis importants que
t’òbriguen les portes a l’endeutament.
2. ANÀLISI PRÈVIA DE LA SITUACIÓ PRESSUPOSTÀRIA I FINANCERA.

Tal com s’ha anat repetint l’Ajuntament de Sagunt té un problema en
l’estructura de la despesa que ha fet que l’important estalvi generat amb l’anterior Pla de
Sanejament 1997-1999 es consumisca amb el pas del temps. S’ha diagnosticat moltes
vegades que els problemes econòmics de l’Ajuntament no vénen pel costat de
l’endeutament, aquest se situa molt per davall dels nivells màxims permesos en la Llei,
el problema es troba que a pesar de l’espectacular hi increment hagut en els ingressos
corrents durant els últims anys, això no ha sigut prou per a atendre l’encara mes
espectacular increment en les despeses corrents

97 98 99 00 01 02 03 04 M-TOT M-00
Increment
Ing. CORR.
%

5,04 22,16 14,41 2,28 -1,76 13,38 4,27 10,9 6,335 5,814

Increment G.
CORR. %

9,35 9,58 7,28 4,67 12,81 6,16 13,53 14,5 10,334

Estalvi/Ing.
CORR. %

4,77 11,90 16,57 12,36 -0,67 8,24 0,61 2,91 5,541 5.7982

En l’anterior quadre i següent gràfic es pot observar com el major nivell
d’estalvi es va generar amb la finalització de l’aplicació del pla anterior en el qual es va
aconseguir fins a un 16,57%. No obstant a partir de l’any 1999 es pot veure com el
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ritme de creixement de les despeses es dispara molt per damunt dels ingressos. En
termes mitjans els ingressos han crescut durant tot el període d’observació un 6,335%
mentre que les despeses ho han fet un 9,735% no obstant si analitzem només des de
l’any 2000 els ingressos creixen només el 5,814 % i les despeses el 10,334 % el que
suposa una diferència de 4,520 punts percentuals que expliquen el per què s’ha arribat a
l’actual  estalvi negatiu que obliga a la presentació del present Pla.
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Davant d’aquesta situació l’objectiu de qualsevol Pla que es plantejara hauria de
ser tornar a augmentar la diferència entre l’ingrés corrent i la despesa corrent si bé en
aquesta ocasió les mesures només podran ser fiscals, pressupostàries i de gestió ja que
no es pot actuar sobre l’endeutament perquè tal com ja s’ha avançat aquest està a baixos
nivells i, per tant, el seu efecte sobre l’estalvi de la corporació no és excessivament
rellevant ja que després de les ultimes refinançaments els tipus d’interès estan molt
ajustats i els terminis d’amortització ampliats.
3. NECESSITAT DEL PLA

El Pla és necessari per que de l’anàlisi de la situació econòmica actual es
comprova la contínua disminució de l’Estalvi de la Corporació, no obstant aqueixa
necessitat financera de presentar i aprovar un Pla de Sanejament s’ha convertit en una
necessitat legal com a conseqüència del desequilibri pressupostari en termes de la Llei
d’Estabilitat Pressupostària (LEP) que es va aprovar el Pressupost de l’exercici actual
així com per l’Estalvi net negatiu que s’ha generat segons les dades de la liquidació de
l’any 2003.

El Pla d’Estabilitat Pressupostària és un Pla que han d’elaborar els
Ajuntaments que aproven el seu pressupost amb un desequilibri en els termes previstos
en la Llei

Art. 22 LEP “Les entitats locals que no hagen aconseguit l’objectiu d’estabilitat
pressupostària previst en l’article 19 de la present Llei vindran obligades a elaborar en el
termini dels tres mesos següents a l’aprovació o liquidació del Pressupost en situació de
desequilibri un pla economicofinancer a mitjà termini per a la correcció. Aquest pla serà
sotmès a l’aprovació del Ple de la corporació.”
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En l’informe de l’interventor al Pressupost General de la corporació de 2004 es
va xifrar el desequilibri pressupostari en la quantitat de 3.218.192,82 euros calculat de
conformitat amb el que preveu l’article 3.2 LEP.

D’altra banda, el Pla de Sanejament Financer és un Pla que han d’elaborar les
Entitats Locals quan, entre altres condicionants, es deduïsca un estalvi net negatiu dels
estats financers que reflectisquen la liquidació dels pressupostos. Aquest Pla s’ha de
presentar al Ministeri d’Hisenda per a obtenir la corresponent autorització per a
concertar les operacions de crèdit previstes en el Pressupost (necessària en aquest cas
per l’existència d’un estalvi net negatiu).

Art. 53.1 TRLHL “... Quan l’estalvi net siga de signe negatiu, el Ple de la
respectiva corporació haurà d’aprovar un pla de sanejament financer a realitzar en un
termini no superior a tres anys, en el que s’adopten mesures de gestió, tributàries,
financeres i pressupostàries que permeten com a mínim ajustar a zero l’estalvi net
negatiu de l’entitat...

Aquest pla haurà de ser presentat conjuntament amb la sol·licitud de
l’autorització corresponent.”

L’estalvi net es calcula conforme el mateix article 53.1 TRLHL de la manera
següent: “... la diferència entre els drets liquidats pels capítols un a cinc, ambdós
inclusivament, de l’estat d’ingressos, i de les obligacions reconegudes pel capítols un,
dos i quatre de l’estat de despeses, minorada en l’import d’una anualitat teòrica
d’amortització de les operacions projectades i de cada un dels préstecs i emprèstits
propis i avalats a tercers pendents de reembossament.”

En l’informe de l’Interventor exigit en l’article 52.2 TRLHL per a concertar tot
tipus d’operacions de crèdit unit a l’expedient de sol·licitud de les operacions de crèdit
previstes en el Pressupost 2004 s’analitza la situació financera de la corporació per a fer
front a les obligacions que de les mateixes es deriven i, entre altres, es calcula un estalvi
net després d’incloure les operacions projectades xifrant-se en –362.084,33 euros.

En compliment, per tant, dels articles 22 LEP i 53.1 TRLHL es redacta el
present pla que té com a objectius tant l’estabilitat pressupostària prevista en la LEP
com generar a l’estalvi net positiu previst en el TRLHL.
4. OBJECTIUS I INSTRUMENTS PER A ACONSEGUIR-LOS
L’objectiu fonamental del Pla, com ja s’ha avançat, és generar un estalvi corrent
suficient per a poder atendre les amortitzacions de préstecs concertats i que quede un
resta important per a dedicar-ho a la inversió.

97 98 99 00 01 02 03 04 05 06 07
Increment Ing.
CORR. %

5,04 22,16 14,41 2,28 -1,76 13,38 4,27 10,9 5,71 8,05 8,31

Increment G.
CORR. %

9,35 9,58 7,28 4,67 12,81 6,16 13,53 14,5 8,51 6,21 5,13
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La concreció d’aquest objectiu fonamental consisteix en el fet que en els tres anys de
vigència del Pla anar augmentant l’estalvi després d’amortitzacions fins a aconseguir
una xifra pròxima als 3 milions d’euros el que representarà una miqueta més d’un 5%
dels recursos corrents. És a dir, l’objectiu a tres anys és destinar un 5% dels recursos
ordinaris a inversions, d’aquesta manera es podrà mantenir el volum inversor mitjà dels
últims anys canviant endeutament per recursos propis de forma gradual. Aqueixa
disminució del pes de l’endeutament sobre la inversió després de tres anys permetrà
generar capacitat de finançament o el que és el mateix complir amb l’objectiu
d’estabilitat pressupostària establit per a les Entitats Locals pel Govern que actualment
està en el 0%.
Donada la brevetat de la vigència del Pla (tres anys en economia és un termini molt breu
per a adoptar mesures importants i obtenir resultats d’aquestes) així com la necessitat
posada en marxa immediata amb la correlativa obtenció de resultats, el present Pla no
afronta grans canvis estructurals en l’economia municipal, però sí que assenta els pilars
d’una voluntat de canvi en totes aquelles estructures obsoletes, ineficients
econòmicament i, per tant, ineficaços per a aconseguir el bé social perseguit.
Igualment el present Pla no ha volgut, conscientment, incloure expectatives d’ingressos
extraordinaris derivats de l’actuació urbanística als terrenys del camp de futbol del
“Fornás”, perquè si bé és ja una realitat, les importants xifres que es manegen
distorsionarien la percepció d’una evolució lògica. Com a conseqüència d’això tots
aquests factors coneguts però extraordinaris, i encara no concretats, la Comissió de
seguiment i Control del Pla anirà incorporant al Pla conforme es facen efectius tant a la
vessant d’ingressos com en les despeses (preferentment inversions) als que es destinen.
Per a finalitzar dir que una part important de l’evolució del Pla estarà forçada per les
mesures que es van a utilitzar, amb caràcter general, mesures de caràcter fiscal,
pressupostàries i de gestió sobre despeses i ingressos detallades per capítols en l’apartat
següent. No obstant una altra part, també important, dependrà de l’evolució  de
l’economia local. Si bé és cert que és molt difícil fer prediccions sobre economies tan
xicotetes i obertes com són les locals també és cert que Sagunt s’està convertint en
centre industrial de primer ordre dins de la Comunitat Valenciana per això si a nivell
regional i nacional s’estan estimant creixements entorn del 3%, a la vista que els
increments produïts a nivell local en aquests últims anys quasi han duplicat les taxes de
creixement nacional, és fàcil admetre que l’economia local de Sagunt ho faça fins i tot
al 6 o 7 %.
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5. MATERIALITZACIÓ DEL PLA
5.1. Mesures sobre ingressos corrents
A. CAPÍTOL I. IMPOSTOS DIRECTES

La mesura fiscal més exigent que es planteja és l’increment en el tipus impositiu
de l’IBI en el 3,3% per al 2005 que és l’equivalent al IPC interanual a data actual, el que
resulte de tal IPC per al 2006 i congelant-se per a l’exercici 2007. L’IBI és l’impost amb
major potència recaptatòria per això les mesures aplicades sobre el mateix són les que
majors conseqüències a curt termini produeixen. Igualment en ocasió del Conveni
signat amb el Centre de Gestió Cadastral l’Ajuntament assumeix competències que li
donaran major agilitat en la gestió de l’impost i podent dur a terme importants mitges
inspectores per a alçar bosses de frau. Aquest tipus d’actuacions seran immediates
perquè ja està contractat el servei amb una empresa.

Sobre la resta d’impostos directes no hi ha previsió durant la vida del Pla
d’incrementar els tipus impositius no obstant sí que hi ha importants expectatives
d’augmentar la recaptació com a conseqüència del creixement econòmic que a curt
termini ja s’espera. La posada en marxa de Polígons Industrials com “Camí a la Mar” i
“Parc Sagunt I” sens dubte generaran un creixement molt per damunt de les taxes de
creixement del 3% previstes a nivell regional. Queda així justificat que els impostos
directes, clar espill del nivell d’activitat econòmica, podran mantenir un creixement
mitjà entre el 6 i el 7% només pel creixement vegetatiu de les bases imposables.

Amb tota aquesta informació es pot admetre que després de l’impuls inicial
l’any 2005 que permetria créixer el 10,3%, els anys següents es podrien mantenir unes
taxes de creixement del 8,5% i 8% respectivament.

B. CAPÍTOL II. IMPOSTOS INDIRECTES
Aquest capítol inclou pràcticament en exclusiva l’Impost sobre Construccions,

Instal·lacions i Obres, un impost tremendament volàtil a la conjuntura econòmica i molt
afectat per la realització d’obres de gran envergadura. Tenint en compte això,
l’Ajuntament de Sagunt ve a generar una mitjana de prop de 2 milions anuals per aquest
concepte amb una lleugera tendència a l’alça distorsionada per les llicències de la
regasificadora i la central elèctrica de cicle combinat. És per això pel que es preveu que
per al 2005 disminuïsca la recaptació per aquest concepte però no al nivell base dels 2
milions, perquè tal com s’ha vist, el desenvolupament industrial imminent indica que es
pot arribar a una xifra molt major (en el Pla s’ha previst quasi 3 milions d’euros) i
mantenir taxes de creixement superiors al 15% durant la vigència del Pla.

D’altra banda, cal indicar que no es pujarà el tipus de gravamen però sí que
s’està estudiant, com a forma de millorar la gestió, la possibilitat d’establir, tal com
vénen fent ja altres grans municipis, un sistema de calcule de la base imposable per
mòduls el que permetria que s’adeqüe més a la realitat del cost real i efectiu de les
construccions, instal·lacions i obres.

C. CAPÍTOL III. TAXES I ALTRES INGRESSOS
Compost bàsicament per les Taxes es va a fixar com a objectiu del Pla la

racionalització de la gestió de les mateixes, tremendament complicada en alguns
serveis, i la transparència i claredat en els estudis de costos de manera que es vaja
acostant cada vegada més el rendiment al vertader cost dels serveis. Amb això no es
planteja l’increment ni immediat ni automàtic de les taxes per a augmentar el grau de
cobertura sinó veure també les possibilitats de reducció de la despesa supèrflua que no
millora la prestació del servei i sí que incrementa el cost de les mateixes que després es
repercuteix als ciutadans.
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Sobre la base de l’objectiu marcat, les expectatives de creixement econòmic i
coneguda la tendència dels últims anys, el capítol III sol créixer entre un 7 i 8% amb
alguns alts i baixos, per tant atés que no es pretén que augmenten els tipus de gravamen
més enllà del que és necessari per a, en tot cas, que no disminuïsca el grau de cobertura
dels serveis finançats amb taxes, es pot mantenir com a hipòtesi el creixement previst de
l’economia local per a aquests anys.

D. CAPÍTOL IV. TRANSFERÈNCIES CORRIENES
Amb poques paraules dos són els tipus de transferències que per a finançar

despesa corrent es recullen en aquest capítol: la Participació en els Tributs de l’Estat i
les subvencions finalistes (fonamentalment de la Generalitat Valenciana).

En el que a les subvencions finalistes es refereix, a la vista de l’evolució dels
últims anys, no hi ha cap expectativa que cresquen, més prompte tot al contrari, no
obstant donat el baix pes en termes relatius no suposarà una disminució de tot el capítol
pel fort pes de la Participació en els Tributs de l’Estat.

La Participació en els Tributs de l’Estat, encara que no es tracta d’un ingrés
sobre el qual l’Ajuntament puga aplicar algun tipus de mesura per a augmentar el seu
import, sí que es veu notablement influenciat per la població, així en els últims anys
sempre ha crescut per damunt del 5% a pesar d’haver-se calculat sobre un nombre
d’habitants inferior al real. Solucionat el problema, ajustats el cens de població i el
padró d’habitants i reflectits els més de seixanta-dos mil habitants en les bases de càlcul
de la PTE, és admissible estimar un creixement global del capítol del 10 % l’any 2005 i
el manteniment d’un alt nivell creixement per a exercicis pròxims pel ritme a què
continua augmentant la població del municipi.

No hi ha expectatives d’arribar durant el període de vigència del Pla als 75.000
habitants que permetria passar al sistema de Cessió de Tributs de l’Estat que podria
implicar un considerable augment dels ingressos d’aquest capítol, i en tot cas, encara
que s’arribara, atés que l’aplicació és l’any següent difícil seria pensar que ja es podria
estar rebent aqueixa Cessió en el Pressupost de 2007.

E. CAPÍTOL V. INGRESSOS PATRIMONIALS
Durant els exercicis 2003 i 2004 s’ha comès l’error de pressupostar el producte

de les concessions administratives de les places d’aparcament municipals del pàrquing
subterrani siti al carrer Sant de la Pedra sense tenir la seguretat que s’anaven a clavar els
tramites de licitació per a l’adjudicació6. Per això, coneguts els problemes que puguen
sorgir, però també que les 100 places de què disposa l’Ajuntament augmenten cada dia
el seu valor, s’ha estimat repartir tal import al llarg del 2005 i 2006 el que suposa una
minoració important en aquests pròxims anys amb relació a les previsions de 2004.

La resta d’ingressos que componen aquest capítol creixeran entorn del 6%
conforme a l’economia, si bé és sabut el seu baix pes relatiu.

En resum en ingressos corrents es requereix un esforç fiscal important per al
primer any que compense les reduccions en els capítols II i V de manera que puga
mantenir-se un creixement lleugerament per damunt del 5% tal com ha sigut la mitjana
d’aquests últims 5 anys. Posteriorment el propi creixement vegetatiu de l’activitat
econòmica i les polítiques actives de gestió pressupostària empreses permetran
creixements entorn del 8%.
5.2. Mesures sobre despeses corrents

A. CAPÍTOL I. DESPESES DE PERSONAL
Les despeses de personal han crescut durant aquests últims 5 anys una mitjana

superior al 10%, sent l’any 2004 el que amb un 14,68% s’eleva més com a
conseqüència d’una necessitat social que demanda major seguretat ciutadana i una
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política activa de dotació de mitjans humans suficients per a una adequada prestació de
serveis públics.

No obstant la necessitat social d’escometre aqueixos increments de despeses de
personal, la mesura política adoptada ha tingut un alt cost financer que, analitzat des del
punt de vista que aquest Pla econòmic es planteja, ha de ser atallat.

Com a mesura pressupostària que s’estableix és l’adopció del compromís de
limitar el creixement de la despesa de personal a determinats percentatges. Les
expectatives de dotacions de personal de l’equip de govern estan cobertes en la seua
majoria amb les creacions de nous llocs de treball en els Pressupostos de 2004, sent per
tant únicament necessari dotar ja al 100% la totalitat dels llocs existents en el pressupost
de 2005 i incloure el personal dels organisme autònoms dissolts, mantenint un
creixement controlat per als exercicis següents.

La dotació íntegra de tots els llocs de treball que assumeix ara l’Ajuntament
comportarà un esforç pròxim al 10% d’increment en 2005, no obstant l’acceptació
d’una política de personal no incrementalista sinó d’una racional assignació d’efectius
permetrà anar frenant aqueixes taxes de creixement al 7 i al 6% els anys 2006 i 2007
respectivament sense que per això s’incomplisca cap dels acords existent amb sindicats.

B. CAPÍTOL II. COMPRA DE BÉNS CORRENTS I SERVEIS i
CAPÍTOL IV. TRANSFERÈNCIES CORRENTS

Encara que la naturalesa jurídica dels dos capítols és distinta es tracten en
aquesta ocasió conjuntament perquè, ja que ambdós responen a un tipus de despesa
homogènia, es facilita l’entesa en la transició 2004 al 2005 ja que la dissolució dels
organismes autònoms ha fet que el que abans es pagava com a transferències corrents
ara s’assumeix per la corporació com a despesa de personal (ja tractat en l’apartat
anterior) i despeses en béns corrents i serveis.

D’altra banda, donada la importància que en aquest capítol representa el cost
dels serveis que presta la Societat Anònima municipal (SAG), no seria possible atallar
el creixement global de les despeses si no s’apliquen mesures que controlen els costos
de l’empresa pública  com la construcció de la planta de transferència de posada en
marxa immediata o el control sobre el creixement en els costos per davall del IPC ja
posat en marxa en els pressupostos del 2003 i 2004.

En definitiva, l’objectiu de Pla és que aquests capítols de despesa vinguen a
créixer un lleugerament per damunt del IPC real, estimant-se en un 5% per al capítol II i
en un 3% per al IV al final del Pla. No obstant, per a això, en el primer any, 2005, hi ha
un reajustament entre capítols pel motiu de la dissolució dels Organismes Autònoms
que implicarà que el II ascendisca 22,01%  i el IV descendisca un 44,33%, la qual cosa
suposa que en termes agregats és un increment del 7,39% que ha de servir de fre a les
taxes de creixements en què s’ha estat movent l’Ajuntament aquests últims anys.

Per tant, amb aquest tipus de mesures sobre la despesa corrent el que es pretén és
frenar el creixement descontrolat que ha tingut aquests últims anys frenant aqueixa
mitjana pròxima al 10% per a reduir-la a la meitat.
5.3. Mesures sobre les inversions

INVERSIONS I TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL CONCEDIDES.
 Dels objectius generals del Pla es desprèn com a fi últim mantenir un important

nivell inversor, que siga estable, que estiga ben finançat i amb possibilitats de
creixement autònom.
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Tècnicament la capacitat inversora d’aquest Ajuntament es mou al voltant dels 6
milions d’euros. Preveure inversions (fonamentalment en obres) que impliquen major
import suposa destinar recursos pressupostaris escassos que després no s’executen.

Per això en aquest Pla es planteja estabilitzar un nivell inversor al voltant dels 6
milions d’euros que després puga anar augmentant conforme als paràmetres establits del
seu finançament. Això, com podrà comprovar-se, suposa reduir en 2005 quasi un 40%
les inversions per a després anar creixent a taxes del 2,99% en 2006 i el 7,77 en 2007.
En tot cas, atés que hi ha un factor extern no controlable per la Corporació com són les
subvencions concedides per a invertir, està clar que aquelles que es reberen per damunt
de les previsions recollides en el capítol VII d’Ingressos en el Pla podrien destinar-se a
incrementar les inversions per damunt dels anteriors límits.
5.4. Mesures sobre les fonts de finançament de les inversions

A. FINANÇAMENT AMB ESTALVI NET
L’estalvi net no és un instrument sobre el qual actuar sinó que el seu import serà

el producte de les mesures adoptades sobre les despeses i els ingressos corrents. No
obstant per tractar-se de l’objectiu del Pla de Sanejament Financer previst en el TRLHL
ha d’indicar-se que amb el Pla el que es pretén no és només fer-ho positiu sinó
aproximar-ho a uns 3 milions d’euros de manera que almenys pràcticament la meitat de
les inversions es financen amb aquest estalvi net. En definitiva suposarà que poc més
del 5% dels recursos corrents es destinen a invertir.

B. FINANÇAMENT AMB ALIENACIÓ D’INVERSIONS
És voluntat de l’equip de govern dur a terme una política activa de gestió del

patrimoni. L’Ajuntament de Sagunt compta amb un patrimoni que amb ocasió de la
immediata compra d’un edifici per a Centre Cívic en el Nucli històric i la pròxima
construcció d’un nou edifici administratiu, es va a desallotjar pel que unit a un altre
patrimoni obsolet i que no s’està utilitzant, la seua venda constituirà una important font
de finançament.

Les alienacions així previstes podran aconseguir una xifra superior a 5 milions
d’euros que s’ha repartit entre els tres exercicis de vigència del Pla el que suposa el
primer any una important disminució del 40% amb relació a l’any 2004 ja que llavors es
va recollir part de la venda dels terrenys de Parc Sagunt.

C. FINANÇAMENT AMB TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL REBUDES
Aquest capítol que representa les subvencions que rep l’Ajuntament per a

destinar-les a inversions no és controlable per la Corporació; encara que es facen tots els
esforços per a aconseguir-les al final és un agent extern qui pren la decisió. D’altra
banda, atès que financen grans obres, l’anàlisi de les sèries històriques indica
moviments en les xifres molt volàtils. Per això, sabent la poques mesures que es poden
prendre des de l’Ajuntament i les dificultats que existeixen a mitjà termini de fer unes
previsions, s’han mantingut les estimacions de l’exercici 2004 per a repetir-les al llarg
del Pla.

Naturalment davant tanta imprevisió s’estableix que durant el control i
seguiment del Pla es decidirà com encaixar les subvencions compromeses dins de les
anualitats del Pla mantenint en tot cas la premissa que només podran servir per a
augmentar les inversions per damunt dels límits establits, sempre que siguen majors a
les previstes en aquest Pla.

D. FINANÇAMENT AMB ENDEUTAMENT
Una altra de les funcions del present pla és ser també Pla d’Estabilitat

Pressupostària conforme a la LEP per això en el mateix es fixa l’objectiu de l’estabilitat
a aconseguir en l’exercici 2007.
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Les inversions s’han de finançar amb endeutament però és voluntat del Pla que
no siga exclusivament. Es fixa com a objectiu estar per davall del 20% el finançament
mitjançant préstecs de les inversions. Per a aconseguir-ho es requereix a l’augment dels
recursos propis tal com s’ha previst en tractar l’estalvi net així com controlar els nivells
d’inversió desmesurats. Però també es vol, des del primer any de vigència del Pla,
consolidar un nivell inversor de prop de 6 milions d’euros sense que encara s’hagen
generat els recursos propis suficients, per això serà necessari endeutar-se en 2005 en 3
milions d’euros, en 2006 en 2,3 i finalment en 2007 únicament en 1 milions d’euros
aconseguint d’esta manera l’estabilitat pressupostària al final del període.

Atès que s’està en nivells de deute molt per davall dels màxims permesos, les
operacions es faran a un màxim de 15 anys d’amortització amb dos de carència, sent les
càrregues generades perfectament absorbides pels estalvis generats al final de la
vigència del Pla.
6. SEGUIMENT I CONTROL DEL PLA

No té sentit cap planificació si no es porta un adequat control i seguiment per a
ajustar-se a la mateixa quan la marxa es desvia o per a modificar les previsions si han
canviat les circumstàncies que es van tenir en compte a l’hora de fer-les. És per això pel
que el present Pla d’Estabilitat Pressupostària i Sanejament 2005-2007 serà objecte de
control i seguiment a través de la Comissió Informativa d’Hisenda, quan ho sol·licite la
Regidora Delegada d’Hisenda, un terç dels membres de la Comissió i, en tot cas, amb
ocasió de l’aprovació dels pressupostos i liquidacions dels exercicis previstos en el Pla.”

19 MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST
SOBRE BÉNS IMMOBLES

En relació amb l’expedient de modificació de l’Ordenança Fiscal Reguladora de
l’Impost sobre Béns Immobles.

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, manifesta: “Em vaig a
quedar ací enganxada. Sí, bé, jo crec, jo crec que poc més cal dir de l’IBI en aquests
moments. Ho hem dit amb el pla de sanejament. És la mesura fiscal més exigent que es
proposa en aqueix pla de sanejament i és la pujada del tipus de l’IBI en el 3,3. Però no
sols he tingut en compte per a aquesta pujada del IPC en el tipus de l’IBI el pla de
sanejament i la necessitat pujar aqueix impost, sinó que a més he tingut en compte les
dades comparatives amb altres municipis, amb altres ajuntaments semblants al nostre. I
són dades que llancen una cosa curiosa, que el Sr. Zarzoso em dirà que és mentida, però
és cert, perquè són dades comprovades amb els ajuntaments. La quota mitjana d’IBI que
paguen els nostres ciutadans és inferior a la quota de Torrent, de Gandia, de Borriana,
de Manises, de Sueca, de Paterna. Comparant, nosaltres tenim una quota mitjana més
baixa que aquests municipis. Açò ho he tingut en compte també a l’hora d’incrementar
el tipus de l’IBI, a part de la necessitat que ha sigut exposada en el pla de sanejament.

I aqueix pla de sanejament el que pretén és sanejar els comptes municipals, i el
funcionament i l’economia de l’Ajuntament. I en cap moment pot vostè dir que
portarem a la ruïna, quan el que es pretén és això. Però a més ha dit una cosa que no és
cert. No li he volgut contestar abans perquè no estem parlant dels impostos ara. Ara
exclusivament parlem de l’IBI, val? Però, com pot ser el que vostè diu si per un altre
costat congelem els impostos excepte l’IBI? No té explicació, veritat?”
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El portaveu del grup SCP, Sr. CORTÉS, assenyala: “Bo, possiblement congelen
la resta perquè a l’igual ja no els poden pujar més. Però, vegem, el problema jo sempre
dic que és el mateix. O siga, vostès volen que s’implique l’oposició en la pujada d’uns
impostos, quan resulta que no són capaços de donar, pràcticament, cap participació a
l’oposició en pràcticament cap tema.

Mire vostè, li vaig a posar un exemple. L’any passat, nosaltres li recolzem,
pràcticament, que jo recorde, crec que tots els impostos i les taxes que van presentar. Va
arribar el pressupost i els presentem algun tipus d’al·legació o traduïm algunes esmenes
als pressupostos, que eren més de caràcter, podíem dir, testimonial que econòmic. Vaja,
i no es va admetre absolutament res. Per tant, no tinga, o siga, no els sàpia greu que
lògicament, des del grup centrista, no els recolzem absolutament enguany cap pujada ja
siguen impostos o siguen taxes. Gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, indica: “Vegem, Sra. Hernández, vostè
acaba de dir que l’impost pujarà el 3,3 ho ha dit això, Sra. Hernández, sí o no? Em
podia dir, si és tan amable, quant puja també l’any 2005 el valor cadastral? Sra.
Hernández, quant puja el valor cadastral? Val, molt bé, això li volia sentir. Miren
vostès, això és el que volia sentir. A uns li puja un 4, a altres un 3, a l’altre un 6,
efectivament hi ha una disparitat però només al mig punt, el 4,5 en uns documents de
l’expedient i el 4 en altres documents de l’expedient. Efectivament, si ací al final no
sabrem res, ni el que pugen els impostos, però és que vostè fa quelcom bé? Em pregunte
jo fa vostè alguna cosa bé? L’impost, l’any 2005 pujarà el que he dit, com el mínim el 7,
8%. Però mire, llegiré el que diu la Sra. Alcaldessa, la Sra. Alcaldessa sobre l’IBI diu;
segons l’opinió d’aquesta alcaldia la revisió de la modificació de l’ordenança fiscal
reguladora d’impostos sobre béns immobles s’ha d’emmarcar dins de les necessitats
d’augmentar els ingressos per aquest concepte, en compliment de les previsions
contingudes en el pla d’estabilitat pressupostària i sanejament financer. Ja els ve bé el
que acaben d’aprovar en aquest moment. El pla de sanejament que acaben d’aprovar ja
els serveix per a justificar en primer lloc l’augment de l’IBI. Diu: la necessitat
incrementar a un nivell suficient els ingressos corrents, és per a pal·liar el dèficit, que en
el moment actual pateix l’Ajuntament de Sagunt.

Es fa necessari restablir l’equilibri financer, despeses corrents igual a ingressos
corrents. Mire vostè, amb data 19 d’octubre del 2004 l’estalvi net negatiu pujava menys
60,2 milions de pessetes. L’increment de l’IBI només, només l’any 2005 serà de 114
milions de pessetes. Li sobren ja 54 milions per a establir l’equilibri financer, només
amb l’augment de l’IBI, només. Però al que ve no tornarà a pujar, eh. Amb el d’enguany
ja li sobren 54 milions i a l’any que ve tornaran a pujar un 7,8. Mire, vaig a donar-los
tres raons per les quals no han de pujar l’IBI, tres.

La primera, l’any 2003 el Grup Popular va pujar l’IBI, portàvem dos anys
anteriors que no s’havia pujat, tocava pujar-ho l’any 2003 i va pujar un 4% de valor
cadastral i l’increment del tipus de gravamen ho pugem el 5. Després pugem un 9%, que
va ser un augment molt considerable. Jo li garantisc a vostès que d’haver continuat el
Partit Popular haguérem estat, com a mínim, com a mínim dos anys sense pujar l’IBI.
L’any 2004 va pujar el valor cadastral un 4%, i l’any 2005, la Sra. Hernández ha dit que
puja un 3,3. No se’l creen, és mentida. Els ciutadans pagaran un 4,5 d’increment de
valor cadastral i un increment del tipus de gravamen del 3,3. En conseqüència un 7,8%.
Del 2003 que comencen aquests senyors la legislatura fins al 2005 en tres anys, en tres
anys, l’IBI pujarà el 20,8%, mentre que el IPC, el IPC que tant se’ls ompli la boca de
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parlar del IPC, l’any 2003 va ser el 2,3, l’any 2004 el 3,2, l’any 2005 el 3,3. Puja un
8,8%, és a dir en tres anys l’IBI ho han pujat un 12% per damunt del IPC, primera raó.

Segona raó, jo no sé les dades si els que jo posseïsc seran correctes o no seran
correctes. El tipus de gravamen, el tipus de gravamen de l’IBI, l’any 2004 a Torrent era
del 0,771, a Gandia el 0, 775, a Elx el 0,77% i el de Sagunt ja era superior el 0,807, any
2004. Perquè bo, l’any 2005 aqueix 0,807 ho han pujat i han posat el 0,834%. Mire, la
llei 51/2002 estableix un coeficient mínim per a l’IBI i un coeficient màxim per a l’IBI.
El coeficient màxim que té establit és l’1,1. La llei, la més moderna llei regidora de
l’administració local, estem a 266 mil·lèsimes del màxim establit, 266 mil·lèsimes del
màxim establit, segona raó per la qual no deuen pujar l’IBI.

I en tercer lloc, és el tema de la recaptació, perquè ací jo ja no sé com dir-ho ni
com explicar-ho perquè ací es veu que sempre paguem els mateixos, sempre som,
sempre els pagans els mateixos. Previsió definitiva de l’IBI, 8.568.400 €, 1.426 milions
de pessetes, drets reconeguts, els drets reconeguts no els fa la Sra. Hernández, la Sra.
Hernández posa els primers, els segons els posa els serveis econòmics d’aquest
Ajuntament. I si no m’han fallat les xifres 8.947.364 €, 378 mil euros més en drets
reconeguts. Quantitat recaptada, i aquesta quantitat és certa perquè em l’acaben de
donar fa dos dies o tres, 7.592.231 €. És a dir,  225,5 milions de pessetes menys que no
es recapten, que no es recapten. No els estranye que en la premsa, com ha vingut, diu;
54 milions de pessetes es deixen de recaptar a l’Ajuntament de Sagunt, es donen per
impagats. Escolte, normal! Normal, els rebuts no són correctes, tenen alguns errors i no
tenim un servei d’inspecció tributària que siga capaç de seguir a aqueixos rebuts, i veu
per què no poden pagar, no ho tenim, no ho tenim. En conseqüència, no es recapta, no
es recapta el que es deu i abans de pujar els impostos primer es deu cobrar a tot el món,
almenys el màxim possible. Li he donat tres raons, crec que de prou pes, perquè no
pugen l’IBI. I el Grup Popular vol presentar dues esmenes a l’IBI en els següents
termes.

Primera esmena, em sembla que és molt social, no ho sé, jo no sé si, crec que
s’estan confonent els termes, ser progressista de saber progressar, que no és el mateix,
primera esmena “la bonificació del 50% de la quota íntegra que ja està establida en
l’Ordenança Fiscal del IBI Urbana, per als immobles que constituïsquen lloc d’activitat
econòmica, per als llocs que constituïsquen lloc d’activitat econòmica, per a aquells que
creen llocs de treball, aquells que fan que els ciutadans visquen bé i que cal protegir-los
sempre que podem i més, perquè al final ací les empreses no vindrà ni una. L’altre dia la
Sra. Hernández en un altre ple deia, i crec que ho sentirien tots, és que tenim tres
empreses que vindran ací ja, que ja ho tenim preparat, que invertiran tants milions, on
estan aqueixes empreses?, si ens tenen por, si a vostès els tenen por les empreses, els
tenen por, com vindran, com omplirem Parc Sagunt, impossible, i diu l’esmena i acabe
Ordenança Fiscal del IBI Urbana per als immobles que constituïsquen lloc d’activitat
econòmica el Grup Municipal Popular a l’empara de l’art. 74.1 de la Llei 51/2002, de 27
de desembre, sotmet a l’aprovació de l’Ajuntament Ple, que la bonificació siga del 90%
durant els tres períodes impositius següents a l’inici de l’obra”. Crec que hem de tractar
de protegir el que ací se’ns posen, se’ns munten xicotetes empreses, perquè són les que
generen riquesa i generen llocs de treball.

I una  segona esmena que diu: “La bonificació del 50% de la quota íntegra ja
establida en l’Ordenança Fiscal del IBI, per als habitatges de protecció oficial, considera
el Grup Popular que han de ser complementada mitjançant la següent redacció, tindran
dret a una bonificació del 50%, la mateixa, en la quota íntegra de l’Impost durant els 5
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períodes impositius següents al de l’atorgament de la qualificació definitiva d’habitatge
de protecció oficial i les que resulten equiparables a això”. Ací l’única diferència que hi
ha és que l’Ordenança diu els 3 primers anys serà el 50%, el 4t any serà el 30% i el 5è
any el 20%. L’única cosa que demane, que sotmetrem a la votació, és que aqueixa
bonificació del 50%, que és la mateixa, siga durant els 5 primers anys. I res més, moltes
gràcies.”

A les 21 hores i 10 minuts la Sra. Alcaldessa s’absenta momentàniament de la
sessió, i és substituïda en la Presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Martín, fins a les
21 hores i 20 minuts.

La regidora-delegada d’Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, exposa: “Tot el que havia
de dir ho he dit ja, ho ha sentit? Clar, però si és que hem parlat. No, però és que jo no he
d’entrar al drap de res. Jo crec que he sigut. Però si és que està tota l’estona fent
preguntes. És el mateix que quan ha dit això de dació de comptes que ens hem quedat
tots, però que li vaig a contestar a unes dades que jo no els remene perquè ja no
procedeixen, això igual, açò igual. Vegem, vostè diu que com pugem si vostè ja ho va
pujar per al 2003. Però ha oblidat dir que també ho va pujar per al 2002, que en el 2002
ho va pujar un 4, i amb la suma que vostè fa, que a mi no sembla procedent. Vegem, no
és que això també està en les dades d’intervenció. És cert, vostè ho va pujar el 4 i amb
les sumes que vostè fa, que no són apropiades perquè veurà, vostè suma. Tenen la
mania de no deixar-me parlar. Bé, doncs això, que es va pujar per al 2002 el 4 i que amb
la suma que fa, que a mi no em sembla procedent perquè no té res a veure el tipus de
l’impost, val? El tipus de l’impost. Que és el que remenem nosaltres com a Ajuntament
és el tipus, el que podem pujar, baixar, arribar al límit o no arribar, val, el tipus. I ho
suma amb una revisió cadastral que no depèn de l’Ajuntament, que depèn de la
Gerència Cadastral, que es fa. Però nosaltres, i li torne a repetir que a mi no m’agrada
fer aqueixa suma, són vostès els que fan la suma. Jo dic el que és la diferència. Però en
el 2002 es va pujar la revisió cadastral del 4 més el 4 el tipus impositiu. I en el 2003 es
va pujar la revisió la revisió cadastral del 4 o del 4 i mig perquè no tots els ciutadans
tenen una revisió cadastral que li puja el mateix. No, no tenen la mateixa, no senyor,
depèn del valor cadastral. Sembla mentida, sembla mentida que vostè no s’haja
assabentat encara d’això havent sigut Alcalde.

Bo, vegem, per descomptat les formes els perden eh? Bo, repetisc, en el 2003, a
part de la pujada del valor cadastral, va pujar el 5%. I ens diuen a nosaltres que no
podem pujar el tipus en el 3,3 que és el IPC. Per què? Ja sabem, i a nosaltres, què més
volguérem nosaltres. Però, vegem, ja sabem que pujar l’IBI no és una mesura popular.
Jo també pagament IBI. També em va a pujar. Ja sabem que no és una mesura popular.
Però congelem la resta dels impostos i algun impost haurem de pujar si volem
aconseguir sanejar l’Ajuntament, tal com hem vist abans. I, a més, estem pensant en el
2005, en el 2005, perquè l’any passat nosaltres no pugem el tipus per al 2004, no ho
pugem el tipus. S’aplica el mateix tipus que es va aplicar en el 2003. No ho pugem.
Però, efectivament, com tots els anys, la revisió cadastral que no hem fet nosaltres,
opera, efectivament.

Però fixen-se, per contestar-li també al Sr. Silvestre, encara que se n’ha anat, no?
Però no a tot el món la revisió cadastral li incrementa igual. Perquè quan es va fer la
revisió cadastral l’any 99 hi havia uns valors cadastrals d’unes cases que estaven molt
més per davall que altres. I la pujada i l’adequació al valor de mercat del valor cadastral
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es fa al llarg d’un període de 10 anys. Que hi ha gent que li puja el 3, que li puja el 2, és
el valor cadastral, el 6, el 7, o fins i tot com al Sr. Civera que li puja el 20 el valor
cadastral. És cert, és així, el 4 és la mitjana, el 4 és la mitjana, la mitjana de totes
aqueixes diferents pujades del valor cadastral que no depenen de nosaltres. Hi ha una
revisió cadastral, es valoren, es fa el valor cadastral dels béns del nostre municipi, dels
immobles del nostre municipi. Però a més, el comparar i el sumar això produeix una
cosa molt injusta. Perquè veuran, hi ha gent, ciutadans que tenen una casa que, per ser
una casa antiga, la qual cosa no vol dir que el valor del mercat d’ella no siga elevat,
perquè pot estar en un bon lloc, aqueix valor cadastral ho tenien molt davall i durant 10
anys estaran pagant molt per davall del que els tocaria pagar amb un valor de mercat.
Vull que m’entenguen, si ho vengueren aqueixa habitatge si que traurien el valor de
mercat, però, no obstant, a efectes de l’IBI estan pagant amb un valor molt més davall
que, per exemple sense anar més lluny, una parella jove que haja comprat un habitatge
de protecció oficial, que entra a pagar per l’IBI amb un valor cadastral molt més elevat
del que pot tenir una casa antiga. Això no és just. Per això es fan les revisions cadastrals
per a adequar-les al mercat. Per això, però nosaltres ací no intervenim. I no seria just
que aqueixa persona d’un habitatge de protecció oficial estiga pagant més en l’IBI,
perquè el seu valor cadastral és més elevat que el que li estan revisant i té una casa
grandíssima, encara que siga antiga. Veritat que no és just? Aqueixa és la revisió
cadastral, això és el que fa la revisió cadastral. I no ho operem, no ho toquem nosaltres.
Nosaltres només toquem el tipus i el tipus ho pugem, exclusivament, en l’IPC,
exclusivament.”

Durant el debat, el Grup Popular Municipal presenta una primera esmena del
següent tenor literal: “Ordenança Fiscal del IBI Urbana per als immobles que
constituïsquen lloc d’activitat econòmica el Grup Municipal Popular a l’empara de l’art.
74.1 de la Llei 51/2002, de 27 de desembre, sotmet a l’aprovació del Ple de
l’Ajuntament, que la bonificació siga del 90% durant els tres períodes impositius
següents a l’inici de l’obra”.

Esmena que, sotmesa a votació, és rebutjada per 10 vots a favor de PP, SP i SCP
i 13 vots en contra de PSOE, EU i BLOC.

A continuació, el Grup Popular Municipal presenta una segona esmena, que diu:
“La bonificació del 50% de la quota íntegra ja establida en l’Ordenança Fiscal

del IBI, per als habitatges de protecció oficial, tindran dret a una bonificació del 50% la
mateixa, en la quota íntegra  de l’Impost durant els 5 períodes impositius següents al de
l’atorgament de la qualificació definitiva d’habitatge de protecció oficial i les que
resulten equiparables a això”

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada  per unanimitat.

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada al dictamen de la Comissió
Informativa Especial de Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 13
vots a favor de PSOE, EU i BLOC i 10 vots en contra de PP, SP i SCP, ACORDA:

PRIMER: Modificar  el tipus de gravamen dels béns immobles de naturalesa
urbana establit en l’art. 3_ a) de l’esmentada Ordenança fixant-ho en el 0,834%,
modificar l’article 7è sobre bonificació per VPO, així com donar una nova redacció a
l’art.9 que regula la bonificacions per família nombrosa adequant-ho a la Llei 40/2003
de Famílies Nombroses.
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SEGON: Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança fiscal
reguladora d’Impost  sobre Béns Immobles que es transcriu a continuació:

NOVA REDACCIÓ DEL TEXT ORDENANÇA FISCAL QUE ES MODIFICA

MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE
BÉNS IMMOBLES

De conformitat amb el que estableix l’art. 15.2 i 16.2 en relació amb l’article
60.2 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, l’Excm.
Ajuntament de Sagunt, fa ús de les facultats que la Llei li confereix per a la:
Modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles i vistes
les previsions contingudes en el Pla de Sanejament financer i Estabilitat Pressupostària
2005/2007.

Article 1r.
Es Modifica l’apartat a) de l’art. 3 de l’Ordenança fiscal Reguladora de

l’impost sobre béns immobles modificat el tipus de gravamen dels béns de naturalesa
urbana, l’article 7è sobre bonificació per VPO i es modifica l’article 9 de l’esmentada
Ordenança pel que fa a la qualificació de les categories de famílies nombroses (general
i especial) que queda redactat com d’exposa a continuació.

“Article 3r. Tipus de gravamen
Els tipus de gravamen aplicables per l’Ajuntament de Sagunt en l’impost sobre béns
immobles, a l’empara del que preveu l’article 73 de la Llei 39/88, Reguladora de les
Hisendes Locals, són els següents:
• Sobre béns immobles de naturalesa urbana: el  0,807 per cent.

Article 7è. Bonificació per VPO
1. Tindran dret a una bonificació del 50% de la quota íntegra de l’Impost durant els cinc
períodes impositius següents al de l’atorgament de la qualificació definitiva d’habitatge
de protecció oficial i els que resulten equipara’ls a aquests conforme a la normativa de
la Comunitat Valenciana.

Article 9è. Bonificació per família nombrosa
Els subjectes passius que tinguen la condició de titulars de família nombrosa tindran
dret a una bonificació sobre la quota íntegra de l’import corresponent a l’immoble que
constituïsca el seu habitatge habitual familiar per les quanties següents:

Valor cadastral dels
Immobles bonificats

% Bonificació
per a famílies
nombroses
de  categoria general

% Bonificació per a
famílies nombroses de
categoria especial

Immobles amb un valor cadastral
inferior a   25.000  €...... 80% 90%
Immobles amb un valor cadastral
igual a entre. 25.000. €    a   50.000
€,

50% 60%

Immobles amb un valor cadastral
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superior a   50.000  €, 25% 35%

Per a gaudir d’aquesta bonificació els interessats hauran d’instar el benefici fiscal a
l’Ajuntament de Sagunt aportant fotocòpia compulsada del títol de família nombrosa,
document que identifique l’immoble per al que se sol·licita la bonificació i que ha de ser
l’habitatge habitual familiar (fotocòpia del rebut de l’IBI).

Aquesta bonificació  produirà efectes, des del període impositiu següent  a aquell en què
se sol·licite, fins al període impositiu en què es perda la condició de família nombrosa
per qualsevol causa, venint els subjectes passiu, obligats a comunicar a l’administració
la dita circumstància, sense perjudici de les facultats de comprovació i inspecció de
l’administració.

Es faculta a l’Alcaldia  per a dictar normes  per a l’aplicació  i gestió d’aquesta
bonificació.

DISPOSICIÓ FINAL
La present Ordenança fiscal entrarà en vigor el dia de la seua publicació en el

Butlletí Oficial de la Província i començara a aplicar-se el dia 1 de gener del 2005,
romanent en vigor fins a la seua modificació derogació expressa.

APROVACIÓ
La present ordenança, que consta d’una disposició preliminar, d’un article i una

disposició final, va ser aprovada inicialment pel Ple de l’Ajuntament, en sessió
celebrada el dia              de   200, i definitivament en data        de 2005 entrant en vigor
el dia              de”

1.  MODIFICACIÓ: Acord plenari de data 0  /  /2004 BOP núm.:        de data:   /  /
(p.).  Es Modifica l’apartat a) de l’art. 3 de l’Ordenança fiscal Reguladora de l’impost
sobre béns immobles modificat el tipus de gravamen dels béns de naturalesa urbana,
l’article 7è sobre bonificació per VPO  i es modifica l’article 9 de l’esmentada
Ordenança pel que fa a la qualificació de les categories de famílies nombroses (general
i especial) que queda redactat com d’exposa a continuació.

TERCER: D’acord amb el que preveu l’art. 17.1 de la Llei 39/88 els acords
adoptats s’exposaran al públic per un període de trenta dies mitjançant edicte inserit en
BOP, al tauler d’anuncis de l’Ajuntament i en un diari dels de major difusió de la
província  per ser municipi de més de 10.000 habitants, perquè els interessats puguen
examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimen pertinents. En cas de no
presentar-se cap reclamació contra els acords adoptats, s’entendran definitivament
adoptats els acords fins llavors provisionals.

A les 21 hores i 25 minuts se suspèn la sessió, reprenent-se a les 21 hores i 45
minuts.

20 COMPAREIXENÇA REGIDORA-DELEGADA POLICIA LOCAL I
HISENDA. EXP. 36/04-C
Obert el primer torn d’intervencions, la regidora-delegada de Policia Local i

Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, manifesta: “Bo, vegem, es va sol·licitar la meua
compareixença per a oferir informació sobre els següents punts; política de personal en
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el policia local, estat dels expedients sancionadors de la campanya de trànsit i despeses
sense consignació pressupostària i assignació per regidories. Açò és el que a mi m’han
passat; política de personal en el policia local, estat dels expedients sancionadors de la
campanya de trànsit i despeses sense consignació pressupostària i assignació per
regidories.

Bo, quant a la política de personal en el policia local. Escolte, de veritat, és que
açò, jo no sé si és que és perquè em tenen. Ho he dit bé?, és per això pel que m’han
demanat la compareixença, no? És per això. Bé, quant a la política de personal en el
policia local, dir en primer lloc, ja ho vam dir quan es va sol·licitar la compareixença,
que la política de personal d’aquest Ajuntament la marca el departament el Departament
de Personal a  través de la seua regidoria de personal. En tot cas, per això he d’entendre
que el que se’m requereix és informació sobre el compliment o no dels compromisos de
l’equip de govern en aquesta matèria, i, per tant, d’aquesta regidora en matèria de
seguretat. Els objectius en matèria de personal, des del primer dia són molt clars;
increment real de la plantilla de policia en el menor temps possible i reorganització de la
plantilla dotant-la de l’escala de comandaments, que tan necessària és. Ambdós
objectius units a una major dotació de mitjans materials permetrà abordar nous serveis
tan sol·licitats pels ciutadans com la policia de proximitat, i una millora en la prestació
de tots els serveis que presta la policia. Bé, per a entendre el que s’ha fet en aquesta
matèria cal recordar el que aquest equip de govern es va trobar quan entrem a
l’Ajuntament en el 2003. Una plantilla de 78 policies, en els quals s’incloïen 10 agents
interins, amb la qual cosa la plantilla real era de 68, que ocupaven les places de l’oferta
pública del 2002 de forma interina, tres Inspectors, un d’ells realitzant les funcions
d’Intendent Principal Cap. La plaça d’Intendent Principal Cap sense traure l’oposició
durant més de dos anys. Tres places d’oficials ocupades interinament perquè tampoc
s’havien realitzat les proves. Dues places d’inspector vacants des de no se sap quant de
temps. I tres vacants d’agents sense cobrir, per jubilacions, perquè se n’han anat, en
excedències. L’oferta pública del 2002 i del 2003 sense executar. Per tant, una plantilla
xicoteta, mal organitzada i desmotivada pels continus problemes interns. Què s’ha fet?
Tot just entrar i sense quasi temps per a això, per la falta de previsió de l’equip de
govern anterior, es van cobrir les places previstes en l’oferta pública del 2003 amb 10
policies estivals. El que va permetre que l’estiu passat no fóra com podia haver sigut de
catastròfic tenint en compte que també van deixar preparades en dos mesos, les
vacances en dos mesos de la policia, i a més de dos mesos d’estiu, amb tot el que aquí hi
ha. Però miren, en aquest any i mig s’ha abordat l’oposició de la plaça d’Intendent
Principal, el concurs de les places d’oficials, ja ho ocupen en propietat. L’oposició de
les 10 places de l’oferta pública del 2002. L’oposició de les 10 places de l’oferta pública
del 2003 per a cobrir-les de forma interina. L’oposició dels 10 estivals del 2004.
Aquestes dues últimes oposicions, a més, s’han fet amb borsa. El que ha permès cobrir
les tres vacants també per jubilació o excedència. S’ha realitzat una borsa d’oficials per
a cobrir vacants i s’ha realitzat una comissió de serveis per a cobrir una d’aqueixes
places d’Inspector eternament bloquejades.

Tot això ha permès que en l’actualitat disposem de 23 agents més, més un
inspector més, i el cap, per descomptat el cap. I que l’organització tinga adequadament
repartides les seues responsabilitats, perquè si u és comandament és per a manar i per a
tenir responsabilitats, no per a confondre’s amb la resta dels agents, perquè això crea
una mala organització i molt de malestar dins de la policia local. Aquest increment de la
plantilla i aquesta reorganització ha tingut el seu reflex en la millora dels serveis que
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presta la policia. Així, si comparem l’estiu passat, l’estiu del 2003 amb la policia que hi
havia a pesar que incrementem 10 estivals amb urgència, perquè no estava previst però
es van incrementar.

Bé, deia que açò ha tingut el seu reflex en la millora de serveis i seguint
l’informe que ha sigut emès per l’inspector que en aquests moments es troba de cap
farem aqueixa comparativa dels serveis. Bé, els serveis referents a l’àrea de seguretat
que inclouen auxili a persones, incendis, delictes, i faltes, i altres serveis de seguretat
ciutadana, ascendeixen en l’esmentat període de l’any 2004 a 1.207 serveis. Aquests
serveis han suposat un increment del 36% sobre els mateixos serveis en l’esmentat
període de l’any 2003, en el que es va prestar la quantitat de 768. Els serveis relacionats
amb el trànsit, entre els que s’inclouen els prestats per accidents de trànsit, actuacions i
regulacions de trànsit per distints motius, així com els diferents controls de vehicles i
ciclomotors ascendeixen a la quantitat de 480. Aquests serveis s’han incrementat en un
30% respecte al mateix període del 2003. Cal tenir en compte que en aquests serveis que
estan relacionats amb el trànsit no estan inclosos els serveis que s’han prestat per grua
que després detallaré. Els serveis inclosos a la vessant de la policia administrativa, de la
policia local, que inclouen els informes administratius i notificacions, tant de
l’Ajuntament com d’altres administracions com les judicials, els relatius a les
ordenances municipals, activitats, obres, molèsties per sorolls, sanitaris, animals,
mercats, etc. Fonamentalment, les activitats principals, les responsabilitats principals
que té la policia local ascendeixen a la quantitat de 1.530, s’han incrementat en un 25%
respecte a l’estiu passat. El personal de servei, com ja hem dit, no obstant, durant l’any
2003 va ser de 88 persones tenint en compte els estivals, sent en el mateix període
durant el 2004 de 103 funcionaris, la qual cosa suposa un increment de personal de 15
agents, en relació amb el 2003. És a dir, un increment percentual del 17% de la plantilla
i enfront d’aquest increment, el total del servei s’ha incrementat, el global, en un 31%.
Deia abans que en els serveis de trànsit no estaven inclosos en aqueix número que he
donat, els de la grua. Bé, el servei de grua, i açò és des del dia 1 de gener fins a
setembre, es van retirar un total de 2.087 vehicles, resultant un increment de vehicles
respecte al mateix període de l’1 de gener a setembre del 2003 de 165 vehicles.

Les causes per què s’han retirat aquests vehicles han sigut; 255 per falta de
documentació, assegurances, carnet, o casc; 369 per aparcar amb un senyal de prohibit
per càrrega i descàrrega, en  la quinzenal; prohibit per senyals mòbils, aqueixes que
col·loquem quan hi ha algun acte, alguna obra 196; per guals 125; en mercats 234; doble
fila i obstaculitzant la circulació 250; estacionats sobre la vorera i passos de vianants
212; i estacionats en reserves de bus, taxis i aturada de minusvàlids 227. Aquesta és la
política de personal que s’ha portat, jo crec que en un temps rècord d’un poc més d’un
any, s’han convocat oposicions i s’ha incrementat la plantilla a una velocitat
desconeguda en aquest Ajuntament, i això ha tingut el seu reflex en les actuacions i en
els serveis que s’han prestat, com no podia ser d’una altra manera, s’han incrementat.
En el tema, segon punt, pel que se’m preguntava, era com estaven els expedients
sancionadors. Bé, atenent a la campanya de la Direcció General de Trànsit per al 2004,
que deia uneix-te a nosaltres, uneix-te a la vida!, la qual tracta de conscienciar sobre la
velocitat genèrica i específica; distància de seguretat, cinturó i casc. que la seguretat vial
és una labor de tots i que complint les normes es pot evitar els accidents, o almenys les
seues pitjors conseqüències. S’inicia aquí a Sagunt també aquesta campanya controlant
la velocitat, l’alcohol. Així tenim que, en aquesta campanya, per velocitat, en aquests
controls, hi ha un 75 infraccions, de les quals es troben recorregudes 41. Han sigut



127

pagades 15. Si veuen no quadren els números perquè hi ha algunes que ni són
recorregudes ni són pagades i, per tant, quan passen els terminis corresponents entren a
la via de constrenyiment. Per alcohol, 29 alcoholèmies, 29, no s’ha recorregut cap i
s’han pagat 15. Pel cinturó 41, no s’ha recorregut cap i s’han pagat 27. Pel casc 606,
s’han recorregut 4, s’han pagat 134. Torne a repetir que en tots els números les que ni
s’han recorregut ni s’han pagat entraran a la via de constrenyiment.

Hi ha altres intervencions que s’han fet amb les motocicletes i els ciclomotors.
En el cas de les motocicletes i els ciclomotors, per cas omís de semàfor en fase roja, 16
denúncies, circulació en zona de vianants 27, circular sense casc homologat 58, permís
o llicència de conducció 19, no tindre placa de matrícula 2, deficiències d’enllumenat
del vehicle 3, assegurança obligatòria 23, circular dos en un ciclomotor no homologat 5,
documentació 12, ITV 7 i altres 34. En aquests moments i per la recomanació que ha fet
la Direcció General de Trànsit s’està intensificant amb una programació, ací ens
aconsellaven de 15, s’ha fet d’un mes. Programant-ho els dies i el servei que deu fer
aqueixos controls, s’estan intensificant els controls del cinturó. En 11 dies que s’estan
fent aqueixos controls, s’han fet 15 controls, hi ha 43 denúncies i s’han immobilitzat 5
vehicles.

Se’m preguntava també per les factures sense consignació pressupostària. Jo
crec que amb tot el que hem parlat avui, amb tot el que hem parlat avui, la marxa que
porta d’execució el pressupost amb percentatges d’ingressos del 90% d’execució, i amb
les despeses amb un ritme controlat entendran vostès que en aquests moments no
existisca cap despesa sense consignació pressupostària. Açò normalment ocorre, i es
veuen aqueixes despeses, i totes les liquidacions dels pressupostos solen haver-hi, es
veuen quan es liquiden els pressupostos, quan es liquide el pressupost del 2004 podrem
saber si hi ha despeses, que perquè arriben tard són de l’exercici anterior o fins i tot
d’altres passen  a l’exercici següent. En aquests moments no tenim factures sense
consignació pressupostària.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “La qüestió d’ordre es refereix
que, a part del llistat de les despeses sense consignació pressupostària d’assignació per
regidories, que ens diu que no hi ha cap despesa sense consignació pressupostària, i per
tant ja ha contestat, la previsió de presentació d’impostos i taxes per a l’exercici 2005 i
l’estat de les despeses sense consignació pressupostària que estiguen pendents de
reconeixement en l’actualitat. Aqueixes tres preguntes figuren ací.”

La regidora-delegada de Policia Local i Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, indica:
“És veritat que demanaven vostès això de les taxes però, evidentment, he suposat que
com en comissió informativa, on vostès també estan, ha quedat clar que el ple de les
taxes i dels impostos és la setmana que ve, el dijous al matí, que no feia falta que ho
repetira ací. Però en qualsevol cas ho repetisc. Però si no hi ha despeses sense
consignació pressupostària, com tindran algun estat, o les assignaré per regidories?”

El regidor del grup PP, Sr. ZARZOSO, assenyala: “Efectivament, ací anaven
tres punts que eren previsió, presentació impostos i taxes per a l’exercici 2005, i estat de
despeses sense consignació pressupostàries, que era en general l’altre punt. Sobre la
previsió d’impostos i taxes, la Sra. Hernández ha dit que efectivament que ja estem
informats, que sabem molts, però s’ha  passat per alt una cosa molt important, que és el
IAE, que és en el que em vaig a centrar, em vaig a centrar. Ací tinc jo l’acta del Ple que
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es va modificar l’impost d’activitats econòmiques, és l’acta del Ple. La Sra. Hernández
deia entre altres coses; i conté unes repercussions financeres molt majors. Efectivament,
Sra. Hernández, el IAE portava unes repercussions molt majors, però que vostè no va
saber valorar, però que vostè no va saber valorar.

Després diu: el nombre de contribuents se’ns quedaria reduït a 328,
aproximadament, 328. Estava, sí, sí, sí, de l’acta de l’any passat, estic parlant de l’acta
de l’any passat, estic parlant d’impostos i taxes que la Sra. Hernández ha dit que la
informació que teníem ja era prou i tal. Quina exactitud! Estava vostè molt ben
documentada. El senyor, bo, jo els vaig dir, els vaig dir: aquests senyors/senyores són
els que han posat un coeficient de situació, no ho obliden. La Llei se’l deixava optatiu,
però si anessen intel·ligents ho usarien per a poder ponderar l’impost, que no ho estan
fent.

Per tot això, el grup municipal popular sol·licita es quede sobre la taula la
modificació de l’Ordenança Fiscal del IAE per a un millor estudi, falta en l’expedient
un estudi econòmic que quantifique amb exactitud el percentatge d’increment que
originarà la nova forma de liquidar l’impost. Això li ho deia jo, entre les moltes coses
que els vaig dir sobre el IAE i que vostès no em van fer ni punyeter cas. Després, el Sr.
Chover, entre alguna de les coses que va dir, no sé per què ací el Sr. Chover va
aparèixer, té costum de voler tirar una mà quan crec que s’està equivocant. Coincidim
amb Miguel Ángel Cortés que grava l’activitat i que és injust, i que és injust. Home,
depèn del que vostè entenga per justícia, Sr. Chover, depèn del que vostè entenga per
justícia. Si donar, jo només, és que, jo li ho recorde, si justícia és donar a cada u el que
es mereix, mire, haurà d’aplicar-se el conte.

Després deia: l’Ajuntament deixarà d’ingressar entre 50 i 60 milions de pessetes.
Aqueixa exactitud seua deixa a la Sra. Hernández en mantellines. Estava molt ben
informat vostè, tenia una informació genial. Després deia vostè, Sr. Chover: hi ha gent
que factura molt i gana poc. Bé, això per què no ho preveu la Llei, que ho contemple
perfectament. Políticament parlant, vostè Sr. Chover, és molt fosc, eh, políticament
parlant, perquè la Llei 51/2002 sí que ho contempla, Sr. Chover. Hi ha una bonificació
per a aquelles empreses que tenen estalvis negatius nets, sí que ho contemplava la Llei, i
vostè diu que la Llei no ho contemplava. El que passa que vostès no van voler acollir-la
a això, i no van voler bonificar-la. Per un altre costat deia vostè, Sr. Chover: la Llei em
sembla progressista, i els que tenen escàs volum de negoci se’ls eximeix de l’impost, i
als que tenen molt de negoci se’ls aplica l’impost, bo, qui més guanye que més pague, i
ens sembla perfecte. Em sembla molt bé, jo estic d’acord amb això de vostè, però no és
el mateix guanyar que facturar, i la Llei de l’impost parlava de facturació.

I finalment la Sra. Hernández, una cosa molt ben dita, deia; perquè era una
reforma molt més àmplia i caldria avaluar més detingudament quals eren les
conseqüències d’aquest impost. Això ho deia la Sra. Hernández. Cal avaluar
detingudament, i Alfonso sap perfectament el que vol dir avaluar, detingudament aquest
impost. Sra. Hernández, anem a avaluar-ho, avaluarem, dades econòmiques, dels serveis
econòmics; import total any 2003 1.505.083 €, any 2004 2.004.835 €. El Sr. Chover
estava encertadíssim, el PP amb aquesta llei queda molt bé amb les empreses, però
estrangula totalment als ajuntament, deia ací el Sr. Chover ho deia ací. I resulta que té
uns ingressos de IAE un 33,20% superiors als del 2003, i estrangula, estrangulàvem el
PP a les empreses. La Sra. Hernández encertadíssima, com sempre, com sempre. Se
n’ha anat de molt poc, de molt poc, deia que havien 328 rebuts, 328 i hi ha 698 rebuts, li
ha faltat molt poc, molt poquet.
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Després, quan els vaig dir jo que els coeficients de situació eren molt alts, resulta
que aquells que estan enquadrats dins de la tercera categoria fiscal i que van posar un
coeficients d’1,26, l’increment del rebut ha sigut del 20,64%. Aquells que estaven
enquadrats dins de la segona categoria fiscal i que van posar de coeficient de situació
l’1,36, ho va posar aquest equip de govern, no ho vaig posar jo, eh, a veure si ara resulta
que ho vaig posar jo, l’increment ha sigut del 26, 47%. I les categories de primera
situació que van posar l’1,46, l’increment sap Sr. Cortès quant ha sigut?, el 31,50%. Li
ho vaig dir, jo els vaig dir que estaria entre el 30 i el 40, i en l’acta consta així, i en
l’acta consta així, el 31, 50%. Aqueixa és la forma amb què vostès arriben als plens
d’apreses les lliçons. Jo, com a docent, el que sí que els aconselle és que si no estudien
suspendran, suspendran, perquè des de l’oposició que hàgem d’aportar aquestes dades
quan vostès tenen dedicació exclusiva i arriben a un ple amb les dades i faciliten
informació de la forma que van facilitar en el IAE, crec que és políticament vergonyós.
Almenys, almenys, crec, Sr. Chover, que m’haurà de donar la raó. Com aquest impost
torna al pròxim Ple extraordinari, se’ns presentarà l’ocasió de poder, si podem i si
volen, tractar de corregir, tractar de corregir.

Res més, sobre les factures li faria una pregunta, sense consignació
pressupostària. Mira, només li vaig a fer una. Sra. Hernández, ens apostem un cafè vostè
i jo que si al desembre no arribem als 400 milions de pessetes de factures sense
consignació pressupostària, quan vostè aprove el pressupost de 2005 immediatament
vostè tindrà factures per un import superior als 150 milions de pessetes? No li vaig a fer
més preguntes, vostè m’accepta aqueix cafè. Res més i moltes gràcies.”

La regidora-delegada de Policia Local i Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, diu: “Bo,
vegem, els que no ens preparem els Plens som nosaltres, eh? Ha quedat clar no? Bé,
mire, la seua sol·licitud de compareixença. Previsió, presentació impostos i taxes per a
l’exercici 2005. Previsió de la presentació, i li he dit: la setmana que ve en el Ple al
matí. Vostè, m’ha vingut, o siga llija’s vostè els Plens i prepare’s que és el que demana
el seu grup, i ha demanat la data i jo se l’he donat. I no sé a què ha vingut ací a parlar-
nos del IAE, és que no ho acabe d’entendre. Perquè, vegem, venir ací a parlar del IAE
jo no sé què farà en el Ple del dijous. Repetirà la intervenció? Si vol parlem del IAE, jo
li conteste molt gustosament sobre el IAE. Però li vaig a repetir quelcom que no li va a
agradar. I és que si vostè haguera fet la Llei, l’adaptació a la Llei 50, com li tocava i
alhora que li tocava, nosaltres no haguérem perdut diners l’any passat. Perquè mire, no
és que en aplicar el coeficient de situació se li incrementara aqueixos percentatges als
subjectes passius que han quedat com a contribuent, sap? Sí, se li van incrementar. Però,
sap per què? Perquè respecte, respecte, al 2002 val? el 2003 van pagar un trenta i escaig
per cent menys. Això no ho sabia, veritat? Aqueix és el problema de no haver adaptat la
Llei, i si no va als serveis d’intervenció, parle vostè amb la viceinterventora i li pregunta
que ha passat amb el IAE. I amb el IAE ha passat això, que el 2003 per a molts
empresaris ha sigut un ganga, perquè com vostè no va adaptar l’Ordenança a la Llei 50
li va abaixar l’impost un 30% o més. I que el coeficient de situació ha recuperat aqueixa
quantitat, que no van pagar en el 2003, però en un percentatge menor. I que conste que
jo no he vingut a parlar del IAE. Ha sigut vostè el que ha volgut que parlàrem del IAE. I
com ha volgut, li conteste. Però és que, però el Ple és el dijous, jo no he vingut ací a
parlar del IAE, perquè si parlem del IAE també podem dir que es congela, no?, i podem
dir que vehicle es congela, i que les plusvàlues es congelen. O és que només parlarem
del que a vostè li convinga. No ho entenc de veritat. Ha demanat la data i la data li he
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donat, no sé a què ha vingut ací a parlar-nos del IAE, però per si de cas vaja per davant
per al Ple del dijous que no s’ha pujat ni se’ls ha incrementat, el que s’ha fet ha sigut
recuperar el que es va perdre en el 2003, per una mala gestió de vostè, per cert.”

Obert el segon torn d’intervencions, la regidora del grup PP, Sra. MURCIANO,
exposa: “Bona vesprada de nou, Sra. Hernández, m’ha deixat perplexa. I li vaig a dir
perquè que vostè em diga que la gestió de la policia local ho té de portar el departament
de personal, mire perplexa. La gestió del personal de policia local deu portar-la la
persona responsable del departament. Perquè Personal té altres funcions, segurament
donar-li a vostè els policies que vostè ha de gestionar.

Bo, començaré en primer lloc, després d’açò, dient i fent-li un recordatori a la
Sra. Hernández que va ser a principis de 2003 quan el nostre grup va proposar un
augment de plantilla, que es va votar en contra, entre elles vostès. Però de totes maneres
que s’han augmentat 23 policies, que hi ha més serveis, que hi ha més carrer, que hi ha
més, que hi ha més, que hi ha més hores extres, tot això és una cosa que no s’ha dit. Jo li
vaig a dir el que des del nostre grup pensem, i es vaig a dir a la ciutadania. Mire, la
realitat, i així es comença a parla de gestió de personal, és que hi ha 107 policies en el
catàleg de llocs de treball. Entre ells hi ha un d’Intendent, una plaça. Una plaça
d’Intendent que no la cobriran, que és la següent de l’Intendent Principal. I no la
cobriran només perquè no l’han dotat pressupostàriament, i sí que l’han posat perquè la
llei ho ordena. Amb la qual cosa, l’única cosa que han fet és col·locar aqueix nom i no
dotar-lo pressupostàriament. Jo crec que això és, no sé si és riure’s de nosaltres o de qui
es van a riure. I ho diu la llei per als municipis de més de 50.000 habitants.

Vegem, també és cert, vostè ha dit i és veritat, que d’aqueixes 107 places falten
per cobrir 2 d’agents, 1 d’oficial i 1 d’inspector, més la de l’intendent que no es va a
poder cobrir perquè, com he dit anteriorment, no té dotació pressupostària. Amb la qual
cosa, en aquests moments, ens estem trobant amb 103 efectius per a una població de
62.000 habitants aproximadament. Jo, li recomanaria que, com a mínim, vagen vostès a
veure els seus companys de Torrent, que amb 67.000 habitants tenen 90 efectius, o a
Gandia que amb 74.000 habitants tenen 124 efectius. I, per descomptat, ho sabem tots,
tenen prou més presència policial als carrers que nosaltres. I, en canvi, nosaltres estem
pagant més hores extraordinàries que Torrent i Gandia. Vostès ho tenen fàcil d’anar i
comprovar-ho com hem fet els altres. A mi em sembla que se li ompli la boca quan diu:
hem augmentat en 23 efectius. Què bé! Un titular, 23 efectius, on estan aqueixos 23
efectius de més i per a què? Jo em vaig a regir en una circular emesa per vostè, la 8 0 3
en la que indica serveis mínims necessaris per a donar un bon servei a la població, i per
a això, diu necessitar, 12  policies al matí, 12 policies a la vesprada, i 9 en festiu i
nocturn, a excepció dels dies de mercat que en compte de 12 posa 14.

Mire, aqueixos serveis mínims que vostè indica es queden quasi diàriament amb
la meitat dels efectius, que vostè considera necessaris com a mínims. Portem quasi mitja
legislatura i vostè poc o res li ha preocupat aqueixa bona planificació d’aquests
funcionaris. Li dóna el mateix, estiguen com que no estiguen. Això sí, a contrari, les
hores extres van sense ordre ni concert. I això no és ni més ni menys que una  nefasta
gestió, i això és de llibre. No m’ho estic inventant jo, Sra. Hernández. I se’l vaig a
explicar, mire, un dia qualsevol d’aquest mes de setembre, jo me n’he anat al dia 20,
dilluns, i veig que el servei del que vostè diu com a serveis mínims, tenim un servei a la
vesprada amb quatre agents entre sala i retens, i quatre en seguretat ciutadana. A la nit,
aqueix mateix dia, ens trobem amb tres agents en sala i retens i dos agents en seguretat
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ciutadana. I repetisc, el dia 20 a la nit, dilluns, 2 agents en seguretat ciutadana a la nit.
Fixen-se que meravella, que bona gestió. Una patrulla amb dos agents en compte dels 9
totals que fixa ella, per a tot un municipi, Sagunt, el Port, Baladre, Almardà, Grau Vell,
etc., durant tota la nit. I el que ens sorprèn i ens crida moltíssim l’atenció, i estem un
poc que no ens ho podem creure, és que la Sra. Alcaldessa en la seua presa de possessió
va dir que la protecció i la vigilància per a la seguretat ciutadana era prioritari i la
primera cosa que cometria. Sra. Alcaldessa, la seguretat ciutadana que vostè prometia
consisteix a deixar al poble desemparat? Si que va vostè per bon camí, perdone’m.

I açò que està ocorrent aquí és kafkià, kafkià, i li vaig a dir per què. La pròpia
delegada estableix serveis mínims, necessaris per a una bona seguretat ciutadana, i la
deixa en la meitat, i fins i tot menys. Quina desídia, Sra. Regidora! Que poca
responsabilitat, és increïble, increïble.

I li dic açò perquè li anem a tendir, jo crec que la mà, i si els sembla bé ens
l’acceptaran i si no seguiran amb el seu camí dient-nos que no, però nosaltres vetlant,
veient i observant les signatures dels agents. Mire, amb 103 efectius que tenim en
aquest moment a l’Ajuntament de Sagunt, i si vostè es preocupa un poc res ni miqueta
per la gestió de què vostè és responsable, si amb una correcta planificació, nosaltres, el
Partit Popular li anem a dir que amb cinc grups de 14 efectius cada grup, parlem d’un
mes, posem un mes, per exemple, i amb 35 hores segons el conveni, vostè podria tenir
tots els dies matí, matí-vesprada i nit, amb la qual cosa inclou festius, amb 70 agents,
Sra. Regidora. Fins a 103 li falten 33 agents, de 35 hores per a reforçar tot el que vostè
vulga, serveis, unitats, cobrir baixes, els permisos, les absències, els esdeveniments, les
festes, 33 efectius. Açò, és tendir-li la mà, si no sap li tendim la mà per a ajudar-los pel
bé dels ciutadans del nostre poble. No, i no tinga cap dubte que abaixen les hores
extraordinàries, segur, segur. A vostè li sembla tan difícil el que jo li estic dient? Li ho
he dit ja, cinc grups amb 14, per a cobrir, cada grup amb 14, demà, 14 nit, 14 vesprada.

Bo, mire, ara passarem al que, la gestió de personal no és només dir em toca o
no em toca, o cobreix en açò, no. Cobreixes açò amb tants efectius i tant ens costa,
correcte? És que no estic d’acord en algunes de les coses que has dit. Per exemple, està
pagant hores extres excessivament a la policia local, i no sols li ho diem nosaltres, sinó
que Comissions Obreres, ja el 23 de setembre, li adverteix que les hores extres de
policia s’han disparat en un 195%.

També els diuen ells que augmente la plantilla per a baixar hores extres,
sorpresa!, augmenta la plantilla, pugen les hores extres, encara que és veritat que se li
paga a menys funcionaris, i ho veurem a continuació. Vegem, sí que és veritat el que ha
passat ara, que s’han augmentat en 23 efectius més, però també les hores
extraordinàries. I ha disminuït el nombre d’efectius al carrer com ja li he explicat en
algun dia, i hi ha molts més dies que qualsevol moment aleatòriament traurem un altre.
Comissions, també les aboca des de gener a abril del 2003, diu que hi ha dades
alarmants. En el primer quadrimestre, i és cert, 73 funcionaris realitzen 602 hores
setmanals. L’any 2004, el primer quadrimestre 64 funcionaris acumulen 1780 hores
extres. Algun policia adscrit al departament supera el centenar d’hores. I a data 16
d’octubre, ja porten fetes 2800 hores. I com bé diu, a pesar d’incrementar la plantilla en
23 efectius. Però si és poc la Sra. Hernández rebutja aquestes crítica que li fa
Comissions Obreres, i considera que el nivell d’hores extres és mínim i justifica hores
extres amb processos electorals. Tema injustificable, perquè en el 2002/2003 també van
haver-hi eleccions. I continua justificant la seua nefasta gestió dient que amb els 103
efectius a penes es recorren a hores extres de servei al carrer. Nosaltres ens preguntem
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tanta mentida on es realitzen llavors les hores extres tan alarmants si no és per a vetlar
per la seguretat ciutadana? Igual que Comissions ho diem. Que incompleixen el
conveni, el propi compromís del govern tripartit, el vetlar per la seguretat ciutadana. I li
suggerim que, encara que ja ha passat molt de temps de govern, el que els puga quedar,
usen el cap, pensen, treballen, avaluen, planifiquen i, per tant, gestionen i bé els diners
públics que és de tots els ciutadans i ciutadanes de Sagunt. Em queda això de trànsit,
no? Se m’ha acabat el temps, ah. Vegem, seré breu. Es va obrir al mes de maig una
magnífica campanya de trànsit i seguretat vial amb una carta de la Sra. Alcaldessa
també. I nosaltres tenim unes preguntes a realitzar-li i seré breu. Quants plecs de
descàrrega s’han presentat?, quants se n’han presentat? Bo, em contesta. Vegem, molt
bé, per als controls d’alcoholèmia i de sorolls van tenir, van fer un conveni amb la
direcció superior de trànsit, no?, per als cotxes, no conveniaren? Mire, el cotxe de
l’alcoholèmia no fa controls. I sap per què no està fent controls? Perquè està sent
utilitzat per agents de paisà, els que controlen els mercats. I li vaig a dir més, si vostè té
dos agents de paisà per a controlar mercats per què en data avui aqueixos agents no
estaven controlant el mercat del Port i ací a Sagunt sí que estaven? Doncs sí. Jo estic
segura que no és per  iniciativa pròpia dels agents, segur. El que sí que ens agradaria dir
és que a què es dediquen ara? Si és que han canviat de... Ja està.

Volem també que ens diga per què s’han suspès els controls de velocitat al
carrer, en el camí del Batle perquè no estava, no, t’ho dic jo, no estava en la llista. Però
tampoc estava en la llista el vial internuclis, tampoc estava en la llista. La meua
pregunta és, aquestes multes del vial internuclis s’han retirat també, igual que les del
Camí del Batle? Igual que la seua? Pregunta.”

La regidora-delegada de Policia Local i Hisenda, Sra. HERNÁNDEZ, assenyala:
“Per descomptat es nota que el que havia de dir, se l’ha preparat algú Sra. Murciano, se
l’ha preparat algú, segur, segur que sí. I algú que, de veritat, no té ni idea del que està
passant dins de la policia local i de com funciona la policia local. I a mi, a més, abans de
comptar-li el que li he de comptar li demanaria que quan parle de comissions diga
també, o és que això no li interessa, la posició que van tenir altres sindicats que eren
especialment de la policia local en aqueixa comissió, val? Que ara se la comptaré jo, o
se la recordaré. Bé, és absolutament fals que hi haja un cotxe a la nit, absolutament fals.
Perquè, mire, o vostè està mentint o m’ha d’estar mentint el cap de la Policia Local i
l’inspector en funcions de cap. Perdone, però permeta’m que confie més en el que diu
l’inspector cap de la Policia Local. L’organització del personal, i, fonamentalment en el
període d’estiu, que és a què vostè s’ha referit. Han sigut en tres, i açò també és un
informe d’ell, eh, han sigut en tres seccions; seguretat ciutadana, trànsit i platges.
Estructurant-se la primera en tres torns, la segona en dos torns i, en dos torns de matí i
de vesprada, i la de platges en un torn amb un horari continuat fins que els visitants de
la platja, els platgistes, se’n van a casa. Existint uns mínims de quatres a cinc patrulles
establides tots els dies, és que no ha donat, ni ha encertat, en els mínims. I tres patrulles
mínimes a la nit. Si alguna vegada s’ha produït, que es produeixen, baixes, assumptes
propis, assumptes sindicals, efectivament s’han cobert amb hores extraordinàries.

Però, mire, el tema de les hores extraordinàries no es produeix, perquè vostè diu,
clar, 23 policies més i on estan, si es fan hores extraordinàries?, on estan? Jo li he
demostrat on estan, i estan incrementant els serveis que presten als ciutadans com és la
seua obligació. Però em sembla que vostè quan jo li he parlat de l’increment dels serveis
no ho ha escoltat. Veurà, jo no vaig, eh, a fer aqueixos serveis, algú els ha de fer. Mire
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si s’ha notat o no l’increment en la plantilla de policia, perquè jo no sóc, vostè farà
funcions de policia? Jo no, són ells les que les fan. I, evidentment, és perquè s’ha
incrementat la plantilla. Per què s’incrementen les hores extres? Veurà, perquè si
incrementem, com s’ha  incrementat, en matèria de seguretat ciutadana, que recorde no
és una de les principals competències de la policia local, perquè aqueixa competència és
dels altres cossos i forces de seguretat de l’Estat, val? Si s’incrementa per quelcom serà,
si s’incrementa és perquè estan cobrint molts serveis que, potser, no són enterament de
la seua competència. Si s’incrementa això, s’incrementen els delictes i les faltes que
atén la policia local. Ho ha vist, se l’he llegit, bé.

El que vostè desconeix és que quan la policia local intervé en aquest tipus
d’actuacions, es deriva a un judici i declaracions, i que la policia local ha d’anar, i que
els policies cobren hores extres per aqueix assumpte, i no perquè ho diga jo, perquè està
així en el conveni, sap? Com més s’incrementen els serveis més compareixences tenen
al jutjat. I últimament són moltes, són moltes. Però a més s’ha incrementat,
efectivament, a pesar del nombre de policies, perquè no és que hi ha hagut unes
eleccions, no, no hi ha hagut unes, ha hagut dos, dos. I cal cobrir tots els col·legis, i per
això es paguen aqueixes hores extres, però no enguany, sinó tots els anys electorals, i
això suma, això suma. Si, això del jutjat tampoc ho sabia. És un peix que es mossega la
cua, més serveis més compareixences, més eleccions més hores extres. És així de clar.
Però en el que és hores extres de servei ordinari i habitual al carrer, s’estan fent les
mínimes. I això és el que van reconèixer els sindicats de la policia en aqueixa comissió
de personal. I sap per què? Perquè els delegats d’aqueixos sindicats estan apuntats en un
llista d’hores extres, perquè no vull que vostè insinue que sempre cobren els mateixos
les hores extres. Cobren les hores extres els que les fan, i sap per què les fan? Perquè hi
ha un llistat on s’apunta la gent que vol realitzar les hores extres i s’anomena als que hi
ha en aqueix llistat.

El guant que vostè m’ha estès, perquè jo, més que mà és guant, el guant, i no sé
si per a un repte o per a què. Vegem, com pretén a mi dir-me, com he d’organitzar la
policia quan vostès han manat durant quatre anys, han sigut incapaços d’incrementar la
plantilla en un percentatge com el meu, amb aqueixa rapidesa. A formar l’escala de
comandaments i vostès sí que tenien la policia abandonada amb una falta d’organització
i de motivació total, i ara ve vostè, que feia el seu regidor de policia durant tots aqueixos
anys? Si vostè, que era companya d’ell tenia tan bones idees, no sé què feia el regidor
de policia que vostès tenien. Es veu que escoltar-la no l’escoltava.

Mire, no es preocupe, si no volien escoltar-me no haver demanat la
compareixença, però ja que l’han demanat, dic jo, que m’hauran d’escoltar no?, ja que
han demanat la meua compareixença, doncs això, bé. Llavors, no em diga a mi com he
d’organitzar-la. Nosaltres assumim uns compromisos, entre ells la policia de proximitat,
i quan la plantilla tinga el nombre d’efectius, ara al desembre ixen les places en
propietat, s’organitzarà la policia de proximitat. I vostès no sumen que per les parelles
que estan en trànsit, no la sumen amb la de seguretat ciutadana.

Mirar, és que no acabe d’entendre, no acabe jo d’entendre perquè fan aqueixa
distinció, perquè jo crec que un policia és policia allà on està, en qualsevol lloc, vaja
amb moto, vaja amb cotxe, o vaja amb barca. I haurà d’atendre problemes de seguretat
ciutadana, posar multes de trànsit, o fer qualsevol cosa que estiga dins de les seues
funcions amb independència de la secció a què pertanguen. I si nosaltres ens hem
compromès a crear la policia de proximitat quan estiga el nombre de policies que toca,
es crearà, i es farà. De fet hi ha tres barris que ha començat a funcionar, amb les
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limitacions i de prova, perquè ara és quan molta gent està fent les vacances. Però al
gener la previsió és que funcione i que es modifique l’organigrama que vostès van
aprovar en Ple amb un nou servei, que serà negociat amb els sindicats. I això és el que
procedeix. I, mire, respecte, perquè jo abans he explicat com s’ha anat dotant de
comandaments, o anat dotant de comandaments i organitzant la policia. I això està ací,
demostrable, amb les oposicions que són moltes. En això té raó, en una cosa sí que li he
de donar la raó, però és que personal és qui organitza i li he de donar les gràcies a la
regidora de personal per haver convocat en un temps rècord i haver tret tantes
oposicions de policia, perquè m’ha permès tenir el nombre de policies que tinc. La plaça
d’intendent, veurà, és que no la creguem nosaltres la plaça d’intendent.  Nosaltres no la
creguem, la van crear vostès, vostès la van crear, val?, però tampoc la van dotar, i
tampoc van traure l’oposició, i sap per què? Perquè per a què volien un intendent si no
tenien ni els oficials, ni els inspectors, ni tenien res, per a què volien l’intendent?, per a
pagar-li més a algú sense tenir a ningú que organitzar? Si no tenien agents, no tenien
inspectors, amb oposicions les places d’inspectors congelades, les places d’oficials
congelades. A qui organitzaria l’Intendent? Si ni tan sols tenien un cap titular, un
intendent principal cap, tenien un posat a dit. Em contarà a mi per a què necessitaven
l’intendent. Però la van crear vostès i no la van traure. I nosaltres li hem mantingut
perquè la dotarem, quan estiga l’escala de comandaments que toca i que requereix la
plaça d’intendent. Ho entén? Però la va crear vostè. Per què més m’ha preguntat?

Cotxe d’alcoholèmia, és totalment fals que el cotxe d’alcoholèmia ho estiguen
utilitzant la policia de paisà, faltaria més. Si el cotxe de l’alcoholèmia ho coneix tot el
món. Estaria bé, estaria graciós que la policia de paisà que ha de passar desapercebuda
anara al cotxe que coneix tot el món, vaja que...! Mira, van al mercat, perdó, les
funcions de la policia de paisà són molts més extenses que anar al mercat, molt més
extenses que anar al mercat. I em sembla mentida que vostè estiga criticant això, em
sembla mentida. En tot cas, els policies de paisà estan complint amb la seua obligació.
Estan atenent el que han d’atendre, no sols els mercats, també estan atenent els
problemes que estan havent-hi amb els menors, els problemes que estan havent-hi als
col·legis i molts altres problemes, i molts altres problemes.

I a pesar que vostès tenen una falta de responsabilitat de dir, per cert, sent fals
damunt, que només hi ha un cotxe, els he de dir que la policia està complint  amb el seu
treball. I si el que pretenien dient que només hi havia un cotxe és que açò se’ns omplira
de delinqüents, gràcies per la seua falta de responsabilitat. Li he de dir que en el policia
hi ha més d’un cotxe, per descomptat que sí, que es compleixen els mínims i així ho diu
l’inspector cap en funcions. I que, a més, no sols és que es compleixen, és que
compleixen amb la seua obligació. I que tots aqueixos delinqüents que li hagen escoltat
a vostè dir que hi ha un cotxe que es lliguen els cinturons perquè la policia està al carrer.
Ho té vostè clar? Perquè estan complint amb la seua obligació.”

Després del debat, es dóna per complit el tràmit de compareixença de
conformitat amb l’article 105 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim
Jurídic, sense que s’adopte cap acord.

21 PROPOSICIÓ BLOC SOBRE DEVOLUCIÓ DELS PAPERS DE
SALAMANCA. EXP. 44/04-M
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Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Polític Bloc-EV a què s’han
incorporat les esmenes proposades pel Grup EU i PP, acceptades pel ponent, quedant
del següent tenor literal:

“En finalitzar la Guerra Civil Espanyola l’any 1939, el règim dictatorial
espanyol va emprendre una autèntica persecució i repressió de tot allò que havia existit
dins de la legalitat republicana, i va procedir també a la recerca i requisa de tota la
documentació pertanyent a institucions democràtiques, com és el cas diferents
Ajuntaments valencians, partits polítics o sindicats o organitzacions socials.

Segons diverses fonts, el material espoliat pels responsables del règim franquista
va ocupar mes de 700 caixes de documentació diversa d’entitats de tot el territori del
País Valencià, que va ser dipositada a Salamanca en el denominat “Arxiu General de la
Guerra Civil”, junt amb la procedent d’espolis semblats ocorreguts en altres parts de
l’Estat espanyol.

Els documents en aquell arxiu es van fer servir per a elaborar tres milions de
fitxes personals i milions d’expedients d’antecedents per part del servei de la repressió
política i social: aquest gran fitxer donava informació d’antecedents polítics i ideològics
dels ciutadans i ciutadanes a l’Auditoria de Guerra, Tribunal de Responsabilitats
Polítiques, tribunals de depuració de funcionaris i treballadors públics i el “Tribunal
Especial per a la Repressió de la Maçoneria i el Comunisme”, que després seria
substituït pel “Tribunal d’Ordre Públic” (TOP).

És un deure de justícia, reconegut per tots els països europeus la reparació dels
danys i usurpacions causats amb motiu de les últimes guerres europees i que, el govern
d’Espanya té, en conseqüència, el deure de compensar aquest acte d’oprobi contra les
persones i institucions , tornant els documents, lliures i qualsevol classe de publicacions
i objectes que els van ser robats a la força.

La Comissió de la Dignitat va iniciar una campanya pel retorn dels documents
anomenats “Papers de Salamanca”, que han tingut l’adhesió de més de sis-centes
personalitats de dues-centes universitats de set països, pertanyents al món de la cultura,
la política, la història i l’art.

Ja hi ha un acord, pendent de compliment, del Consell de Ministres del Govern
espanyol, de 15 de març de 1995, pel qual es decideix el retorn dels fons als seus
legítims propietaris.

En un règim democràtic amb existència de comunitats autònomes, no té cap
sentit mantenir una classe d’arxiu centralitzat i sense unitat, constituït bàsicament per
materials documentals no aportats voluntàriament, sinó confiscats o espoliats per les
forces guanyadores de la guerra civil, que s’havien revelat contra el legítim govern
constitucional de la Segona República Espanyola, i que el fet de deixar que aquesta
situació es prolongue en el temps suposa consolidar un model d’aprovació per la força
d’una documentació robada.

Per davant de la pretesa “unitat” del recentment creat “Arxiu General de la
Guerra Civil Espanyola” es troba la defensa de la unitat dels arxius de les diverses
entitats espoliades, que fa, per exemple, que els actes de les sessions d’una institució
com l’Ajuntament de Sagunt ha de trobar-se a l’arxiu d’aquesta institució i no en cap
altre lloc.
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El període de temps transcorregut és superior a qui habitualment es considera
necessari per a fer públics documents considerats confidencials i que, en tot aquest
temps, ja s’han tancat les ferides que la guerra va provocar i que cada poble i cada
institució ha de recuperar la seua memòria històrica.

Davant de tot això, i sempre que el Ple d’aquesta corporació municipal ho
considere oportú, l’Ajuntament de Sagunt aprova la següent moció i acorda:

PRIMER: Exigir al Govern d’Espanya el retorn a l’Ajuntament de Sagunt de les
actes de la nostra institució, originàriament de propietat de la institució provincial, que
formen part dels “Papers de Salamanca”, és a dir que estan dipositades en l’Arxiu de la
Guerra Civil de Salamanca, i que es complisca sense mes dilacions l’acord del Consell
de Ministres del Govern espanyol, de 15 de març de 1995, de tornar els fons
documentals confiscats a institucions i particulars durant la Guerra Civil.

SEGON: Que l’Ajuntament de Sagunt col·labore i es coordine amb la resta
d’institucions valencianes que reclamen el retorn de la documentació confiscada i
dipositada a l’anomenat “Arxiu de la Guerra Civil” de Salamanca; amb tal de sumar
esforços per la superació d’aquesta injustícia històrica. Igualment que s’inviten a totes
les altres institucions de l’àmbit de la Comunitat Valenciana a vaig reunir-se en aquesta
iniciativa.

TERCER: Comunicar aquest acord a la Diputació de València, a la Federació
Valenciana de Municipis i Províncies, a les Corts Valencianes, al Parlament de l’Estat i
al Govern Espanyol.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup BLOC, Sr. CIVERA,
manifesta: “Bé, la nostra moció és un tema de sobra conegut, però com que sembla que
el tema no es vol solucionar quan té una solució molt fàcil, evidentment. No sols tornant
els papers que és el que demanem ací, sinó superant el problema. I creant un arxiu ben
informatitzat en el tràmit general, resulta que té sentit, sembla que ens agrade que ens
demanen les coses que són les nostres, que és el que passa en aquest cas. La moció que
va presentar el grup el Bloc Nacionalista Valencià al Ple de l’Ajuntament de Sagunt,
diu, en la part dispositiva el següent, i vol que així conste i que tot el món ho sàpiga.

Que en finalitzar la Guerra Civil Espanyola l’any 1939, el règim dictatorial
espanyol va emprendre una autèntica persecució i repressió de tot allò que havia existit
dins de la legalitat republicana, i va procedir també a la recerca i requisa de tota la
documentació pertanyent a institucions democràtiques, com és el cas de diferents
ajuntaments valencians, partits polítics o sindicats o organitzacions socials.

Segons diverses fonts, el material espoliat pels responsables del règim franquista
va ocupar mes de 700 caixes de documentació diversa d’entitats de tot el territori de
País Valencià, que va ser dipositada a Salamanca en el denominat Arxiu General de la
Guerra Civil, junt amb la procedent d’espolis semblats ocorreguts en altres parts de
l’Estat espanyol.

Els documents traslladats a aquell arxiu es van fer servir per a elaborar tres
milions de fitxes personals i milions d’expedients d’antecedents per part del servei de la
repressió política i social: aquest gran fitxer donava informació d’antecedents polítics i
ideològics dels ciutadans i ciutadanes a l’Auditoria de Guerra, Tribunals de
Responsabilitats Polítiques, tribunals de depuració de funcionaris i treballadors públics i
el Tribunal Especial per a la Repressió de la Maçoneria i el Comunisme, que després
seria substituït pel Tribunal d’Ordre Públic (TOP).
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Dit això també seria necessari dir que moltíssimes de les fitxes i al personal que
es va molestar en tota aquesta operació, després va resultar evidentment fallats. És a dir
no tenien realment motius per a ser perseguits. Amb la qual cosa tot el tema aquest és
encara més escabrós.

Considerant que és un deure de justícia, reconegut per tots els països europeus la
reparació dels danys i usurpacions causats amb motiu de les últimes guerres europees i
que, el govern d’Espanya té, en conseqüència, el deure de compensar aquest acte
d’oprobi contra les persones i institucions, tornant els documents, lliures i qualsevol
classe de publicacions i objectes que els van ser robats a la força.

Considerant que la Comissió de la Dignitat va iniciar una campanya pel retorn
dels documents anomenats Papers de Salamanca, que han tingut l’adhesió de més de
sis-centes personalitats de dues-centes universitats de set països, pertanyents al món de
la cultura, la política, la història i l’art.

Considerant que ja hi ha un acord pendent de compliment del Consell de
Ministres del Govern Espanyol, de 15 de març de 1995, pel qual es decideix el retorn
dels fons als seus legítims propietaris.

Considerant que, en un règim democràtic amb existència de comunitats
autònomes, no té cap sentit mantenir una classe d’arxiu centralitzat i sense unitat (en
absolut, perquè hem dit que es mesclen documents d’índole tan diversa com podria ser
la maçoneria del final del segle XIX amb expedients de tipus polític o sindical dels anys
30, amb la qual cosa allò és una mescla, bo, sí, continuarem). No té cap sentit mantenir
una classe d’arxiu centralitzat i sense unitat constituït bàsicament per materials
documentals no aportats voluntàriament, sinó confiscats o espoliats per les forces
guanyadores de la guerra civil, que s’havien revelat contra el legítim govern
constitucional de la Segona República Espanyola, i que el fet de deixar que aquesta
situació es prolongue en el temps suposa consolidar un model d’aprovació per la força
d’una documentació robada. Amb la qual cosa vol dir que no deixem que les ferides es
tanquen com a Déu mana.

Considerant que per davant de la pretesa unitat del recentment creat Arxiu
General de la Guerra Civil Espanyola es troba la defensa de la unitat dels arxius de les
diverses entitats espoliades, que fa, per exemple, que els actes de les sessions d’una
institució com l’Ajuntament de Sagunt ha de trobar-se a l’arxiu d’aquesta institució i no
en cap altre lloc.

Considerant que el període de temps transcorregut és superior a qui habitualment
es considera necessari per a fer públics documents considerats confidencials (cosa
també insòlita en un estat democràtic) i que, en tot aquest temps ja s’han tancat les
ferides (ha, dic jo) que la guerra va provocar i que cada poble i cada institució ha de
recuperar la seua memòria històrica.

Davant de tot això, i sempre que el Ple d’aquesta corporació municipal ho
considere oportú, l’Ajuntament de Sagunt aprova la següent moció (que és la part
expositiva) i acorda:

PRIMER: Exigir al Govern d’Espanya el retorn a l’Ajuntament de Sagunt de les
actes de la nostra institució (jo afegiria Ajuntament i comarca, hi ha molts més també de
la comarca) originàriament de propietat de la institució provincial, que formen part dels
Papers de Salamanca, és a dir que estan dipositades en l’Arxiu de la Guerra Civil de
Salamanca, i que es complisca sense més dilacions l’acord del Consell de Ministres del
Govern Espanyol, de 15 de març de 1995, de tornar els fons documentals confiscats a
institucions i particulars durant la Guerra Civil.
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Segon: que l’Ajuntament de Sagunt col·labore i es coordine amb la resta
d’institucions valencianes que reclamen el retorn de la documentació confiscada i
dipositada a l’anomenat Arxiu de la Guerra Civil de Salamanca, per tal de sumar
esforços per la superació d’aquesta injustícia històrica. Igualment que s’inviten a totes
les altres institucions de l’àmbit de la Comunitat Valenciana a reunir-se en aquesta
iniciativa. Tingueu en compte que si aprovem açò no sols estem demanant que es tornen
els papers a on sempre haurien d’haver estat, sinó que estem exigint que es d’una
solució als arxius generals de l’Estat, que és molt important. No pot ser que tinguem
encara un concepte d’arxius que atén més als criteris del segle XIX que al XX, on tots
els arxius haurien d’estar controlats, informatitzats i a l’abast de totes les persones.
Aqueixa segurament serà la solució, però perquè aqueixa solució arribe, el més
necessari és que es repare una il·legalitat o una barbaritat com és la d’espoliar els arxius
del que era dels arxius, en aquest cas, provincials de València tenint en compte, no sé si
heu anat mai allí, però és una barbaritat. Hi ha documents de molta diversa índole de
característiques que no tenen cap sentit que estiga això allí, més que el fet d’enutjar els
que ens els han llevat. Per tant, espere que tot el món ho vote positivament.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, indica: “Ràpidament i telegràficament,
per les hores que són, nosaltres recolzarem la moció, per descomptat. I únicament, i per
no allargar açò més, a nosaltres sí que ens agradaria, si el grup municipal del Bloc està
d’acord, és matisar el segon punt de l’acord per un tercer en què es comunicara aquest
acord tant a la Diputació de València com a la Federació Valenciana de Municipis i
Províncies, a les Corts Valencianes i al Parlament de l’Estat.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, assenyala: “Bona nit, bé, la meua
intervenció també és per a recolzar la moció que presenta el Bloc i, com la major part
dels arguments, ja els ha comentat Manolo quan ha eixit, tot just dir que, bo, és un tema
vell, és un tema ja que s’arrossega molts anys i que, bo, fa arguments a favor de la
permanència d’aquests documents a l’Arxiu de Salamanca. S’han donat molts, però
quasi tots sonen a Santa Rita, Santa Rita, lo que se da no se quita. I per tant a mi em
semblen poc seriosos.

Al contrari, pensem, alguns també s’han amagat davall la forma d’aspectes
tècnics, nosaltres pensem que si fóra un aspecte tècnic no estaríem ara parlant
d’aquestes qüestions sinó que seria una forma d’arxivadors, de documentalistes o
d’historiadors. Per a nosaltres els documents, aquests documents i tots els documents de
caràcter històric tenen, a més del valor intrínsec que tenen, altres de diem intangibles
d’alguna manera. És a dir, tenen un valor afegit de caràcter moral i simbòlic. El valor
moral i simbòlic d’un document va lligat al context social en el qual es van produir. I al
que les persones i les institucions que es van produir se les volgueren donar, en aquest
cas l’Ajuntament de Sagunt. Per això, hem de tenir en compte l’època en què van ser
generats aquests documents, amb quina finalitat es van generar i per a qui o per a quines
institucions es van generar, i, com no, i sobretot, perquè després es van agrupar i per a
què es van agrupar. I aqueix és precisament el fonament de la nostra intervenció,
d’alguna manera nosaltres pensem que els documents de l’arxiu de Salamanca són, que
l’arxiu de Salamanca és un arxiu artificial i fictici. I és artificial i fictici perquè el fons
que conté, els fons que contenen provenen del registre de la confiscació que les tropes
franquistes quan arribaven als pobles o a les ciutats que anaven conquerint en el seu
avanç. Es van apropiar només amb una intenció, la de la repressió i el control perquè
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aqueixa és la finalitat que tenia l’anomenat Arxiu de Salamanca. I, per tant, com mai ha
existit la finalitat cultural que se li va voler després justificar, sinó que la intenció
autèntica era justificar la pertinença d’una sèrie de persones a partits, institucions o
adscripcions a una determinada ideologia, i que van servir precisament per a justificar la
condemna de moltes persones, a mort o a la presó. Per això estem en contra de tantes
coses que continuen ací. Aquest país, com ha dit Manolo abans, afortunadament ha
superat, està superant les ferides d’una Guerra Civil i una llarga dictadura van generar. I
és precisament per això que sembla injustificable que una situació com aquesta, una
situació com la que tenim ara amb aquests documents allí a Salamanca es perpetuen.
Una situació que considerem insòlita en un país democràtic i en una Europa com la que
estem construint. No es pot legitimar de cap manera la permanència d’un arxiu que no
és sinó un botí de guerra.

Mireu, nosaltres pensem, i per això ho anem a fer, que votar a favor de la moció
que ha presentat el Bloc és una magnífica ocasió precisament per a reparar alguns dels
greuges, o les injustícies, que un moment determinat en la nostra història es van cometre
i per tant és una manera de tirar terra sobre determinats assumptes que a tots ens han
afectat. Moltes gràcies.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “A la vista dels comentaris que
s’han fet de la redacció de la proposició i del somriure que se li ha escapat a Manolo
quan ha llegit el que en tot aquest temps ja s’han tancat les ferides que la guerra va
provocar. Sembla que no siga així. I jo crec que sí, jo crec que sí i almenys aspire que sí.

En qualsevol cas és curiós com es pot polititzar un assumpte. Dir, com ha dit
Alfons amb tota la serenitat, que aquest arxiu no deixa de ser un botí de guerra, però bo.
Fa 40 anys aquest arxiu possiblement continuara sent un botí de guerra, però avui no
crec que aquest arxiu siga cap botí de guerra perquè afortunadament fa ja molt de temps
que van deixar d’existir aqueixos dos bàndols, i per tant qualificar aquest arxiu com a
botí de guerra, en aquests temps, a finals del 2004 sembla quasi desafortunat.

Tampoc crec que algú faça aquestes coses per a emprenyar, supose que els de
Salamanca estaran molt satisfets de tenir allí tots aqueixos volums i tots aqueixos
documents, i que a poc a poc segons ha fet declaracions el president de Castella Lleó,
tenen la intenció de posar-los en formats digitals perquè puguen ser consultats amb les
noves tecnologies, etc. A ningú se li escapa tampoc la qüestió positiva que suposa que
els arxius estiguen centralitzats en un punt parell que tinguen accés per part dels
historiadors o de les persones que puguen estudiar-los.

Tampoc entenc, Alfons, com es pot dir que aqueix arxiu mai ha existit amb una
finalitat cultural. Estic convençut que en el seu moment va tenir una finalitat repressora
cap a les persones que figuraven en les fitxes que  puguen existir ací per les més
diverses i pelegrines qüestions. Des de ser uns maçons fins a ser uns rojos fins a estar
units sense el sant matrimoni. Però que a aquestes altures no tinga una finalitat cultural,
ja m’explicareu quina finalitat té l’arxiu de Salamanca.

Bé, vull comentar, en primer lloc per deixar el tema clar, que se cita de passada
en la proposició que açò és un tema de competència de l’Estat i que, per tant, es podrà
demanar a l’Estat, però no es podrà demanar a ningú més que és qui té la capacitat de
fer amb aquest arxiu el que vulga, el que vulga. És perfectament legítim demanar que la
part d’arxiu de Sagunt vinga a Sagunt, que és el que es demana en aquesta moció, però
sincerament el valor històric que puga tenir aqueix arxiu quant a un referent
documental, em sembla que es perdria en un 99% si cada un dels documents que
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existeixen en aqueix arxiu es repartiren entre tots els pobles d’Espanya que tenen alguna
datació ací. Per no dir el voler també que vinguen els de la comarca, perquè potser els
de Gilet volgueren tenir la part de l’arxiu de li corresponguera a Gilet, i els d’Albalat el
mateix, supose que a Albalat pot haver-hi un consens molt més fàcil. Ací posa, exigir al
Govern d’Espanya la volta a l’Ajuntament de Sagunt de les actes de la nostra institució.
Això és el que posa aquí. No posa a València. No ho he vist per cap costat. No ho posa.
Si ho voleu canviar ho canvieu però aquí no posa això, ací posa que vinga a Sagunt. Sí?,
però ací no posa res que l’arxiu vinga a València. Però vegem, a Diputació?

En tot cas, per concloure el tema. Fa un mes va aprovar El Govern Valencià un
avantprojecte de Llei d’Arxius en el mateix sentit que la Llei d’Arxius que va aprovar
Catalunya, per la qual deia que els documents de la Corona d’Aragó que pertangueren a
l’actual Catalunya, foren transferits a Catalunya. L’avantprojecte del Llei Valenciana
d’Arxius, que estarà pràcticament apunte de remetre’s al Consell després del dictamen
del Consell Jurídic Consultiu, es va a manar a les Corts si no és en aquest període
legislatiu serà en l’immediatament. Perquè ja fa un temps que ha vingut. Amb la qual
cosa tot aquest problema quedarà absolutament conclòs perquè hi haurà una llei
valenciana que ho va a regular i que diu, exactament igual que ho diu la llei catalana,
que aquells documents que estiguen a l’arxiu de Salamanca si el govern decideix
desmembrar l’arxiu de Salamanca, han de venir, i que tinguen referència a l’Antic
Regne de València han de venir a la Generalitat Valenciana. Per tant, nosaltres pensem
que aquesta moció, tenint en compte la normativa valenciana que està en tramitació
avançada, no té tot sentit. Per quant a la llei valenciana regularà precisament, i té un
article dedicat exprofés a aqueix tema, el que els Papers de Salamanca que tinguen
relació amb l’Antic Regne de València, siga propietat de la Generalitat Valenciana igual
que ho fa la Generalitat de Catalunya amb la seua llei.

Per tant jo crec que aquesta moció, sincerament, fa uns mesos tindria sentit però
la veritat és que si en el pròxim període de sessions les Corts Valencianes aproven la
Llei jo crec que caurà el sac foradat perquè en qualsevol cas també depenem de la
voluntat del Govern d’Espanya desclassificar-los. Per tant, el nostre vot serà en contra
perquè pensem que és extemporània i que al cap i a la fi no té sentit.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN,
manifesta: “A mi em fa la impressió que el Sr. Castelló no sap molt bé de què està
parlant. Vegem, hi ha una qüestió, ací no es planteja ni portar pendons ni..., eh, en el
bon sentit de la paraula. Ací el que s’està plantejant és simplement per una qüestió molt,
jo crec que és una qüestió de congruència arxivística. És a dir, està plantejant que els
arxius d’institucions a què van ser sostrets al seu dia tornen a aqueixes institucions. És
quelcom així de senzill. Quelcom així de senzill que fins a la UNESCO que en el passat
Ple vostès feien referència en el Consell internacional d’arxius, entitat inscrita a la
UNESCO, ha manifestat el dret dels propietaris, el dret legítim a recuperar aqueix tipus
d’arxius. Amb la qual cosa jo crec que a vegades no matisem molt bé les qüestions que
es plantegen aquí. Nosaltres creiem que la moció té plena vigència, evidentment,
l’Ajuntament de Sagunt té dret a recuperar la documentació que al seu dia va ser
sostreta d’aquest Ajuntament, com altres institucions valencianes tenen el dret a rebre-
ho. Per tant, nosaltres reiterem el suport a la moció.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, exposa: “La democràcia, a més del seu
esperit, no sé si ho portarà Marcelino. No, jo li dic una cosa al Sr. Castelló si he dit que
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ara no té finalitat cultural ho he tal mal. Jo volia dir que, crec que ho he dit però de totes
les maneres, en la recollida de fons no hi havia finalitat cultural quan la va fer. Està
clar? Que em sembla que si estem parlant que considerem que les ferides estan
superades, ara seria absurd dir el contrari. I sobre la, parlaria sobre la unitat arxivística i
tal però no val la pena a aquestes hores començar amb un tema així.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, indica: “Vegem, que em sembla molt
bé el que diga la UNESCO. Em sembla perfecte, que els arxius que foren sostrets a unes
institucions que es tornen a aqueixes institucions. I, insistisc, que hi ha un avantprojecte
de llei en tramitació que diu que són de titularitat de la Generalitat Valenciana tots els
arxius que consten en l’actual Arxiu de Salamanca, que facen referència o que foren
extrets d’institucions enclavades dins de l’Antic Regne de València. I que, per tant,
entenc que no té sentit.

Per cert, en l’esmena d’addició que has fet, si no recorde malament, ja que ho
aneu a aprovar, feu-ho bé, crec que no has fet esment al Govern d’Espanya, i és al
primer que cal notificar-li aquest acord. Ja, com no es va a notificar al Govern
d’Espanya, que és el que té competència, quasi millor. Sr. Alcaldessa, seguirà
interrompent-me així? Llavors, el que dic és que ho afegiu, no?, no vos vaig a fer jo
l’esmena d’addició, feu-vos-la vosaltres i que se li notifique al Govern d’Espanya.
Gràcies.”

El portaveu del grup BLOC, Sr. CIVERA, exposa: “Simplement per a dir que
recull la vostra proposta. Evidentment, la de l’Estat espanyol encara que al Govern
d’Espanya, de l’Estat espanyol, home! Però no veus que Espanya no està sencera, que
falta Portugal, home, t’ho he explicat 40 vegades i no t’ho aprens mai, no t’ho aprens
mai. Perquè Espanya siga Hispània necessita  Portugal, i no la tenim, Portugal. Però, bo,
a part d’això, recollim que vaja el Govern de l’Estat a Espanya i l’altre. Però volia
deixar una cosa clara.

Mireu, independentment i per descomptat, ací s’han dit les paraules que s’han dit
en referència a la Guerra Civil, perquè lògicament és la història, no? Però jo pense que
això està, ja ha d’estar superat i feu malament en no votar-ho perquè el que no pot ser és
que el llibre d’actes de la Guerra Civil, el nostre arxiu, falte com faltaran altres
documents que comprometien persones que després, ja sabem, que en algun cas han
estat, el que va passar, no? Però a més he de dir-te una cosa, jo he estat allí a l’arxiu,
utilitzant, he anat a investigar, sap qui va anar a investigar allí? Jo t’explicaré, un de
Sagunt se’n va a Salamanca i un de Sevilla va a Salamanca, sí, clar. M’entens? Per tant
el problema està que nosaltres hem de tenir els documents, i perquè allí no anirà una
persona de Sevilla per a estudiar Sagunt. Bo, no hi ha cap unitat. Correcte. Deixar clar
que, perquè ho sapieu, que no té cap unitat, l’arxiu no té cap unitat, que quede clar, i a
més, no fa ni el servei per al qual estaria fet. És a dir, que l’única cosa que fa és
molestar els que volen investigar, perquè, clar, a qui li interessa anar a Salamanca? A
algú de Sagunt que vol veure el que no té a Sagunt. I si algú voldria investigar això de
Sagunt hauria de venir ací. No té cap sentit això, cap sentit. Per tant, és una demanda
adequada i que tot el món hauríem d’acceptar, i que el que no ho vol acceptar és que no
vol reconèixer una evidència i una necessitat tal.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, el Ple de l’Ajuntament, per 16 vots a
favor de PSOE, EU, BLOC, SP i SCP i 7 vots en contra de PP, ACORDA:
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Aprovar la proposició amunt transcrita, que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.

En aquests moments, el Sr. Cortés abandona definitivament la sessió.

22 PROPOSICIÓ PSOE SOBRE PACTE LOCAL VALENCIÀ I FONS
AUTONÒMIC. EXP. 45/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Socialista, al tenor literal de la qual:
“La Federació Valenciana de Municipis i Províncies, en la seua VII Assemblea

General Extraordinària celebrada a Castelló el dia 27 de febrer de 1999, va aprovar per
unanimitat el Document de Pacte Local per a la Comunitat Valenciana, subscrit per tots
els partits polítics i avalat pel Molt Honorable President de la Generalitat Valenciana.

El dia 30 de juny de 1995, el Molt Honorable President de la Generalitat
Valenciana es va comprometre, en el seu discurs d’investidura a “propiciar un Pacte
Local mitjançant el qual es coordinen millor els serveis que ha de prestar cada
Administració, evitant duplicitats i cercant que les Corporacions Locals puguen prestar
serveis de l’administració autonòmica”

El Ple de les Corts Valencianes va aprovar, el 25 de setembre de 1996, la
Resolució núm. 99/IV sobre desenvolupament de Pacte Local en la nostra Comunitat,
presentada per la unanimitat dels grups de la Cambra i que diu:
‘Primer. Les Corts Valencianes insten al Consell a constituir una Comissió Paritària
entre El Govern Valencià i la Federació Valenciana de Municipis i Províncies, per a
aprofundir i desenvolupar el Pacte Local en la nostra Comunitat’.
Segon. Aquesta Comissió Paritària haurà d’elaborar un text que contemple, entre altres
assumptes, els referents especialment al finançament dels Ens Locals, les competències
a assumir per aquests, el Fons Autonòmic de Cooperació Municipal, la Comarcalització
i el desenvolupament de l’article 45.2 de l’Estatut d’Autonomia.
Tercer. El Consell donarà compte periòdicament en la Comissió de Governació i
Administració Local i presentarà en el termini d’un any l’informe final de la Comissió.

L’incompliment d’aquesta Resolució que vinculava i vincula el Govern Valencià
i la necessitat aconseguir el tancament definitiu d’un acord polític amb anterioritat a la
VII Assemblea de la FVMP, van forçar l’aprovació pel Ple de les Corts Valencianes, de
la Resolució 370/IV i la inclusió de la transcripció literal de la Resolució 99/IV en el
Document de Pacte Local que va ser aprovat in extremis en l’Assemblea de Castelló,
com a garantia pública del seu compliment per part del Govern Valencià.

Avui, després de nou anys del compromís adquirit pel Molt Honorable President
de la Generalitat Valenciana i dels més de vuit que han transcorregut des que les Corts
Valencianes resolgueren imperativament l’elaboració d’un text de Pacte Local que
recollira les aspiracions dels ajuntaments i desenvolupara el que preveu respecte d’això
en el nostre Estatut d’Autonomia; les institucions locals constatem l’incompliment dels
compromisos polítics, dels acords aconseguits en el si de la FVMP i de les Resolucions
de les Corts Valencianes; mentre els ajuntaments, de manera responsable, hem prestat
serveis als ciutadans sense una assignació clara de les nostres competències i sense un
finançament adequat que ens ha conduït a una situació d’imprecisió legal i de dura



143

precarietat econòmica que posen en perill el funcionament ordinari de la institució més
pròxim al ciutadà.

Davant la celebració de l’Assemblea Extraordinària de la Federació Valenciana
de Municipis i províncies prevista per al pròxim 29 d’octubre del 2004 i tenint en
compte tots els antecedents exposats sotmetem a la consideració del Cartaginés d’aquest
Ajuntament les següents propostes d’acord:

PRIMER: Instar al Consell de la Generalitat Valenciana perquè procedisca de
manera immediata a prendre els acords pertinents que facen eficaç el compliment de
quantes Resolucions i Decrets aprovats per les Corts Valencianes afecten el contingut
normatiu i de desenvolupament del Pacte Local contingut en el text aprovat en
l’Assemblea de Castelló de 1999.

SEGON: Instar al Consell de la Generalitat Valenciana perquè procedisca
immediatament a la reactivació del Consell Valencià de Règim Local i remeta amb
caràcter d’urgència el seu reglament de funcionament a les Corts Valencianes, de
manera que es garantisca la tramitació parlamentària en l’òrgan legislativo valencià de
la proposta de Llei de Règim Local Valenciana, del mapa competencial i la seua
corresponent finançament, recursos afectats així com de la normativa que ha de regular
les transferències entre les institucions.

TERCER: Instar al Consell de la Generalitat Valenciana perquè consigne en els
Pressupostos de la Generalitat Valenciana per a l’Exercici Econòmic de 2005 la
quantitat de 90.000.000 d’euros, com a dotació econòmica del Fons autonòmic de
Cooperació i establisca en la Llei de Pressupostos el seu caràcter incondicionat, així
com la periodificació mensual de la seua transferència en 2005 als ens locals
beneficiaris en funció de la fórmula que siga aprovada per l’Assemblea de la FVMP.

QUART: Remetre una còpia de la present Moció al Molt Excel·lent President de
les Corts valencianes, al Molt Honorable President de la Generalitat Valenciana, al
President de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies, als Síndics dels Grups
Parlamentaris de les Corts Valencianes i als màxims representants dels partits polítics
que, havent concorregut a les Eleccions Municipals de 2003, hagen obtingut
representació en qualsevol institució local de la Comunitat Valenciana.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER,
indica: “Bé, portem aquesta moció davant l’assemblea extraordinària que se celebra
precisament demà a Castelló, de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies. No
la llegiré sencera perquè és una mica llarga. Únicament constatar que des de l’any 95,
96, 99, s’han anat produint resolucions tant per part de les Corts Valencianes com de la
pròpia Federació Valenciana de Municipis i Províncies respecte d’això d’instar per a la
Constitució d’una Comissió Paritària per a aprofundir i desenvolupar el pacte local a la
nostra comunitat. I, sobretot, per a elaborar un text que contemple entre altres coses un
fons autonòmic de cooperació municipal que, fins aquest moment, no tenim. Hi ha
hagut un reiterat incompliment d’aquestes resolucions que vinculava el Govern
Valencià. I, precisament, en l’Assemblea extraordinaria de 1999 a Castelló es va
aprovar la resolució de les Corts Valencianes que he sintetitzat com a garantia pública
del seu compliment per part del Govern valencià. Han transcorregut quasi cinc anys des
d’aqueixa aprovació de l’Assemblea extraordinària del 99, i tot segueix igual. És a dir,
hi ha hagut quatre anys en la Federació en què no s’ha donat ni un sol pas en aqueixa
direcció i del propi Consell de la Generalitat que tampoc ha donat ni un sol pas. A nivell
local constatem aqueix incompliment d’aqueixos acords que es van aconseguir en el si
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de la Federació Valenciana de Municipis, i de les resolucions de les Corts Valencianes.
I, mentrestant, els ajuntaments han prestat serveis als ciutadans sense una assignació
clara de competències i, pitjor encara, sense un finançament adequat. Per tot açò davant
l’Assemblea de demà mateix hem portat aquesta moció per a instar al Consell a què
prenga els acords pertinents perquè es complisquen les resolucions i decrets aprovats
per les Corts Valencianes i que afecten el contingut normatiu i de desenvolupament del
Pacte Local que va ser aprovat en l’Assemblea de Castelló del 99. Demanar que es
complisquen coses després de cinc anys no és exagerar.

També s’exigeix que, s’insta al Consell perquè porte a l’òrgan legislatiu la
proposta de llei de règim local valenciana del mapa competencial i la corresponent
finançament per als ajuntaments. I mentrestant això es produeix es demana que en
l’exercici econòmic del 2005 es consigne una quantitat de 90 milions d’euros com a
dotació econòmica del Fons Autonòmic de cooperació, i establisca en la Llei de
pressupostos el seu caràcter incondicionat, així com la periodificació mensual de la seua
transferència als ens locals, beneficiaris en funció de la fórmula que tinga a ben
aprovada la Federació Valenciana de Municipis i Províncies. Estem reiterant que d’una
vegada es pose diners per part de la Generalitat perquè els ajuntaments puguen
funcionar, que no estiguen ofegats, i sobretot que es definisquen clarament les
competències. I les que siguen de la Generalitat que les assumisca la Generalitat. O si
les transfereix que les transferisca amb diners.”

El regidor del grup EU, Sr. ESTAL, diu: “Bo, bona nit, sense intentar allargar
açò molt més perquè estem jo pense que prou cansats. En primer lloc cal dir que el grup
Esquerra Unida-L’Entesa recolzarà la moció presentada pel PSOE, però vol matisar
diversos punts, no a aquesta moció sinó respecte al Pacte Local. Com molt bé ha dit,
recordar, com també crec que al llarg de la seua intervenció el portaveu del Partit
Socialista ha dit que fa cinc anys, concretament va ser al Congrés de Diputats el 16 de
desembre de 1998, quan es va aprovar un conjunt de mesures per a aqueix
desenvolupament local que s’ha denominat posteriorment el Pacte Local ja fa temps. I
jo pense que en consideració també he de dir-los que al País Valencià va ser la primera
a subscriure el Pacte Local. I que totes les forces, fins i tot també la meua, subscrivim
aquest Pacte. Això sí, aqueix Pacte es va presentar perquè el subscriguérem tres mesos
abans de les eleccions locals i autonòmiques. Clar que, Déu diria, això millor tard que
mai o millor això que mai. No obstant, a pesar de la motivitat política de la seua
presentació, Esquerra Unida-L’Entesa ha estat treballant molt activament en totes i cada
una de les comissions que s’han creat en aquesta nova legislatura en la Federació
Valenciana de Municipis de la Província. Reunions que, com vostès saben, s’han centrat
exclusivament en el document de bases per al Pacte Local Valencià. I on es descriuen
quines han de ser les competències de la Generalitat Valenciana que haurien de ser
transferides als ajuntaments, i quines competències haurien de comptar només amb la
participació, o amb participació, dels ajuntaments  valencians.

Doncs bé, la crítica a aquest document, des d’Esquerra Unida és que només entra
a fer una relació de competències i de funcions, i que no entra en els fons de la qüestió.
Sobretot el model de vertebració territorial que es vol fer en la comunitat i, sobretot,
referit a la comarcalització. El finançament i el pas econòmic que ha de suportar els
ajuntaments amb les noves competències que recull aquest Pacte Local, i que, segons
Esquerra Unida-L’Entesa, ha de reclamar-se per activa i per passiva un augment fins a
situar-se en un percentatge no inferior al 25% del conjunt de les administracions
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públiques. Com vostès sabran, actualment estem entre l’11 i el 13%. Finalment,
nosaltres, des d’Esquerra Unida, per tant anem a afegir-nos en aquest i votarem a favor
d’aquesta moció. I també comentar que molt probablement que el pròxim Ple
presentarem també nosaltres una moció que serà com a continuació d’aquesta, sobre la
Llei Valenciana de Règim Local. Que no és una altra cosa en el seu text articular el que
es proposava en un primer moment, almenys, una mera còpia, a més, literal de la Llei
7/1982 de Bases de Règim Local Estatal i que, per tant, a mi m’agradaria acabar amb la
pregunta, què té de llei valenciana?”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “He de felicitar el Partit
Socialista, que ha presentat aquesta moció perquè ha tingut, pràcticament, sis anys per a
presentar una moció d’aquestes característiques. I ho ha anat a presentar precisament la
vespra en què la Federació Valenciana de Municipis i Províncies prendrà un altre acord
diferent del que pretén que s’aprove ací. Si ho haguéreu presentat fa dos mesos tindria
sentit.

Però, clar, és que la Federació Valenciana de Municipis i Províncies demà es
reuneix per a parlar de Pacte Local i de finançament local després de totes les
discussions que hi ha hagut, com bé ha dit Ximo, en el si de la Federació Valenciana de
Municipis i Províncies i de la Federació Espanyola de Municipis i Províncies. D’acord
amb el govern anterior i d’acord amb la Conselleria de Justícia i Administracions
Públiques.

Per tant, Sr. Chover, de veritat, li reconec que potser no hi ha hagut una prioritat
en el tema del municipal en els governs. No s’ha sigut prou sensible. I no s’ha accelerat
prou perquè els ajuntaments, d’una vegada per sempre, els ajuntaments, la vertebració
de la comunitat a què al·ludia Ximo, i fonamentalment al finançament d’acord amb els
serveis que van, o que ja estan exercint, als nous serveis que està exercint, potser en
aqueix àmbit no s’ha accelerat prou pels anteriors governs.

Però la veritat és que la vespra, a menys de 24 hores que l’assemblea de la
Federació aprove un nou acord, demanar que s’aplique des de l’any 99. A  nosaltres ens
sembla que manca per complet de sentit. Però és més, per a major coincidència encara,
en el punt tercer insta en el Consell perquè introduïsca en el pressupost del 2005 la
quantitat de 90.000 milions d’euros. Vostè sap quin dia es presenta el pressupost de la
Generalitat Valenciana a les Corts?, demà, Sr. Chover. Dóna la casualitat que demà
entra el pressupost de la Generalitat Valenciana 2005 a les Corts. I, per tant, instar el
govern de la Generalitat al Consell que pose en la seua proposta, en el seu projecte de
llei de pressupostos aquestes quantitats, és absolutament ociós. Ha encertat al dia 28
d’octubre han confluït totes les forces perquè siga absolutament inaplicable aquesta
moció, tant pel costat que demà es reunisca la Federació Valenciana de Municipis i
Províncies, com que demà es presenta el projecte de llei de pressupostos 2005 a les
Corts.

Per tant, des del nostre suport moral, si vol, que encara queda molt que fer
respecte a l’administració local dels ajuntaments, respecte als seus nous serveis,
respecte al seu finançament, hem de dir que és absolutament extemporània la moció i
que, per tant, no està justificada que l’aprove el Ple avui per a remetre-la a les Corts, a la
Presidència del Govern, etc., a la Presidència del Consell, perquè quan arribe ja siga una
moció absolutament caduca, perquè avui caduca aquesta moció.”
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El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, exposa: “Evidentment no caduca
avui aquesta moció, ni de bon tros. Quan m’he referit als acords de l’assemblea, a la
resolució de l’assemblea del 99, m’he referit a ella, a aqueixos acords, com que s’han
incomplit, que reiteradament s’ha incomplit. No estic dient que s’apliquen demà els
acords presos l’any 99. M’he referit a ells com a incomplits, cinc anys perduts
absolutament.

En el punt dos s’insta al Consell que es tramite parlamentàriament una proposta
de llei de règim local valencià del mapa competencial i de la seua corresponent
finançament. No m’he referit a reprendre els acords de l’any 99. M’he referit,
expressament en els punts d’acord que proposem, un d’ells que es tramite la llei de
règim local valenciana, el mapa competencial i la seua corresponent finançament. Jo no
sé què té d’estrany que demà que presenten els pressupostos, o què té d’incompatible
que demà es presenten els pressupostos i no es puguen aportar 90 milions d’euros per
als municipis. Simplement, bo, bé, si el Consell vol, el seu grup presenta una
modificació i perfectament fica els 90 milions d’euros en el pressupost, sense cap
problema. Llavors, ni una cosa ni una altra, els dos arguments que ha donat el Sr.
Castelló perquè no tenen cap validesa. I quan proposem açò parlem amb coneixement
de causa, perquè el que farà demà el Grup Popular, que és majoritari en la Federació
Valenciana de Municipis i Províncies, és proposar que s’apliquen 12 milions d’euros
per als municipis. I està parlant que, possiblement, aqueixos 12 milions vagen destinats
a municipis menors de 5.000 habitants. Per a així crear més confusió, i per a així
embolicar més la troca a tot el món. És a dir, que la realitat és que el partit del govern en
la Generalitat no aposta, en absolut, pels municipis i no defineix les competències. Ara
anirem també demà a un document que s’anomena La segona descentralització. I jo em
pregunte que quan ha sigut la primera. Perquè la primera no ha sigut. Perquè
competències estem assumint almenys un 15% de les competències que dóna servei a
aquest Ajuntament no li corresponen. I precisament perquè no s’ha produït aqueixa
primera descentralització, perquè per a produir-se la descentralització cal donar diners
amb aqueixes competències. Per tant, això de la segona descentralització, jo m’ho he
repassat i realment no diu gens especial, no aclareix competències, segueix sense aclarir
competències. I el que ens portarem clarament, és que aqueixes competències, les de
salvanerar qui li agafe més a mà, però de diners als municipis ni un duro. I és més el que
es pretén, i jo ho comente, que aqueixos 90 milions d’euros realment es dediquen, es
donen als ajuntaments per al seu funcionament.

Al marge quedaria el que seria finançar competències que no li corresponen i
estem  assumint. Tots coneixem perfectament els retalls que hi ha hagut aquests anys,
sobretot, en prestacions socials. I hi ha un gran problema per a arribar a un acord, però
no a un acord amb els altres grups de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies
en aquesta llei i en aquest sentit. El gran problema està perquè per a arribar a acords hi
ha tres fronts de negociació que han de posar-se d’acord que són; el PP en tot el seu
conjunt. El sector del PP que mana en la Generalitat i el sector del PP que mana en la
Federació, que per cert és un altre diferent del que mana en la Generalitat. Aqueix
problema, aquests tres fronts de negociació no els tenen clars, i qui ho paga?, els
ajuntaments, com sempre.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor de PSOE, EU, BLOC i
SP i 7 vots en contra de PP, ACORDA:
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Aprovar la proposició amunt transcrita que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.

23 PROPOSICIÓ PP SOBRE ACCÉS NORD A-7 I CONSIGNACIÓ EN
PRESSUPOSTOS GENERALS DE L’ESTAT 2005. EXP. 46/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Popular, a la que s’ha incorporat les
modificacions proposades pel Grup BLOC, acceptades pel ponent, quedant del següent
tenor literal:

“En el passat mes de febrer dels corrents, el Ple de l’Ajuntament va aprovar per
unanimitat una proposició del BLOC-EV sobre un accés nord a l’autopista A7, en la
qual es va acordar que a la zona nord de la nostra comarca del Camp de Morvedre, a
l’altura de l’actual peatge, al lloc en què es donen les condicions tècniques més
adequades, es construïra un accés directe a la A-7, tant d’entrada com d’eixida que
facilitara la comunicació de la comarca, i per a això es requeria al govern d’Espanya i
autonòmic que s’emprengueren les accions necessàries per a aconseguir aquesta
finalitat, comunicant tal acord al president del Govern d’Espanya i al de la Generalitat
Valenciana.

Transcorreguts 8 mesos des de l’aprovació d’aquella moció, i presentats
recentment Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2005, no es fa referència en cap
partida a les obres sol·licitades per aquest Ajuntament respecte a la realització d’un
accés nord a l’AP-7, per la qual cosa entenem necessari que novament es reitere la
petició, sol·licitant a més que s’habilite partida suficient en els  Pressupostos Generals
2005, perquè s’inicien els treballs previs referents a projectes, expropiacions, etc.

Per tot això se sotmet a la consideració de l’Ajuntament en Ple per a la seua
aprovació la següent, Proposta d’Acord:

PRIMER: Reiterar la voluntat d’aquest Ajuntament perquè a la zona nord de la
nostra comarca del Camp de Morvedre, a l’altura de l’actual peatge, al lloc que es donen
les condicions tècniques més adequades, es construïsca un accés directe a la A7, tant
d’entrada com d’eixida, que facilite la comunicació de la comarca.

SEGON: Que s’habilite pels tràmits oportuns partida suficient, modificant els
Pressupostos Generals de l’Estat per al 2005 a fi d’escometre els treballs previs i
projectes per a l’execució de l’accés nord a l’Autopista A7 en el Camp de Morvedre.

TERCER: Requerir al Govern Espanyol i a la Generalitat Valenciana, perquè
adopte les mesures necessàries per a aconseguir aquesta finalitat.

QUART: Que es trasllade el present acord al president del Govern d’Espanya, al
Ministeri de Foment, a les Corts Espanyoles,  a la concessionària d’aqueix tram de la A-
7, la mercantil ÀURIA, al Parlament Valencià, a la Generalitat Valenciana i a la
Conselleria d’Infraestructures i Transports.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ,
manifesta: “Moltes gràcies, teníem la intenció de presentar en aquest Ple una moció
sobre el Pla Baker i el referèndum del Sàhara, però per no obrir esquerdes en l’equip de
govern hem pensat deixar-la per a una altra ocasió. Bé, la moció diu el següent:

En el passat mes de febrer d’enguany, el Ple de l’Ajuntament va aprovar per
unanimitat una proposició del BLOC sobre un accés nord a l’autopista A7, en la qual es
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va acordar que a la zona nord de la nostra comarca del Camp de Morvedre, a l’altura de
l’actual peatge, al lloc en què es donen les condicions tècniques més adequades, es
construïra un accés directe a la A-7, tant d’entrada com d’eixida i que facilitara la
comunicació de la comarca, i per a això es requeria al govern d’Espanya i autonòmic
que s’emprengueren les accions necessàries per a aconseguir aquesta finalitat,
comunicant tal acord al president del Govern d’Espanya i al de la Generalitat.

Transcorreguts 8 mesos des de l’aprovació d’aquella moció, i presentats
recentment Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2005, no es fa referència en cap
partida a les obres sol·licitades per aquest Ajuntament respecte a la realització d’un
accés nord a l’AP-7, per la qual cosa entenem necessari que novament es reitere la
petició, i sol·licitar a més que s’habilite partida suficient en els Pressupostos Generals
2005, perquè s’inicien els treballs previs referents a projectes, expropiacions, etc.

Per tot això se sotmet a la consideració del Ple de l’Ajuntament per a la seua
aprovació la següent, Proposta d’Acord:

Primera: Reiterar la voluntat d’aquest Ajuntament perquè a la zona nord de la
nostra comarca del Camp de Morvedre, a l’altura de l’actual peatge, al lloc que es donen
les condicions tècniques més adequades, es construïsca un accés directe a la A7, tant
d’entrada com d’eixida, que facilite la comunicació.

Segona: Que s’habilite pels tràmits oportuns partida suficient, modificant els
Pressupostos Generals de l’Estat per al 2005 a fi d’escometre els treballs previs i
projectes per a l’execució de l’accés nord de l’Autopista A7 al Camp de Morvedre.

Requerir del Govern Espanyol que adopte les mesures necessàries per a
aconseguir aquesta finalitat.

I quarta: Que es trasllade el present acord al president del Govern d’Espanya, al
Ministeri de Foment, a les Corts Espanyoles, i a la concessionària d’aqueix tram de la
A-7, la mercantil AUREA.

Ens agradaria que aquesta moció no fóra una moció que només signàrem
nosaltres sinó que fóra subscrita, literalment, per tots els grups polítics, i que així
constara en l’ordre del dia. Gràcies.”

El regidor del grup BLOC, Sr. FERNÁNDEZ, exposa: “Bo, la veritat és que no
sé, no tinc paraules per a... Vegem, efectivament, es va presentar una moció per part del
meu grup al mes de febrer. Crec que no és l’única moció que s’ha presentat. Se n’han
presentat en altres ocasions. I se n’han fet gestions en altres ocasions. De fet, nosaltres
pensàvem, estàvem totalment confiats que després de la gran notícia que va suposar la
recuperació, o l’alliberament, del que en aquell moment dèiem la 340, i, per tant,
l’alternativa que ha permès que els vehicles, sobretot els vehicles pesats, però en general
tota la circulació, o la major part de la circulació, no passe pel centre de la nostra ciutat.
Pensàvem que aqueix tema s’anava a solucionar, perquè realment. De fet l’altre dia vam
fer una mobilització i aportem una proposta per a fer un accés a l’autopista, i una eixida
de l’autopista, a la zona del peatge. I la veritat és que sembla mentida que una obra tan
senzilla, des del punt de vista tècnic i tan insignificant des del punt de vista
pressupostari, no s’haja comès ja des de fa temps. Per tant, diríem que el problema es va
a solucionar a mitges. I Sagunt és, no sé si l’única ciutat de l’entitat que té la ciutat de
Sagunt. Perquè si recorrem l’autopista al llarg del nostre país, observarem com la major
part de les ciutats, fins i tot les que no són d’aquesta entitat, tenen més d’un accés
d’entrada i d’eixida a l’autopista. Jo crec que Sagunt està patint aquesta injustícia i que
açò s’ha de solucionar. Desgraciadament no ha sigut així.
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La moció, en tot cas, la podem recolzar però crec que hauríem de recollir alguns
dels aspectes que apareixien en la nostra moció.

I en concret en la proposta d’acord en el punt 3r, seria: requerir del Govern
Espanyol i de la Generalitat Valenciana que adopte les mesures necessàries per a
aconseguir aquesta finalitat. Perquè encara que evidentment és una competència
bàsicament estatal, també pensem que el Govern Valencià, la Generalitat, tal com
apareixia de fet en la moció que nosaltres vam proposar i que es va aprovar també per
part del seu grup, es deia exactament en aqueix punt: requerir al Govern espanyol i a la
Generalitat Valenciana perquè emprenguen les accions necessàries per a aconseguir
aqueixa finalitat.

I en el punt 4t, després se’l passaré al secretari: que es trasllade el present acord
al president del Govern d’Espanya, al Ministeri de Foment, a les Corts espanyoles, a la
concessionària d’aquest tram de la A-7, la Mercantil AUREA, al Parlament Valencià, a
la Generalitat Valenciana, a la Conselleria d’Infraestructures i Transports. És a dir, més
o menys si no recorde malament, en la mateixa línia que aprovem aquesta moció amb el
seu vot, de traslladar el següent acord al president de la Generalitat Valenciana, a la
Conselleria d’Infraestructures i Transport, al Parlament Valencià, al president del
Govern Espanyol, al Ministeri de Foment, a les Corts Espanyoles i... Ja veig que el
Partit Popular segueix de prop el treball del Bloc. No obstant això, en aquests sis anys
de govern han tingut l’oportunitat d’aprendre algunes qüestions, i aquesta jo estic
convençut que serà també recolzada per tot ell. Sobretot, perquè fixeu-vos, no estem
demanant cap qüestió que siga especialment problemàtica. És molt senzill, molt, molt
senzill fer un accés a l’autopista en aqueixa part que, a més, tindrà una especial
incidència a Sagunt, a la part nord del Port, que pot eixir molt millor per la carretera de
Canet i de les Valls. Moltes gràcies.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “Home, al final cal divertir-se un poc.
Jo, us vaig a demanar un favor. Hi ha alguna possibilitat de quan l’equip de govern
presenta una moció, que el lògic siga el grup que siga, més o menys es conega un poc
dins de l’equip de govern el contingut d’aquesta? Per a no fer-ho tan llarg. Escolte, que
intervinga el que la presenta i que siga una cosa que... llevat que vaja puntualment... No,
estic parlant ara de les que es presenten i que l’equip de govern que està format per tres
grups polítics, estiga consensuada i no s’intervinguen dues vegades els tres grups, en
aquest cas, perquè es fa tot molt llarg, eh. Si la major part de les vegades el que fem és
moldre aigua i és com predicar al desert. Vegem, en aquesta moció que vostès presenten
ara, que és un record de la de fa vuit mesos, bé, que mal tenim una entrada i eixida a
l’autopista per la part sud. A nosaltres ens sembla molt bé que es faça aquesta per la part
nord, em sembla molt bé.

Però em té meravellat que vos en recordeu tant d’aquestes coses i no poseu sobre
la taula, equip de govern també, com estava ara parlant el Sr. Fernández, que
solucionem també l’accés sud al Port, al Port de Sagunt en aquest moment, i al Port
Marítim. Només tindrem un accés per un carril. Que, açò és de joguet, eh. Això de
l’entrada i eixida de l’autopista per la part nord tenint ja un accés, és de joguet. El
problema que se’ns va a quedar entre les mans, i per cert que recorde que demanem
també una moció; fer un vial que s’ha suprimit, l’accés al Port Sagunt. Llavors em
sembla molt bé, però, escolta, a veure quan vos decidiu que hi haja un suport, com està
havent-hi ara per tots, que aqueix vial que es va suprimir aparega novament a l’entrada
del Port. Espera que Parc Sagunt estiga en marxa, Camí la Mar estiga en marxa i les
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empreses que vindran a continuació. Al Port no es podrà entrar. Eh, val? O siga,
comptant que sí que ho anem a recolzar, fins i tot el que heu demanat d’afegir-li a qui
vulgueu, fins a l’Alcalde de Sogorb.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “Nosaltres acceptem
l’esmena d’addició que ha fet el Sr. Fernández perquè pensem que l’enriqueix i que la
millora substancialment.”

A la vista de tot allò que s’ha exposat, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita que es té per reproduïda a tots els efectes.

24 PROPOSICIÓ PP SOBRE ACTUACIONS EN ERMITA SANT
CRISTÒFOL I ENTORN. EXP. 47/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Popular, a la qual s’ha incorporat la
modificació proposada pel Grup EU, acceptada pel ponent, quedant del següent tenor
literal:

 “Durant aquest any, al turó de Sant Cristòfol s’han produït quatre incendis,
degut en gran manera a la falta de manteniment i de vigilància.

Per sort aqueixos quatre incendis no han arribat a afectar l’ermita, però de
persistir la situació d’abandó, un dels pocs pulmons verds del nucli històric és possible
que desaparega.

Recordar a més que l’actual equip de govern en el seu pacte de govern va
recollir en els seus acords integrar en nucli urbà dos grans zones verdes com poden ser
el turó de Sant Cristòfol, jardins gerència i muntanya de castell.

Atès que en l’actualitat, la Confraria de Sant Cristòfol no rep cap subvenció, i
amb els seus propis recursos li resulta impossible mantenir adequadament la zona i atès
que la propietat del turó i ermita són titularitat de l’Ajuntament de Sagunt.

Per tot això se sotmet a consideració del Ple de l’Ajuntament per a la seua
aprovació la següent Proposta d’Acord:

PRIMER: Que amb caràcter d’urgència es procedisca a  neteja del turó de Sant
Cristòfol, en el sentit d’eliminar la brutícia existent i d’altra banda, fer una política
preventiva contra incendis.

SEGON: Que en el Pressupost Municipal de 2005 es continguen les previsions
econòmiques suficients per a dur a terme la reposició dels jocs infantils que existien a la
zona, que van ser finançats per la Confraria per a gaudi de tots i que al seu dia es van
retirar per l’Ajuntament i potenciar altres serveis per a fomentar l’ús lúdic i social de la
zona.

TERCER: Instar a la Conselleria de Territori i Habitatge prèviament als
preceptius informes tècnics municipals a la declaració de l’esmentada zona com a
paratge natural municipal.”

Obert el primer torn d’intervencions, el regidor del grup PP, Sr. SERRANO,
indica: “Bona nit, el Grup Municipal Popular vol presentar una moció sobre la
recuperació i integració de la muntanya de Sant Cristòfol de Sagunt.
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Durant el present any, al turó de Sant Cristòfol s’han produït, desgraciadament
quatre incendis, degut en gran manera a la falta de manteniment i de vigilància. Per sort
aquests quatre incendis no han arribat a afectar l’ermita, però de persistir la situació
d’abandó, un dels pocs pulmons verds del nucli històric és possible que desaparega.
Recordar a més que l’actual equip de govern en el seu pacte de govern va recollir en els
seus acords integrar en nucli urbà dos grans zones verdes com poden ser el turó de Sant
Cristòfol, els jardins gerència i la muntanya del castell. Atès que en l’actualitat, la
Confraria de Sant Cristòfol no rep cap subvenció, i amb els seus propis recursos li
resulta impossible mantenir adequadament la zona i, sobretot, que la propietat del turó
l’ermita són titularitat municipal de l’Ajuntament d’aquesta ciutat.

Per tot això se sotmet a consideració de l’Ajuntament en Ple per a la seua
aprovació la següent Proposta d’Acord:

Primer: Que amb caràcter d’urgència es procedisca a netejar del Turó de Sant
Cristòfol, en el sentit d’eliminar la brutícia existent i d’altra banda, fer una política
preventiva contra incendis.

I segon: Que en el Pressupost Municipal de 2005 es continguen les previsions
econòmiques suficients per a dur a terme la reposició dels jocs infantils que existien a la
zona, que van ser finançats, en aquell moment, per la Confraria per a gaudi de tots i que
al seu dia es van retirar per l’Ajuntament de Sagunt. I d’aquesta manera potenciar altres
serveis per a fomentar l’ús lúdic i social de la zona. Moltes gràcies.”

El portaveu del grup EU, Sr. MARTÍN, assenyala: “Bé, el primer és simplement
comentar que nosaltres sí que, la veritat és que no sé, hem trobat a faltar tot un
seguiment del Partit Popular a tots els temes del Sàhara. Sí que hem trobat a faltar
aqueixa moció. I a nosaltres ens va passar quelcom semblat, nosaltres una vegada ens
plantegem, fins i tot, sol·licitar en aquest Ple a través d’una moció, declarar el Sr.
Zaplana persona non grata en aquest municipi, però també pensem que podia crear
crispació dins del grup popular.

Per tant, però centrant-nos a la muntanya de Sant Cristòfol, eh, sí, els moments
de transició són així. Bé, nosaltres, vaja per davant, principalment, el nostre
reconeixement a la Confraria de Sant Cristòfol per la labor que ha realitzat en aquests
anys. Sobretot en el manteniment i la protecció de l’ermita. I, bàsicament, estem d’acord
amb el contingut de la moció, sí que ens agradaria realitzar algunes matisacions.

La primera, potser, d’elles seria, jo crec que el Partit Popular, quan planteja
aqueix tipus de mocions, la primera cosa que deuria fer és posar-se en contacte amb la
Confraria perquè si s’hagueren posat en contacte amb la Confraria, el president o
qualsevol dels seus membres els hauria informat que l’any, crec que va ser l’any passat,
en el mes de setembre, des de l’Ajuntament es va fer una intervenció, que si volen pas a
detallar, però que contemplava uns 9.000 € (1.500.000 pessetes). Sobre en l’adequació
de paellers, bancs, etc., etc. Això va ser al setembre de l’any passat.

Bé, després hi ha una altra qüestió que vostès plantegen, que és el tema dels, bo,
hi ha una qüestió prèvia al manteniment, bo, vostès fan una referència que la Confraria
no rep cap subvenció. Mire, jo, simplement i ràpidament, enguany crec que s’han rebut
per part de la Regidoria d’Esports, bo... el Patronat Municipal d’Esports, crec que 1.740
€ en concepte d’ajudes per a gorres i samarretes i 397 per a trofeus. Ho dic perquè ho
tinguen en compte. Evidentment, l’Ajuntament no dóna subvencions per al
manteniment perquè m’imagine que ho sabreu, perquè alguns heu ocupat la
responsabilitat de manteniment, en col·laboració sempre amb la Confraria quan hi ha
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qualsevol tipus de desperfecte des del departament de manteniment ràpidament s’actua.
En aquest cas en l’últim any s’ha actuat per a reposar ruptures a l’ermita que s’han
produït per temes de robatoris, etc., etc., no? Després hi ha una altra qüestió que heu
plantejat que és la retirada dels jocs infantils que hi havia allí. Simplement aclarir que es
van retirar perquè si coneixeu la zona, els jocs eren uns jocs antics d’aquests metàl·lics.
Estaven acabats en una solera de formigó que podia produir, era un risc per als xiquets i
xiquetes que pogueren estar ací. I, encara que sí que sí que és cert, m’imagine que els
pagara la Confraria al seu dia, la responsabilitat del que ocorreguera allí, era una
responsabilitat municipal.

Per tant nosaltres únicament sí que faríem una esmena d’addicció, un tercer punt
que seria, i dins de l’acord programàtic si ho heu llegit bé, la nostra voluntat també és
començar a declarar paratges naturals municipals, amb la qual cosa el tercer punt seria;
instar a la Conselleria de Territori i Habitatge, prèviament als preceptius informes
tècnics municipals, a la declaració de l’esmentada zona com a paratge natural
municipal.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, exposa: “Bo, jo li agraïsc al Sr. Martín
que siga tan explícit i recordar-nos certes coses, i aconsellar-nos sobre la nostra manera
d’actuar i de com hem de procedir. Però em tem, Sr. Martín, que algunes de les coses
que vostè diu que no hem fet sí que les hem fet.

En primer lloc, nosaltres ens hem posat en contacte amb la Confraria i la nostra
moció no és una moció fruit del Partit Popular en exclusiva, sinó que recull la petició
que la Confraria, en una carta datada el dia 19 d’octubre, li manen a la Sra. Alcaldessa
de l’Ajuntament de Sagunt. I on s’explica, entre altres coses, o se sol·licita entre altres
coses, que amb caràcter urgent es procedisca a la neteja del turó, la neteja d’arbustos i la
tala de zones baixes de la pineda, i recol·locar els jocs infantils.

I en l’últim paràgraf, diu que així mateix recordar-li que la Confraria de xofers
de Sant Cristòfol no rep cap subvenció per a les festes a pesar que en una reunió
mantinguda amb l’alcaldessa, que és presidenta d’honor de la Confraria, al Sr. Vayá i al
president de la Confraria que els va prometre que se solucionaria. Bé, açò ve un poc per
a dir-li al Sr. Martín que nosaltres sí que ens posem en contacte amb la Confraria, i de
fet açò no ha sigut fruit del grup municipal en exclusiva, sinó que ha sigut recollir una
sensibilitat en aquest cas dels qui més estan treballant pel turó i pel seu entorn, que són
la Confraria de xofers de Sant Cristòfol.

Després no ha de sentir-se tan al·ludit el Sr. Martín quan diu això dels jocs
infantils, perquè ací en cap moment s’està retraient que l’Ajuntament retirara els jocs
infantils d’una manera arbitrària o injustificada. L’única cosa que s’ha dit és que
certament l’Ajuntament ha retirat els jocs infantils, i tindrà les seues raons per a fer-ho.
Nosaltres no anem a qüestionar-ho, però el que és obvi i evident és que ara mateix tot el
paratge es troba sense jocs infantils i l’única cosa que li diem és que l’Ajuntament
repose aqueixos jocs infantils.

I, finalment, dir-li també al grup Esquerra Unida que recollim i acceptem
aquesta esmena d’addició, perquè crec que no fa més que enriquir i potenciar molt més
la protecció que li hem de donar entre tots a un paratge natural que no és patrimoni
exclusiu de ningú, sinó que és patrimoni de tots. I, per aqueixa mateixa raó, i aqueix ha
sigut l’esperit d’aquesta moció, volem que des de l’Ajuntament es potencie i sobretot
que es cuide. Moltes gràcies.”
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Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició amunt transcrita que es té per reproduïda a tots els efectes.

25 PROPOSICIÓ PP SOBRE UNIFICACIÓ ACTUACIONS PLAÇA
MORERIA. EXP. 48/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Popular, al tenor literal de la qual:
“En la passada legislatura, es va donar solució a la problemàtica existent al

nostre municipi referent a la compatibilització de la construcció d’obra nova i
recuperació de restes arqueològiques. Per a això es va procedir a modificar puntualment
el Pla General d’Ordenació Urbana, aconseguint per part de l’administració local
recuperar i posar en valor les restes històriques en cooperació amb la iniciativa privada.

A resultes d’aqueixa col·laboració s’ha presentat a Sagunt, Residencial Moreria,
que demostra que les actuacions practicades per l’anterior equip de govern han donat els
seus resultats posant en valor una sèrie de restes arqueològiques que d’una altra manera
haurien caigut en l’oblit.

Però aquest primer pas no ha de ser l’últim sinó l’inici d’una sèrie d’actuacions
que tendisquen a recuperar les restes mil·lenaris de la nostra ciutat, i per a això, el
següent pas ha de ser rescatar i unir a aquest espai el baix confrontant a aquest edifici,
propietat municipal i actualment en desús.

No s’ha de perdre aquesta oportunitat, i ha de ser l’Ajuntament, com a propietari
i principal interessat a recuperar la història del municipi qui pose en valor aquest
immoble realitzant totes les actuacions siguen necessàries que per a la seua recuperació.

En conseqüència, es proposa al Ple de la corporació l’adopció de l’acord
següent:

Primer. Que s’inicien immediatament les gestions oportunes perquè les restes
arqueològiques síties en Residencial Moreria puguen ampliar-se als existents al subsòl i
baixos de l’edifici contigu, de titularitat municipal.

Segon. Que en el Pressupost Municipal de 2005 es continguen les previsions
econòmiques suficients per a dur a terme la unió física dels dos espais que contenen
restes arqueològiques amb la finalitat que formen una unitat museística i convertir-se en
referència cultural i turística del municipi en el menor temps possible.

Tercer. Que es realitzen les actuacions necessàries amb la propietat confrontant,
denominada Residencial Moreria, perquè junt amb el baix propietat municipal, formen
un tot com a espai museïtzat de Sagunt, convertint-se així en referència cultural i
turística del municipi.”

Obert el primer torn d’intervencions, el portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ,
exposa: “En la passada legislatura, es va donar solució al problema existent al nostre
municipi referent a la compatibilització de la construcció d’obra nova i recuperació de
restes arqueològiques. Per a això es va procedir a modificar puntualment el Pla General
d’Ordenació Urbana, aconseguint per part de l’administració local recuperar i posar en
valor restes arqueològiques en cooperació amb la iniciativa privada.

A resultes d’aqueixa col·laboració s’ha presentat a Sagunt, Residencial Moreria,
que demostra que les actuacions practicades per l’anterior equip de govern han donat els
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seus resultats posant en valor una sèrie de restes arqueològiques que d’una altra manera
haurien caigut en l’oblit. Però aquest primer pas no ha de ser l’últim sinó l’inici d’una
sèrie d’actuacions que tendisquen a recuperar les restes mil·lenaris de la nostra ciutat, i
per a això, el següent pas ha de ser rescatar i unir a aquest espai el davall confrontant a
aquest edifici, propietat municipal i actualment en desús. No es pot perdre aquesta
oportunitat, i ha de ser l’Ajuntament, com a propietari i principal interessat a recuperar
la història del municipi qui pose en valor aquest immoble realitzant totes les actuacions
siguen necessàries que per a la seua recuperació.

En conseqüència, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció de l’acord
següent:

Primer. Que s’inicien immediatament les gestions oportunes perquè les restes
arqueològiques síties en Residencial Moreria puguen ampliar-se als existents al subsòl i
baixos de l’edifici contigu, de titularitat municipal.

Segon. Que en el Pressupost Municipal de 2005 es continguen les previsions
econòmiques suficients per a dur a terme la unió física dels dos espais que contenen
restes arqueològiques amb la finalitat que formen una unitat museística i convertir-se en
referència cultural i turística del municipi en el menor temps possible.

Tercer. Que es realitzen les actuacions necessàries amb la propietat confrontant,
denominada Residencial Moreria, perquè junt amb el baix propietat municipal, formen
un tot com a espai museïtzat de Sagunt, convertint-se així en referència cultural i
turística del municipi.”

El regidor-delegat d’Urbanisme, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bo, vegem,
aquest és un tema realment important que sap molt bé el Sr. Castelló i saben molt bé jo
crec que tots els ciutadans que estem treballant amb molta dedicació i que és una de les
qüestions que més satisfacció ens ha produït i que segurament, o que amb tota seguretat,
quan estiga l’edifici acabat, la veritat és que jo crec que la imatge de la ciutat en aquesta
zona de la Raval i en el conjunt de la  ciutat canviarà. Jo no sé si vostès coneixen quin
és l’estat dels baixos de l’edifici confrontant, perquè la veritat és que és prou
lamentable. Jo crec que ni es van acabar de fer les excavacions, evidentment, no es van
acabar de fer les excavacions. No tenim una bona fonamentació.

D’altra banda, el sistema de fonamentació i de pilotatge no ha sigut el més
adequat, allò és una zona molt atapeïda de pilars. A part l’estructura de l’edifici té dos
accessos als habitatges més dos accessos als garatges per la mateixa zona. I, per tant,
podríem dir que no és un bon exemple del que s’ha de fer en un edifici per a conservar
les restes arqueològiques. Això no vol dir que no tinga interès, evidentment.

Però el que sí que serà, jo crec que un referent, serà precisament, l’altre edifici.
Perquè hem aconseguit reduir pràcticament en dos terços la quantitat de pilars i hem
reduït l’accés a l’edifici a una única entrada per als veïns, i a un accés posterior per als
garatges. Nosaltres sempre hem tingut la intenció de donar-li un tracte a aquesta zona
confrontant de continuïtat, evidentment, perquè les restes que hi ha baix tinguen una
continuïtat. El que passa és que heu de saber que encara, encara que hem arribat a un
acord amb el propi promotor, amb el constructor que ha mostrat sempre una excel·lent
predisposició, encara hem de buscar pressupost, o patrocini, per al que és la
museolització de l’edifici de la Moreria. Perquè el que hem aconseguit és l’envidrament,
els accessos i el revestiment de les columnes. I per tant aqueixa serà la nostra prioritat,
això no vol dir que renunciem, ni de bon tros a donar-li una continuïtat a l’edifici. Però
el Sr. Castelló hauria de saber, perquè jo crec que és un document que deu haver estat
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en els seus mans, que hi ha un compromís per part de la Conselleria, en concret de la
Conselleria de Cultura. Un compromís escrit per a habilitar aquesta zona, és a dir per a
acabar les excavacions, buidar, evidentment, el local, i donar-li un tractament que
dignifique aquesta zona. És a dir, que hi ha un compromís que en la primera reunió que
vam tenir la Sra. Alcaldessa, el Sr. Manolo Civera i jo mateix amb l’anterior director
general de Patrimoni, el Sr. David Serra. Li vam fer arribar una còpia i que també hem
fet arribar una còpia a l’actual director general de Patrimoni, el Sr. Manuel Muñoz.

Per tant considerem que l’Ajuntament ja fa un esforç importantíssim amb
l’edifici de la Moreria, almenys en aquesta legislatura, i que esperem que la Conselleria
complisca el seu compromís, que ja és hora, que ja porta molt de temps en aquesta
situació. I d’altra banda, no dubteu que continuarem treballant amb la mateixa línia en
edificis com el de l’antic cinema Marvi, o el de la plaça de la Porta del Circ Romà, o,
sense anar més lluny, amb una ordre d’edificació en un dels solars que crec que més
posen en evidència l’estat de patrimoni de la nostra ciutat com és el solar del carrer dels
Horts.

Per tant, aquest és per a nosaltres un objectiu prioritari, i esperem comptar amb
la col·laboració de tots. D’altra banda ja li vam fer saber a la pròpia administració que
seria necessari que s’implicara un poc més en l’assumpte. Perquè és, jo crec que el que
diré a algú li pot sorprendre, però jo crec que seria fàcilment demostrable que a l’edifici
de la Moreria s’ha pressupostat més en excavació arqueològica que tot el que ha dedicat
la Conselleria en un any a excavacions arqueològiques al país. I això jo crec que és prou
lamentable.

Per tant aquesta moció, vaig a quatre vegades més, l’esmenaré en el següent
sentit; en el segon paràgraf de la pròpia moció, la veritat és que és difícil esmenar
aquestes mocions perquè sembla que parlem llengües diferents. Jo no sé si el Partit
Popular s’ha adonat que és que ja no fan res en valencià, totes les mocions que presenta
les presenta en castellà. El Partit Popular sap que el principal patrimoni dels valencians
és la pròpia llengua?, que per això es diu valencià?, la llengua dels valencians? I jo crec
que no aprofiten aquestes oportunitats per a demostrar un poc més d’estima per aquest
patrimoni que tenim els valencians, que ho tenim nosaltres i que han d’arribar a les
generacions futures, clar, si no l’utilitzem que deixarem, espere que no creguen que el
valencià serà al final una peça arqueològica per a posar al museu. I espere que ningú
crega que açò al final és una tasca del Bloc, jo crec que açò és una tasca que hem de
compartir tots, no en la mateixa intensitat si voleu, però, clar, és que pràcticament totes
les mocions vénen en castellà i després esmenar-les. Bo, jo espere que això canvie. Bo,
com estava dient, en el segon paràgraf diu: a resultes d’aqueixa col·laboració s’ha
presentant a Sagunt... que demostra que les actuacions practicades per l’anterior i per
l’actual equip de govern, aqueixa seria la modificació. En el segon paràgraf, quan diu:
per l’anterior i per l’actual equips de govern. El quart paràgraf la nostra proposta és
eliminar-ho, perquè suposa una obligació per a l’Ajuntament en un tema que, com he
dit, hi ha un compromís per a la Conselleria que m’agradaria que la pròpia Conselleria
aclarira, un compromís escrit que diu que es va a fer càrrec d’habilitar aquest espai.

Per tant, l’Ajuntament té altres prioritats sense renunciar a aquesta en el moment
en què ho considere oportú i en la proposta d’acord, en el punt segon diu; que en el
Pressupost municipal de la Generalitat Valenciana de 2005 es continguen les previsions
econòmiques suficients per a portar a terme tal tal. I afegint; en compliment del
compromís adquirit per la Conselleria de Cultura, Educació i Ciència en el seu
moment.”
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El regidor del grup SP, Sr. GIL, diu: “Vegem, Sr. Fernández, la moció es
defineix amb un edifici que ja està fet, no amb el que està treballant. Vostè li ha donat la
volta i ha tret com ho estan fent de bé els altres, sí. La moció va encarada a un edifici
que ja està fet i que està abandonat per vostès. Sí, la delegació de cultura la tenen des de
l’any immemorial. I el que li vaig dir un dia, Sr. Civera, a cabassos, en els anys que
està, ho hauria buidat, ho hauria agranat, ho hauria netejat i, què aneu a intentar-ho! No,
si intentàreu, que va, vosaltres, però si porteu un os ací davant que no vos deixa
doblegar-vos, home.

Mira aquest, calla! Mira, si intentàreu amb la mateixa força que intenteu açò, fer
els projectes que van avant, els projectes industrials, tindríem uns 3.000 llocs de treball
més dels que hi ha. Però, anem al que ens interessa. A mi em sembla que si haguéreu
emès un poc de sensibilitat per l’actuació del primer edifici, això estaria acabat. A part
que la Conselleria de Cultura tinga algun compromís escrit de participar. Perquè si el
que fem ara és afegir aquest afegiment que tu has dit, per a llarg m’ho poses. Jo crec que
mai veurem aqueix sostre.

Home, el que ha de fer aquest Ajuntament en qüestions com aqueixa, que va fer
molta força per preservar aqueix entorn, el del soterrani aqueix, seria fer ara un altre
tipus de força, encara que fóra a poc a poc, amb un poc cada any això estaria acabat.
Sense haver fet una gran inversió de principi. Però, clar, parlen però no actuen. Això és
com el qui té un gosset i diu: molt et vull, gosset, però pa poquet. Vosaltres igual, molt
voleu la cosa cultural i històrica, però poca dedicació a ella, només de boqueta. Ara cal
posar, sí, sí, ara cal posar duros. Home, a poc a poc posar en els pressupostos d’enguany
per a l’any que ve, posar un capítol que vaja deixant en condició aqueix edifici. Però si
es va fer per petició de l’Ajuntament. Si això ha portat un ball i un problema immens
dins de la ciutat. I tenim un judici pendent que ja veurem també en què queda. Home,
què menys que dedicar-li un poc d’atenció per part de l’equip de govern. Dels distints
equips de govern també afig jo. Perquè ja porta açò, ja porta anys, eh. No, no, i amb el
PSOE també, que açò ve de molt lluny. Clar, amb una indicació del PSOE a matar per a
aconseguir que aqueix soterrani es preservara. Home, que no s’ha fet res. Es van cobrir
les parets i ací es va deixar morir això. Un poquet cada any, ho teníeu acabat. Nosaltres
recolzarem que es faça el que està demanant la moció. Voleu afegir a la Conselleria?
Bé, a veure si dóna alguns diners, però la Conselleria no vos va a donar ni un duro per a
açò.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, manifesta: “Molt breu per a postil·lar
només una qüestió. És molt pertinent l’esmena que presenta Quico, en nom de l’equip
de govern, perquè la sensibilitat de l’equip de govern en aquest tema està molt
contrastada i no, vos garantisc que no farà falta que el Ple diga que es posen diners per a
museolitzar aquella zona. L’equip de govern és sensible per a posar diners per a
museolitzar-lo. Volem aprofitar realment una moció per a demanar que vinguen diners
també de fora. D’això es tracta, no cal que el Ple ens diga que posem diners per a açò,
som sensibles a això. Aprofitem la moció per a demanar que ho pose la Generalitat, que
s’ha compromès.”

Obert el segon torn d’intervencions, el regidor del grup BLOC, Sr.
FERNÁNDEZ, exposa: “Home, simplement aclarir que nosaltres també, en les
converses amb el constructor de l’edifici Moreria hem intentat, i de fet ho hem intentat
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físicament. Eh, hem entrat amb una màquina. Però realment el sistema de compactació
de la terra que s’ha tirat, el tipus de terra, ho ha impedit, perquè de fet el que preteníem
era una cosa molt senzilla i sensata, no?, i era agafar la terra de l’edifici i utilitzar-la per
a cobrir les restes de l’altra per a fer l’edificació, però ha sigut impossible. Ha sigut
impossible, vingué l’inspector de la Conselleria, que en principi ens havia autoritzat,
però no permetia aqueix tipus de terra ferma.

No dubte, Sr. Marcelino, que buscarem la col·laboració dels ciutadans i no li
estranyarà veure’ns algun dia, algun dissabte al matí, si fa falta, traient terra d’on faça
falta, en aquest cas de la Moreria, per a ajudar. Perquè la inversió en patrimoni és molta
i som conscients de les limitacions, i prioritzarem. Si nosaltres veiem que la Conselleria
no compleix amb el seu compromís, al llarg d’aquesta legislatura intentarem solucionar-
ho amb l’ajuda dels ciutadans, per descomptat. Perquè hi ha un col·lectiu de patrimoni, i
ja ho hem comentat moltes vegades, i seria una bona activitat perquè tots, i vostè que
està jubilat, primer que ningú, estaria invitat, almenys, a dirigir, a dirigir, Sr. Marcelino,
a dirigir les obres per la seua acreditada professionalitat i, per descomptat, la del Sr.
Borrás. Que estic convençut que, a pesar de les seues obligacions, també tindria un buit.
Per tant, mantenim les esmenes tal com les hem plantejat.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “En poques ocasions he
presenciat en un Ple que es fera una esmena a la part expositiva de les mocions. És
curiós com d’un projecte que naix la passada legislatura, ara per semblant matís, cal
afegir el que ha fet aquest equip de govern que volen que es reconega, bé. Però
contrasta, d’altra banda, com a pesar de l’enorme sensibilitat demostrada pel Sr. Chover
en aquest tema, vaig a dir-ho en valencià, ‘de forment ni un gra’. Ells tenen molta
sensibilitat, però no volen posar ni un duro en el pressupost del 2005 per a anticipar i
poder equipar en el temps l’excavació de restes de Moreria, que està ara construint-se
amb la que ja està construïda. És una qüestió de sensibilitat, efectivament, Sr. Chover.
Vostès, amb aquest tema, l’única cosa que estan fent és llevar-se les puces de damunt.
Estan llevant-se les puces de damunt.

Vegem, Sr. Civera, Sr. Civera, em pot explicar per què sí que pot posar diners de
la Conselleria i no pot posar-los extres del Pla d’Estabilitat? És molt senzill. Bé, el que
s’ha dit, de blat ni un gram. Tenen molta sensibilitat, però de blat ni un gra. El tema és
que és complicat entendre-ho, és molt complicat. Resulta que tècnicament no es pot tal i
qual, sí si posa la pasta la Conselleria, no si posa la pasta l’Ajuntament. Molt bé, molt
bé, ha quedat clar que vostès no tenen cap tipus de voluntat política de posar en ús
aqueixes restes, i s’ha acabat, i no hi ha més. No passa res, no passa res. En canvi, en
premsa sí que han anunciat que gastarien 300.000 € precisament en aqueixa excavació,
quan? D’ací a tres anys?, per a la museïtzació?, dins de dos?, dins d’un? Quan puguen
actuar. Un fet jurídic indeterminat. Quan puguen actuar, com les taxes, podria ser,
podria ser. De veritat, els diem que no ens agafa de sorpresa. No ens agafa de sorpresa
que aquest canvi de postura respecte al patrimoni de què fan gala en el seu pacte de
govern a la primera ocasió que tenen de fer una actuació seriosa sobre el tema, i
important, al mateix temps de coordinar-la amb una altra que pot ser realitat molt
prompte, diguen que no, diguen que no, i els posa en evidència, com a equip de govern,
que una de les seues banderes és la protecció i la posada en ús del patrimoni.

Respecte al valencià, Sr. Fernández, li recull el guant. Li promet que la meua
intenció era portar totes les mocions d’aquest Ple en valencià, però per una qüestió o
una altra no ha pogut ser, perquè estic d’acord amb vostè que el major patrimoni



158

immaterial que té la Comunitat Valenciana és, precisament, la seua llengua. I, encara
que els que no tenim facilitat per a parlar-la, fem l’esforç de portar-la per escrit, ja que
tenim un SALT 3 que funciona relativament bé, l’utilitzem i ho podem fer en
successives ocasions. Cosa a la qual invite la resta de grups polítics, que mai ho fan en
valencià, que també se sumen a aqueix tema.

I volia destacar finalment, i de nou, el fet que els felicite per l’habilitat
d’emblanquinar novament un baló a la porteria de la Conselleria d’Educació. Però que
queda en evidència, clarament, quin és el nivell d’aposta d’aquest equip de govern per
posar en ús el patrimoni arqueològic de la ciutat.”

En el debat, el Grup Polític BLOC presenta una esmena consistent en:
“1r. En el segon paràgraf de la part expositiva, on diu “... per l’anterior equip de

govern”, substituir-lo per “... per l’anterior i per l’actual equips de govern”.
2n. Eliminar el quart paràgraf de la part expositiva de la proposició.
3r. En l’apartat segon de la part dispositiva fer constar “En el Pressupost de la

Generalitat Valenciana de 2005...” afegint al final del paràgraf: “en compliment del
compromís adquirit per la Conselleria de Cultura, Educació i Ciència en el seu
moment.”

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 15 vots a favor de PSOE, EU,
BLOC i SP i 7 vots en contra de PP.

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a votació el fons de
l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor de PSOE, EU, BLOC i SP i 7
abstencions de PP, ACORDA:

Aprovar la proposició degudament esmenada que queda de la manera següent:
“En la passada legislatura, es va donar solució a la problemàtica existent en el

nostre municipi referent a la compatibilització de la construcció d’obra nova i
recuperació de restes arqueològiques. Per a això es va procedir a modificar puntualment
el Pla General d’Ordenació Urbana, aconseguint per part de l’administració local
recuperar i posar en valor les restes històriques en cooperació amb la iniciativa privada.

A resultes d’aqueixa col·laboració s’ha presentat a Sagunt, Residencial Moreria,
que demostra que les actuacions practicades per l’anterior i per l’actual equip de govern
han donat els seus resultats posant en valor una sèrie de restes arqueològiques que d’una
altra manera haurien caigut en l’oblit. 

Però aquest primer pas no ha de ser l’últim sinó l’inici d’una sèrie d’actuacions
que tendisquen a recuperar les restes mil·lenaris de la nostra ciutat, i per a això, el
següent pas ha de ser rescatar i unir a aquest espai el baix confrontant a aquest edifici,
propietat municipal i actualment en desús.

En conseqüència, el Ple de la corporació ACORDA:
PRIMER: Que s’inicien immediatament les gestions oportunes perquè les restes

arqueològiques síties en Residencial Moreria puguen ampliar-se als existents al subsòl i
baixos de l’edifici contigu, de titularitat municipal.

SEGON: Que en el Pressupost de la Generalitat Valenciana de 2005 es
continguen les previsions econòmiques suficients per a dur a terme la unió física dels
dos espais que contenen restes arqueològiques amb la finalitat que formen una unitat
museística i convertir-se en referència cultural i turística del municipi en el menor temps
possible, en compliment del compromís adquirit per la Conselleria de Cultura, Educació
i Ciència en el seu moment.
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TERCER: Que es realitzen les actuacions necessàries amb la propietat
confrontant, denominada Residencial Moreria, perquè junt amb el baix propietat
municipal, formen un tot com a espai museïtzat de Sagunt, convertint-se així en
referència cultural i turística del municipi.”

26 PROPOSICIÓ PP SOBRE RECONEIXEMENT SINGULARITAT
FESTES BARRI OBRER. EXP. 49/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Popular, al tenor literal de la qual:
“L’any que ve, 2005, es complirà el XX Aniversari del Concurs de pintura sobre

asfalt que organitza anualment la comissió de festes del barri Obrer de Port de Sagunt.
 Considerant la importància que el mateix ha pres, any rere any, entre els
habitants de la ciutat i en persones vingudes d’altres llocs. Reunint-hi joves i majors que
comparteixen tres jornades entorn d’una manifestació cultural com és la pintura.

Considerant la difusió que suposa per a la nostra ciutat, sent un concurs de
característiques singulars, que pot ser un reclam més dins de l’oferta turística i cultural
que podem oferir, alhora que serveix com a reclam perquè participen en el mateix nous
talents de la pintura que s’obrin pas a través de concursos i reunions.

És una de les manifestacions culturals amb més arrelament a la ciutat, que
desenvolupa una labor pedagògica, sobretot entre els més menuts, inculcant valors com
la camaraderia i la participació.

És una forma diferent de manifestar les tradicions arrelades entre els habitants de
la nostra ciutat que no es pot deixar perdre.

En conseqüència, es proposa al Ple de la corporació l’adopció de l’acord
següent:
− Que l’Ajuntament assumisca l’organització del concurs anual de pintura sobre

asfalt del barri Obrer del Port de Sagunt.
− Que es redacte reglamentació específica tendent a compatibilitzar els actes

culturals  amb desenvolupament normal de la vida quotidiana.
− Que l’Ajuntament siga el principal patrocinador del mateix, propiciant-li al mateix

la major difusió, a nivell cultural, festiu i turístic, amb la corresponent publicitat en
Centre Educatius, associacions i col·lectius de tota índole.

− Que s’impulse el mateix amb dotació pressupostària suficient per a convertir-lo en
un referent cultural dins i fora de l’àmbit local.

Obert el primer torn d’intencions, el portaveu del grup PP, Sr. MARTÍ,
assenyala: “Bona nit, bo, la moció diu així: l’any que ve, 2005, es complirà el XX
Aniversari del Concurs de pintura sobre asfalt que organitza anualment la comissió de
festes del barri Obrer de Port de Sagunt.

Considerant la importància que aquest ha pres, any rere any, entre els habitants
de la ciutat i en persones vingudes d’altres llocs. Reunint en aquest joves i majors que
comparteixen tres jornades entorn d’una manifestació cultural com és la pintura.

Considerant la difusió que suposa per a la nostra ciutat, sent un concurs de
característiques singulars, que pot ser un reclam més dins de l’oferta turística i cultural
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que podem oferir, alhora que serveix com a reclam perquè hi participen nous talents de
la pintura que s’obrin pas a través de concursos i reunions.

Considerant que és una de les manifestacions culturals amb més arrelament a la
ciutat, que desenvolupa una labor pedagògica, sobretot entre els més menuts, inculcant
valors com la camaraderia i la participació.

Considerant que és una forma diferent de manifestar les tradicions arrelades
entre els habitants de la nostra ciutat que no es pot deixar perdre. En conseqüència,
proposem al Ple de la corporació adoptar l’acord següent:
• Que l’Ajuntament assumisca l’organització del concurs anual de pintura sobre asfalt

del barri Obrer del Port de Sagunt.
• Que es redacte una reglamentació específica tendent a compatibilitzar els actes

culturals  amb el desenvolupament normal de la vida quotidiana (al barri, clar).
• Que l’Ajuntament siga el principal patrocinador d’aquest, propiciant-li la major

difusió, a nivell cultural, festiu i turístic, amb la corresponent publicitat en Centres
Educatius, associacions i col·lectius de tota índole.

• Que s’impulse aquest amb dotació pressupostària suficient per a convertir-lo en un
referent cultural dins i fora de l’àmbit local.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, indica: “Bé, jo sóc un veí d’aquest barri, ma
casa fa mitgera amb la primera casa del barri Obrer, i enguany ha sigut lamentable que
aquesta festa, amb tant d’arrelament, al final no s’ha celebrat. No sé bé per què ha sigut.
El que em van dir els veïns és que havia sigut una nul·la participació de l’Ajuntament a
l’hora de demanar aqueixa ajuda, des de la part econòmica a alguna més. Bé, el que sí
que és veritat és que és una llàstima que una cosa que se celebrava, que potser de les
festes del Port puga ser la més rellevant perquè és la que més gent hi participa, i a més
gent molt jove, enguany no s’ha fet.

Llavors, jo llegia ahir, de les comissions de govern que ens remeten, una que
posa l’arrendament de cinemes Capitol. En el que aquest Ajuntament, en quatre anys,
invertirà 15 milions de pessetes. I, clar, veu u aquestes coses i veu que una peça típica
de veritat, que ja farà 20 anys, s’haja perdut enguany per una col·laboració pràcticament
inexistent de l’Ajuntament, els veïns s’estiguen queixant i no s’haja celebrat. Nosaltres
la recolzarem com és lògic, però, vaja, arribar a aquesta situació d’haver de demanar en
una moció que se celebre la festa, i que l’Ajuntament hi participe per a poder-la
mantenir. És de pena. Quan es veuen, com veig ací en l’arrendament del cinema
Capitol, que pagarem 15 milions de pessetes en quatre anys. Val la cosa ja, eh. Espere
que tots vostès s’hi afegeixen.”

El regidor del grup PSOE, Sr. GARCÍA, manifesta: “Bona nit, bo, jo crec que no
és cert el que el Partit Popular ha dit ara. Jo, com a regidor-delegat de festes, sí que em
vaig interessar al mes d’agost en el tema de les festes del barri Obrer. Vaig estar amb
l’associació i els vaig dir que què els feia falta? I em van dir que enguany no es feien les
festes, no per falta de diners, ni per falta de..., es que no s’havien posat d’acord i
enguany no es feien les festes. Perquè a mi, per exemple, com a delegat de festes, a mi
no se’m va demanar cap diner ni cap ajuda perquè es feren les festes.

Llavors, després he estat dues vegades més reunit amb ells, precisament aquesta
setmana passada vam estar reunits i l’acord que s’ha arribat és que tant de Turisme com
Cultura, com a Festes sí que se li va a tirar, bo, no és que se li va a tirar, no, que se li va
a donar l’ajuda o se li va a donar la subvenció perquè l’any que ve es facen les festes del
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barri Obrer. El que no sé és que en el Partit Popular, perquè així m’ho van dir a mi, que
es veu que no han anat ni tan sols a parlar amb l’associació. I no sé per què presenten la
moció aqueixa. No, no, no, això és el que m’han dit a mi en l’associació. Llavors,
m’estranya molt perquè nosaltres sí que hem estat en contacte amb ells perquè l’any que
ve es facen les festes del barri Obrer. Llavors, veiem que no sé, que em sembla una
oportunitat que el PP haja tret la moció oberta. És que no ho entenc per què. Però que
nosaltres sí que estem en contacte amb ells perquè l’any que ve es facen les festes del
barri Obrer.”

El regidor del grup PP, Sr. MARTÍ, exposa: “Miguel, tu has estat al barri Obrer
del Port reunit amb ells? Quant de temps fa? Perquè jo vaig estar divendres passat a la
vesprada, al local de l’Associació del barri Obrer i em van dir que sí, que em van dir que
amb tu havien, la persona amb què jo vaig parlar que havia tingut una reunió, que havia
parlat amb tu. Igual que tu en el mes d’agost et vas interessar, jo també em vaig
interessar, en aquest cas, la presentació del grup i vaig estar en contacte amb ells. I la
moció no parla de les festes, parla en concret d’un acte de les festes, que és el concurs
de pintura.

Mira, jo provinc del món de l’associació, i quan vaig estar l’altre dia em van
donar una lliçó perquè tots els dies les persones aprenem alguna cosa. I em van donar
una lliçó que per a organitzar actes no cal només diners, fa falta imaginació a vegades. I
em van donar un exemple amb què simplement amb una trucada de telèfon que es pot
fer, en aquest cas possiblement des de la delegació que tu dirigeixes, poden tenir una
activitat que a aquest Ajuntament li costa 0 €. I amb una altra crida des de la delegació
de festes també, tenen una altra activitat que pot tenir dos dies coberts per 0 €, de càrrec
o de gasto de l’Ajuntament. El que sí que demanen i si que volguera que em contestares,
enguany no hi ha hagut festes i a mon em consta que no és perquè no s’hagen posat
d’acord.

El que em consta és que el que demanen, a part que tot col·lectiu necessite un
suport econòmic i necessite una sèrie de suport per part d’un Ajuntament, es veien
desemparats d’un suport moral, d’un suport de veure que s’estava ací, que se’ls
recolzava, que es comptava amb ells i que s’apostava per ells. Llavors no em digues que
açò ho llancem a l’aire perquè nosaltres ens equivocarem, com tu i com tots, però el
treball ho intentem fer el millor possible. I no digues que no ens hem reunit. Perquè
divendres passat a la vesprada jo em vaig tirar quasi dues hores amb ells. Amb una
persona en concret, no diré el nom perquè no ve al cas, però el que sí que et vaig a dir és
que aqueixa activitat és singular a la ciutat i aquesta activitat per a la qual es demana,
perquè ací no estem demanant per a totes les festes. Perquè en tots els barris fan festes,
tots els barris fan coses. Però activitats com aquesta a la nostra província, i
possiblement, a la comunitat, i no vull estendre’m més, siga l’única que es faça. Llavors
per la seua singularitat és pel que es demana que siga l’Ajuntament el que l’assumeix.
Però estem parlant d’aqueixa activitat. Per a la resta d’activitats t’assegure que a mi
l’altre dia em van donar una lliçó aquestes persones de com amb imaginació es fan
coses abans que amb diners. El que sí que voldria saber és si l’any passat el suport que
van tenir per part de les diverses regidories de l’Ajuntament.”

Obert el segon torn d’intervencions, el portaveu del grup BLOC, Sr. CIVERA,
assenyala; “No volia eixir perquè havíem consensuat una proposta alternativa. Mira,
aquest tema a l’estiu ja van haver-hi moltes persones, o algunes persones i alguns
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mitjans de comunicació que es van passar, es van passar dos pobles. M’imagine que ho
vas llegir. Tres articles com a mínim, van parlar d’aquest tema i van llançar la culpa
contra l’Ajuntament, com que havíem abandonat aqueixa festa. Aqueixa festa té el
mateix tracte que ha tingut, per part de Cultura el mateix tracte que qualsevol altra festa,
qualsevol altra festa. Sempre que s’han presentat des de fa tres anys, o quatre, no sé, van
venir i jo els vaig dir que és el que jo podia ajudar-los, des de Cultura, a més tu ho saps.
En el programa d’ajudes a les programacions culturals. Clar, que un terç d’allò que s’ha
gastat en pintura, siga poc o molt, jo què sé, no?, però ha respost l’ajuda sempre a un
programa objectiu, equitatiu, ni se li ha perjudicat ni, potser tampoc s’ha beneficiat, ni
hi haja cap altre no, i això és el que s’ha fet respecte d’això de la festa aquesta. Que
podríem ajudar més?, doncs com totes les coses.

El que passa és que tinguem en compte una cosa, jo li vaig dir l’altre dia quan
ens reunim amb ells, que el més important, el més important és perquè evidentment
aqueixa festa és interessant. És molt interessant, per l’acte aqueix, sobretot, singular que
fan de la pintura al carrer i per la participació que fan de la gent, els xiquets, sobretot, la
gent jove. Això és molt interessant i de fet és el que atendrem. Però el més important no
és que es faça càrrec l’Ajuntament. Si resulta que, no ho dic, no dic que el teu ho hages
dit, que el més important, jo els vaig dir a ells, que el més important en les festes
populars, el més important, és que els col·lectius ciutadans no perden la il·lusió, que la
mantinguen. En el moment en què això es convertisca o es poguera convertir en un acte
municipal perdria jo crec que un percentatge importantíssim, 70 o 80% de l’important
que és la festa popular. Les festes populars han de ser, els col·lectius ciutadans els que
les organitze. Perquè el més important per damunt encara del contingut, que ja ho és, dit
per tant, és la xarxa que crega la societat, i això li ho dic al contingut. El que vull dir-te
és que mai ha estat desatès, possiblement no és l’ajuda que ells voldrien, però que no
intentem fer demagògia respecte d’això. Perquè a Sagunt, per exemple, hi ha festes que
tenen més de 300 anys, de barri, i no tenen ni una ajuda ni mitja, ni una ni mitja. Per
exemple les festes de Sant Miquel, o per exemple les festes de Sant Ramon. I quan es
presenten tenen el mateix que els altres, que potser és poc, que ho he parlat a vegades
quan estàvem en Cultura, caldria ampliar. I dit és, com a nosaltres també ens sembla que
aqueixa festa, per aqueixa singularitat, val la pena reforçar-la a veure si s’anima per part
del col·lectiu ciutadà. Ens vam reunir amb ells i hem elaborat una proposta que ara us
direm, que és la que respon al treball que anem a fer en companyia d’ells, eh, per a
veure si pot revifar, però no perquè sobren els ciutadans, sinó que ells treballen la festa i
la institució els intentarà ajudar en el que puguem sense crear discriminacions i coses,
perquè si no ací van a venir en fila totes les festes.”

El regidor del grup SP, Sr. GIL, assenyala: “Mira, Manolo, a mi em sembla molt
bé la postura que estàs argumentant que cal recolzar aqueixa festa, però aqueixa festa, jo
sóc d’aqueix barri i sóc soci des de fa molts anys. Llavors, ha tingut un abandó secular
per part de l’Ajuntament per a aconseguir, Manolo, per a aconseguir connectar la llum
de l’enllumenat. Ha sigut un calvari, se’ls ha arribat a demanar fins a l’import dels
quilovats gastats en l’il·luminació. Mira, no poder-ho posar. Que si li havien de fer un
projecte, o siga, més entrebancs no es podien posar, eh, que les he viscut. Quan no tenia
aqueixos problemes donaven la volta al carrer i m’agafaven a ma casa. No, bé, això és
una qüestió, ací els ciutadans del barri aquest el que estan demanant, és clar, és la tutela
de l’Ajuntament, però si més esforç que es fa per a tenir oberta, saps que pinten el carrer
els mateixos veïns els dos carrers de cap a cap, ells. Es munta la il·luminació, es munta
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la decoració, se’l fan tot ells. Però, clar, han anat desapareixent ja les persones que van
iniciar la festa perquè l’edat també va comptant molt. I la gent es va cansant de no tenir
un poc la tutela de l’Ajuntament.

Mira, jo torne a posar un exemple que és la realitat. Quan les festes de Sagunt,
s’acaben amb un sopar que es va fer de calderes a Sagunt, i això no és gratis, això és un
diners i important. El cartell anunciador de Moros i Cristians, 300 €, a Moros i Cristians
3.000 €, és així com venia en la Comissió de Govern? Vull dir que hi ha un suport
institucional, no et fixes en la quantitat, vull dir-te que l’Ajuntament està recolzant,
aqueix suport sense reserva s’ha fet amb aquest barri?, no. Ara si feu alguna cosa serà
quan es va a plantejar quelcom que damunt sembla que serà seriós, no? Perquè fins ara
no, fins ara només hi ha hagut entrebancs. Entrebancs, fins a legals per a posar la
il·luminació. Han estès de tot, i no veges per a connectar els cables demanar-los l’import
i els quilovats que sinó no es posaven. Home, si fa una moció que va dirigida a això, i
des de l’equip de govern esteu disposats també que hi haja un entesa. Xic, la mar de bé.
Explicaràs un poc el que teniu previst. Escolta, la idea és aqueixa, que es faça alguna
cosa i que no passe això d’enguany. Perquè és un esforç important el que fan els veïns.
No ve ningú, se’l fan ells. Necessiten un poc la tutela de l’Ajuntament.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, indica: “Bé, la veritat és que aquest
estiu s’ha tingut contacte amb ells, i al final la proposta, no hi havia una proposta
concreta de subvenció per part de la pròpia associació perquè l’Ajuntament els va oferir,
bo quant necessiteu? En fi, que no va haver-hi realment una proposta concreta perquè
no tenien, jo crec, clara la possibilitat d’organitzar. Enguany, enguany em referisc,
aquest estiu. Després d’açò, Miguel s’ha reunit amb ells un parell de vegades, però a
més van demanar una reunió amb Cultura, Festes i Turisme i s’ha tingut aqueixa reunió.
I realment el plantejament que ells fan és prou senzill, nosaltres el compartim totalment,
que volen tenir un contacte permanent amb l’Ajuntament. Una col·laboració directa en
el desenvolupament de la totalitat de la festa, parlen de la totalitat de la festa, no sols
d’això de la pintura. I, bo, hi ha una clara base d’acord per a treballar conjuntament amb
la comissió de festes o amb l’associació amb les delegacions de festes i de turisme i de
cultura en les qüestions que es necessiten.

Nosaltres, però, no enteníem o no entenem del tot la proposta de la moció, que
ens sembla molt intervencionista, en el sentit que siga l’Ajuntament el que organitze.
Nosaltres pensem i vam entendre del que ells ens plantejaven que no cal que
l’Ajuntament organitze, sinó que ells perfectament puguen organitzar com a comissió de
festes. Necessiten el suport i el recolzament de l’Ajuntament i nosaltres ho assegurem.
No tenim cap problema en què aqueix suport, i fins i tot per descomptat suport el pla en
la subvenció o en l’ajuda que es necessite per a anar a més, per a promoure més aqueixa
festa perquè és molt singular per a difondre-la més, etc., etc. En això no tenim, el que sí
que tenim problemes és amb la moció perquè ens sembla molt intervencionista la part
dispositiva, que l’Ajuntament assumisca l’organització, que es redacte
reglamentàriament una reglamentació específica, que l’Ajuntament siga el principal
patrocinador, que hi haja una dotació pressupostària suficient. És a dir, és que això, a
part de no concretar no, ens sembla com que l’Ajuntament siga el que organitze i el que
porte endavant la festa. Pensem que el propi barri té capacitat per a organitzar-la i
nosaltres, l’Ajuntament, donarem tot el suport.

Per això plantegem una esmena a la part dispositiva en tres punts en què diga
que un reconeixement exprés de la singularitat de les festes del barri Obrer i la
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rellevància que té per a la nostra ciutat. Tant des del punt de vista cultural com turístic. I
es compromet a promocionar les festes anuals en la seua totalitat, que és el que ells
plantegen inicialment.

Un segon punt que diria: l’Ajuntament prestarà, en coordinació amb la Comissió
de Festes, el suport necessari per al desenvolupament de la programació festiva,
promovent específicament una major difusió del concurs de pintura amb publicitat del
mateix en centres educatius, associacions i col·lectius. Hem agafat una part del punt que
proposa el PP en la seua moció.

I el tercer punt que és: l’Ajuntament contemplarà en les partides pressupostàries
corresponents de Festes, Cultura i Turisme, dotació suficient per a establir programes de
col·laboració amb la Comissió de Festes del barri Obrer.

És a dir que nosaltres creiem, ho hem comentat amb ells, ells realment entenen
que açò és el que volen, i pensem que és innecessari un intervencionisme tan marcat
com el que es pretén en la moció que presenta el PP. Per tant presentaríem aquesta
esmena al text dispositiu que es proposa.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “Com que l’equip de govern té
majoria, supose que independentment del que diguem nosaltres, que som els proponents
de la moció, aprovaran l’esmena del Sr. Chover i punt. Cosa que nosaltres ens sumarem.
Però, és curiós com a vegades es valora que és intervencionista una postura, quan el que
es tracta simplement i planerament a través de la nostra moció és donar-li un àmbit de
protecció a aqueixa festa, particular, dins del que és la ciutat de Sagunt, i dins d’un
ampli marc territorial.

I, en canvi, hi ha altres qüestions que es diu que com fixa res la moció, és a dir,
la moció ha intentat arribar a un compromís entre la regulació total i absoluta o una
mínima regulació a què nosaltres aspiràvem. I aqueix era el tema ni més ni menys, que
tinguera una mínima regulació per part de l’Ajuntament. Clar, si nosaltres haguérem dit
que es posara la partida pressupostària de 12.000 € automàticament vostès els hagueren
dit, oh, que ho pague la Generalitat. Però, clar, tampoc volíem caure en aqueixa pesada.

En qualsevol cas estem satisfets pel fet que hàgem avivat una vegada més a
l’equip de govern, i ho hàgem estimulat a fer coses a favor del municipi. Estem satisfets
que a la muntanya de Sant Cristòfol s’hagen agafat compromisos ferms per l’equip de
govern, on abans no els hi havia. S’haja agafat un compromís, al nostre punt de veure,
molt lax sobre el tema del barri obrer però s’haja pres aqueix compromís. En el mateix
sentit s’haja pres un compromís respecte a les restes arqueològiques de  Moreria.. I que
es veu, es percep que l’equip de govern en aquells temes en què està mitjanament
dormit, o aturat, al cap i a la fi l’oposició ho estimula a fer coses que és una de les cares
que té la labor d’oposició.

Per tant, estem satisfets del resultat de les mocions. No podem agrair a l’equip
de govern que hagen acceptat les propostes que se li han fet des de l’oposició. Estem
decebuts perquè no sàpien assumir que des de l’oposició també es poden proposar coses
que són positives per al municipi i que a totes elles intenten emblanquinar la pilota a la
teulada d’altres. Però en tot cas, insistisc, satisfets perquè la promoció de les qüestions
que hem plantejat al final tindran un reflex en la societat saguntina.”

Durant el debat, el Portaveu del Grup Municipal Socialista presenta una esmena a la
part dispositiva de la proposició, al tenor literal de la qual:
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“a) L’Ajuntament reconeix la singularitat de les Festes del barri Obrer i la
rellevància que té per a la nostra ciutat tant des del punt de vista cultural com turístic i
es compromet a promocionar les festes anuals en la seua totalitat.

b) L’Ajuntament prestarà, en coordinació amb la Comissió de Festes, el suport
necessari per al desenvolupament de la programació festiva, promovent específicament
una major difusió del concurs de pintura amb publicitat d’aquest en centres educatius,
associacions i col·lectius.

c) L’Ajuntament contemplarà en les partides pressupostàries corresponents de
Festes, Cultura i Turisme, dotació suficient per a establir programes de col·laboració
amb la Comissió de Festes del Barri Obrer.”

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 15 vots a favor de PSOE, EU,
BLOC-EV i SP i 7 abstencions de PP.

A la vista de tot allò que s’ha exposat, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a
votació el fons de l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita i degudament esmenada, la part
dispositiva de la qual queda de la manera següent:

PRIMER:  L’Ajuntament reconeix la singularitat de les Festes del Barri Obrer i
la rellevància que té per a la nostra ciutat tant des del punt de vista cultural com turístic i
es compromet a promocionar les festes anuals en la seua totalitat.

SEGON: L’Ajuntament prestarà, en coordinació amb la Comissió de Festes, el
suport necessari per al desenvolupament de la programació festiva, promovent
específicament una major difusió del concurs de pintura amb publicitat d’aquest en
centres educatius, associacions i col·lectius.

TERCER: L’Ajuntament contemplarà en les partides pressupostàries
corresponents de Festes, Cultura i Turisme, dotació suficient per a establir programes de
col·laboració amb la Comissió de Festes del Barri Obrer.

27 PROPOSICIÓ PP SOBRE HABILITACIÓ PARADA BUS INTERURBÀ A
L’AV. JOAN D’ÀUSTRIA. EXP. 50/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Popular, al tenor literal de la qual:
“La línia d’autobús Port de Sagunt-València, per la IV Planta, té la seua última

aturada al nucli del Port en Mercadona-Hispanitat.
 Donada la important quantitat d’usuaris que se centra a la zona de Joan d’Àustria
i adjacents, fonamentalment persones majors i gent que acudeixen diàriament a
universitats i llocs de treball, es fa necessari ubicar una última aturada a l’avinguda Joan
d’Àustria, enfront del col·legi Victòria i Joaquim Rodrigo, amb l’objectiu de millorar el
servei evitant desplaçaments innecessaris de vianants.

Per tot allò que s’ha exposat sotmetem a la consideració del Ple de l’Ajuntament,
la següent proposta d’acord:

PRIMER: Que l’Ajuntament realitze les gestions oportunes amb l’empresa
adjudicatària del servei AVSA i amb la Direcció General de Transport perquè es
procedisca a modificar les parades previstes en la línia Port de Sagunt-València, per la
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IV Planta, a aquest efecte d’incloure una nova aturada a l’avinguda Joan d’Àustria,
enfront del col·legi Victòria i Joaquim Rodrigo.

SEGON: Que per part del regidor delegat de Transport es done compte a aquest
Ple, en la pròxima sessió ordinària, de les gestions realitzades i els acords aconseguits
respecte d’això.

Obert el primer torn d’intervencions, la regidora del grup PP, Sra. MURCIANO,
exposa: “Bona nit, la línia d’autobús Port de Sagunt-València, per la IV Planta, té la
seua última parada al nucli del Port en Mercadona-Hispanitat. Donada la important
quantitat d’usuaris que se centra a la zona de Joan d’Àustria i adjacents,
fonamentalment persones majors i gent  que acudeixen diàriament a universitats i llocs
de treball, es fa necessari ubicar una última aturada en l’avinguda Joan d’Àustria,
enfront del col·legi Victòria i Joaquim Rodrigo, amb l’objectiu de millorar el servei
evitant desplaçaments innecessaris de vianants.

Per tot allò que s’ha exposat sotmetem a la consideració de l’Ajuntament en Ple,
la següent proposta d’acord.

Primer: Que l’Ajuntament realitze les gestions oportunes amb l’empresa
adjudicatària del servei AVSA i amb la Direcció General de Transport perquè es
procedisca a modificar les aturades previstes en la línia Port de Sagunt-València, per la
IV Planta, a aquest efecte d’incloure una nova parada a l’avinguda Joan d’Àustria,
enfront del col·legi Victòria i Joaquim Rodrigo.

Segon: Que per part del regidor delegat de Transport es de compte a aquest Ple,
en la pròxima sessió ordinària, de les gestions realitzades i els acords aconseguits
respecte d’això.”

El regidor del grup BLOC, Sr. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bo, Sr. Castelló, ja
que ens estimulen, aprofitant si ens permet l’estimulació. A aquestes hores de la nit és
cert que nosaltres, evidentment, estem totalment d’acord amb això. I jo crec que també
en una qüestió que és prou important, i és, i precisament en aqueix sentit volem afegir
un punt. I és que vostès saben que no hi ha, saben que les línies d’autobús que parteixen
del Port de Sagunt, algunes van de manera directa i altres passen pel nucli de Sagunt,
però només per la carretera. Llavors, seria afegir un punt en què les línies que passen pel
nucli de Sagunt ho facen pel centre de la ciutat, si no totes almenys algunes. És a dir,
que hi haja la possibilitat d’una parada al centre de la ciutat perquè hi ha molta gent
major que ha de desplaçar-se a València i que per a agafar l’autobús ha de desplaçar-se
alguns quilòmetres, en alguns casos, fins a la carretera. I per tant jo crec que aquesta
seria una manera de completar o d’aprofitar la seua moció per a afegir aquesta qüestió
que jo crec que tots estem d’acord.”

El portaveu del grup PSOE, Sr. CHOVER, indica: “Bé, açò és un exemple de
moció que possiblement s’haguera solucionat preguntant a les gestions que s’han fet.
Perquè aquest tema no és nou, no és un tema d’avui, això de la parada a l’avinguda Joan
d’Àustria. Jo no sé si el grup popular no recorden les gestions que van fer en el seu
moment perquè segur que les farien, o si no les van fer no les recordaran, evidentment.
Jo sí que les vaig fer perquè aqueixa mateixa petició m’ha arribat d’algun usuari i sí que
ho he gestionat amb l’empresa, i estic en disposició de contestar en aquest moment el
requeriment que es fa en la pròpia moció.
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Després, bo, no obstant, vostès mateixos segons el seu criteri la retiren o no la
retiren. És a dir, que les gestions ja s’han fet en una altra ocasió. El que faltaria en tot
cas seria ultimar si definitivament és convenient o no fer aqueixa sol·licitud a l’ETM o
no fer-ho. Com saben vostès, aquest és un autobús directe de la línia Port Sagunt-
València que té en horari de matí a les 6:50, 7:50, de les 8:50 i de volta a les 14:10 i les
15:10. I efectivament ix per la carretera de la Quarta Planta i passa per l’avinguda Joan
d’Àustria. Aquests autobusos, normalment, posen un autobús de setanta places, un
articulat, i sol anar ple, sobretot, en aquestes hores que són hores punta. El problema
que planteja l’empresa és que pot ser pitjor el remei que la malaltia, en el sentit que
aqueixa és, en tot cas si s’instaura, l’última parada, i en el cas que l’autobús vaja ple,
açò és un autobús interurbà, i és convenient que la gent vaja assentada, dir el conductor
que no per a i no recull a la gent. Quin avantatge té que siga l’última parada la de la
Hispanitat en Mercadona? Que just, 10 minuts després passa un altre autobús que passa
per Sagunt i circula cap a València igual. Per tant, si ocorre la situació que l’autobús va
ple i no poden pujar més viatgers, tenen l’opció d’agafar un altre autobús 10 minuts
després. La gent que es pose en l’aturada del senyor Joan d’Àustria no té aqueixa opció.
L’empresa està temorosa que aquesta situació el que crea siga moltes reclamacions i
molts problemes perquè realment ells tenen la voluntat de portar a tot el món i a posar
un autobús doble a aqueixes hores, però que ocorre especialment els dilluns i els
dimarts? Que solen anar plens, eh. Llavors, aqueix és el problema, aqueix és el
problema, ni més ni menys. El mateix que també he tractat el punt que ha comentat
Quico Fernández. Tenen, plantegen la dificultat de mantenir un compliment horari, pel
que suposa entrar a Sagunt i tornar a eixir.

Tot, evidentment, és negociable i tot és possible, però sempre cal tenir en
compte que açò és una concessió comercial, que ha de tractar de mantenir uns horaris,
que ha de tractar d’ajustar els costos i els beneficis, i no, potser, bo, si en compte de
posar un autobús de 70 places, en posa dues, segurament sí que podrà recollir els de
Joan d’Àustria, no? Però potser, comercialment no és interessant per a  ells posar dos
autobusos en és horari.

Llavors, aquesta és la situació, jo no tinc, és a dir, que si la moció es manté tal
qual, jo la votaré a favor. Però que al mes que ve possiblement els puga repetir el
mateix, només afegir-los i, si els puc afegir sense necessitat moció, si definitivament
l’empresa entén que pot ser factible fer aqueixa petició a l’ETM perquè al final és
l’ETM la que ha d’autoritzar aqueixa nova parada, en tractar-se d’un interurbà. Aqueixa
és la qüestió senzillament i planerament, no es tracta de tirar balons fora, és aclarir la
situació i el problema és que puga quedar-se gent sense pujar a l’autobús i provocar
reclamacions.”

El portaveu del grup PP, Sr. CASTELLÓ, manifesta: “Li agraïsc el to respectuós
al Sr. Chover en aquesta intervenció, i, senzillament, dir-li que el que demanem és
precisament aqueixa gestió. Hi ha coses que es demanen i poden ser, i altres que no
poden ser. Pensem que val la pena fer l’esforç per aconseguir-ho. Vostè ve al pròxim
Ple i diu, mireu, he tingut dues reunions, he donat la pallissa amb aquest tema, ha passat
açò, ha passat allò altre, i ja està, sabem que no és una competència municipal i, per
tant, vostè pot arribar on pot arribar.

També li demanem que, en el futur, si és possible, quan hi haja comissions
informatives, s’informe si hi ha alguna novetat respecte al tema de transport en la
comissió pertinent. Perquè no recorde que en aquests 16 mesos hi haja hagut cap
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informació de transport públic en comissions informatives, i creiem que sí que és
important.

Mire, Sr. Fernández, vostè ho ha dit amb tota la serietat que qualsevol persona
poguera pensar de la que és capaç, però la proposta trampa que tanca la seua postura
comporta certes dosis de falta de tolerància cap a l’oposició. M’explique, el fet de dir,
bo, si hi haurà una parada a Joan d’Àustria que es diga també que passen pel centre del
poble els autobusos, bo, el Sr. Chover és el delegat de transport públic i encara que el
transport interurbà no siga la seua competència, si és problemàtic, i som conscients,
això de l’aturada de Joan d’Àustria que vaig a dir-li que passen l’autobús interurbà pel
centre de Sagunt. Res, vostè fica el cuc per la rotonda del pont, el fica per la glorieta i el
baixa per Camí Reial, i veurà quina rialla, veurà que rialla. Ah, bo, sí, llavors ho anem a
portar per Pedres Blaves fins a l’Institut, que faça la volta.

Vegem, el Sr. Chover, li podrà explicar que des que estem en l’entitat
metropolitana amb la possibilitat de bitllet únic es podrà fer transbords des del transport
local al transport interurbà sense tenir cap cost. És a dir, qualsevol veí de Sagunt podrà
agafar l’autobús a Pedres Blaves, baixar fins a l’estació de Renfe, i, sense cap sobrecost,
agafar l’autobús de València. Amb la qual cosa, aqueix sistema està perfectament resolt,
i ja ho està des de fa prou de temps. Però és la diferència de tarannà, no? que vostè ho
diu, ah, si és per demanar, jo, que passe pel centre de Sagunt.

Mira, Manolo, de veritat, Manolo, deixa’m que diga qual és la meua opinió. És
com el que va passar l’altre dia amb la moció d’Hissar Manises, perquè es rebutja
l’esmena d’addició del PP en la que deia: I que se solidaritze amb tots els centres
d’Espanya que estan patint un període de reconversió. Es rebutja, textualment, perquè
perquè com l’ha proposat el PP, no l’aprovem. És així, i és així, és trist, però és així. Per
tant, què volen que els diga, ens sap greu, ens sap greu perquè de la mateixa manera que
Chover ara ha eixit, ha explicat la situació amb tota normalitat i amb tota la serietat ha
acceptat aquesta moció, sembla que no ha existit aqueixa serietat per part d’altres grups
i realment lamentem el tarannà que han demostrat.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició amunt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els

efectes.

28 PROPOSICIÓ PP SOL·LICITANT COMPAREIXENÇA DE LA
REGIDORA-DELEGADA DE PERSONAL. EXP. 51/04-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel Grup Popular, al tenor literal de la qual:
“Que a l’empara del que estableix el Reglament d’Organització, Funcionament i

Règim Jurídic de les Entitats Locals, el Grup Popular, requereix de la compareixença de
la regidora delegada de Personal, a fi de respondre a les preguntes que es formulen
sobre la seua actuació en les següents matèries.
• Gestió de personal de l’Ajuntament de Sagunt.
• Personal de menjadors escolars.

Per tot això, sotmetem a la consideració del Ple de l’Ajuntament la següent
proposta d’acord:
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Primer: que s’acorde la compareixença davant el Ple de la regidora delegada de
Personal, a fi de debatre sobre les qüestions indicades anteriorment, incloent-se
l’assumpte en l’ordre del dia de la pròxima sessió ordinària a celebrar per la corporació.

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, assenyala: “Que a l’empara del que
estableix el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats
Locals, el Grup Popular requereix de la compareixença de la regidora delegada de
Personal, a fi de respondre a les preguntes que es formulen sobre la seua actuació en les
següents matèries
1. Gestió de personal de l’Ajuntament de Sagunt.
2. Personal de menjadors escolars.
Per tot això, sotmetem a la consideració del Ple de l’Ajuntament la següent proposta
d’acord:
Primer. Que s’acorde la compareixença davant el Ple de la regidora delegada de
Personal, a fi de debatre sobre les qüestions indicades anteriorment, incloent-se
l’assumpte en l’ordre del dia de la pròxima sessió ordinària a celebrar per la
corporació.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició amunt transcrita, que ací es té per reproduïda a tots els

efectes.

PRECS I PREGUNTES

Durant aquest apartat abandonen la sessió definitivament el Sr. Gallart i Sr.
Borrás, així mateix ho fa la Sra. Alcaldessa a les 0 hores i 50 minuts, qui és substituïda
en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Martín, fins a la finalització de la
sessió.

El regidor del grup SP, Sr. GIL, assenyala: “Jo voldria fer una pregunta al
secretari, Emilio, a veure si el que arribe a demanar pot ser. Al setembre de l’any 2003
jo vaig presentar unes preguntes ací al Ple sobre el camp del Fornàs, i, bo, en aquell
moment no es van contestar, no les volia tornar a presentar perquè estan presentades
llavors.

I la pregunta que faig és si pot constar, demanant jo que aquelles preguntes que
vaig fer al setembre del 2003, es reprengueren ara perquè el regidor, a la vista de les
mogudes que hi ha, em contestara un poc. Pot ser? O siga, per no tornar a fer la còpia,
perquè muntaria la mateixa còpia que tenim presentada. A ell li doní uns plànols, te’n
recordes? Llavors, a la vista, mira, a veure si ens pots contestar a aquelles preguntes que
vaig fer.

I, segon, jo li voldria contestar al Sr. Martín. Perquè crec que la seua contestació
no es correspon amb les declaracions que heu fet. Jo per a res he esmentat que vostè ha
estat de viatge en un lloc, vostè i altres regidors, perquè tampoc feia al cas.

I, segon, li torne a dir, com li he dit abans, que en la comissió en què es va
comentar açò jo vaig mostrar el meu punt favorable a què aquesta empresa no perdera la
situació de fer l’exposició del material que fa. És així? Llavors, vostè m’ha posat ací a
baixar d’un burro per una cosa que jo no he dit. Llavors, les coses com siguen, eh.
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Home, clar, són mesquines i un muntó de favades que, vaja, no es correspon amb les
meues declaracions i el meu comportament en la comissió.

Llavors, el que jo li dic és que llija realment el que jo he dit. I el que continue
tement, i li ho vaig a dir perquè, quantes peticions té aquest Ajuntament d’ocupar la via
pública per tres mesos? Li podria dir cents, i estan tres anys potser, si no tres anys tot un
any. I està a la via pública, eh, que en aqueix amagatall faça unes tanques, pose una
campa d’acord per a poder tenir la maquinària que vulga posar, ho faig els dies que he
sol·licitat, i si em tens per més temps qui s’assabenta? I no li ho volia dir abans, però li
ho dic ara. En aqueixa campa, des que està emprant-la ja aqueixa empresa preparant-la,
està pagant el cost? Perquè porta ja un temps, no? Té llicència d’obra per a fer el tancat?
Té un informe jurídic o tècnic? Veritat que no n’hi ha? Jo no m’he ficat en res d’això. O
siga, simplement vaig mostrar, bo, estar favorable a aqueixa actuació, però que no es
quedara com a fix a través de la provisionalitat.

I llavors, ni té documents amb informes, ni, quan un circ o alguna instal·lació
s’instal·la en algun lloc fan fins a un projecte d’un tècnic de la localitat per a poder-ho
avalar. Jo no m’he ficat en res d’això, ni he preguntat si es pagava més o es pagava
menys. Sempre, el que he mostrat és la meua intranquil·litat per si es queda com a fix. I
sàpiga vostè que he sigut jo regidor d’Urbanisme, fins a plànols hi ha fets per a fer fins a
un pàrquing. El que passa és que els serveis jurídics de la casa van dir que era inviable
muntar un aparcament de camions, perquè la zona verda mai es farà, la zona verda mai
la veurem. O siga, i més coses. O siga que, com podia de menys fer, és rectificar una
cosa que no es correspon amb la realitat.

Sr. Fernández., jo voldria saber si hi ha hagut alguna condició especial per la
qual s’ha canviat un acord plenari de fer les comissions d’Urbanisme el primer dilluns i
tercer dilluns de cada mes. El dia 7 que era dijous es va fer una comissió d’Urbanisme i
l’altre dia divendres, que no corresponia en aqueixos dies, se n’ha tornat a fer una altra.
En la primera no em vaig assabentar, i en la segona amb la mosca ja darrere de l’orella
està un pendent que si no té algú al despatx vinga un a recollir els papers. Llavors, per
quina qüestió s’ha canviat els dies previstos de fer la comissió d’urbanisme? No, bo,
després m’ho contesten. Llavors, home, si ho canvieu... i sense avisar i tenint de
vacances la persona que tenim alliberada, no vas a la comissió. I torne a dir això d’altres
vegades, no cobrament i damunt pagament. I el negoci és redó, eh. Llavors, no és per a
prendre-ho a broma, açò ja ha ocorregut massa vegades, eh. I a vostè li vaig dir l’altre
dia una cosa, li vaig fer una sèrie de preguntes fa tres mesos, que la pregunta per escrit
es contesta al mes següent, no? Ha estat tres o quatre mesos per a contestar-me, però el
pitjor és que no m’ha contestat res del que li he preguntat. Que és també una cosa
repetitiva amb les preguntes fetes en urbanisme. Llavors jo li demanaria, se les tornaré a
donar i a veure si em contesta el que jo, almenys en un parell de coses li demanava de
forma específica, no me’n vaja el tècnic per les branques que jo no he preguntat res
d’això, se les tornaré a donar. Res més, gràcies.”

El regidor del grup PP, Sr. SERRANO, indica: “Bona nit, al Sr. Gil li he de dir
que jo em vaig sorprendre també dels adjectius que un regidor amb responsabilitat de
govern s’atreveix a dir en premsa. Sobretot a escriure, perquè açò era una nota de
premsa escrita. I tractar d’estupideses unes crítiques d’un regidor, jo crec que no és de
rebut. Ja li vaig dir jo també fa mesos al Sr. Martín que valia la pena que no entràrem en
un joc de desqualificacions personals en premsa a què ell és prou aficionat, perquè a mi
em va fer el mateix.
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O siga, jo demanaria, ara que està presidint aquest Ple, que modere sobretot
aqueixos adjectius que no ens porten a cap lloc i que sempre hi ha sinònims que són
menys agreujants per a la persona. Vull fer-li arribar també al Sr. Martín, ara en la seua
condició de delegat de Manteniment, en fi, un prec que m’ha fet un veí de la nostra
ciutat, i és que al carrer La Raseta amb l’encreuament de la plaça de la Moreria hi ha un
forat a l’asfalt por falta d’una llamborda, m’ha dit. I pel que s’ha vist ha entropessat ja
alguna que una altra persona. Aprofitant que avui hi havia Ple m’ha dit això, si tindria
l’amabilitat de dir-li-ho al regidor. Li he dit que sí. I, bo, queda ací constància que al
carrer La Raseta encreuament amb la plaça de la Moreria crec que seria convenient que
tiraren una ullada per a veure si evitem... També li vull fer un prec al Ple, sobretot a
l’alcaldessa, perquè ho he dit ja a nivell individual, algun regidor, sobretot al regidor
d’Esports i al regidor delegat de la SAG, i és sobre la possibilitat de posar alguna
paperera als centres educatius de primària.

En concret, i açò ho conec de primera mà, al centre escolar Ausiàs March.
Perquè és prou lamentable que no hi ha ni una sola paperera al pati, i han de ser els
mateixos alumnes i professors, els que en l’hora del recreació, trauen una espècie de
contenidor que tenen allí i després ho tenen de tornar a ficar. Quan se celebren activitats
extraescolars, que se celebren tots els dies, els xiquets no poden tirar cap paper perquè
no hi ha ni una sola paperera en tot el pati del centre educatiu. Dic que conec de primera
mà Ausiàs March, però potser es puga estendre a altres centres educatius. Són
papereres, no crec que siguen excessivament cares i podríem estar solucionant també
una carència dels escolars.

I ara també un altre prec per a dir-li a l’alcaldessa que, ja que portem deu mesos
amb la nova gestió de la grua municipal per la SAG, i davant l’augment de les protestes
per part dels ciutadans que requereixen de la grua per les demores del temps a realitzar
el servei, sobretot per la tardança a presentar-se la grua per a retirara vehicles que estan
estacionats en llocs que entorpeixen, com a guals, dobles files, zones de vianants, etc. Li
pregaríem, insistisc, a l’alcaldessa que es duga a terme l’acord plenari de maig del 2001,
que curiosament va ser una iniciativa del partit socialista i que es va aprovar per
unanimitat perquè s’informe aquest Ple sobre la retira de vehicles de la via pública.
Sobretot, que es duga a terme l’acord, bo, hi ha sis punts, però el que més incidència fa,
sobretot en què s’extreme la vigilància en aquells fins específics per als que va ser creat
el servei de la grua municipal, com són els guals, passos de vianants, zones de càrrega i
descàrrega, parades d’autobusos, aparcament en doble fila. I que mensualment
s’informe en el Ple del número de classe, cost i motiu dels serveis realitzats. Sobretot,
açò ve a coalició, insistisc, per les protestes que els veïns estan generant pel retard que
existeix des que s’anomena a la grua, o des que s’anomena a la policia i la policia ha de
cridar a la grua, i el moment en què la grua fa la seua aparició. Perquè, clar, si una
persona està esperant traure el seu cotxe del garatge on el té, o per a poder eixir perquè
hi ha un cotxe en doble fila que li impedeix l’eixida del vehicle, i tarda de 40 a 50
minuts, com està sent el cas, em sembla que la gent amb raó es molesta i s’enutja. Sent
que tenim un servei de grua que, més que per a sancionar la gent, està per a donar servei
als ciutadans que fan bé el seu treball, no?, fan bé la seua conducció. I res més, només
dir-los que per favor es tinga en compte aquest acord, que és un acord plenari de maig
del 2001. Moltes gràcies.”

El regidor del grup EU, Sr. MARTÍN, manifesta: “Sr. Marcelino, en referència
al que ha plantejat vostè de l’article de premsa, sí que és cert que, bo, jo almenys vaig
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interpretar que tot el contingut de l’article havien sigut declaracions seues. Vostè m’ha
aclarit ara que no, jo no tinc cap problema a demanar-li disculpes pels qualificatius que
s’utilitzen per la meua part en la contestació. I, clar, ja, però, bo, igual va ser un error
d’interpretació meu, però, bo, li demane disculpes ací públicament. El que passa és que
jo no vaig estar en aqueixa comissió informativa.

I respecte al que plantejava el Sr. Serrano, jo crec que el Sr. Serrano, una vegada
més, jo crec que tendeix a l’exageració desmesurada. Jo crec que he tingut un incident,
un encreuament diguem d’acusacions en la premsa amb vostè, un altre amb el Sr.
Marcelino, i no crec que per això haja de portar jo el mot de provocador ni tenir ací un
club d’agreujats entre els membres de la corporació.”

La regidora del grup PP, Sra. MURCIANO, assenyala: “És una pregunta i
segurament al mateix temps un prec. El mes passat en el Ple anterior a la Sra.
Alcaldessa li vaig fer la pregunta que si de quina partida pressupostària habilitaria per a
constituir el servei propi de prevenció. Em va dir que ja em contestaria, no està, no m’ha
contestat. Espere, demane que em conteste en el pròxim Ple.”

El regidor del grup PSOE, Sr. MUÑOZ, diu: “Sr. Gil, vostè ha preguntat per què
se’n van les dades en què aquest mes han tingut lloc les reunions de la comissió
d’Urbanisme. La primera reunió, la del dia 7 va respondre exactament a una moció que
havia presentat el grup popular sobre el tema del tractament de les aigües pluvials a
Almardà. En la qual s’instava, això va ser un dijous, en la qual s’instava que en el
transcurs de la setmana següent aquest tema anara a la Comissió d’Urbanisme. I per
això anà immediatament, jo lamente, jo no dubte que no li arriba a vostè, molt bé, no ho
he dit. Però jo li explique que quan que es va tenir la mínima documentació preparada
per a poder-ho explicar tindrà lloc i va ser un dijous. Sí. La segona estava prevista fer-la
el dia 18, dilluns, dia 18. Però els tècnics em van informar que no havien acabat de
completar els expedients i tal. I jo els vaig demanar que, atès que eren expedients molt
importants, per exemple el Camí a la Mar 2, que quan estigueren faríem la comissió
perquè tingueren vostès més temps per a poder... Va coincidir que en compte de ser
dilluns era divendres, però pensem que era millor perquè vostès tindrien, ja sé, venia
cap de setmana, però dos dies més. O siga, les raons eren aqueixes. Intentarem mantenir
els dies previstos, el que passa que vostè sap, vostè ha sigut regidor d’Urbanisme, que
moltes vegades les dades i el temps el marca el treball com va venint més que la
comissió en si. No, no, jo ho dic perquè, no, jo ja entenc que si vostè, jo no sabia, bo,
tampoc m’ocupe jo del tema com vostè pot comprendre. Molt bé, Ángel va prendre nota
l’altre dia, el secretari de la comissió va prendre nota per a fer-se-la arribar, eh.

Després, respecte del tema de les papereres ja li he explicat abans al Sr. Serrano
que no era una qüestió meua. Però nosaltres, des de la SAG, el que sí que subministrem
a les escoles, sempre que les demane, són cubetes, etc., etc., per a la selecció de paper,
de piles, etc. Totes aquestes coses, intentant crear en els xics i les xiques de les escoles,
una sensibilització per a la recollida selectiva i tal. Però no hi ha dubte que el regidor
d’educació s’interessarà pel tema. Respecte de la grua, les dades els ha subministrat tots
la meua companya, sobre la quantitat d’intervencions i tal, en la seua intervenció
anterior. Jo lamente molt discrepar de la seua apreciació sobre el que tarden les grues a
arribar. Les dades que jo tinc és que es tarda entre 20 i 25 minuts a realitzar el servei.
Són les dades que jo tinc. Jo no dubte que alguna vegada, ocasionalment, es puga tardar
més per diverses circumstàncies o perquè s’acumulen els serveis a prestar. Però, per
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descomptat, un servei normal, des que s’avisa a la central de la SAG fins que es realitza
el servei, no passen més de 20/25 minuts. Al principi del servei va costar més, però una
vegada el personal s’ensinistra ara estem en aqueix temps.”

El regidor del grup EU, Sr. ESTAL, assenyala: “Bo, vegem, primer contestaré al
Sr. Marcelino Gil. I dir, no recorde les preguntes aquelles en aquell moment, tal vegada
perquè no estava, igual me n’havia anat o el que fóra, demanar disculpes si no ho
aconseguisc recordar. Però ràpidament les tindré per escrit, les contestaré per escrit
respecte a això. I respecte a les papereres, jo comentar una cosa que és important que sí
que sapiguem a l’Ajuntament també, o ho sapiguem en aquest Ple, no? I és el següent,
és a dir, prou centres de la localitat públics tenen un conveni de manteniment. Les
papereres les poden justificar com a part del conveni de manteniment. Aqueixes
papereres les poden justificar com a factures a l’hora de, en aqueix sentit. És a dir que
en aquest centre que casualment té el conveni de manteniment des de l’any passat,
signat, és a dir, ha entrat enguany, perdó des d’enguany pot comprar i justificar-los, i
nosaltres després, aqueixes factures també es paguen. És a dir, dins d’aqueix conveni.
Però de totes maneres jo demà donaré l’ordre que es criden tots els centres a veure
papereres, i intentarem fer això. Però que sàpiga que el manteniment, això és part del
manteniment del centre i la poden comprar tranquil·lament. Sí, per això demanaré això i
intentarem veure a qui li correspon perquè les puguen subministrar, val?”

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a la 1
hores del dia 29 d’octubre del 2004; de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDESSA.

ANNEX: INTERVENCIONS DEL PÚBLIC


